
Oblast prevzeli 
generali
Pustne šege so prevetrile že marsikatero občino. Tudi na Vranskem so vranarji 
že strmoglavili župana. Nekateri si bodo v teh dneh maske nadeli, drugim jih 
bomo, tudi v Novem tedniku, vsaj malce sneli.

Velenjski rudarji na 
okopih

Zaupate nam že 69 let

Št. 9 / Leto 69 / Celje, 27. februar 2014 / Cena 2,50 EUR

Od
go

vo
rn

a 
ur

ed
ni

ca
 N

T 
Bi

se
rk

a 
Po

vš
e 

Ta
ši

ć

RADIO CELJE

NOVI TEDNIK
90,6  95,1  95,9  100,3
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VREME IN ŠKODA

ZGODBE, KI JIH PIŠE ŽIVLJENJE

NAŠA TEMA

RADEČE

Sreda ob 12.15 

na Radiu Celje
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Spominjam se, da je hči izbrala sre-
dnjo šolo glede na to, kako prijazno so 
izgledali njeni hodniki, koliko zelenja 
je bilo, in na osnovi na videz banalne 
podrobnosti, ali so imeli spodobna stra-
nišča s papirjem na razpolago. Smešno? 
Morda. Kakovost programa in učiteljev 
ter dobra priprava na kasnejši študij naj 
bi bili skupni vsem, je menila. Zakaj 
torej ne bi izbrala šole, kjer se je že na 
informativnem dnevu počutila bolj do-
mače? Nenazadnje je bilo treba tja hoditi 
štiri leta in vsaj za trenutek se je zdelo, da bo tako lažje prebroditi 
vse težave. No, nekaj idealizma in napačnih predstav pač sodi 
v obdobje odraščanja vsakega mladega človeka, kajne? Sama 
nisem posebej posegala v odločitve svojih otrok, zdi se mi, da 
se je najbolje držati načela, da naj izberejo to, kar jih zanima. 
Če imajo seveda možnost izbire. Tam, kjer tega ni, kjer morda 
zaradi stroškov sploh ne morejo v želeno srednjo šolo, ker bi se 
bilo treba voziti ali celo bivati v dijaškem domu, so razmišljanja 
otrok in staršev zagotovo povsem drugačna.

Sicer pa pravih kriterijev, ki bi dali celovito sliko o tem, kako 
dobra je neka šola, zaenkrat ni. Velikokrat veljajo ustno izročilo 
starejših dijakov ali izkušnje staršev o tem, kakšne so razmere 
v šoli, kakšni so učitelji in kako uspešni so nato dijaki v življe-
nju. Pri nekaterih lahko na njihovih spletnih straneh najdemo 
podatke o uspešnosti na maturi, sploh tam, kjer imajo veliko 
zlatih, se radi pohvalijo z njimi. A rezultati mature so le majhen 
del vsega, kar predstavlja kakovostno šolo. Verjetno sta prav zato 
nedavni lestvici šol dvignili toliko prahu. O kriterijih takšnega 
razvrščanja bi lahko razpravljali, zagotovo pa drži, da ne bi bilo 
slabo, če bi tudi tu imeli kaj bolj oprijemljivega na razpolago, 
kot sta ustno izročilo ali število zlatih maturantov. Med kriteriji 
bi lahko imeli na primer tudi takega, ki bi pokazal, kako šola 
reagira na pojave nasilje med učenci. Ali tišči glavo v pesek in 
se dela, da problema ni, oziroma trdi, da se to dogaja na poti v 
šolo, kar ni njena pristojnost, ali pa zna zgrabiti »bika za roge« 
in zaščititi otroke. Primer medvrstniškega nasilja in ukrepanja 
šole, o katerem tokrat pišemo, zbuja upanje, da se vedno vse le 
ne pomete pod preprogo.

Še bolj neoprijemljivi so kriteriji, kako razvrščati osnovne 
šole. Če otroci niso motivirani za pisanje NPZ, ker se rezultati 
nikamor ne štejejo, in jih nekateri niti ne pišejo, potem je ver-
jetno nelogično, da se na osnovi tega izdela lestvica. Bi lahko 
iz nje sklepali, da večina šol na Celjskem ni vredna počenega 
groša? Bodo zdaj starši otroke vozili v eno od velenjskih šol 
in v Luče, ki sta na lestvici?

Res je, da je treba v današnjih časih že od zgodnjega otroštva 
skrbeti za to, da se otroci naučijo čim več, in to zato, da bi bili čim 
bolj usposobljeni za spopad z izzivi življenja, ne pa zaradi ocen 
v spričevalu. Komaj shodijo, že bi morali govoriti tuje jezike, se 
ukvarjati s športi in po možnosti vaditi vsaj eno glasbilo. V šoli 
jim nato nalagajo kupe nalog in učenja, ki včasih nimajo prave-
ga smisla, starši pa verjamejo, da je njihov otrok nadpovprečno 
nadarjen in da bo vse to zmogel z levo roko. Če se jim zatakne, 
je ponavadi kriv učitelj, svoja pričakovanja in želje pa velikokrat 
težko spustijo na realna tla. Petice in zlati uspeh na maturi so 
sicer krasne stvari, a vsi do tega ne morejo. Ali niti ne želijo, ker 
so zanje pač pomembnejši drugačni cilji. Sicer pa je življenje tisto, 
ki kasneje pokaže, iz kakšnega testa je nekdo. Sploh tisti, ki jih je 
že ob rojstvu zaznamovala huda bolezen, za katero ni zdravila, 
pa so kljub temu končali šolo in načrtujejo prihodnost, tako kot 
fant s Pilštanja. Drugi imajo možnost, da se preizkusijo pri izzivih 
v tujini, kot maturantka, sogovornica v današnjem časopisu, ki 
nazadnje sploh ni razočarana, ker ni v celoti uspela. Priložnosti 
bo še dovolj. Tretji le potujejo po svetu, ga spoznavajo, a se vedno 
znova vračajo, enako kot turistični vodnik, s katerim smo se po-
govarjali. Žal mu je le, da ne znamo v prakso prenesti vsaj nekaj 
pozitivnih primerov, ki jih je srečal v tujini. Za vse pa velja, da 
je v teh časih treba znati stisniti zobe in verjeti, da je lahko bolje. 
Če nas ne ogroža narava, ki je vse bolj nepredvidljiva in nam 
najeda že tako obubožano državno blagajno, se dajemo med 
seboj. Skupaj znamo stopiti le takrat, ko nam voda teče v grlo ali 
ko nam led podira vse naokrog. In naravnih katastrof bo menda 
v prihodnje vedno več. Bomo pripravljeni? Morda pa so lahko med 
kriteriji, po katerih bi ocenjevali kakovost šol, tudi odgovornost, 
solidarnost, sodelovanje, prijateljstvo, dobrodelnost, pomoč? Kot 
popotnica mladim za življenje, ob kateri zbledijo vse petice.

Moja naj šola
UVODNIK

TATJANA CVIRN

»Na osnovi preliminarne ocene škodnih zahtevkov iz naslova aktualnih 
vremenskih nevšečnosti z zmrzaljo še vedno ocenjujemo, da bo zavaro-
vana škoda za zavarovalnico znašala približno deset milijonov evrov,« 
navajajo v Zavarovalnici Triglav.

Prednostna obravnava, 
prijava škode Kako komunicirati z zavaroval-

nico, kje in kako prijaviti škodo

Ob škodnih dogodkih, kot 
je bil februarski žledolom, 
je najpomembnejša hitra in 
učinkovita storitev, zato to-
vrstne škode v zavarovalni-
cah poskušajo kar najhitre-
je obravnavati. Oškodovanci 
lahko te dni po prizadetih 
občinah na podlagi sklepa 
Uprave RS za zaščito in re-
ševanje o ocenjevanju ško-
de na kmetijskih pridelkih 
in stavbah zaradi posledic 
poplav, visokega snega in 
žleda med 30. januarjem in 
10. februarjem podajo vloge 
za oceno škode.

Večina škode je nastala na elektrodistribucijskih vo-
dih in telekomunikacijskem omrežju. Škodne primere 
v zavarovalnicah pričakujejo tako iz naslova zavarovanj 
stanovanjskih nepremičnin in premičnin v njih kot tudi 
iz naslova avtomobilskih zavarovanj, predvsem zaradi 
padcev dreves in teže snega z žledom.

Manjše škode na nepremič-
ninah in premičninah izplaču-
jejo že v nekaj dneh po cenitvi, 
seveda če se stranka z oceno 
strinja. V primeru večjih škod 
se ob cenitvah z zavarovanci 
dogovorijo za način sanacije in 
ponudijo izplačilo akontacije, 
pri škodah na vozilih pa se z 
zavarovanci ob cenitvi dogovo-
rijo o načinu sanacije škode.

Kot svetujejo zavarovalnice, 
naj se zavarovanci o nastali 
škodi najprej posvetujejo s svo-
jim zavarovalnim zastopnikom 
in pred prijavo škode preverijo 
kritja na svojih zavarovalnih 

policah. Poleg tega naj imajo 
pri prijavi škode ob sebi vsaj 
številko zavarovalne police, 
ob prijavi škodnega primera 
iz zavarovanja avtomobilske-
ga kaska pa tudi številko voz-
niškega dovoljenja ali številko 
prometnega dovoljenja. Pri 

prijavi škode naj zavarovanci 
poškodovane stvari navedejo 
čim natančneje in obvezno pri-
pišejo tudi telefonsko številko, 
elektronski naslov ter številko 
transakcijskega računa za na-
kazilo škode.

URŠKA SELIŠNIK

Prijavo škode lahko 
oddajo fizične ali pravne 
osebe, ki so utrpele škodo 
zaradi posledic žleda na 
kmetijskih zemljiščih in 
gozdovih ter na poslovnih, 
stanovanjskih in gospodar-
skih stavbah. Do državne 
pomoči na kmetijskih ze-
mljiščih in gozdovih so 
upravičeni oškodovanci, 
ki so imeli v času nastanka 
naravne nesreče za priza-
deta zemljišča in gozdove 
urejen vpis v register kme-
tijskih gospodarstev. Zato 
morajo oškodovanci za 
škodo v gozdovih pridobi-

Upravičen do državne pomoči
ti podatke od svoje krajev-
ne enote Zavoda za gozdove 
Slovenije. K vlogi je treba 
priložiti tudi morebitno za-
varovalno polico in ostala 
dokazila, kot so na primer 
fotografije. Po občinah jih 
bodo sprejemali različno, 
na območju mestne občine 
Celje jih bodo občani lahko 
oddali samo na sedežu svoje 
krajevne skupnosti ali me-
stne četrti, in to najkasneje 
do 7. marca.

Za prijavo škode na kme-
tijskih pridelkih in stavbah 
so na voljo posebni obrazci, 
ki jih Celjani lahko dobijo na 

spletni strani mestne obči-
ne in na sedežih krajevnih 
skupnosti in mestnih če-
trti. Škodo v podjetjih bo 
ocenjevalo ministrstvo za 
gospodarstvo, zato se oško-
dovanci lahko obrnejo na 
matične zbornice; škodo 
na gozdnih cestah Zavod 
za gozdove Slovenije, na 
kulturni dediščini Zavod 
za varstvo kulturne dedi-
ščine Slovenije in na javni 
lokalni infrastrukturi, kot 
so na primer ceste, pristoj-
ne občine.

IVANA STAMEJČIČ

V rubriki Vreme in 
škoda predstavljamo 
interventni zakon za 
odpravo posledic ne-
davnega žledoloma in 
do zdaj znane ocene 
o škodi v gozdovih in 
na elektro omrežju. 
Koristiti vam utegnejo 
tudi napotki sadjarja 
o tem, da se lahko 
ran na sadnem drevju 
lotite z ilovico.

Fotografija, kjer je dr. Franc Zagožen na sredini, je nastala leta 2011 na konvenciji SLS, ki je bila v Naro-
dnem domu v Celju, on pa je v družbi še aktualnega župana Bojana Šrota in nekdanjega župana Maribora 
Franca Kanglerja.

Umrl dr. Zagožen
Zgornjesavinjčan, doma 

iz Vologa pri Šmartnem 
ob Dreti, je bil idejni oče 
Slovenske kmečke zveze, 
predhodnice Slovenske 
ljudske stranke, ki je konec 
osemdesetih let prejšnjega 
stoletja orala ledino demo-
kratizacije v Sloveniji. Bil 
je kmet, agronom, genetik, 
profesor, poslanec državne-
ga zbora, vodja poslanske 
skupine SLS, predsednik 
stranke in politik, ki je na 
prvo mesto vedno posta-
vljal ljudi in državo, nikoli 
sebe, so sporočili iz SLS.

Dr. Zagožen je tudi v 
svojih zadnjih dnevih ži-
vljenja in borbi s težko 
boleznijo zmogel moči, da 
se je v svoji skrbi za državo 
in ljudi s svojimi stališči še 
vključeval v aktualne te-
matike, posebej na podro-
čju kmetijske politike in 
nepremičninskega davka. 
Politika so včeraj pokopali 
v Šmartnem ob Dreti.

US
Foto: arhiv NT (GrupA)

V noči na nedeljo je umrl dr. Franc Zagožen, eno najbolj vidnih imen v slovenski 
politični zgodovini.
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Izkušnje so me naučile, 
da stvari niso vedno takšne, 
kot so videti navzven. Če 
so otroci radi šli v šolo in 
so imeli možnost reševati 
spore sproti, je moja ocena 
sistema, ki vlada v takšni 
šoli, pozitivna. Če se šola 
navzven postavlja in pro-
ducira super uspešne posa-
meznike, večina pa ostaja 
neopažena ob strani, potem 
ni dobra. Če šola popušča 
pritiskom staršev, ki misli-
jo, da imajo edini potomce, 
je prav tako narobe.

Svoje otroke bi raje dala v 
šolo, kjer vlada načelo ena-
kih možnosti, kot v »elitno«, 
ker se mi imenitnost na splo-
šno upira. Pomisleke bi imela 
le, če bi opazila, da v šoli ni 
reda, da vodstvo dovoljuje sa-
movoljo in ščiti nedelo, hkra-
ti pa reže peruti ustvarjalnim 
učiteljem. Takšno vzdušje ni 
koristno za nikogar, rešitev 
pa je odgovoren in svojemu 
poslanstvu dorasel ravnatelj. 
Na drugi strani palice so se-
veda otroci, eni marljivi in 
urejeni, drugi brez interesa 
ali zanemarjeni. To nima s 
kakovostjo učiteljevega dela 
nič.

Ocenjevanje šol in celo 
učiteljev ima na spletu že 
kar nekaj zgodovine, zdaj pa 
so se nekritičnemu čečkanju 
po družabnih omrežjih pri-
družile celo resne ustanove 
s svojimi kvazi lestvicami. 
Rezultati na maturi povedo, 
da so si uspele nekatere gi-

Šole, kdo bo pa vas 
ocenjeval?
Po februarja objavljeni razvrstitvi najuspešnejših slovenskih osnovnih in srednjih šol se še vedno praši

Nedavni lestvici najuspešnejših šol razburja ne le 
zaradi vprašanja, kdo bi lahko sodil o kakovosti šol, 
vprašljiva naj bi bila predvsem merila in namen. Tudi 
na Celjskem.

K razmisleku smo povabili enega od ravnateljev srednjih 
šol in enega od ravnateljev osnovnih šol, novinarka Ivana 

Stamejčič se je pogovarjala tudi z izrednim profesorjem za 
ustavno pravo in človekove pravice, ki poučuje na zasebni 
mednarodni fakulteti AME, ki je v javnosti za marsikoga 
sporno razvrščanje najboljših tudi pripravila.

Ker je kakovost šole seveda najbolj pomembna za tiste, 
ki sedijo v njenih klopeh, se je Tina Vengust odpravila 

na celjske ulice in ugotovila, da dijake bolj kot lestvice 
uspešnosti šol zanimajo možnosti uresničitve njihovih 
zanimanj in dobri medsebojni odnosi. Med gostujo-
čimi mnenji o sprejemljivosti tovrstnega ocenjevanja 
šol objavljamo tudi razmislek mame šestih otrok iz 
Šentjurja.

ANKETA

Najprej jaz, šele nato 
lestvica kakovosti šol

GOSTUJOČE MNENJE

Nejc Kelner, Celje: »Dobra šola je tista, ki veliko zahteva, a ti 
veliko tudi da. To pomeni, da se iz podanega znanja, spraševanja 
in preizkusov čim več naučiš, da ti je nato lažje, ko se odpraviš 
na študij ali ko greš v službo za izbran poklic. Bolj kot ocene so 
po mojem mnenju pomembni odnosi med profesorji in dijaki. 
Če je razumevanje dobro, bodo boljši tudi končni rezultati. Izleti, 
ekskurzije in raznolike dejavnosti v šoli so super, s tem se dijaki 
nekoliko razbremenimo. To so bonusi, ki so vedno dobrodošli, 
niso pa nujno potrebni v teh časih. Menim, da lestvica najbolj 
kakovostnih šol ne bi vplivala na mojo izbiro ob vpisu. Sam sem 
se odločil glede na to, kar me veseli, in tudi če bi bila moja šola 
med zadnjimi na lestvici, bi jo vseeno izbral. Če bi bila dobro 
ocenjena, bi bilo to še toliko bolje.«

Mubina Vrtagič, Celje: »Kakovostna šola je tista, ki ti da 
dobro podlago za naprej, čim širše predznanje in čim več 
izkušenj. Pomembno se mi zdi tudi razumevanje profesor-
jev dijaka kot posameznika. Ocene po mojem mnenju niso 
merilo znanja, bolj pomembno je, kaj odneseš kot popotni-
co za življenje. Vse dodatne dejavnosti so zame pozitivne. 
Nenazadnje je drugače, če se o neki osebi ali državi učiš le 
iz knjig ali pa neko mesto dejansko obiščeš in ga doživiš na 
lastne oči. Če bi nam ponudili lestvico najbolj uspešnih šol, 
bi to najverjetneje vplivalo na mojo izbiro. Če bi bila šola, 
ki bi me veselila, slabše ocenjena, to ne pomeni, da je na 
noben način ne bi izbrala.«

Tomaž Glavač, Štore: »Dobro šolo naredi znanje, ki ga 
tam osvojiš, hkrati pa je zame pomembno, da izobraževanje 
ni preveč zahtevno in da se dobro razumeš s sošolci in z 
učitelji. Torej, da se v šoli dobro počutiš in da ustreza tvojim 
zanimanjem in zmogljivostim. Lestvica najbolj uspešnih 
šol ne bi spremenila mojega mnenja o tem, v katero šolo se 
bom vpisal. Zame so na prvem mestu moji interesi. Ko sem 
razmišljal o vpisu v srednjo šolo, sem imel v mislih le glasbo, 
ker pa je prišla vmes nepričakovana življenjska preizkušnja, 
sem se na koncu moral odločiti drugače.«

TINA VENGUST
Foto: TV

EMILIJA KLADNIK SORČAN,
mama šestih otrok 

iz Šentjurja

Delo v šolah temelji na ocenah 
– na čem pa delo šol?

Narobe svet
mnazije ustvariti sloves, ki 
posledično uravnava dotok 
najsposobnejših otrok v nji-
hove razrede. Manj imenitne 
poberejo ostanek generaci-
je, poklicne šole pa na račun 
prevelikega števila gimnazij 
hirajo. Narobe svet! Rezultat 
so nepismeni diplomanti z 
vseh mogočih fakultet, kjer 
se zgodba seveda ponavlja. 
Rezultati nacionalnega pre-
verjanja v OŠ pa so sploh 

drugače. Zato se takšne po-
bude po lestvicah verjetno 
rojevajo kje drugje, ne pa 
tam, kjer jaz živim in de-
lam. Zato jih tudi ne potre-
bujem in jih zavračam. Kot 
mami mi je dovolj, da vi-
dim, če imajo šole ustrezno 
razmerje med nadzorom in 
svobodnim delovanjem, pri 
čemer je to kraj, kamor lah-
ko pustim svojega otroka.

NE PREZRITE
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Kadrovsko prenovljena vlada

zgodba zase – glede na sis-
tem, kakršen je bil do zdaj v 
veljavi, so absolutno nepri-
merljivi. Za učence – razen 
redkih izjem – praktično 
nimajo nobene teže. Star-
šem, ki lahko izbirajo med 
šolami (mesto), se seveda ne 
sanja kaj dosti, kako je s tem 
na podeželju, kjer logistika 
obubožanega ali garaškega 
vsakdana izgleda bistveno 

»Svoje otroke bi raje dala v šolo, kjer 
vlada načelo enakih možnosti.«

Od ponedeljka zvečer sloven-
ska vlada spet deluje v popolnem 
sestavu. Poslanci so namreč z 
49 glasovi za in 18 proti potrdili 
tri nove ministre – Alenko Trop 
Skaza za zdravje, Metoda Dra-
gonjo za gospodarski razvoj in 
tehnologijo ter Gorazda Žmavca 
za Slovence po svetu.

Vsi trije novo imenovani mini-
stri so že v torek prevzeli posle od 

svojih predhodnikov. Prvi je bil 
gospodarski minister Metod Dra-
gonja, ki je ob tem povedal, da z 
zmernim optimizmom prevzema 
delo in da si bo prizadeval za iz-
boljšanje gospodarske dinamike. 
Na uradu vlade za Slovence v za-
mejstvu in po svetu je dosedanjo 
ministrico Tino Komel, ki se je 
vrnila v poslanske klopi, nasledil 
Gorazd Žmavc, ki je poudaril, da 

bo nadaljeval delo predhodnice in 
ne načrtuje bistvenih sprememb, 
osredotočil pa se bo predvsem na 
mlado generacijo Slovencev v za-
mejstvu in po svetu ter gospodar-
sko sodelovanje.

Dosedanja vodja celjske območ-
ne enote Nacionalnega inštituta za 
zdravje epidemiologinja Alenka 
Trop Skaza je ob prevzemu mini-
strstva za zdravje od Karla Erjav-

ca, ki je zadnje mesece začasno 
vodil delo, opravila zelo podrobno 
primopredajo poslov. Ministrica je 
kot pereče probleme v zdravstvu 
znova izpostavila korupcijo, ki je 
po njenem mnenju rak rana siste-
ma, zato je napovedala okrepitev 
sodelovanja z organi pregona gle-
de korupcije. Ob tem pa še racio-
nalizacijo delovanja zdravstvene-
ga sistema ter nujnost stabilizacije 

zdravstvene blagajne, ki se sooča 
z resnim pomanjkanjem denarja. 
Že včeraj, v sredo, pa je vlada v 
tem ministrstvu razrešila doseda-
njo državno sekretarko, Celjanko 
Brigito Čokl, in na to mesto imeno-
vana predstojnico Centra za zdra-
vstveno ekologijo Nacionalnega 
inštituta za javno zdravje Nino 
Pirnat.

IS
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»Zaradi odločitve za neposredno obremenitev (trajnik) ali plačilo računa v ele-
ktronski obliki bo pocenitev lahko znašala do 6 odstotkov. Tudi pri plačevanju 
položnic smo lahko okolju prijazni,« je drugo novost pojasnil direktor Mitja Terče.

Zelena in cenejša 
elektrika Z energijo iz obnovljivih virov

V Elektru Celje Energija so lani poslovali bolje, kot so 
načrtovali. Ustvarili so namreč približno 110 milijonov 
evrov prometa in ob tem tudi milijon evrov dobička.

Podjetje Elektro Celje 
Energija bo po 1. marcu vsa 
»svoja« gospodinjstva napa-
jalo z električno energijo iz 
obnovljivih virov. Storitve, 
ki jo je bilo pri vseh dobavi-
teljih doslej treba doplača-
ti, pri ECE ne bo več treba. 
Hkrati bo za do 6 odstotkov 
znižana cena vseh paketov 
za nedoločen čas.

Zagotavljanje stoodstotno 
čiste energije pomeni za pod-
jetje prelomnico, saj je edini 
dobavitelj, ki se je odločil za 
takšno potezo. Na trgu obstaja 
več možnosti za okolju prija-
zno energijo, vendar jih je tre-
ba doplačati, med kupci pa t. i. 
»eko paketi« niso zaživeli. Po 
novem ECE prevzema stroške 
nakupa energije iz obnovljivih 
virov – gre za potrdila o izvoru 
– na svoja pleča.

»Menim, da smo vsi, ki 
imamo možnost izbire oko-
lju prijaznejše alternative, do 

neke mere zavezani, da to 
slej kot prej tudi udejanimo. 
V Sloveniji proizvedemo do-
volj okolju prijazne energije 
za vsa gospodinjstva. Trdno 
sem prepričan, da je lahko 
dolgoročna alternativa ener-
giji iz fosilnih virov in jedrski 
energiji. Iskreno si želim, da 
bi nam sledili tudi konkuren-
ti,« je odločitev komentiral 
direktor Mitja Terče.

Vsak kupec bo lahko pri-
dobil potrdilo iz Javne agen-
cije RS za energijo, kjer bo 
navedena količina, prido-
bljena iz obnovljivih virov. 
Ti, kot zagotavlja Terče, niso 
najdražji, temveč v povpre-
čju najcenejši vir energije, 
res pa je, da so zaenkrat še 
neekonomični, zato jih je 
treba subvencionirati. Ob 
tem je Terče poudaril, da je 
blok 6 nujen in da ga Sloveni-
ja potrebuje, vendar morajo 
biti prizadevanja in nadaljnje 

odločitve usmerjeni v to, da 
se ne bi pogovarjali o Tešu 
7, temveč zgolj o elektriki iz 
obnovljivih virov energije.

Za stimulativen 
cenik
Hkrati ECE znižuje cene 

paketov za nedoločen čas. 
Ta poteza velja za vsa gospo-
dinjstva, in uvaja stimulati-
ven cenik električne energije, 
ki nagrajuje okolju prijazne 
načine plačevanja. Sicer 
v podjetju za letos večjih 
pretresov na trgu električne 
energije ne napovedujejo, 
saj kot zagotavlja Terče, ni 
razlogov za podražitev. Kot 
je znano, je ECE hčerinsko 
podjetje Elektra Celje, kjer 
so zaposleni v začetku fe-

bruarja bili bitko z žledom 
in odpravljanjem posledic, 
pri umirjanju položaja pa so 
pomagali tudi v ECE. Zaradi 
dogajanja bodo tudi v tem 
celjskem podjetju utrpeli ne-
kaj izpada dohodka, vendar 
se Terčetu zdi pomembneje, 
da so zelo hitro in učinkovito 
odpravili najhujše posledice 
in da so gospodinjstva in 
podjetja dobila elektriko. »To 
je bila neke vrste lekcija, da 
moramo biti bolj odgovorni 
do okolja, hkrati pa dokaz, 
kako pomembna je elektrika 
in kaj se zgodi, če je ni. Ele-
ktrika je za Slovence samou-
mevna, zato je marsikdaj ne 
cenimo,« je omenil Terče.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: SHERPA

Po zagotovilu, da pri »zeleni elektriki« ne gre za začasen ukrep, temveč za dolgoročno strategijo, je v roke direktorju Elektra Celje Energija 
Mitji Terčetu (desno) segel tudi predstavnik Greenpeace Slovenija Dejan Savić.

ŠMARJE PRI JELŠAH – Občina v letošnjem letu za ohra-
njanje in razvoj kmetijstva namenja malo manj kot sto 
tisoč evrov. Razpis, ki predvideva subvencije za več ukre-
pov, je že objavila.

Največ denarja, skoraj sedemdeset tisoč evrov, je name-
njenega za naložbe v kmetijska gospodarstva in primarno 
proizvodnjo, in sicer za posodabljanje kmetijskih gospodar-
stev in urejanje pašnikov, kmetijskih zemljišč in dostopov. 
Skoraj dvajset tisoč evrov je na voljo za zagotavljanje tehnične 

Plina bo dovolj
ZREČE – Vlada je sprejela uredbo, ki omogoča gradnjo 

plinovoda za povečane potrebe gospodarstva. Uredba o 
državnem prostorskem načrtu za prenosne plinovode zan-
ke, kot se uradno imenuje, omogoča gradnjo plinovoda iz 
Slovenske Bistrice do Zreč.

Tako bi med drugim zgradili dvanajst kilometrov dolg 
prenosni plinovod na odseku Konjiška vas–Oplotnica–Zre-
če, ki bi bil delno ob obstoječem in delno zgrajen na novo. 
Državni prostorski načrt omogoča izdelavo projekta za pri-
dobitev gradbenega dovoljenja in je pravna podlaga za od-
kup zemljišč ter pridobitev služnosti. Gradbeno dovoljenje 
pridobiva družba Plinovodi, d. d. V mestu Zreče uporabljajo 
zemeljski plin že približno desetletje. BJ

Sejemska sezona
LJUBNO – Predstavniki turistično informacijskega cen-

tra so sodelovali na turističnem sejmu v Venrayu.
Sejem, ki je bil namenjen predstavitvi naravnih lepot in 

turistične ponudbe posameznih območij, je presegel priča-
kovanja. Obiskovalci so bili zelo zainteresirani za podrobno 
predstavitev Slovenije in tudi ponudbe Ljubnega, ki je teme-
ljila na naravnih lepotah in številnih možnostih aktivnega 
preživljanja dopusta. Sodeč po anketi, ki so jo izvedli organi-
zatorji, so bili obiskovalci sejma navdušeni nad predstavitvijo 
in ponudbo ljubenskega Tica. US

Za pridelovalci še kupci
NAZARJE – V občini izvajajo projekt spodbujanja pre-

skrbe z lokalno hrano. Že januarja so projekt dobro spre-
jeli potencialni ponudniki lokalne hrane, dober odziv pa 
so zabeležili tudi na zadnjem srečanju, pripravljenem za 
kupce – potrošnike.

Občina Nazarje je s kmečko tržnico v Bohačevem toplarju 
vzpostavila temelje za neposreden stik kupca s prideloval-
cem. Z že izvedenim projektom v letu 2012 pod imenom 
Dobimo se na tržnici in s tokratnim Uživajmo lokalno hrano 
želijo partnerji spodbuditi kupce k večji potrošnji domačih 
prehranskih pridelkov in izdelkov. Predavateljica Mojca Kri-
vec iz celjskega kmetijsko-gozdarskega zavoda je govorila 
o pomenu lokalne preskrbe z vidika zdravja ljudi, skrbi za 
okolje in ekonomskega vidika za kmete. Predstavila je tudi 
ekološke in integrirane načine pridelave hrane ter poudarila 
pomembnost čebel. Opomnila je, da je treba povečati samo-
oskrbo v Sloveniji, zlasti pri zelenjavi. US

Zadruga v likvidacijo
SOLČAVA – Na izrednem občnem zboru so člani Za-

druge Solčava sklenili, da bodo v tem mesecu sprožili 
postopek likvidacije za svojo zadrugo.

Ta je več let združevala gospodarje solčavskih kmetij in druge, 
ki se ukvarjajo s predelavo in trženjem surovin. V zadrugi so člane 
predvsem obveščali o aktualnih novostih in pripravljali različna 
predavanja, vendar se tako zastavljeno delo ni izšlo. V upravnem 
odboru so se o likvidaciji, ki je bila sprejeta na izrednem občnem 
zboru, pogovarjali že od lanskega poletja. Likvidacijski upravitelj 
Zadruge Solčava je Marko Suhodolnik. US

NA KRATKO

Za kmetijstvo sto tisočakov
podpore v kmetijstvu, ki med drugim vključuje izobraže-
vanja, svetovalne storitve, predstavitve na sejmih in izdajo 
publikacij. Po deset tisoč evrov je v razpisu namenjenih za 
sofinanciranje naložb za opravljanje dopolnilne dejavnosti 
na kmetijah in za pomoč pri plačilu zavarovalnih premij. 
Kmetje lahko za ukrepa naložb za opravljanje dopolnilne 
dejavnosti in tehnične podpore kandidirajo do 30. maja, za 
ostale pa do konca oktobra.

AD
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Treba je vedeti, da tudi v Velenju 
razlikujejo med izrazoma »stavka 
rudarjev« in »štrajk knapov«. Zdi 
se, kot da je bil sindikat zaradi 
silnega nezadovoljstva prisiljen 
napovedati stavko. Torej organizi-
rano obliko protesta z vnaprej napo-
vedanimi aktivnostmi. Če sindikat 
tega ne bi storil, bi se zgodil »štrajk 
pravih knapov«.

Resda je čašo nezadovoljstva pre-
lilo dejstvo, da so v drugih podjetjih 
v HSE prejeli izplačano nagrado za delovno uspešnost, 
za rudarje pa komaj iz meseca v mesec nastrgajo dovolj 
denarja za plače. Vendar je denar le vrh ogromne kepe 
nezadovoljstva, ki se že nekaj časa kotali med rudarji. Naj-
bolj pomenljiva izjava – da v jami še za en »šrauf« nimajo 
– prihaja iz nedrja zemlje. In kaže, da so v velenjskem 
rudniku v resnici razmere precej slabe. Da so opozarjali, 
pravijo sindikalisti, ki podobno kot rudarji pod vprašaj 
postavljajo tudi varnost v premogovniku.

Zato v Velenju bolj kot vprašanja, kako je lahko državni 
rudnik zadolžen zaradi prodaje premoga državni elektrarni; 
kdo na koga kaže s prstom ali kdo s kom v vodstvu obraču-
nava, obstaja velika bojazen, da bi na ulice krenili »knapi«. 
V »štrajk«. Že župan Bojan Kontič je pozval vse odgovorne, 
naj ukrepajo in še ta teden poiščejo rešitve. »Nevarno je, če 
zadeva pobegne izpod nadzora in preraste zastavljene okvire. 
Če se začne kepa nezadovoljstva valiti, bo postajala večja in 
večja in nisem prepričan, da se bo končala pri Premogovniku 
Velenje.« Verjetno se v tisti kepi ne bi skrivalo samo razoča-
ranje rudarjev, ki niso prejeli nekega dodatka …

Milan Žižek, rudar: »Mi nismo za to, da bi stavkali, temveč da bi delali. Vsi 
opozarjamo, naj se odgovorni dogovorijo, da bomo normalno delali za normalne 
plače. Iz HSE prihajajo same obljube, svoj delež odgovornosti pa nosi tudi uprava 
PV.«

Velenjski rudarji 
napovedali stavko
Zaradi neurejenih odnosov in tudi zaradi denarja naj bi rudarji prvič prekinili 
delo v ponedeljek

V petek je odmevala vest, da 
je gostinec Zvone Štorman zaprl 
lokal v Šmarju pri Jelšah, kjer 
je bilo zaposlenih več kot deset 
ljudi, ki že nekaj časa niso do-
bivali plač.

Vendar je poleg gostišča v Šmar-
ju pri Jelšah celjski gostinec zaprl 
tudi gostišče na Vranskem, za Pol-
zelo pa se z lastnikom dogovar-
ja o prekinitvi pogodbe. Tako je 
Štormanu od gostišč z značilno 
gosjo ostal samo še domači lokal, 
gostišče v Šempetru. Z zaprtjem 

gostišč so tudi zaposleni ostali 
brez dela. Večina je na čakanju, 
že več mesecev brez plač. Zaradi 
tega bi lahko po 111. členu Zakona 
o delovnih razmerjih odpovedali 
pogodbo o zaposlitvi in se odločiti 
za zavod za zaposlovanje.

Kot je na sestanku s sindikatom 
omenil celjski gostinec, odpove-
dim iz krivdnih razlogov deloda-
jalca ne bo nasprotoval. Tako bi 
lahko zaposleni uveljavili svoje 
pravice na zavodu, torej pridobili 
nadomestilo. Vendar bi zaposleni, 

ki bi dali odpoved po 111. členu v 
primeru, da bi Štorman končal v 
stečajnem postopku, ostali brez 
nadomestila iz jamstvenega skla-
da – s tem bi bili ob 1.800 evrov na-
domestila. Do tega so upravičeni 
samo brezposelni, ki jim stečajni 
upravitelj vroči sklep o prekinitvi 
pogodbe o zaposlitvi.

Kot je mogoče slišati, naj bi bila 
najkasneje do konca marca znana 
usoda celjskega gostinca, ki je za-
posloval več kot 80 ljudi.

US

Sindikat Premogovnika 
Velenje (PV) se je minuli 
teden preoblikoval v stav-
kovni odbor, podal sedem 
zahtev in če se zahteve ne 
bodo uresničile, za pone-
deljek napovedal dveurno 
prekinitev dela, nato pa bi 
stavko zaostrovali.

Med rudarji je že nekaj 
časa mogoče čutiti nezado-
voljstvo. Med drugim zahte-
vajo enakopravno obravnavo 
vseh zaposlenih v družbah 
znotraj Holdinga Slovenske 
elektrarne (HSE). Rudarji za 
razliko od ostalih v holdin-
gu zaradi slabega poslovanja 
premogovnika niso dobili iz-
plačanih božičnic in nagrad 
za delovno uspešnost, neza-
dovoljni so bili tudi zaradi iz-
plačila minimalnega regresa. 
Niso pa zgolj omenjena iz-
plačila razlog za stavko, sli-
šati je mogoče, da v ospred-

Sindikalisti, ki so predstavili bojazni in pričakovanja rudarjev. (Foto: US)

OB ROBU
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ju tiči nezadovoljstvo zaradi 
razmer tako v premogovniku 
kot v HSE.

»Bojimo se, da PV ne bo 
mogel več poslovati, ogrože-
ni so prejemki, še najhuje pa 
bo, če se zadeve ne bodo ure-
dile in bo kdo sprožil stečaj,« 
je najhujše strahove pred-
stavil predsednik sindikata 
Ferdinand Žerak, ki je med 
najhujšimi težavami izposta-
vil ceno premoga, v kateri bi 
morali biti zajeti vsi stroški 
njegovega pridobivanja.

Po podatkih sindikata je 
premogovnik lani ustvaril 
15 milijonov evrov izgube, 
HSE pa 120 milijonov evrov 
dobička. Poleg tega naj bi 
bila povprečna bruto plača 
v HSE 4 tisoč in v premo-
govniku 2.300 evrov. Tudi 
zato rudarji pričakujejo po-
enotenje plačnih razmerij v 
skupini HSE.

Odziv HSE
V HSE razumejo jezo in 

razočaranje zaposlenih v PV, 
predvsem rudarjev, ki opra-
vljajo zahtevno delo v težavnih 
razmerah, za katerega si zaslu-
žijo pošteno plačilo. »Vendar 
HSE ni in ne more biti porok 
uspešnega poslovanja pre-
mogovnika, dokler za to niso 
izpolnjeni nekateri osnovni 
pogoji,« pravi Blaž Košorok, 
generalni direktor HSE. Med 
temi pogoji so na prvem me-
stu prave oziroma premišljene 
poslovne odločitve v smislu 
racionalizacije poslovanja in 
zajezitve nerazumnega inve-
stiranja v dejavnosti, ki ne le 
da ne sodijo v premogovništvo, 
temveč družbi in skupini PV 
prinašajo izgubo.

Ravno tako se mora uprava 
PV tudi zavedati svoje zaveze 
po doseženi ceni 2,25 evra /GJ 
v letu 2015 za blok 6. »Uprava 

premogovnika mora zagotovi-
ti normalno poslovanje skupi-
ne PV, torej njeno likvidnost in 
solventnost,« dodaja Košorok 
in dodaja, da problemi PV 
niso nerešljivi. Nujni so hitri 
in odločni ukrepi za odpravo 
nastale situacije. Interes HSE 
kot večinskega delničarja je, 
da HSE in PV skupaj najdeta 
pot, da bo PV še naprej lah-
ko opravljal to, kar najbolje 
in vrhunsko zna: odkopava-
nje premoga in zagotavljanje 
energenta bloku 6 do konca 
njegove življenjske dobe po 
konkurenčnih pogojih. »De-
javnosti, kot so trženje tekstila 
in turističnih zmogljivosti, ne 
sodijo v dejavnost premogov-
ništva in so v veliki meri sood-
govorne za nastalo situacijo, v 
kateri se je znašel premogov-
nik. Naloga uprave PV je, da 
najde pot iz slepe ulice,« še 
meni Košorok.

Odziv PV
V upravi PV so presene-

čeni nad stališči, ki jih ob 
napovedi stavke v javnost 
posreduje HSE. V zadnjem 
letu so, vsaj kar se tiče PV, 
priča slabi koordinaciji in 
vodenju skupine znotraj 
HSE. Nesprejemljivo je, da 
konec februarja še vedno 
nimajo potrjenih potrebnih 
količin premoga za letos. 
HSE tudi povsem zanemarja 
to, da je PV v zadnjih letih 
sam izvedel postopno pre-
strukturiranje premogovni-
ške dejavnosti brez doda-
tnih proračunskih sredstev. 
Ustvarjanje prihodkov na 
trgih izven osnovne de-
javnosti torej ni nekakšna 
muha enodnevnica, kot o 
njej tako omalovažujoče go-
vori generalni direktor HSE, 
ne upoštevajoč dejstva, da 
so v zadnjih dvajsetih le-
tih sami in brez odpuščanj 
prestrukturirali premogov-
niško dejavnost. Postopno 
dezinvestiranje je bilo dlje 

načrtovano in se tudi izvaja, 
vendar časi za to niso ravno 
najboljši.

Za PV so se v zadnjih le-
tih spremenile nekatere 
pomembne okoliščine, ki 
slabšajo razmere za poslo-
vanje podjetja in na katere 
ne morejo vplivati. PV si je 
zadal nalogo, da bo do leta 
2015 izpeljal vse ključne 
razvojne projekte, izpeljavo 
tako zastavljenega razvojne-
ga programa pa bi ob dose-
ganju načrtovane cene lahko 
PV financiral sam. Vendar 
HSE določil te pogodbe za-
dnji dve leti ne spoštuje, zato 
uprava PV tudi ne more iz-
polniti zahtev sindikata po 
dodatnih izplačilih. Po nje-
nem mnenju HSE zanemarja 
tudi to, da v premogovniku 
že nekaj let načrtno izvajajo 
potrebne ukrepe za zniževa-
nje stroškov. Tako trdijo, da 
so edini v HSE, ki zmanjšuje-
jo število zaposlenih in stal-
no večajo produktivnost.

URŠKA SELIŠNIK

Po Celju se vse glasneje širijo govorice o težavah, tudi morebitnem 
stečaju podjetja Avto Celje.

Kot je pojasnil direktor Branko Šibakovski, je bil lani septembra na se-
stanku med podjetjem in bankami upnicami sprejet dogovor o pripravi 
programa finančnega prestrukturiranja. Do konca januarja je bil dogovorjen 
tudi začasni moratorij.

Ker banke še niso potrdile programa finančnega prestrukturiranja, so v tem 
mesecu blokirale transakcijske račune Avta Celje in s tem onemogočile normal-
no poslovanje. Iz tega razloga so se v podjetju odločili za zmanjšan obseg dela in 
posledično za čakanje delavcev na domu do sprejetja dokončne odločitve bank 
o programu finančnega prestrukturiranja. V tem trenutku, poudarja Šibakovski, 
ni stečaja predlagal še nihče. Vsekakor pa bodo v primeru, da reprogram obve-
znosti ne bi bil sprejet, ravnali v skladu z veljavno zakonodajo.

US

Zaposleni Avta 
Celje doma

Štormanovi v novem 
precepu

»Knapi« na ulici?
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Nekdanji radeški 
velikan se prebuja
Po prvih delovnih dneh se dvom spreminja v veselje

RADEČE – Stečaj podjetja Radeče papir, največjega de-
lodajalca v dolini Sopote, je za občino in njene prebivalce 
pomenil veliko katastrofo. Pred dobrim tednom so se v 
vratarnici znova začeli »štemplati« papirničarji, ki so po 
dveh letih oblekli delovne obleke. Tudi zato, ker se še do-
bro spomnijo propada podjetja in ker so na novih delovnih 
mestih le nekaj dni, so pri svojih izjavah zelo previdni. A 
njihova pričakovanja so velika.

Stečaj, ki je na cesto pahnil 
več kot 350 zaposlenih, je bil 
velik udarec za socialno stisko 
ljudi in radeško občino. Župa-
nja Rafaela Pintarič je poveda-

V radeški papirnici je znova živahno.

la, da se je odrazil v povečanem 
številu prošenj po denarni po-
moči in subvenciji za najemni-
ne, ki jih je prejemal tamkajšnji 
center za socialno delo. Občina 

je več denarja morala nameniti 
tudi za sofi nanciranje deleža 
za plačilo vrtca. Kljub temu 
je radeška županja večkrat 
poudarila, da so ljudje izgubo 
delovnih mest prenašali zelo 
mirno in dostojanstveno.

Odkar je papirnica prešla v 
last arabske družbe Emkaan 
Investements in podpisala 
prve pogodbe z zaposlenimi, 
je vzdušje v Radečah bolj op-
timistično. »Ljudje so zaživeli. 

Prej so bili skeptični. Razmi-
šljali so o morebitnem neu-
spehu, tudi o tem, da lastnik 
morebiti ni pravi. Zdaj ko so 
prvi zaposleni spet na delu, 
znova verjamejo v oživitev,« je 
dejala Pintaričeva. Povedala je, 
da bo še nekaj naslednjih dni 
namenjenih pripravi strojev, 
potem naj bi se motorji zares 
zavrteli z vsemi močmi.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA

Janez Kišek, Radeče: »Pred 
stečajem sem bil ›univerzalec‹, 
delal sem na vseh strojih. Po 
vsem tem času se je bilo zanimi-
vo vrniti v tovarno. Se pa pozna, 
da je ta stala tako dolgo časa. 
Res bi bilo lepo, da bi papirnica 
zdaj uspešno delovala čim dlje. 
Ko smo bili brez dela, smo se 
znašli vsak po svoje, nekaj je 
pač bilo treba početi. Sam sem 
nekaj mesecev delal v celjskem 
Aeru. Do zaprtja je po mojem 
mnenju prišlo zaradi nesposob-
nega vodstva. Ker sem menil, da bi proizvodnjo brez težav 
lahko nadaljevali, sem protestiral v Ljubljani. Moja pričako-
vanja so velika, kako bo, bomo videli … Vsaj dva meseca 
bom prejemal 500 evrov od zavoda za zaposlovanje. To ni 
veliko, a je vsaj nekaj.«

Jože Medved, Radeče: »Da 
sem se lahko vrnil na delo, je bilo 
zame nekaj najboljšega v življe-
nju. Tukaj sem bil zaposlen vrsto 
let. Ko je tovarna zaprla vrata, mi 
je bilo zelo hudo. V Radečah ni-
sem našel zaposlitve. Moja pri-
čakovanja so velika, tukaj bi rad 
delal 365 dni in tako dopolnil 40 
let delovne dobe. Veliko moramo 
postoriti, pospraviti, dobro nama-
zati stroje, da bomo lahko hitro 
zagnali proizvodnjo. Ko je šla pa-
pirnica v stečaj, sem se udeležil 
protesta, a nisem nič dosegel, zdaj pa sem zmagal.«

Janez Martinšek, Radeče: 
»Moji občutki so dobri, papirni-
ca se bo prebudila. Zdaj čistimo, 
belimo in mislim, da nam bo 
uspelo. Veliko raje sem se vrnil 
na delo sem, kot da bi moral s 
trebuhom za kruhom v Avstrijo 
ali kam drugam. Nazadnje sem 
se za službo spraševal na zavo-
du za zaposlovanje v Laškem, 
kjer so mi dejali, da za mene 
nimajo dela. Čez nekaj dni so 
me poklicali iz papirnice, zato 
sem sam pri sebi rekel: ›Hvala 
Bogu.‹ Ko sem bil nezaposlen, na srečo ni bilo prehudo, 
saj imamo doma kmetijo. Če se bodo uresničile napovedi 
o papirnici, bo to za dolino enkratno. Ob stečaju se mi je 
zdelo, da bi lahko nemoteno delal še vsaj stroj štiri. Na nas 
so takrat pozabili, čeprav nismo bili nič krivi.«

CELJSKI PUST 2014

Pokrovitelj:

Pokrovitelj v tiskanem mediju:

Organizator:

   Torek, 4. marec
9.30 TRG CELJSKIH KNEZOV

CELJSKI PUST 2014: ZBIRANJE OTROK, 
udeležencev OTROŠKEGA PUSTOVANJA

10.00 TRG CELJSKIH KNEZOV
CELJSKI PUST 2014: 
ODHOD OTROŠKE PUSTNE POVORKE 
PO ULICAH MESTNEGA SREDIŠČA

10.30 KREKOV TRG
CELJSKI PUST 2014:
OTROŠKO PUSTNO RAJANJE

   Vstop prost. 
   Več: www.celeia.info, FB V Celju smo face.

Zagradišnik prevzel 
poveljstvo

GRNJI GRAD – Na mestu poveljnika občinskega povelj-
stva je Igorja Čeplaka nadomestil Jani Zagradišnik.

S tem se bo zgodila tudi menjava v štabu civilne zaščite, 
ki jo morajo potrditi tudi občinski svetniki. Člani štaba CZ 
namreč nimajo mandata, vezanega na časovno obdobje, 
temveč so v štab imenovani do naslednje spremembe.

US

Vendarle nova cesta
ROGAŠKA SLATINA – Občina bo v teh dneh začela ob-

navljati lokalno cesto med naseljema Zgornja Kostrivni-
ca in Zgornji Gabernik. Novo podobo bosta dobila dva 
kilometra ceste.

Cesto bodo popolnoma obnovili in preplastili vozišče v 
širini štirih metrov. Uredili bodo tudi odvodnjavanje, v Ga-
berniku bodo postavili še avtobusno postajališče. Naložba je 
ocenjena na 560 tisoč evrov, končana bo predvidoma do sre-
dine julija. Sočasno bodo izvedli tudi projekt oskrbe s pitno 
vodo v porečju Sotle. Vodovod je namreč prav pod cesto.

AD

Sklenili gasilsko 
pogodbo

VRANSKO – Občinska gasilska društva, žalska gasilska 
zveza in občina so včeraj podpisali pogodbo o opravljanju 
lokalne gasilske službe za letošnje leto.

Na podlagi sklenjene pogodbe bodo prostovoljna gasilska 
društva – Vransko, Tešova, Prekopa-Stopnik-Tešova in Ločica 
– izvajala javno gasilsko službo, v katero sodijo usposabljanje 
operativcev, vzdrževanje in nakup opreme, sodelovanje na in-
tervencijah, preventivno delovanje gasilcev in nenazadnje izo-
braževanje ter vzgoja mladih gasilcev. Občina je za opravljanje 
dejavnosti gasilski zvezi za leto 2014 skupno namenila približno 
pet tisoč evrov in vsem štirim društvom še sredstva za plačilo 
zavarovanja oseb, gasilskih domov in opreme.

ŠO

Šolo uredili za 
naslednje generacije

ŠENTJUR – Potem ko so se učitelji in učenci januarja 
preselili v prostore energetsko prenovljene Osnovne šole 
Dramlje, so minuli petek njena vrata odprli tudi star-
šem in drugim občanom ter naložbo še uradno predali 
namenu.

Osnovna šola Dramlje je bila zgrajena leta 1981. Spo-
mladi leta 2011 so se začeli pogovori o obnovi dotrajane 
strehe, kot naročen pa je bil razpis Eko sklada, na katerem 
je občina pridobila 670 tisoč evrov za obnovo, vredno malo 
manj kot 1,9 milijonov evrov. Poleg energetske varčnosti so 
po besedah župana Marka Diacija mislili tudi na potrebe 
učnega procesa in zato izvedli še kar nekaj dodatnih del. 
Prenovljena šola je po besedah ravnateljice Nataše Sovinc 
velika pridobitev za učence, učitelje in za ves kraj. Poleg 
boljšega počutja njenih uporabnikov je pomemben tudi 
prihranek, saj bo strošek ogrevanja po energetski obnovi 
nižji kar za 80 odstotkov.

TV

NA KRATKO
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»Vsi novi zakoni ponavadi pomenijo novo obremenitev. Ker so slovenski 
hmeljarji v več kot 90 odstotkih prisotni na svetovnem trgu, ob dodatnih 
obremenitvah postajajo nekonkurenčni. Čeprav se po drugi strani trudi-
jo, da tehnološko, s pridelki in tudi drugače napredujejo in držijo korak 
s svetovnimi velesilami, kot so Nemčija in Združene države Amerike,« 
je dejala direktorica IHPS Martina Zupančič.

Zakonodaja in zeleno zlato
Hmeljarji o novih obremenitvah – Smernice v svetu se obračajo

LAŠKO – Vpliv aktualne 
zakonodaje na hmeljarstvo je 
predstavljal eno poglavitnih 
tem 51. seminarja o hmeljar-
stvu z mednarodno udelež-
bo, ki ga je minuli četrtek v 
Laškem pripravil Inštitut za 
hmeljarstvo in pivovarstvo 
Slovenije (IHPS). Obiskovalci 
so prisluhnili tudi izsledkom 
zadnjih raziskav na področju 
pridelave hmelja.

V Sloveniji je trenutno več 
kot 1.100 hektarjev hmeljišč. 
Nekaj časa je število nasadov 
upadalo. Po besedah direktori-
ce IHPS Martine Zupančič za-
dnji dve leti med kmeti zaradi 
nekoliko boljše tržne situacije 
opažajo večje povpraševanje 
po sadilnem materialu in za-
sajevanju mladih nasadov.

Na seminarju so govorili 
predvsem o vplivu nepre-
mičninskega davka na hme-
ljarske kmetije. Ker je dobra 
polovica vseh hmeljišč v lasti 
države in imajo pridelovalci 
hmelja precejšen del svojih 
zemljišč v najemu pri skladu 
kmetijskih zemljišč, so obrav-
navali tudi vprašanje plače-
vanja najemnin v povezavi s 

»Obdobje prekomerne ponudbe se izteka, pove-
čuje se večanje odmerka hmelja v pivu, porast 
majhnih in srednje velikih pivovarn doma in 
po svetu, povečuje se poraba aromatičnih, tako 
imenovanih dišavnih sort hmelja,« pravi Met-
ka Cerjak z ministrstva za kmetijstvo in okolje.

Predstavnik sklada kmetijskih zemljišč je pojasnil podlage, uporabljene za sklepanje 
zakupnih razmerij, in opozoril na vlogo sklada pri odkupovanju in menjavi zemljišč. 
Kot posledica denacionalizacije in vračanja parcel v lastnino ali solastnino so ta namreč 
precej razdrobljena, čeprav so v naravi videti zaokrožena. Sklad si prizadeva, da bi bila 
združena pod enim lastnikom.

Če je bilo med letoma 2008 in 2012 za pridelovalce hmelja obdobje krize in presežkov, se lahko po besedah Metke Cerjak, višje svetovalke z mini-
strstva za kmetijstvo in okolje hmeljarji veselijo manjšega preobrata. Glede na poročila mednarodne hmeljarske organizacije in poročila večjih med-
narodnih trgovskih hiš s hmeljem se je lani tržna situacija v hmeljarski panogi začela umirjati, povpraševanje po hmelju je začelo znova rasti.

javnost RS lani prepoznala kot 
izjemen znanstveni dosežek, 
slovenski hmelj z nazivom 
štajerski hmelj pa je dobil za-
ščiteno geografsko označbo.

Priložnosti 
pivovarjenja
Udeleženci so lahko posku-

sili pivo iz novih sort hmelja 
in pomagali določiti, katere 
sorte so v pivu bolj uspešne. 
V IHPS so pivo med drugim 
zvarili tudi iz zelenega hme-
lja sorte aurora, ki v Sloveniji 
še vedno pokriva dve tretjini 
hmeljišč. Po besedah Zupan-
čičeve ima ta vrsta hmelja 
izjemne lastnosti, ki bi jih 
lahko s pridom uporabili pri 
novem načinu varjenja piva. 
Vzporedno so pripravili stro-
kovno delavnico v sklopu 
mednarodnega projekta Le-
onardo da Vinci, katerega cilj 
je vzpostaviti nacionalno po-
klicno kvalifi kacijo pivovarja 
oziroma pivovarsko šolo. V 
inštitutu za ta poklic opaža-
jo veliko zanimanja, s čimer 
se poraja možnost zaslužka 
oziroma nove podjetniške 
priložnosti v Sloveniji.

TINA VENGUST, foto: TV

prej omenjenim davkom in z 
naravnimi nesrečami. Lani so 
na pridelek vplivali predvsem 
suša, viharji in toča, kot je na-
štela Zupančičeva.

Spoznanja 
raziskovalcev
Strokovnjaki in raziskoval-

ci inštituta so spregovorili o 
izsledkih zadnjih raziskav s 

področja pridelave. Hmeljar-
jem so prenesli spoznanja 
o menjavi polipropilenske 
vrvice z vrvico iz naravnih 
materialov. Govorili so o gno-
jenju hmeljišč, problematiki 

sadilnega materiala ter borbi 
proti boleznim in škodljivcem. 
Predstavili so tudi nove sorte 
hmelja. Sorto styrian gold, ki 
so jo razvili v IHPS, je Javna 
agencija za raziskovalno de-

Referendum tudi uradno
LUČE – V petkovem uradnem listu je objavljen sklep o razpisu svetovalnega referen-

duma za obvoznico Luče.
Referendumsko vprašanje se glasi: »Ali ste za čimprejšnjo izvedbo obvoznice s protipoplav-

nimi ureditvami, skladno z Uredbo o državnem prostorskem načrtu za ureditev regionalne 
ceste R2-428/1249 Radmirje–Luče in zagotavljanje poplavne varnosti naselja Luče (Uradni 
list RS, št. 81/10)?« Za dan razpisa se šteje 3. marec, referendum pa bo 13. aprila. Pravico 
glasovanja na svetovalnem referendumu imajo vsi občani, ki imajo na dan glasovanja pravico 
voliti člane občinskega sveta. Izvedba referenduma bo stala približno 10 tisoč evrov.

US

Umik kljub stroškom?
REČICA OB SAVINJI – Na zadnji seji občinskega sveta je lansko delo predstavil nadzor-

ni odbor, ki pri pregledih računov in dokumentacije ni ugotovil večjih nepravilnosti.
Vendar so nadzornikom v oči padli predvsem visoki stroški bankomata, saj občina plačuje 

najemnino za prostor, v katerem je bankomat. Kot je znano, namerava NLB bankomat na 
Rečici umakniti, zaradi česar je občina že pisno protestirala in banko seznanila z dejstvom, 
da je že več let pokrivala del stroškov. Glede na to, da so v občinski upravi odkupili stavbo 
v neposredni bližini, se lahko zgodi, seveda če NLB ne bo uresničila napovedi, da bodo 
bankomat prestavili in tako zmanjšali stroške.

US

Dela na plazu
VELENJE – Podjetje RGP je je že začelo odstranjevati posledice plazu, ki se je v začetku 

meseca sprožil na lokalni cesti v Kavčah in ogroža eno od stanovanjskih hiš.
Vrednost del znaša 240 tisoč evrov z vključenim davkom na dodano vrednost, dela pa bodo 

predvidoma trajala do konca aprila. Stanje na cesti v Kavčah se je poslabšalo po obilnem 
deževju in žledu, ki sta v začetku meseca močno prizadela tudi Mestno občino Velenje. 
Zaradi izredno slabih vremenskih razmer je začelo pokati cestišče. Deformacije cestišča 
so postale tako hude, da je bilo treba cesto zapreti za ves promet. Nevarnost na cesti je 
označena z ustrezno prometno signalizacijo, obvoz pa je urejen.

US
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Predsednik države Borut Pahor je poudaril: »Mir ni samoumeven. Zato moramo po svojih najboljših močeh storiti vse, da se 
tudi v teh kriznih časih, ko je potrpežljivost ljudi zaradi stisk manjša, majhne nestrpnosti ne bodo kot velika snežna kepa 
zavalile v velike nestrpnosti, ki jih ne bomo več obvladali.«

Strah pred veliko kepo
Evropska ideja tudi na partizanski proslavi

VELENJE – V Šaleški do-
lini februar ni samo mesec 
ljubezni in kulture, temveč 
tudi mesec, v katerem se 
spominjajo zgodovinskih 
dogodkov. Tako so se letos 
tudi z verzi, ki so potnike 
čakali na »lokalcu«, ali z 
zavojčki pesmi, ki so jih 
prejeli obiskovalci v ka-
varni, spomnili 70-letnice 
prihoda XIV. divizije na 
Štajersko in smrti pesnika 
Karla Destovnika – Kaju-
ha, osrednjo proslavo pa so 
pripravili v soboto v domu 
kulture.

V nabito polni dvorani, ki 
ni sprejela vseh, ki so želeli 
prisostvovati proslavi, so se 
spominjali dogodkov iz dru-
ge svetovne vojne. V Velenju 
so slavili Kajuha in Štirinaj-
sto, torej svetli strani grdega 
časa vojne, slavili so uporni-
štvo, povezano z vero in za-
upanjem borcev, da se bodo 
iz tega časa prebili, ker imajo 
moralni prav. Ker so verjeli, 
da bo enkrat zla konec. »In 
ker ne verjamemo, da se bo 

Program, ki je milo reče-
mo navdušil prepolno dvora-
no, so oblikovali Aleksandra 
Čavnik, ki je uglasbila nekaj 
Kajuhovih pesmi, Zoran 
Predin,  Partizanski pevski 
zbor Pinka Tomažiča, Dirty 
Fingers in člani Kulturnega 
društva Triglav.

Prepolna dvorana, ki je z nastopajočimi prepevala partizanske pesmi. V prvi vrsti so tudi borci XIV. divizije 
Lado Kocjan, Miha Butara – Aleks in Alojz Dolničar.

CELJE - Karl Destovnik – Kajuh je bil tudi nekdanji dijak 
I. gimnazije v Celju, kjer so se skupaj s celjskim območ-
nim Združenjem borcev za vrednote Narodno osvobodil-
nega boja v četrtek, 20. januarja, poklonili njegovemu 
spominu in obeležili 70. letnico prihoda XIV. divizije na 
Štajersko.

Slavnostni govornik ravnatelj OŠ Ljubečna Martin Gro-
sek je orisal življenjsko pot mladeniča, ki je želel bivati v 
pravičnejši človeški skupnosti. Kot je dejal Grosek, so bile 
Kajuhovo orodje za poseganje v družbeno dogajanje pesmi, 
ki so bile s svojo razumljivostjo in jasno sporočilnostjo blizu 
ljudem. Prebirali so jih tudi dijaki in dijakinje I. gimnazije ter 
predstavili njegovo negotovo mladost, prežeto z zasliševanji, 
izključitvijo iz celjske gimnazije, internacijo in priključitvijo 
partizanskim vrstam avgusta 1943. Kot je še dejal Grosek, 
je Kajuhova smrt pri 21 letih še ena izmed žalostnih zgodb 
polpretekle zgodovine našega naroda. Pesem mladeniča, ki so 
mu rekli tudi šoštanjski Cankar, pa je še danes aktualna, ker 
ne poziva k maščevanju in boju zob za zob, ampak je poziv 
k etični prenovi človeka in gradnji socialno pravičnejšega in 
humanejšega družbenega reda.

TINA VENGUST
Foto: GrupA

Slavnostni govornik Martin Grosek je dejal, da je bil Kajuh revolucionaren, levo usmerjen mladenič, ki se je zato, v kar je verjel, izpostavil 
in dal tudi svoje življenje. »Sedanja generacija naših mladostnikov, ki je z izjemo zadnjih nekaj let živela lagodno, lahko bi rekli celo 
razvajeno življenje, še nima tolikšne moči za poseganje v družbene spremembe,« je še dodal.

Kot pesnik pozival k 
etični prenovi človeka

kdo drug postavil za nas. Slo-
venci se moramo boriti sami 
zase,« je primerjavo z vojnim 
obdobjem povlekel predse-
dnik države Borut Pahor, 
ki je izpostavil, da sta bila 
Kajuh in XIV. divizija pove-
zana v veri in upanju, pred-
vsem v splošni predanosti, 
svobodi in prepričanju, da je 
mogoče številnejšega in bolj 
oboroženega nasprotnika 
premagati.

Predsednik je dejal, da so 
številni borci XIV. divizije, 
ne le Kajuh, ki so se postavi-
li zoper fašizem in nacizem 
ter izgubili življenje, verjeli v 
to, da je mogoče doseči ne-
predstavljivo, če človek ver-
jame v svoje sanje in če so te 
sanje povezane z mirom, s 
svobodo in z dostojanstvom 
človeka.

Mir ni 
samoumeven
Iz proslave je vela tudi 

želja, da se vojni čas ne bi 
ponovil. »Politiki ponavadi 
glede prihodnosti ne govori-
mo o vojni. Vendar 70 let po 
koncu dramatičnega obdo-
bja, ko je zaživela evropska 

ideja in je prišlo najdaljše 
obdobje miru v evropski zgo-
dovini, politiki opozarjamo, 
da bi lahko razpad EU vodil 
v vojno. Za te besede sem 
potreboval veliko časa, tudi 
zbiranje poguma. Vendar 
nisem edini, podobno opo-
zarjajo tudi drugi evropski 
politiki,« je omenil Pahor, 
ki je prepričan, da sta mir in 
varnost v Evropi povezana z 
evropsko idejo. Po njegovih 
besedah je kriza pokazala, 
da ni vse tako, kot mora biti, 
vendar Evropa za Slovence 
ni problem, temveč rešitev. 
Poleg tega je poudaril: »Ne 
mislimo si, da smemo biti 
ravnodušni. Če pred dese-
tletji to niso bili in so za mir 
dali svoja življenja, potem 
tudi 70 let kasneje, ko nam 
ni treba in upamo, da tega ni-
koli ne bo treba, ne smemo 
biti ravnodušni.«

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US

Priprave na vselitev
DOBRNA – Nov vrtec, katerega gradnjo so spremljali 

različni zapleti, naj bi bil kmalu vseljiv. Tehnični pregled 
stavbe je bil opravljen, izvajalka, ljubljanska družba VG 
5, mora manjše pomanjkljivosti odpraviti do petka in pri-
dobiti uporabno dovoljenje.

Jutri, konec tega meseca, se bo namreč iztekel pogodbeni 
rok za predajo stavbe, ki jo je izvajalec zgradil na ključ. Novo 
stavbo vrtca, kjer je prostor za pet oddelkov, bo po opravlje-
nih formalnostih prevzel javni zavod Osnovna šola Dobrna, 
v okviru katerega deluje tudi domači vrtec.

Gradnjo novega vrtca so spremljali resni zapleti, saj je obči-
na pogodbo s prvo izvajalko, družbo CMC, zaradi njenih težav 
prekinila. Po novem razpisu za izvajalca je prišlo do novega 
zapleta, saj se je tretja najugodnejša ponudnica, družba Stra-
bag, pritožila. Ta je nato pritožbo, ki jo je poslala republiški 
revizijski komisiji, vendar le umaknila. Nov vrtec na Dobrni 
bo stal blizu dva milijona evrov. BJ

Manjka javna 
razsvetljava

KOZJE – V občinskem središču se pripravljajo na posta-
vitev nove javne razsvetljave na starinskem trgu. Tega so 
dve leti celovito obnavljali, manjka le še razsvetljava.

Občina je za projektno dokumentacijo za razsvetljavo trga 
že poskrbela, prav tako ima soglasje zavoda za varstvo kultur-
ne dediščine, trenutno pripravlja javni razpis za izvajalca. V 
letošnjem občinskem proračunu so za novo razsvetljavo trga 
dali na stran petdeset tisoč evrov. Med obnovo trga so elek-
trokanalizacijo za kandelabre že namestili. Nova energetsko 
varčna javna razsvetljava bo svetila navzdol, kar je v skladu 
z novo uredbo. Predlani so na trgu v središču kraja položili 
novo kanalizacijo, telekomunikacijske in električne vode, lani 
so ga med drugim tlakovali ter posadili drevesa. V Kozjem 
se bodo prihodnje leto spominjali tisočletnice prve omembe 
njihovega trga, ki ga želijo do takrat v urejeni podobi.  BJ

Vse več drugačnih 
nalog

VITANJE – Gasilci se celo bolj kot s požari ukvarjajo s 
posledicami ujm, so ugotavljali na občnem zboru dru-
štva, ki je bil v soboto. Tako so lani predvsem odpravljali 
posledice poplavljanja in vetroloma, letos je bilo veliko 
dela zaradi žleda.

Vode je občasno tudi primanjkovalo in so jo morali lani 
dostaviti vsaj petdesetkrat, kar je sicer bistveno manj kot 
leto pred tem, ko so opravili več kot tristo prevozov vode. 
Prav tako iz leta v leto bolj ugotavljajo potrebo po novi ga-
silski cisterni, saj je obstoječa stara približno dve desetletji. 
Na tekmovanjih so bili lani posebej uspešni mladinci, ki so 
se uspeli uvrstiti na državno tekmovanje, ki bo maja v Or-
možu. Na občnem zboru so podelili več priznanj in pohval 
za prizadevno delovanje. V PGD Vitanje, ki ga vodi Vojko 
Dobrosavljevič, imajo okoli devetdeset članov. BJ
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Plazovi vse večji
DOBJE – V občini se je ob zadnjih povečanih padavinah 

sprožilo več novih plazov. Največjo škodo je plaz povzročil 
na lokalni cesti proti kraju Repuš, ki je bila dva dni zaprta 
za ves promet.

Občina je z začasnimi ukrepi vzpostavila prevoznost tako, 
da je poslej nemoten tudi prevoz šolskega avtobusa. So pa 
nalivi in sneženje poslabšali tudi stanje nekaterih drugih 
plazov, ki so se sprožili že ob prejšnjih ujmah. Med drugim 
se je povečal plaz v Lažišah, ki ogroža stanovanjsko hišo. 
Potrebo po njegovi sanaciji je občina že pred več leti prijavila 
na ministrstvo za kmetijstvo in okolje, vendar po besedah 
dobjanskega župana Franca Leskovška to ni dalo nobenih 
spodbudnih obetov, da bi lahko pomagalo občini.

TV

Vse bolj obremenjeni
LAŠKO – Upravna enota je minulo leto kljub manjšemu 

številu zaposlenih delo opravila brez zaostankov. Se pa 
zaposleni iz leta v leto soočajo z večjim številom dode-
ljenih nalog in vse večjim varčevanjem pri materialnih 
stroških.

V Upravni enoti Laško so lani skupaj opravili 28.700 uprav-
nih nalog in drugih zadev po splošnem upravnem postopku. 
Kljub močno zmanjšanem številu zaposlenih glede na leto 
2010 so delo opravili brez zaostankov in v okviru predvidenih 
rokov. Medtem ko je leta 2010 na enega zaposlenega pripadlo 
več kot 700 zadev, je lani en zaposlni opravil več kot 1.100 
zadev. Delo upravne enote zaznamuje tudi varčevanje. Lani 
je porabila dobrih 45 odstotkov denarja glede na leto 2007. 
Pas najbolj stiska tako, da ne kupuje strokovne literature, 
zaposleni se udeležujejo le brezplačnih izobraževanj. Po 
besedah načelnice mag. Andreje Stopar zaradi tega še ne 
trpi kakovost dela, a dolgo na ta način ne bo šlo več.

TV

O trojanskih konjih 
na računalnikih
Arhivi morajo ostati čim bolj široko odprti, zato zbiranje podpisov za referendum

CELJE – Zbor za repu-
bliko in Inštitut Jožeta 
Pučnika sta minuli teden 
pripravila posvet Od trojan-
skega konja do arbitrarne 
policijske presoje dokazov 
– Slovenija quo vadis. Glav-
nina razprave, v kateri so 
uvodna razmišljanja pred-
stavili predsednik Sveta 
Zbora za republiko dr. 
Lovro Šturm, pravnik in 
kolumnist Ivan Kukar ter 
predavatelj na Fakulteti za 
državne in evropske študi-
je dr. Damir Črnčec, je bila 
namenjena noveli Zakona 
o kazenskem postopku, v 
nadaljevanju pa je svoje 
izkušnje pri zbiranju po-
datkov v arhivih predstavil 
raziskovalec in publicist 
mag. Igor Omerza.

Novela Zakona o kazen-
skem postopku je še v jav-

Kot gost je na posvetu spregovoril tudi publicist in raziskovalec mag. Igor Omerza, ki je predstavil lastne izkušnje ob zapiranju arhivov politične 
policije. Da bi arhivi ostali čim bolj dostopni javnosti, zdaj stranka SDS zbira podpise za razpis referenduma glede novega zakona o arhivih. Če 
jih bo zbrala dovolj, naj bi bil referendum že spomladi. Časa za zbiranje podpisov je 25 delovnih dni in kot pravi član izvršnega odbora MO SDS 
Celje Vančo Tegov, so doslej samo na območju Celja že zbrali med 400 in 500 podpisov, kar je le malo manj kot polovica podpisov v podporo 
referendumu, ki jih stranka namerava zbrati v tem mestu.

ni obravnavi, a v zdajšnjem 
besedilu prinaša po mnenju 
razpravljavcev preširoka po-
oblastila policije glede po-
segov v eno najosnovnejših 
človekovih pravic do zaseb-
nosti. Kot največji problem 
zakonskega predloga v Zbo-
ru za republiko in Inštitutu 
Jožeta Pučnika posebej izpo-
stavljajo možnost poseganja 
v zasebnost ljudi, v njihovo 
pravico do obveščenosti 
in komuniciranja ter nedo-
takljivost stanovanja. Kot 
opozarja dr. Lovro Šturm, 
se je že doslej močno širil 
obseg kaznivih dejanj, za 
katera je ob sumu dovolje-
no nameščanje prisluškoval-
nih naprav. »Ker smo že ob 
osvojitvi Slovenije v temeljno 
ustavno listino zapisali, da 
zapuščamo Jugoslavijo, ker 
so v njej hudo kršene člove-

kove pravice, bi morali biti 
na to še posebej pozorni,« je 
poudaril. Ob tem je dodal, da 
če je bil ukrep nameščanja 
prisluškovalnih naprav v za-
četku 90. letih dopusten kot 
skrajni ukrep, se je kasneje 
razširil na osem možnih ka-
znivih dejanj, doslej pa se je 
število le-teh že podvojilo. 
Zdaj naj bi jih v obliki raču-
nalniških programov smeli 
nameščali tudi v računalni-
ke in pametne telefone in 
to celo ob sumu na kazniva 
dejanja, za katera znaša naj-
nižja zagrožena kazen le tri 
mesece zapora.

Nevarnost zlorab
Kot opozarja pravnik in 

publicist Ivan Kukar, bi v teh 
kriznih časih to odpiralo pre-
veliko možnost zlorab. Zato 
morajo biti normativno zelo 

natančno določena poobla-
stila, ki jih za uresničevanje 
pravne države smejo upora-
bljati pooblaščeni organi. Na-
meščanje trojanskih konjev na 
računalnike in pametne telefo-
ne je še toliko bolj vprašljivo v 
»času digitalnega človeka«, v 
katerem po mnenju dr. Damir-
ja Črnca živimo zdaj, ko ima v 
svetu od dobrih 7 milijard ljudi 
več kot 6 milijard ljudi dostop 
do mobilnih telefonov, kar 2,5 
milijarde Zemljanov pa do 
interneta. »To niso časi, ko 
bi država in policija potrebo-
vali tolikšna pooblastila,« je 
prepričano pozval zbrane v 
dvorani Celjskega doma, da v 
času javne obravnave zakon-
ske novele izrečejo glasen ne 
novodobnemu trojanskemu 
konju.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

NA KRATKO

Znani nominiranci za 
celjske grbe

CELJE – Znani so nominiranci za najvišja občinska 
priznanja. Komisija za priznanja in nagrade mestnega 
sveta je obravnavala predloge in soglasno sklenila, da 
mestnim svetnikom predlaga v potrditev podelitev devetih 
priznanj. Občani so sicer posredovali 18 predlogov; med 
njimi tako za naziv častnega meščana kot tudi za celjske 
grbe vseh štirih žlahtnosti.

Celje letos ne bo dobilo novega častnega meščana, za-
dnji je ta naziv predlani prejel umetnostni zgodovinar in 
starosta spomeniškega varstva dr. Ivan Stopar. Za zlati grb 
kot letošnje najvišje občinsko priznanje je nominirana doc. 
dr. Zlata Felc, do upokojitve glavna otroška zdravnica na 
ginekološko-porodniškem oddelku SB Celje, pobudnica na-
kupa ultrazvočnega aparata za novorojence, spomnimo se še 
njenih prizadevanj, da celjska porodnišnica postane prijazna 
novorojencem, bila pa je tudi pobudnica za ustanovitev Vi-
soke zdravstvene šole Celje. Za dobitnike srebrnih grbov so 
nominirani Brina Zupančič za izjemno glasbeno delovanje 
in številne dosežke na tem področju, Terezija Jazbec za 
dolgoletno požrtvovalno delo na humanitarnem področju in 
podjetje Vivapen; za bronasti celjski grb pa Marija Fras za 
vrhunske dosežke v kegljanju. Nominiranci za kristalne grbe 
so Sara Poteko in Eva Javoršek za odličnost v času študija 
na Fakulteti za varnostne vede, Nuša Komplet za študij filo-
zofije in literarne komparativistike ter dramaturgije in Miha 
Simoniti za odličnost med študijem medicine.

IS

Zaživel novi 
medgeneracijski 
center

ŽALEC – Slovenska filantropija je v sodelovanju z žalsko 
občino prejšnji četrtek v Žalcu odprla svoj tretji med-
generacijski center, imenovan Hiša Sadeži družbe, ki je 
sicer neuradno začel delovati že v začetku februarja. Za 
Žalčane je to v letu dni že druga tovrstna organizacija. 
V sklopu UPI Ljudske univerze Žalec namreč od lanske 
jeseni že deluje podoben center.

Spodnjesavinjčani so s Hišo Sadeži družbe pridobili pro-
stor, v katerem se srečujejo različne generacije in na ta način 
prenašajo znanje druga na drugo. Še posebej so v centru, za 
katerega skrbijo in ga vodijo prostovoljci, dobrodošle ran-
ljive skupine prebivalcev. Sodelovanje v delavnicah, ki jih 
po besedah koordinatorice centra Barbare Lužar ni malo, 
je namreč njihova priložnost za enakopravno vključevanje 
v družbo. Žalčani se lahko v hiši udeležijo kuharskih in 
računalniških delavnic, učne pomoči, delavnic na temo zdra-
vega življenja in staranja, ustvarjalnih delavnic, delavnic 
ročnih spretnosti, različnih svetovalnih delavnic in skupine 
za samopomoč.

ŠO

Star pregovor pravi, če maškare visoko skačejo, bo lan 
visok, če divje plešejo, bo repa debela. To nam pove, da 
so bile maškare nekdaj pomembne za odganjanje zime, 
prinašanje dobre letine in deljenje sreče. Kako pa so 
pustne šege s Celjskega še usidrane v naši zavesti?

Eden najbolj znanih pustnih običajev in mask v Sloveniji 
so ptujski kurenti, pustna dediščina pa je zelo zanimiva 

O pustu nekoč in danes tudi na Celjskem. Če še niste slišali za mozirske pustnake, 
generale vranarje ali za šoštanjske koše in kneza Tresimirja, 
jih boste spoznali v tokratnem Odmevu. Ob klepetu s pred-
stavniki pustnih skupin, ki skrbijo za živahno karnevalsko 
dogajanje v naših krajih, nas bo zanimalo, če še poznamo 
dediščino, ki se skriva za maskami in kostumi. Koliko smo 
sami še pripravljeni sodelovati na karnevalih ali je pust za 
nas le razlog za veseljačenje? Bodite v družbi Radia Celje ta 
četrtek ob 12.15, ko pričakujemo tudi vaša mnenja. TV
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Konec februarja in za-
četek marca v Celju že 
tradicionalno ne manjka 
smeha. Nič drugače ne bo 
letos. V Slovenskem ljud-
skem gledališču Celje se 
bo namreč nocoj začel 23. 
festival Dnevi komedije, ki 
bo ob treh koncih tedna, od 
27. februarja do 15. marca, 
postregel z devetimi kome-
dijami, od tega z osmimi 
tekmovalnimi. Gledališko 
dogajanje bodo letos prvič 
popestrile »standup« de-
lavnice.

Osem tekmovalnih kome-
dij je med 24 prijavljenimi 
predstavami izbrala selekto-
rica festivala, dramaturginja 
Tatjana Doma, ki je vesela, 
da je odziv tako inštitucio-
nalnih kot neinštitucional-
nih gledališč v časih, ko se 
gledališka produkcija nepre-
stano krči, velik. Ker se na 
Dnevih komedije vsako leto 
predstavi komediografska 
produkcija preteklega leta, 
si celjska dramaturginja, ki 
pri izboru v prvi vrsti upo-
števa kakovost gledališke 
postavitve in zanimive igral-
ske kreacije, želi na festival 
pripeljati čim bolj raznolike 
predstave, ki nakazujejo na 
širino komedijskega žanra. 
Letošnjih osem tekmovalnih 
predstav, od farse do absur-

dne komedije, pod komičen 
drobnogled postavlja člove-
ške odnose, laži, na katerih 
ti temeljijo, predvsem pa raz-
galjajo in smešijo človeško 
majhnost.

V ospredju 
plehkost ljudi
Tekmovalni program bo 

nocoj odprla komična drama 
Inštrukcija avtorja Eugèna 
Ionesca v režiji Matjaža Zu-
pančiča. Igralci Lutkovnega 
gledališča Ljubljana se bodo 
predstavili z dramo, ki govo-
ri o psihičnem in fizičnem 
nasilju v učnem procesu in 
razgalja odnos med profe-
sorjem in učenko. V petek 
bo na ogled domača pred-
stava Govorice avtorja Neila 
Simona v režiji Jaka Andre-
ja Vojevca. Farsa Slovenske-
ga ljudskega gledališča Celje 
ponuja parodičen pogled na 
razkol med resnično in zla-
gano podobo posameznika 
ter razkriva plehkost ljudi. 
Prvi konec tedna letošnjega 
festivala bo sklenila predsta-
va Tak si avtorja Gorana Voj-
novića v režiji Aleksandra 
Popovskega. Komedija, ki 
gledalce zabava z razkritjem 
intimnih zgodb naključnih 
potnikov v taksiju, je nastala 
v produkciji SiTi Teatra in 
Krekerja.

Igralci že vadijo
VOJNIK – Kulturno društvo Franceta Prešerna Vojnik, 

ki je imelo v petek občni zbor, je pripravilo lani več kot 
osemdeset prireditev. V društvo je vključenih osem sekcij, 
ki bodo pripravile konec maja prvo skupno prireditev.

Med sekcijami ima najdaljšo tradicijo moški pevski zbor, 
najbolj prepoznavna sekcija je vokalna skupina In Spiritu. 
Dramska sekcija pripravi vsaki dve leti gledališko predsta-
vo, zdaj že vadi za novo, ki jo bodo uprizorila spomladi. Z 
vključevanjem mladih v društvo, ki predstavljajo približno 
eno četrtino članstva, za razliko od nekaterih društev nimajo 
težav. Mladi pripravljajo zadnja leta med drugim rok koncert 
Psihofest. Kulturno društvo uporablja dvorano v kulturnem 
domu in ostale prostore, ki so bili do lani v njegovi lasti, nato 
so jih prenesli na občino, ki zdaj krije stroške vzdrževanja 
neposredno. Društvu tako tudi ne bo treba plačati nepremič-
ninskega davka. Ima več kot sto članov.

BJ

Gospa poslančeva na 
obisku

RADEČE – Gledališko društvo Radeče je minulo sobo-
to v tamkajšnjem domu kulture premierno predstavilo 
komedijo Toneta Partljiča z naslovom Gospa poslančeva. 
Predstavo je priredila in režirala Katja Čeč.

Čeprav Gospa poslančeva govori o politiki, poslancih, mi-
nistrih in parlamentu, ni le politična komedija. Morda je bolj 
komedija o nravi, izkrivljenih značajih in človeški naravi, ki 
jo zna zlomiti ambicioznost, kot kakšne druge dramske ali 
komične junake zlomijo skopost, ljubosumje, lažnivost ali kaj 
podobnega. Odrasli gledališčniki so se lotili uprizoritve pred-
stave, ki raziskuje tanke in pogosto zabrisane meje med legal-
nim in malo manj legalnim, med zdravo tekmovalnostjo in 
popolno obsedenostjo ter meje zdrave človeškosti nasploh.

TV

Zaljubljena čarovnica
PODČETRTEK – Gledališka skupina osnovne šole je 

pripravila predstavo Ferija Lainščka Čiren čaj in juha 
hokus pokus kvak kvak. V preteklih dneh je nastopila v 
večnamenski dvorani v domačem kraju in v kulturnem 
domu v Šmarju pri Jelšah.

Lainščkova otroška igra pripoveduje o sporu med čarovni-
cami in cirkuškim čarovnikom, ko se ena od čarovnic zaljubi. 
V predstavi sodeluje osem učencev od 6. do 9. razreda, ki jih 
v tem šolskem letu vodi učiteljica slovenščine Špela Mrkša. 
Učenci bodo znova nastopili v začetku marca, ko bo v Šmarju 
pri Jelšah območno srečanje gledaliških skupin. Šolska gle-
dališka skupina v Podčetrtku pripravi predstavo skoraj vsako 
leto, v preteklih letih so jih z učiteljico Majdo Pepevnik.

BJ

V znamenju izročila
SLOVENSKE KONJICE – V petek je bila v župnijskem domu 

predstavitev knjige Mi pa dosti pesmi znamo, kjer so pred-
stavljene manj znane ljudske pesmi. Zbrala jih je Štefka 
Kovše iz Tepanja. Gostja Kulturnega večera je med tremi 
prejemniki občinske nagrade za letošnji kulturni praznik.

O zbiranju ljudskih pesmi se je s Kovšetovo pogovarjala 
njena sokrajanka Damjana Hundrič, profesorica slovenščine 
v srednji šoli v Celju. Kovšetova je povedala, da je razvijala 
čut za ljudsko pesem med prepevanjem v skupini Ljudski 
pevci Tepanje, ki jo vodi. Med obiski starejših ljudi je uspela 
rešiti nekatere pesmi, ki bi sicer odšle v pozabo. V kulturnem 
programu so nastopili Ljudski pevci Tepanje, člani Kultur-
nega društva sv. Jurij, ki je večer pripravilo, sestre Kadilnik 
in Veronika Zajc, ki je igrala na violinske citre.

V nedeljo je bil v domu krajanov v Tepanju še Etnološki po-
poldan Ljudskih pevcev Tepanje z naslovom Prid’te na pušlšank, 
kjer so »ložniške ufarce« predstavile različna kmečka opravila. 
Obe etnološko obarvani prireditvi sta bili zelo obiskani.

BJ

Počitniško ustvarjalni
ROGATEC – Otrokom med počitnicami zagotovo ni dolg-

čas. Rogaška enota Knjižnice Rogaška Slatina in zavod za 
kulturo, turizem in razvoj sta v prvi polovici tedna zanje 
namreč pripravila pestro dogajanje.

V ponedeljek in sredo so otroci na dvorcu Strmol izdelovali 
pustne maske, obisk dvorca pa so izkoristili tudi za ogled raz-
stave o slovenskih kamnih, ob čemer je vsak oblikoval tudi svoj 
magnet iz kamna. Ustvarjalen je bil tudi torek, saj so izdelovali 
pisane sovice. Organizatorji niso pozabili niti na starše, ki so se 
lahko udeležili delavnice polstenja volne, danes pa bodo lahko 
v sosednji Rogaški Slatini prisluhnili zanimivemu predavanju. 
Predavala bo soavtorica knjige Varuh otrokovih dolžnosti Simo-
na Levc. Otroci bodo medtem na ustvarjalni delavnici.

AD

NA KRATKO

Celjski gledališčniki se bodo jutri predstavili s farso Govorice. Ali bodo ponovili lanski uspeh, ko je ansambel SLG Celje s predstavo Sleparja 
v krilu slavil v prav vseh razpisanih tekmovalnih kategorijah, bo znano v soboto, 15. marca, na zaključku festivala. Na fotografiji je prizor iz 
letošnje tekmovalne predstave Govorice, v kateri med drugim igrajo (z leve) Lučka Počkaj, Damjan M. Trbovc in Bojan Umek.

Žirija Dnevov komedije 2014 v sestavi gledališka kriti-
čarka Mojca Jan Zoran, gledališka režiserka Ajda Valcl in 
dramaturginja Simona Hamer bo podelila nagrade za žlah-
tno predstavo, žlahtnega režiserja, žlahtno komedijantko 
in žlahtnega komedijanta. Gledalci bodo tudi na letošnjem 
festivalu vsak večer izbrali komedijantko ali komedijanta 
večera in glasovali za najboljšo komedijo festivala.

Letošnji festival bo prvič postregel s »standup« de-
lavnicami, ki jih bo vodil komik Andrej Težak Tešky, 
namenjene bodo vsem tistim, ki želijo pobliže spoznati 
in se preizkusiti v »standupu«. Delavnice bodo dvakrat 
tedensko, ob petkih in sobotah, končale pa se bodo v 
nedeljo, 16. marca, ko se bodo javnosti predstavili vsi 
sodelujoči.

Razgaljenje 
človeške majhnosti
Festival Dnevi komedije v Celje prinaša tri konce tedne smeha

Brez ljubezenskih 
zapletov ne gre
Drugi konec tedna leto-

šnjih Dnevov komedije bo 
prav tako postregel s tremi 
tekmovalnimi predstavami. 
Četrta tekmovalna komedi-
ja bo Misterij buffo avtorja 
Vladimirja Vladimiroviča 
Majakovskega v režiji Ale-
ksandra Popovskega. SNG 
Drama Ljubljana se je letos 
odločila uprizoriti satirično 
podobo današnjega aktual-
nega političnega življenja, ko 
enajst preživelih po svetov-
nem potopu išče rešitev za 
preboj iz navidez nerešljivih 
družbenih razmer. Občin-
stvo bo zabavala tudi kome-
dija Špas teatra Pazi, m@il v 
režiji Jaka Jamnika. Sodob-
na predstava prikazuje, kako 
lahko elektronski mediji za-
pletejo intimne odnose, ko 
eno od elektronih sporočil 
prejme napačen prejemnik. 
Zadnja predstava drugega 
konca tedna bo Burundan-
ga avtorja Jordija Galcerana 
v režiji Nenni Delmestre. S 
špansko predstavo, v kateri 
se prepletata ljubezen in po-
litični aktivizem skrajnežev, 
se bo po več letih v Celju po-
novno predstavilo Slovensko 
stalno gledališče Trst.

Žlahtni 
komedijant v 
vlogi tipičnega 
Slovenca
Tretji konec tedna se 

bosta predstavili še zadnji 
dve tekmovalni predstavi. 
V četrtek, 13. marca, bodo 
člani Mestnega gledališča 
ljubljanskega uprizorili 
predstavo Sedem let sko-
min avtorja Georga Axelro-
da v režiji Primoža Ekarta. 
Predstava razblinja podobo 
idealnega zakona in pri-
kazuje, da so tudi najbolj 
zgledni zakonski partnerji 
krvavi pod kožo. Osma tek-
movalna predstava prihaja 
iz Nove Gorice. Sodobna 
angleška komedija Kraja av-
torja Erica Chappella v reži-
ji Jaša Jamnika se pozabava 
z igricami vlomilca. Zadnji 
festivalski večer, na kate-
rem bodo razglasili letošnje 
nagrajence in podelili na-
grado žlahtno komedijsko 
pero, bo zaznamoval lanski 
žlahtni režiser Boris Kobal. 
Predstavil se bo s predstavo 
Po mojem Slovenci, ki jo je 
na odrske deske postavil z 
Brankom Završanom.

ŠPELA OŽIR
Foto: Arhiv SLG Celje
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Tik pred včerajšnjim pole-
tom nogometašev NK Maribor v 
špansko Sevillo, so zamaskirani 
policisti aretirali tri osebe, ki so 
nameravale z nogometaši odpo-
tovati na tekmo v Španijo. Kot 
so sporočili s Policijske uprave 
Celje, so celjski in mariborski 
kriminalisti ter policisti že dan 
prej pridržali sedem oseb, včeraj 
pa še tri. Deseterica je osumljena 
sodelovanja pri napadu na sku-
pino španskih navijačev, ki so 
se vračali z ogleda nogometne 

tekme v Mariboru 21. februar-
ja v nočnih urah na počivališču 
Tepanje. Štirje Španci so bili po-
škodovani. Trije so dobili manjše 
poškodbe in so že doma, medtem 
ko so morali enega zaradi zloma 
čeljusti operirati v ljubljanskem 
kliničnem centru.

Čeprav je dan po napadu obsta-
jal sum, da naj bi Špance napadli 
Poljaki, ker naj bi se jim tako ma-
ščevali, ker naj bi jim Španci na eni 
od preteklih tekem ukradli državno 
zastavo, ga je policija ovrgla. Polja-

ke so mnogi neuradno povezali z 
napadom, ker je policija v Mariboru 
na dan napada pridržala ravno pet 
Poljakov, ki jih je ustavila med nad-
zorom prometa in jim zasegla piro-
tehniko in črne volnene podkape z 
izrezi za oči. Natančna preiskava 
in tudi pregled posnetkov video-
nadzornih kamer na bencinskem 
servisu avtocestnega počivališča 
sta pokazala, da naj bi bili napa-
dalci Slovenci. Neuradno se je sicer 
govorilo, da naj bi skupina sloven-
skih huliganov na španske navija-

Pred tednom se je na 
Okrožnem sodišču v Celju 
začela in s sodno poravna-
vo tudi končala obravnava 
v tožbi Cinkarne Celje proti 
Borisu Šuštarju. Poleti leta 
2012 je cinkarna proti Šu-
štarju vložila tožbo in zah-
tevala plačilo odškodnine v 
višini 30 tisoč evrov.

Ob vložitvi tožbe je teh-
nična direktorica in članica 
uprave cinkarne Nikolaja 
Podgoršek – Selič pojasni-
la, so tožbo vložili zaradi 
Šuštarjevih nastopov in izjav 
v več slovenskih medijih ter 
na spletnih straneh Civilnih 
iniciativ Celja. Menili so, da 
gre pri tem za številne ne-
resnične obtožbe o okoljski 
oporečnosti. Sodu so očitno 
izbile dno trditve civilnih 
iniciativ, ki so spomladi leta 
2012 trdile, da naj bi cinkar-
na onesnaževala okolje s ta-
lijem in da imajo zaposleni 
različne zdravstvene poškod-
be. Takrat je sprva kazalo, 
da bodo predstavniki obeh 
strani našli skupni jezik in 
se dogovorili za oblikovanje 
arbitražnega sveta. Ta bi na 
osnovi analiz pripravil po-
ročilo o stanju na področju 

ekologije. Do oblikovanja 
sveta ni prišlo, saj je cin-
karna civilnim iniciativam 
očitala, da niso spoštovale 
dogovora, da v času obli-
kovanja arbitražnega sveta 
ne bodo dajale vrednostnih 
sodb. Nekaj mesecev kasne-
je je cinkarna vložila tožbo 
zaradi Šuštarjevih izjav.

Opozorila tudi v 
prihodnje
Boris Šuštar je po poravna-

vi zapisal, da se Civilne ini-
ciative Celja niti on osebno 
niso nikoli dogovorili s Cin-
karno Celje, da se bodo v jav-
nosti vzdržali komentarjev 
glede preteklega in sedanje-
ga delovanja cinkarne, zato 
takšnega dogovora tudi niso 
mogli kršiti. S sodno porav-
navo pa je podal le nekatera 
pojasnila, je zapisal.

V poravnavi je potrdil, da 
osebno ne pozna raziskave, 
ki bi kazala na kromosomske 
spremembe pri zaposlenih v 
Cinkarni Celje. Pojasnil je, da 
ni nikoli trdil, da je cinkarna 
zamolčala niz poklicnih obo-
lenj, ki so posledica hudega 
zastrupljanja z nevarnimi 
snovmi, kot tudi nezdravih 

delovnih pogojev, pač pa je 
to izjavo objavil novinar brez 
njegovega pristanka in vedno-
sti. Šuštar se je strinjal, da je v 
sadri, ki se nahaja na odlagali-
šču Za travnikom, akreditiran 
laboratorij izmeril vsebnost 
talija pod 1 mg/kg, kar je 
bistveno manj, kot to izhaja 
iz sporne analize Acme labs, 
ki jo je sam zagovarjal. One-
snaženje okolja s kadmijem 
tudi ni le posledica delovanja 
cinkarne, se je strinjal Šuštar, 
ki ne razpolaga z nespornimi 
dokazili, da bi to izhajalo iz 
sedanje proizvodnje.

Uprava cinkarne je ob po-
ravnavi pojasnila, da njen cilj 
ni bil napad na posameznika, 
ki se z vso pravico zavzema 
za zdravo okolje, pač pa so 
želeli le, da se izrečene nere-
snične trditve ovržejo. Zato 
tudi niso vztrajali na obrav-
navi in plačilu odškodnine. 
Boris Šuštar pa je poudaril, 
da bodo civilne iniciative tudi 
v prihodnje opozarjale na šte-
vilne ekološke in zdravstvene 
probleme na našem območju, 
saj vsaj na ravni Evropske 
unije dosegajo premike, ki 
jih v Sloveniji ni mogoče.

TC

Mati proti hčeri
Celjsko okrožno sodišče v trgovski družbi Borovo ustavilo postopke prisilne 

poravnave in začelo stečajni postopek. Za stečajnega upravitelja je bil imenovan 
dosedanji prisilni upravitelj Uroš Jutraž. Upniki lahko svoje terjatve prijavijo v 
treh mesecih, do 26. maja.

Spomnimo, družba Borovo Trade, ki je hčerinska družba hrvaškega Borova, je bila v 
prisilni poravnavi od julija lani. Okrožno sodišče je upnike v sredini januarja pozvalo, 
naj glasujejo o prisilni poravnavi, ki pa je upniki niso potrdili. Za potrditev prisilne 
poravnave so glasovali upniki, ki predstavljajo slabih 16 odstotkov prijavljenih terjatev, 
vsi ostali pa se o postopku niso izrekli, kar pomeni glas proti »prisilki«. Je pa seveda 
razvidno, da je Borovo potopila »mati«, torej družba Borovo Vukovar, ki ima prijavljenih 
preko 4 milijone evrov terjatev. Upniki so namreč prijavili za 6,9 milijona evrov terjatev, 
upravitelj Juraž pa je prerekal terjatve v vrednosti pol milijona evrov.

US

Priznanje krivde – hiter 
postopek

Marjan Volavšek, ki je avgusta lani v Socki umoril Ivana Borovnika, je krivdo priznal. 
Tako se je s tožilstvom pogodil za 11-letno zaporno kazen. Podpisanemu sporazumu je 
sledila tudi sodnica na torkovem izreku sodbe.

Umoru je botrovalo ljubosumje. 62-letni Volavšek je živel z dvojčicama, ki sta ga zapustili 
in odšli živet k 57-letnemu Borovniku. Moška naj bi se sprla tudi zaradi lastništva domačije, 
v kateri so skupaj živeli Volavšek in ženski. Borovnik je umrl zaradi štirih strelov, strelec 
pa naj bi po dogodku sam poklical policijo in se mirno predal.

Volavšek je priznal krivdo in se o višini kazni sporazumel s tožilstvom, zato se je pri-
mer hitro razpletel. Volavšek na torkovem preobravnavnem naroku v zagovoru ni želel 
govoriti, njegova odvetnika sta predlagala, naj sodnica potrdi sporazum, zaradi Volavško-
vega premoženjskega stanja pa naj ga oprosti plačila sodnih stroškov. Sodnica Marjana 
Topolovec Dolinšek mu je 11-letno zaporno kazen potrdila, naložila pa mu je tudi plačilo 
1.300 evrov stroškov kazenskega postopka. Sodba še ni pravnomočna, Volavšek pa do 
takrat ostaja v priporu.

AD

Nekaj nasilnežev 
že v rokah policije
Uveden nadzor nad delom mariborske policije, ne nad celjsko

če naletela popolnoma naključno, 
vendar je kaj takega še prehitro 
sklepati, zato bo treba počakati na 
konec kriminalistične preiskave. So 
se pa napadalci na Špance spravi-
li s palicami in z drugimi ostrimi 
predmeti, poškodovali pa so tudi 
avtobus in notranjost bencinskega 
servisa. Delavci in vodstvo črpalke 
so se po dogodku zavili v molk in 
dogodka ne komentirajo. Znano je 

le, da nihče od njih ni bil poškodo-
van. Generalni direktor slovenske 
policije Stanislav Veniger je takoj 
ob začetku preiskave odredil tudi 
izredni nadzor nad delom policije, 
a le nad mariborskimi policisti. Ti 
naj bi španske navijače spremljali 
le do avtocestnega izvoza pri Slo-
venski Bistrici. Nadzor se ne nana-
ša na delo celjske policije.

AD, foto: PU Celje

Poravnava Šuštarja 
in cinkarne

Najprej so napadalci poškodovali voznika in sovoznika, nato so začeli razbijati tudi 
po avtobusu.

Takšno razdejanje je nastalo po pretepanju.
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Ob objavi lestvice najuspešnejših 
osnovnih šol (podobno velja tudi za le-
stvico srednjih šol, op. p.) je zasebna 
mednarodna fakulteta AME objavila 
pojasnilo, da je ta seznama odraz uspe-
šnosti osnovnih šol na NPZ in ni nujno 
tudi odraz kakovosti šol. »Seznam torej 
ni lestvica najboljših šol v Sloveniji in 
šola z najvišjim številom točk ni nujno 
tudi najboljša šola,« poudarja izredni 
profesor za ustavno pravo in človekove 
pravice dr. Jurij Toplak.

Kot še dodaja, so pokazatelji kakovosti 
zelo različni, zato visoka uvrstitev na le-
stvici ne pomeni, da so to v vseh pogledih 
najboljše šole, pomeni le, da gre za naj-
uspešnejše osnovne šole na NPZ po po-
datkih, ki jih je posredoval Državni izpitni 
center (Ric). »Kakovost šole je odvisna od 
mnogih dejavnikov, naj naštejem le nekate-
re: znanje matematike, branja, naravoslov-

ja, družboslovja, tujih jezikov in z ostalih 
področij, sposobnosti in veščine, discipli-
na, vzgoja, obšolske aktivnosti, športni 
rezultati, uporaba računalnikov in ostalih 
naprednih tehnologij, ustrezno razmerje 
med teorijo in praktičnim reševanjem te-
žav, spodbujanje razmišljanja, odnos med 
učiteljem in otrokom, odnos med učiteljem 
in starši, vključenost staršev v aktivnosti 
šole, vključenost šole v lokalno okolje, de-
lež učencev, ki šole ne dokončajo, uspeh 
šolarjev v nadaljevanju izobraževanja v sre-
dnji šoli ali na univerzi, zaposljivost šolar-
jev, njihovi prihodki v nadaljevanju kariere, 
usposobljenost in dodatno usposabljanje 
učiteljev, število učencev na učitelja, število 
učencev na računalnik, proračun šole, po-
rabljena sredstva na učenca …« ne zmanjka 
besed dr. Toplaku, ki ob tem opozarja, da 
se kakovost šol kaže tudi v napredku učen-
cev od začetka do konca šolanja v neki šoli. 

In vseh teh faktorjev objavljeni lestvici ne 
upoštevata.

S kakšnim namenom ste se lotili pri-
prave lestvice, kaj želite z objavo dose-
či?

Mnogi starši so te podatke želeli že prej, 
a kljub temu, da so javni, je skupini za-
interesiranih staršev, ki je želela videti, 
ali so med šolami razlike, šele po treh le-
tih uspelo, da nam jih je Ric po razsodbi 
sodišča posredoval. Ko smo jih končno 
dobili, smo jih javno objavili, da jih ne 
pošiljamo vsakomur posebej. Med šola-
mi so velike razlike, celo takšne, da so v 
eni šoli najslabši učenci boljši od najbolj-
ših v drugi šoli. Starši imamo pravico te 
podatke poznati, pravico imamo izbrati 
šolo, saj je škoda, da šele po končanem 
šolanju ugotovimo, da bi lahko za svojega 
otroka izbrali šolo, kjer se dosežejo boljši 
rezultati.

Pa se vam zdi, da ti lestvici staršem to 
povesta?

Ne govorimo o najboljših šolah, to ni 
pravi izraz. Ljudje to razumejo različno. 
Za ene so najboljše šole tiste, ki imajo naj-
večje predavalnice, za druge tiste, ki imajo 
novo dvigalo ali je šola sploh nova, tretji 
upoštevajo le športne dosežke. Zato smo 
po vrsti razvrstili le rezultate, ki so jih do-
bili od države. In zakaj nismo upoštevali 
drugih podatkov? Ker jih nismo dobili … 
Zdaj eni pravijo, da bi morali upoštevati so-
cialno strukturo učencev, ne vem, kako … 
Bi enim nekaj prišteli, drugim odšteli? To 
lahko delajo drugi, mi smo samo objavili, 
kar smo dobili.

V teh lestvicah niso upoštevane vse 
šole. Kje so zdaj tiste manjkajoče?

Na lestvici srednjih šol so razvrščene vse, 
ki izvajajo splošno maturo. Tu so podatki 
popolni. Pri osnovnih šolah pa nimamo za 

vse podatke za leti 2012 in 2013, ker smo 
podatke zahtevali že leta 2011. Dve leti in 
pol je trajalo, da je sodišče razsodilo, lani 
jeseni smo spet zaprosili za podatke, a jih 
Ric ni hotel dati, Ne vem, ali naj res vsakič 
znova zahtevamo posredovanje informa-
cijske pooblaščenke …

S Celjskega sta v stoterici osnovnih šol 
samo dve …

To velja za leto 2011, ko se druge šole 
s Celjskega niso uvrstile v stoterico. Vseh 
osnovnih šol je 450, mnogi starši nas pro-
sijo za podatke za svoje šole. Mi smo zato 
zaprosili Ric, naj sam objavi podatke, kar 
brez razvrščanja v lestvico, zgolj po sezna-
mu šol, tudi lahko stori. A ni problem, če 
noče. Ko jih bomo dobili za preostali dve 
leti, jih bomo pač objavili mi. Prejšnji teden 
sem znova poslal prošnjo, to pošiljanje ne 
terja veliko dela. Podatke imajo zbrane, po 
elektronski pošti nam jih lahko pošljejo.

Zakaj objava sovpada z vpisom v sre-
dnje šole? Je to naključno ali namerno?

Ni naključno, to je namerno s strani Rica, 
ker so nam jih šele zdaj poslali. Podatke 
smo objavili takoj, ko smo jih dobili.

Se nameravate lotiti celovite raziskave, 
ki bi upoštevala še druge podatke o ka-
kovosti dela v šolah?

O tem prej nismo razmišljali, zdaj ugota-
vljamo, da starše zanima še več podatkov 
o šolah. In če prav razumem, nas tudi mi-
nistrstvo in Ric prosita, naj upoštevamo še 
druge podatke. Zato bomo vse šole zapro-
sili, naj nam posredujejo tisto, kar menijo, 
da je pomembno za njihovo šolo.

Kar po svoji presoji?
V državi imamo 450 šol in vsaka ima svo-

jo predstavo o tem, kaj je dobra šola. Zato 
bomo vse pozvali, naj dodajo, kar imajo 
za dodati. Konkretnega predloga, kaj naj 
spremenimo, kaj naj dodamo, še nismo 

slišali, le očitke, da to, kar smo naredili, 
ni v redu.

Kaj bo nastalo iz teh podatkov, če boste 
objavili kar vse, kar vam bodo šole po-
slale? Ne gre za prehudo mešanje hrušk 
in jabolk?

Bomo videli, eni pravijo, da zdaj z objavo 
natančnih rezultatov mi mešamo hruške 
in jabolka.

Ste morda spodbudili odgovorne, da bi 
se skupaj usklajeno lotili širše, temeljite 
raziskave?

Zaenkrat sem od ministrstva slišal le, da 
rezultati NPZ in mature ne povejo ničesar. 
Meni se zdi to strašljivo sporočilo šolarjem. 
Sam svoje otroke učim, da je preverjanje 
pomembno, ker je znanje pomembno, 
preverjanje pa pove, kakšen je rezultat, je 
torej odraz znanja. Minister pa otroke uči 
drugače.

IS

GOSTUJOČE MNENJE Delo v šolah temelji na ocenah – 
na čem pa delo šol?

Februarja objavljeni lestvici najuspešnejših stotih slovenskih osnovnih šol glede na rezultate 
učencev na nacionalnem preverjanju znanja (NPZ) in 81 srednjih šol, kjer dijaki opravljajo 
splošno maturo, še vedno odmevata v javnosti. Lestvici je pripravila zasebna mednarodna Fa-
kulteta Alma Mater Europaea (AME) – Evropski center Maribor s sedežem v Salzburgu. Kot 
poudarja izredni profesor za ustavno pravo in človekove pravice dr. Jurij Toplak, z objavo AME 
zgolj izpolnjuje želje in poskuse staršev, ki so želeli izvedeti, kakšne rezultate dosegajo učenci 
in dijaki posameznih šol na teh preizkusih znanj. »Ne gre za najboljše šole,« poudarja, a ob tem 
opozarja, da so na NPZ in maturi doseženi rezultati vendarle odraz uspešnosti šol.

»Rezultati NPZ ne morejo služiti za razvrščanje, saj se učenci sami odločajo, koliko resno bodo 
preizkusili svoje znanje; torej v nacionalnem merilu ne morejo služiti kot kazalnik dejanskega 
znanja učencev. Uspeh na maturi je lahko eden od pokazateljev uspešnosti šole, nikakor pa ni 
edini dejavnik, ki ga učenci upoštevajo pri izbiri šole. Rezultati NPZ in mature ne morejo šteti za 
merilo kakovosti šole, zato tudi Zakon o OŠ in Zakon o maturi ne dovoljujeta javne objave teh 
rezultatov za namen razvrščanja šol. Na področju NPZ in mature spremembe zaenkrat niso načr-
tovane,« pravijo o pomenu NPZ in mature na ministrstvu.

Veliko ljudi opozarja, da bi 
tudi znotraj javnega šolstva 
morali obstajati kriteriji, po ka-
terih bi se dalo šole razvrščati 
kot bolj ali manj dobre, oziro-
ma da bi morali na nek način 
ocenjevati njihovo delo. Če uči-
telji pišejo ocene učencem in 
dijakom, bi bilo prav, da nekdo 
oceni tudi njih, s tem pa seveda 
tudi posamezne šole. Da se ve, 
v kakšno šolo starši vpisujejo 
svoje otroke in kakšno popotni-

co bodo ti v njih dobili za svoje 
nadaljnje življenje.

So dobre in slabe 
šole
Kakšni so sploh kriteriji, po 

katerih bi v sistemu javnega 
šolstva lahko ocenjevali šole? 
Nenazadnje vse delujejo po 
enakem, javno priznanem uč-
nem programu in že zato ob 
upoštevanju Gaussove krivulje 
velikih razlik pri doseženem 

znanju ob koncu šolanja ne bi 
smelo biti. Tudi glede tega, ka-
kšna je »najboljša« šola, imamo 
starši različna pričakovanja. Za 
nekatere je to šola, kjer učenci 
dosegajo izjemne rezultate pri 
učnem uspehu, pri drugih ve-
liko več šteje bogata ponudba 
obšolskih dejavnosti, pri kate-
rih otroke spodbujajo k ustvar-
jalnosti in razvijanju lastnih 
sposobnosti. Za ene so najboljši 
učitelji tisti, ki znajo pogledati 

skozi prste in imajo zato zelo 
visoko povprečje v redovalnice 
zapisanih ocen, za druge tisti, 
pri katerih je že za štirico treba 
pokazati res veliko znanja. So 
starši, ki merijo kakovost šole 
po dosežkih učencev pri špor-
tih ali kulturnih dejavnostih, 
veliko pa je tudi takšnih, ki za 
odločujoč kriterij izberejo nove 
šolske prostore in dobro opre-
mljenost učilnic.

O merodajnosti 
meril
Kdo in kako naj bi torej oce-

njeval naše osnovne in srednje 
šole ter uspešnost dela v njih? 
In nenazadnje – kaj bi to oce-
njevanje potegnilo za seboj? 
Koliko staršev bi se strinjalo z 

Mešanje hrušk in jabolk

1 Gimnazija Bežigrad (Ljubljana) 98,37
2 Zavod sv. Stanislava, Škofijska klasična gimnazija (Ljubljana) 98,07
3 Gimnazija Vič (Ljubljana) 97,77
4 Zavod sv. Frančiška Saleškega, Gimnazija Želimlje 97,63
5 Gimnazija Franca Miklošiča (Ljutomer) 96,55

 …..

Anton Šepetavc, ravnatelj I. Gim-
nazije v Celju

Poskus 
razvrščanja

1. OŠ Majde Vrhovnik (Ljubljana) 71,10
2 Scuola elementare Vincenzo e Diego de Castro Pirano (Piran) 70,30
3 OŠ Kolezija (Ljubljana) 68,73
4 OŠ Prešihovega Voranca (Ljubljana) 68,10
5 OŠ Milana Šuštaršiča (Ljubljana) 67,50

 … …

60 OŠ Livada (Velenje) 60,05
94 OŠ Blaža Arniča (Luče) 58,85

Lestvica OŠ glede na rezultate NPZ Lestvica SŠ glede na rezultate splošne mature

Seznam – jaz bi ga raje 
imenoval prvi poskus razvr-
ščanja slovenskih srednjih 
šol – me ne moti, saj se za-
vedam, da je to v razvitih za-
hodnih državah z demokra-
tično tradicijo že dolgoletna 
praksa. Tam se ve, kam ka-
kšna šola sodi. Ve se, katere 
so boljše in katere slabše. Ve 
se tudi, katere so najboljše. 
Ne naključno. Z razlogom.

Menim, da bi tudi v Sloveni-
ji morali razvrščati šole in bi 
moralo biti takšnih (predvsem 
pa bolj metodološko izpopol-
njenih) »ranglist« še več. Gre 
preprosto za vprašanje kako-
vosti in nadaljnjega razvoja 
slovenskega šolstva. Za naše 
otroke gre, za našo priho-
dnost. Brez (samo)kritike ni 
napredka. Že Josip Stritar je 
pred 150 leti nejevoljno zapi-
sal, da Slovenci poznamo le 
tri besede na k: kri, krivico in 
kriminal. Kritike pa se bojimo 
kot hudič križa.

Moteče ogledalo?
Seveda samo točke na ma-

turi niso pravo in dovoljšnje 
merilo. Metodologija je po-
manjkljiva, a je vseeno težko 
zanikati, da je tudi tako eno-
stranska »ranglista«, kot jo 
je objavila mariborska AME, 
vendarle odsev neke objek-
tivne resničnosti. Takšni 
smo. Približno takšni smo. 
Koga moti ogledalo? Je pa 
res, da bi bilo pri naslednjih 
»ranglistah« treba upoštevati 
še marsikaj, na primer hete-
rogenost programov (znano 
je, da so športniki in glasbe-
niki izjemno obremenjeni in 
zato na maturi malo šibkej-
ši), število najboljših (zlatih) 
maturantov, pa odstotek tistih 
četrtošolcev, ki jih šole iz raz-
ličnih razlogov ne pripustijo 
na prvi rok mature.

Opravljena matura 
kot eno od meril
Na I. gimnaziji smo lani 

imeli takšnih le 4 odstotke, 
na Gimnaziji Kranj pa 41 od-
stotkov! Zelo čudno bi bilo, 
da ob tako veliki in očitno 
namerni selekciji kranjska 
gimnazija na maturi ne bi 
bila stoodstotno uspešna, ali 
ne? Kakovostna šola je po mo-
jem mnenju tista, kjer maturo 
opravijo vsi, tudi tisti bolj šib-
ki dijaki, odličnjakov in zlatih 
maturantov pa je veliko. In I. 
gimnazija je takšna šola!

A matura tudi ni vse. Kako-
vost šole je v globini in trajno-
sti znanja. Je v možnostih in 
priložnostih, da dijaki razvije-
jo svoje potenciale in talente. 
Kjer koli že: v športu, kulturi, 
raziskovanju, na tekmovanjih 
iz znanj. Kakovost šole je v 
njeni zahtevnosti, a hkrati to-
plini in domačnosti. Kakovost 

šole je v vzgoji in vrednotah. 
Kakovost je v odnosih, v razu-
mevanju z dijaki in s starši, v 
vpetosti v okolje, v odprtosti 
v Evropo in svet. Vse to se da 
meriti in bi se lahko merilo. 
Obstajajo objektivni podatki. 
Ve se, za vsako šolsko leto se 
ve, kako je bilo na tekmova-
njih iz znanj, koliko je bilo 
kulturnih prireditev, koliko 
raziskovalnih nalog, kakšni so 
bili rezultati v športu. Ve se, 
s kom in kako uspešno šola 
sodeluje na lokalni, državni 
in mednarodni ravni. Ve se, 
koliko in kakšna priznanja je 
šola dobila v recimo zadnjih 
20 letih. Ve se (izvajamo anke-
te), kako zadovoljni so s šolo 
dijaki in starši. Svoje mnenje 
o nas lahko povedo tudi klubi, 
društva, osnovne in srednje 
šole, fakultete, strokovni or-
gani in inštitucije, s katerimi 
sodelujemo.

Končno oceno da 
življenje
Na koncu pa, se mi zdi, je 

najpomembnejši podatek o 
kakovosti šole, kako uspešni 
so dijaki kasneje pri študiju, 
v svojih poklicih, v življenju. 
Več kot je takšnih, boljša šola 
je. S ponosom povem, da I. gi-
mnazija je takšna šola! Kamor 
koli se ozremo – v gospodar-
stvo, umetnost, kulturo, poli-
tiko, šport, medije – srečamo 
svoje dijake. Zelo veliko jih je 
in zelo uspešni so.

V več kot 200 letih (v za-
dnjih 7 pa sploh) smo naredili 
veliko. Res veliko. Šolo smo 
prenovili od zunaj in znotraj, 
organizacijo smo optimizirali, 
odnose postavili na zavidljivo 
raven. Zelo uspešni smo. Bi 
lahko bili še boljši? Nedvo-
mno. S še več truda in priza-
devanja se vedno da narediti 
še kaj več. Ne smemo se bati 
sprememb in novosti. Treba je 
iti s časom naprej. Treba je ži-
veti z mladostjo svojega časa 
in ne s časom svoje mladosti. 
V 21. stoletju smo. Danes je 
drugačen kot včeraj. In jutri je 
vedno pametnejši kot danes.
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Ob objavi lestvice najuspešnejših 
osnovnih šol (podobno velja tudi za le-
stvico srednjih šol, op. p.) je zasebna 
mednarodna fakulteta AME objavila 
pojasnilo, da je ta seznama odraz uspe-
šnosti osnovnih šol na NPZ in ni nujno 
tudi odraz kakovosti šol. »Seznam torej 
ni lestvica najboljših šol v Sloveniji in 
šola z najvišjim številom točk ni nujno 
tudi najboljša šola,« poudarja izredni 
profesor za ustavno pravo in človekove 
pravice dr. Jurij Toplak.

Kot še dodaja, so pokazatelji kakovosti 
zelo različni, zato visoka uvrstitev na le-
stvici ne pomeni, da so to v vseh pogledih 
najboljše šole, pomeni le, da gre za naj-
uspešnejše osnovne šole na NPZ po po-
datkih, ki jih je posredoval Državni izpitni 
center (Ric). »Kakovost šole je odvisna od 
mnogih dejavnikov, naj naštejem le nekate-
re: znanje matematike, branja, naravoslov-

ja, družboslovja, tujih jezikov in z ostalih 
področij, sposobnosti in veščine, discipli-
na, vzgoja, obšolske aktivnosti, športni 
rezultati, uporaba računalnikov in ostalih 
naprednih tehnologij, ustrezno razmerje 
med teorijo in praktičnim reševanjem te-
žav, spodbujanje razmišljanja, odnos med 
učiteljem in otrokom, odnos med učiteljem 
in starši, vključenost staršev v aktivnosti 
šole, vključenost šole v lokalno okolje, de-
lež učencev, ki šole ne dokončajo, uspeh 
šolarjev v nadaljevanju izobraževanja v sre-
dnji šoli ali na univerzi, zaposljivost šolar-
jev, njihovi prihodki v nadaljevanju kariere, 
usposobljenost in dodatno usposabljanje 
učiteljev, število učencev na učitelja, število 
učencev na računalnik, proračun šole, po-
rabljena sredstva na učenca …« ne zmanjka 
besed dr. Toplaku, ki ob tem opozarja, da 
se kakovost šol kaže tudi v napredku učen-
cev od začetka do konca šolanja v neki šoli. 

In vseh teh faktorjev objavljeni lestvici ne 
upoštevata.

S kakšnim namenom ste se lotili pri-
prave lestvice, kaj želite z objavo dose-
či?

Mnogi starši so te podatke želeli že prej, 
a kljub temu, da so javni, je skupini za-
interesiranih staršev, ki je želela videti, 
ali so med šolami razlike, šele po treh le-
tih uspelo, da nam jih je Ric po razsodbi 
sodišča posredoval. Ko smo jih končno 
dobili, smo jih javno objavili, da jih ne 
pošiljamo vsakomur posebej. Med šola-
mi so velike razlike, celo takšne, da so v 
eni šoli najslabši učenci boljši od najbolj-
ših v drugi šoli. Starši imamo pravico te 
podatke poznati, pravico imamo izbrati 
šolo, saj je škoda, da šele po končanem 
šolanju ugotovimo, da bi lahko za svojega 
otroka izbrali šolo, kjer se dosežejo boljši 
rezultati.

Pa se vam zdi, da ti lestvici staršem to 
povesta?

Ne govorimo o najboljših šolah, to ni 
pravi izraz. Ljudje to razumejo različno. 
Za ene so najboljše šole tiste, ki imajo naj-
večje predavalnice, za druge tiste, ki imajo 
novo dvigalo ali je šola sploh nova, tretji 
upoštevajo le športne dosežke. Zato smo 
po vrsti razvrstili le rezultate, ki so jih do-
bili od države. In zakaj nismo upoštevali 
drugih podatkov? Ker jih nismo dobili … 
Zdaj eni pravijo, da bi morali upoštevati so-
cialno strukturo učencev, ne vem, kako … 
Bi enim nekaj prišteli, drugim odšteli? To 
lahko delajo drugi, mi smo samo objavili, 
kar smo dobili.

V teh lestvicah niso upoštevane vse 
šole. Kje so zdaj tiste manjkajoče?

Na lestvici srednjih šol so razvrščene vse, 
ki izvajajo splošno maturo. Tu so podatki 
popolni. Pri osnovnih šolah pa nimamo za 

vse podatke za leti 2012 in 2013, ker smo 
podatke zahtevali že leta 2011. Dve leti in 
pol je trajalo, da je sodišče razsodilo, lani 
jeseni smo spet zaprosili za podatke, a jih 
Ric ni hotel dati, Ne vem, ali naj res vsakič 
znova zahtevamo posredovanje informa-
cijske pooblaščenke …

S Celjskega sta v stoterici osnovnih šol 
samo dve …

To velja za leto 2011, ko se druge šole 
s Celjskega niso uvrstile v stoterico. Vseh 
osnovnih šol je 450, mnogi starši nas pro-
sijo za podatke za svoje šole. Mi smo zato 
zaprosili Ric, naj sam objavi podatke, kar 
brez razvrščanja v lestvico, zgolj po sezna-
mu šol, tudi lahko stori. A ni problem, če 
noče. Ko jih bomo dobili za preostali dve 
leti, jih bomo pač objavili mi. Prejšnji teden 
sem znova poslal prošnjo, to pošiljanje ne 
terja veliko dela. Podatke imajo zbrane, po 
elektronski pošti nam jih lahko pošljejo.

Zakaj objava sovpada z vpisom v sre-
dnje šole? Je to naključno ali namerno?

Ni naključno, to je namerno s strani Rica, 
ker so nam jih šele zdaj poslali. Podatke 
smo objavili takoj, ko smo jih dobili.

Se nameravate lotiti celovite raziskave, 
ki bi upoštevala še druge podatke o ka-
kovosti dela v šolah?

O tem prej nismo razmišljali, zdaj ugota-
vljamo, da starše zanima še več podatkov 
o šolah. In če prav razumem, nas tudi mi-
nistrstvo in Ric prosita, naj upoštevamo še 
druge podatke. Zato bomo vse šole zapro-
sili, naj nam posredujejo tisto, kar menijo, 
da je pomembno za njihovo šolo.

Kar po svoji presoji?
V državi imamo 450 šol in vsaka ima svo-

jo predstavo o tem, kaj je dobra šola. Zato 
bomo vse pozvali, naj dodajo, kar imajo 
za dodati. Konkretnega predloga, kaj naj 
spremenimo, kaj naj dodamo, še nismo 

slišali, le očitke, da to, kar smo naredili, 
ni v redu.

Kaj bo nastalo iz teh podatkov, če boste 
objavili kar vse, kar vam bodo šole po-
slale? Ne gre za prehudo mešanje hrušk 
in jabolk?

Bomo videli, eni pravijo, da zdaj z objavo 
natančnih rezultatov mi mešamo hruške 
in jabolka.

Ste morda spodbudili odgovorne, da bi 
se skupaj usklajeno lotili širše, temeljite 
raziskave?

Zaenkrat sem od ministrstva slišal le, da 
rezultati NPZ in mature ne povejo ničesar. 
Meni se zdi to strašljivo sporočilo šolarjem. 
Sam svoje otroke učim, da je preverjanje 
pomembno, ker je znanje pomembno, 
preverjanje pa pove, kakšen je rezultat, je 
torej odraz znanja. Minister pa otroke uči 
drugače.

IS

Nacionalni preizkusi znanja 
so testi doseženih znanj, ne-
katerih učnih ciljev posame-
znih predmetov. V NPZ niso 
vključeni procesni cilji učnih 
načrtov, med njimi so govor-
ne veščine, praktični izdelki 
učencev, rezultati državnih 
tekmovanj in še marsikaj.

NPZ niso obvezni in zato za-
nje učenci niso motivirani, saj 
se jim uspeh na njih nikamor 
ne šteje, ne za vpis v srednjo 
šolo, ne k oceni pri predmetu. 
Namenjeni so zgolj kot povra-
tna informacija, katera od tistih 
znanj, ki jih NPZ preverjajo, 
učenci bolje ali slabše obvlada-
jo. Učenci lahko NPZ pišejo v 
dveh rokih, odvisno od tega, ali 
so takrat v šoli prisotni ali ne. 
Uradno pa se uporablja za sta-
tistiko samo prvo preverjanje. 
Torej rezultati ne pokrivajo ce-
lotne populacije.

NPZ niso nikoli bili mišljeni 
kot primerjava med šolami. In 
sicer zato, ker je uspeh učenca 
sestavljen iz več elementov in 
šola prispeva le del tega.

Marsikaj vpliva na 
uspešnost
Na uspešnost dijaka ali učen-

ca vplivajo poleg šole še social-
na slika družine, izobrazba in 
pričakovanja staršev, pričako-
vanja, ki jih okolica sporoča 
učencu, vrednote, ki vladajo v 
družini, značilnosti okolja, v ka-
terem živi učenec, dednost in še 
marsikaj. Uspešnost učenca ali 
dijaka ni enaka uspešnosti šole 
na NPZ. Ti ne kažejo dodane 
vrednosti, ki jo šola prinese k 
življenjski uspešnosti nekega 
učenca.

Če naredim primerjavo z 
olimpijado v Sočiju: velja, da je 

GOSTUJOČE MNENJEDelo v šolah temelji na ocenah – 
na čem pa delo šol?Vprašanj več kot odgovorov

»Rezultati NPZ ne morejo služiti za razvrščanje, saj se učenci sami odločajo, koliko resno bodo 
preizkusili svoje znanje; torej v nacionalnem merilu ne morejo služiti kot kazalnik dejanskega 
znanja učencev. Uspeh na maturi je lahko eden od pokazateljev uspešnosti šole, nikakor pa ni 
edini dejavnik, ki ga učenci upoštevajo pri izbiri šole. Rezultati NPZ in mature ne morejo šteti za 
merilo kakovosti šole, zato tudi Zakon o OŠ in Zakon o maturi ne dovoljujeta javne objave teh 
rezultatov za namen razvrščanja šol. Na področju NPZ in mature spremembe zaenkrat niso načr-
tovane,« pravijo o pomenu NPZ in mature na ministrstvu.

Lestvici naj utoneta v pozabo!
»ocenami«, ki morda ne bi bile 
oblikovane čisto po njihovih kri-
terijih, in se nanje odzvalo tako, 
da bi namesto najbližje osnovne 
šole za svojega šestletnika izbra-
li kakšno v sosednjem kraju? In 
kdo bi jim lahko zagotovil, da 
bo izbrana trenutno »najboljša« 
šola takšna ostala tudi ves čas, 
ko jo bo obiskoval njihov otrok? 
Vprašanj je zagotovo veliko več 
kot odgovorov, ki nam jih je 
uspelo dobiti. Najbolj pa so bili 
zgovorni prav mladi, ki so v en 
glas zatrjevali, da jih podobne 
lestvice sploh ne zanimajo, 
ampak bi tudi v prihodnje že-
leli obiskovati šolo, ki bo v kar 
največji meri naklonjena tudi 
dejavnostim, ki jim v življenju 
veliko pomenijo.

IVANA STAMEJČIČ

Mešanje hrušk in jabolk Kakovost in uspešnost – dve plati iste medalje?

1 Gimnazija Bežigrad (Ljubljana) 98,37
2 Zavod sv. Stanislava, Škofijska klasična gimnazija (Ljubljana) 98,07
3 Gimnazija Vič (Ljubljana) 97,77
4 Zavod sv. Frančiška Saleškega, Gimnazija Želimlje 97,63
5 Gimnazija Franca Miklošiča (Ljutomer) 96,55

 …..

Robert Gajšek, ravnatelj Osnovne 
šole Hruševec Šentjur

Seznam 
kot cenena 
reklama

Na objavo obeh lestvic 
so se skoraj istočasno in 
po vsebini zelo primerljivo 
odzvali na šolskem ministr-
stvu in v sindikatu Sviz. Če-
prav bi zlasti od ministrstva 
pričakovali več pojasnil, iz 
odziva veje predvsem ogor-
čenje.

Tako med drugim poudar-
jajo, da za oceno metodolo-
gije manjka najpomembnejši 
podatek – čemu naj bi tovr-
stna razvrstitev šol služila. 
»Če so namen lahkotna za-
bava, provokacija ali pro-
mocija posameznikov in/ali 
inštitucij, potem je vsakršen 
komentar odveč. Če pa želi 
biti v pomoč učencem in di-
jakom, staršem, učiteljem, 
šolam in šolskemu sistemu, 
svojega namena ni dosegla … 
Kaj torej storiti z lestvico, ki 
ne pove ničesar? Najbolje, da 
utone v pozabo,« so sporočili 
in na naše izrecno vprašanje, 
ali sploh obstaja kakšen na-
čin ocenjevanja dela v šolah, 
odgovorili, da je »odločitev 
o tem, ali država sestavlja 
lestvice ali ne, odvisna od 
umeščenosti izobraževanja 

v družbeni sistem, tradicije 
in tega, kakšno naj bi bilo po-
slanstvo šole«. To je drugačno 
v družbah, kjer je izobraževa-
nje predvsem stvar posame-
znika in ne javnega dobrega, 
tam sta drugačna tudi način 
financiranja in položaj šol. V 
sistemih, kjer se od šol pri-
čakuje, da delujejo predvsem 
kot podjetja, je zato logično 
tudi sestavljanje lestvic, še 
pojasnjujejo in dodajajo, da 
je bilo v Sloveniji na področju 
vzgoje in izobraževanja v za-
dnjih letih razvitih več inštru-
mentov za analizo kakovosti 
vzgojno-izobraževalnega 
dela, vsak od njih pa posebej 
analizira določen vidik peda-
goškega dela.

Šolski okoliš in 
želje
Na ministrstvu še pravijo, 

da se starši pri vpisu otrok v 
osnovno šolo v glavnem rav-
najo po šolskem okolišu, v 
katerega sodijo njihovi otro-
ci. Ker na kakovost vzgojno-
izobraževalnega dela vpliva 
veliko socio-ekonomskih ka-
zalnikov, so dober vpogled 

v delo posamezne šole pu-
blikacije, ki jih te izdajajo. V 
njih so opisani uspehi učen-
cev in vse druge aktivnosti, 
ki opredeljujejo vzgojno-izo-
braževalno delo. Pri vpisu v 
srednje šole se otroci ravnajo 
zlasti po svojih željah, kje bi 
želeli nadaljevati šolanje in 
kakšna bo njihova nadaljnja 
pot. Spet jim vsaka šola zase 
ponuja informacije o svo-
jem delu, veliko pa k vtisu o 
tem, kaj lahko pričakujejo v 
izbrani šoli, izvedo tudi na 
informativnih dnevih. Kot je 
razvidno iz odgovorov mini-
strstva, je tako tudi v praksi 
udejanjena avtonomija slo-
venskih osnovnih in srednjih 
šol. A te je žal konec že v 
tistem trenutku, ko gre za 
nagrajevanje učiteljev. Tako 
imajo vodstva šol zadnja leta 
zvezane roke pri nagrajeva-
nju dobrih učiteljev, enako 
je tudi pri zaposlovanju 
novih sodelavcev, kar je še 
izrazitejše od predlanske 
pomladi, ko je začel veljati 
Zakon o uravnoteženju jav-
nih financ.

IS

uspešnost države na olimpijadi 
odvisna od gospodarske slike in 
sredstev, jih neka država vlaga 
v šport. Če primerjamo odli-
čja, ki so jih prejeli naši in tuji 
športniki, lahko sklepamo, da 
je Slovenija ena najbolj bogatih 
in gospodarsko razvitih držav 
sveta. Splošno gledano prekaša 
Japonsko, Veliko Britanijo, Fin-
sko, Avstralijo … Sklep je torej, 
da v Sloveniji ni gospodarske 
krize, nezaposlenosti … Vse je 
odvisno od tega, kako interpre-
tiramo neke podatke.

Seznam kot 
uspešna poteza
Na objavo seznama omenje-

ne zasebne fakultete gledam 
zgolj kot nestrokovno reklamo 
fakultete, ki je bila do te objave 
dokaj neznana. Zavedati se mo-
ramo, da reklama na RTV stane 
v najbolj gledanih terminih 60 
evrov na sekundo. Brez tega, da 
bi plačali en sam cent, so prišli 
v javne medije v najbolj gleda-
nih terminih in polnijo stolpce 
vseh časopisov. Menim, da jim 
je maksimalno uspelo.

7 I. gimnazija v Celju 95,74
20 ŠC Velenje, Gimnazija 92,51
30 ŠC Slovenske Konjice-Zreče, Gimnazija Slovenske Konjice 90,32
33 ŠC Rogaška Slatina, Gimnazija 89,79
34 ŠC Celje, Gimnazija Lava 89,72
37 Gimnazija Celje – Center 89,09
69 Ekonomska šola Celje, Gimnazija in srednja šola 75,11

Lestvica SŠ glede na rezultate splošne mature
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Niko Medved: »Kokšarov, zgolj 
Kokšarov«

ŠPORT

Dva celjska finala!
Na državnem prvenstvu v ju-jitsu v Mariboru so se znova izkazali borci Policijskega 

kluba borilnih veščin Celje.
Vodila sta jih prvi trener Marko Gaber in njegov pomočnik Vladimir Ilič. V dveh kategori-

jah sta se v finalih borila Celjana. V kategoriji do 77 kilogramov je bil Aleš Verbovšek boljši 
od Gvida Para, v kategoriji do 85 kg pa je izkušeni Dragan Milutinovič ugnal Žigo Pepela. 
Tretjo zlato medaljo je osvojil Benjamin Lah v kategoriji nad 94 kg in potrdil primat celjskega 
kluba. V kadetski konkurenci sta peti mesti osvojila Nastja Žaberl in Črt Pantner.

DŠ

Slovenski atleti so na balkanskih igrah v Carigradu nastopili prvič po osamosvojitvi, 
med njimi so bili trije iz celjskega Kladivarja.

Zmage na 60 metrov z ovirami se je veselila Marina Tomič in s časom 8,16 sek potrdila 
normo za nastop na svetovnem dvoranskem prvenstvu v poljskem Sopotu. Mitja Krevs je 
v teku na 1.500 metrov osvojil drugo mesto – izboljšal je svoj državni rekord za 45 stotink. 
Mladi Luka Janežič je bil četrti v teku na 400 metrov.

Njihova klubska kolegica Martina Ratej pa je odlično začela sezono na prostem. Na zimskem 
državnem prvenstvu v metih v Domžalah je njeno kopje poletelo do 62,70 m. »Dež in nizka 
temperatura zraka sta vsekakor bili nezanemarljivi oviri, toda Martini je uspel odmeven izid, 
trenutno četrti na svetu,« je bil zadovoljen njen trener Andrej Hajnšek. Med člani je bil David 
Šavli tretji. V metu diska je med mlajšimi mladinci Leon Kumprej osvojil drugo, v suvanju 
krogle pa prvo mesto; tretji je bil Uroš Fijavž.

DEAN ŠUSTER

Stojijo z leve: Vladimir Ilič, Marcel Par, Benjamin Lah, Dragan Milutinovič, Žiga Pepel in Marko Gaber, 
klečijo Črt Pantner, Nastja Žaberl, Aleš Verbovšek in Gvido Par.

Odmeven štart 
Ratejeve

Iz Velenja v Laško
Velenje je v sodelovanju s Karate zvezo Slovenije gostilo državno prvenstvo za člane 

in veterane.
Zelo uspešni so bili Žalčani. Zmagali so Sebastjan Kantužer (do 67 kilogramov) in Lina 

Pušnik (do 68) v borbah iz KK Nestor Žalec ter Klemen Plazar v katah iz KK Žalec. Srebrne 
medalje so osvojili Jernej Blatnik (Nestor), Vesna Bezgovšek (KK Polzela), Aleksandra Plav-
čak (KK Rogaška Slatina) in Tamara Kerec (ŠD Dinamik Celje), bronaste pa Luka Deberšek 
(Polzela), Sabina Fazlič (Dinamik), Nika Pšajd (Rog. Slatina) in Alenka Musič (Velenje). V 
katah za veteranke do 50 let je bila Velenjčanka Natalija Kenda druga.

Tekmovanje je bilo zadnja preizkušnja pred svetovnim pokalom v Laškem, kjer 15. in 16. 
marca pričakujejo okoli 400 udeležencev iz 40 držav. Najboljši slovenski karateisti se bodo 
v maju udeležili še evropskega prvenstva na Finskem, novembra pa bodo odpotovali še na 
svetovno prvenstvo, ki bo v Nemčiji.

DŠ, foto: arhiv kluba

Marguč predal 
žezlo Koširju
Soči: Olimpijske igre se 

za deskarja iz Laškega Roka 
Marguča niso zaključile po 
željah. Svetovni prvak v pa-
ralelnem slalomu je imel v 
kvalifikacijah dvanajsti čas, 
nato pa izpadel v osmini fi-
nala proti Nemcu Patricku 
Busslerju. Marguč je bil do-
slej najuspešnejši slovenski 
deskar, v Sočiju pa je primat 
prevzel Žan Košir z osvoje-
nima srebrno in bronasto 
medaljo. Velenjčanka Gloria 
Kotnik je obstala v kvalifika-
cijah s 23. časom, s čimer je 
za mesto izboljšala uvrstitev 
iz paralelnega veleslaloma.

Vsi mesto nižje
Düsseldorf: Judoistka 

celjskega Sankakuja Ana Ve-
lenšek je na tekmi za veliko 
nagrado v Nemčiji (do 78 kg) 
osvojila drugo mesto in tako 
še izboljšala dosežek klubske-
ga kolega Rokija Drakšiča, ki 

je bil dan prej tretji. Velen-
škova je premagala Nemko 
Thiele, Britanko Powell in 
Francozinjo Tcheumeo, v fi-
nalu pa je bila od nje za ma-
lenkost boljša Nemka Luise 
Malzahn. Drakšič je (do 73 
kg) izgubil polfinalno borbo 
z Izraelcem Mukijem, nato pa 
ugnal Američana Delpopola. 
Lucija Polavder se je v katego-
riji nad 78 kilogramov morala 
zadovoljiti s petim mestom. 
Vsi so pristali stopničko nižje 
kot dva tedna prej na grand 
slamu v Parizu.

Obetavna zvezna 
vrsta
Ljubljana: Selektor slo-

venske nogometne reprezen-
tance do 21 let Tomaž Kavčič 
je objavil seznam igralcev za 
prijateljsko tekmo s Hrvaško, 
ki bo 5. marca v Kopru. Na 
njem so tudi štirje zvezni 
igralci Celja, Benjamin Ver-
bič, Blaž Vrhovec, Miha Zajc 
in Nicolas Rajsel, ter branilec 

Denis Klinar iz velenjskega 
Rudarja. Selektor je na listo 
za čakanje uvrstil še napa-
dalca Celja Andraža Žureja 
in Alena Ploja ter branilca 
Rudarja Aljaža Krefla. Nogo-
metaši Celja so na prijatelj-
ski tekmi v Avstriji po golu 
Gregorja Bajdeta premagali 
drugoligaša Hartberg z 1:0, 
v soboto pa bodo gostovali 
še v Radomljah.

Pina na svetovno 
prvenstvo
Celje: Članica Drsalnega 

kluba Celje Pina Umek se 
bo s svojo trenerko Tamaro 
Dorofejev udeležila mladin-
skega svetovnega prvenstva, 
ki bo od 10. do 16. marca v 
Sofiji. Študentka 1. letni-
ka Fakultete za šport je na 
članskem DP osvojila drugo 
mesto, pogoje za udeležbo 
na mladinskem SP pa je že 
večkrat izpolnila na medna-
rodnih tekmovanjih v tej in 
pretekli sezoni. (DŠ)

NA KRATKO

Velenjski in celjski rokometaši 
so osvojili tretji mesti v skupinah 
lige prvakov in se bodo v osmi-
ni finala pomerili s francoskim 
PSG ter Flensburgom. Še prej, že 
pojutrišnjem, se bodo med seboj 
spopadli v dvorani Golovec v pol-
finalu slovenskega pokala. Žreb je 
bil v Pokrajinskem muzeju Celje, 
kroglice z imeni klubov je odpiral 
gostitelj, direktor muzeja Stane 
Rozman. Sprva je izvlekel Trimo, 
nato pa Sviš … Slišali so se številni 
vzdihi. Vsa pozornost bo usmerje-
na na soboto, zaključni dan je izgu-
bil vso mikavnost. Doslej v finalih 
še nikoli ni presenetil »avtsajder«, 
v boju za tretje mesto se je to že 
zgodilo. Ko je denimo Celje naza-
dnje gostilo final-four, je Ribnica v 
Zlatorogu ugnala domačine.

Velenjčani prihajajo v mesto ob 
Savinji zelo samozavestni, na čelu 
s kapetanom, 23-letnim Nikom 
Medvedom, ki zaključuje 2. letnik 
ekonomske fakultete.

Proti naslednjemu tekmecu 
Celja Flensburgu je bilo bržkone 
usodnih kar enajst tehničnih na-
pak v prvem polčasu. Kaj je vpli-
valo na njih?

Poleg kakovosti tekmecev morda 
tudi naša izčrpanost, predvsem psi-

Niko Medved se zavoljo svoje eksplozivnosti odloča tudi za strele z zunanjih položajev.

hološka, po zmagoslavju v Aarhusu. 
Tam je bil naš kolektivni duh na vi-
šku. Po visokem vodstvu pa so se 
Nemci sprostili in nam omogočili, 
da smo ujeli priključek. Škoda, da 
nam je zmanjkalo moči in kanček 
sreče. Toda s celotno sliko smo lah-
ko zadovoljni.

Le še za dva gola ste zaostajali, 
ko so sledile nerazumljive odloči-
tve čeških sodnikov.

Imamo mlado ekipo, ki mora z 
leti pridobiti veljavo. Ta bo morebiti 
vplivala, da se bodo sodniki drugače 
odločali.

Zakaj so iz vašega tabora pri-
hajale napačne napovedi glede 
razpleta na lestvici?

V zadnjih minutah tekme na 
Danskem smo dobili navodila s 
klopi, naj skušamo zmagati vsaj za 
šest golov. To nam ni uspelo, a že 
v slačilnici smo ugotovili, da lahko 
računamo na krog treh ekip, še z La 
Riojo, kjer smo bili zaradi razlike v 
zadetkih najboljši.

Omenili ste, da bi pred sezono 
takoj podpisali, če bi vam kdo 
obljubil sedanji položaj: krepko 
vodstvo v prvenstvu in uvrstitev 
med najboljšo dvanajsterico v 
predtekmovanju lige prvakov. Ka-
kšne bodo pasti v končnici DP?

Naša prednost je dvorezen meč. 
Sem med tistimi, ki sem izkusil 
obe strani. Bil sem v ekipi, ki je 
zapravila lepo prednost in tudi v 
ekipi, ki jo je zadržala oziroma 
povišala. Zbrati se moramo pred-

vsem za ›male tekme‹.
Gorenje je bilo pokalni prvak le 

leta 2003, bili ste stari 12 let. Ste 
bili v Škofji Loki?

Ne, se pa dobro spominjam spre-
jema in navdušenja na Titovem 

trgu. S Celjani se bomo udarili že 
pojutrišnjem. Saj je vseeno, kdaj, 
kasneje, z leti, se spomnimo samo 
končnega zmagovalca turnirja.

V Rdeči dvorani so že gostovali 
Lemgo, Gummersbach, Hamburg, 
Rhein Neckar, Flensburg, Montpe-
llier, Veszprem, Ciudad Real … 
Kam med njimi sodi Paris St. Ger-
main s Hansnom, Abalojem, Nar-
cissom, Vorijem, Gunnarssonom, 
Hallgrimssonom, Kopljarjem?

Najbrž kar na vrh. V zvezdniški 
zasedbi ima kopico vrhunskih igral-
cev. Ti bodo vaba za naše gledalce. 
Ne bomo se predali, čim dražje mo-
ramo prodati kožo.

Vas na levem krilu odlikuje 
hitrost. Koga trenutno vi najbolj 
cenite?

Uweja Gensheimerja, Andersa 
Eggerta in Timurja Dibirova.

Katero od levih kril pa bi izpo-
stavili iz preteklosti?

Edija Kokšarova.
Kdo vam je najbolj ugajal na-

sploh, se pravi tudi od igralcev na 
drugih položajih?

Ne vem, težko bi se odločil. Vra-
čam se h Kokšarovu, ki je bil moj 
vzornik.

DEAN ŠUSTER
Foto: arhiv NT (SHERPA)

Levo krilo Gorenja o ligi prvakov, državnem prvenstvu in slovenskem pokalu
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Panorama

Športni koledar

MALI NOGOMET
1. SL, 13. krog: Puntar 

– Dobovec 3:1 (2:1); Gami-
lec (4). Vrstni red: Litija 32, 
Oplast 31, Sevnica 25, Pun-
tar, Bronx 17, Dobovec 13, 
Velike Lašče 6, Maribor 5.

KOŠARKA
1. SL, 16. krog: Zlatorog 

– Hopsi 91:62; Milošević 24, 
Abramovič 17, Jurak 13, Sa-
mojlović 11, Sirnik, Mitrović 
8, Marasović 7, Jovanovič 3; 
Robertson 17, Wangmene 14, 
Godler 12, Gabriel 8, Vašl 7, 
Govc, Jagodnik 2, Rogaška – 
Elektra 87:60; Brkić, Miljković 
16, Smajlović 15, Čebular 13, 
Nikolič 12, Mijović 5, Košto-
maj 4, Pelko, Jotič 3; Atanack-
ović, Hasić, Bajramlić, Zagorc 
10, Podvršnik 9, Dimec, Riz-
man 3, Grosuplje – Tajfun 
97:68; Krubally 19, Antonije-
vić 16; Veličković 18, Pelc 16, 
Držič 13, S. Sebič 6, Zimić 5, 
M. Sebič 4, Vranjković, Cuk 
2, Primorac, Tomašević 1. 
Vrstni red: Helios 30, Roga-
ška 29, Hopsi 27, Grosuplje 
25, Zlatorog 24, Portorož 23, 
Maribor, Slovan 21, Elektra, 
Tajfun 20.

2. SL, 17. krog: Terme Oli-
mia – Hrastnik 88:74. Vrstni 
red: Šenčur 32, Škofja Loka 
31, Plama Pur 30, Lastovka 
27, Litija, Terme Olimia, Par-
klji 26, Črnomelj, Krka B 24, 
Elektro Gorenjska prodaja 23, 
Hrastnik, Postojna 22, Koper 
21, Radenska Creativ 20.

3. SL - vzhod, 16. krog: 
Branik – Konjice 71:82, Pri-
mafoto – Luxuris Celje 80:90. 
Vrstni red: Luxuris 27, Ko-
njice 25, Janče 23, Posavje, 
Branik 22, Pingvini, Calcit 
20, Primafoto 18, Ruše 15.

Petek, 28. 2.

MALI NOGOMET
1. SL, 14. krog, Rogatec: 

Dobovec – Bronx (20).

Sobota, 1. 3.

KOŠARKA
1. SL, 17. krog, Laško: Zla-

torog – Rogaška, Polzela: 
Hopsi – Helios (19), Šentjur: 
Tajfun – Elektra (19.30).

2. SL, 18. krog: Črnomelj 
– Terme Olimia (20).

3. SL - vzhod, 17. krog, Ce-
lje: Luxuris – Calcit (19.30).

1. SL (ž), drugi del, 6. 
krog, Celje: Athlete – Konji-
ce (16.30).

ROKOMET
Pokal RZS, polfinale, Celje 

(Golovec): Celje Pivovarna 
Laško – Gorenje (18).

ODBOJKA
1. DL, zelena skupina, 6. 

krog, Ravne na Koroškem: Fu-
žinar – Šoštanj Topolšica (18).

1. DL (ž), modra skupi-
na, 10. krog, Kamnik: Calcit 
– Braslovče (17.30), zelena 
skupina, 6. krog, Šempeter: 
Aliansa – Luka Koper (18).

Sreda, 5. 3.

KOŠARKA
1. SL, 18. krog: Rogaška – 

Tajfun (19), Šoštanj: Elektra 
– Maribor, Domžale: Helios 
– Zlatorog, Portorož – Hopsi 
Polzela (20).

1. SL (ž), drugi del, 5. 
krog: Triglav – Athlete 59:63; 
Rupnik 13, Jakobčič 11; Ja-
mes 22, Thomas 12, Lisec 
10, Abramovič 9, Osterman 
7, Boada 3, Odeja – Konjice 
53:61; Adamovič 15, Jevtović 
11; Hatunšek 12, Dimec 10, 
Šrot, Zdovc 9, N. Klančnik 8, 
Brdnik 5, Flašker, K. Klančnik 
4. Vrstni red: Athlete 29, Tri-
glav 27, Grosuplje 25, Domža-
le 20, Konjice 18, Odeja 16.

ROKOMET
Liga prvakov, skupina A, 

10. krog: Rhein Neckar – Ce-
lje Pivovarna Laško 35:25 
(19:12); Guardiola, Petersson 
5; Marguč 6, Žvižej 4, Lekai, 
Zelenović, Skube 3, Razgor, 
Žuran 2, Slišković, Mlakar 
1, Vrstni red: Veszprem 17, 
Rhein Neckar 16, Celje, Mo-
tor 9, Zagreb 8, St. Peters-
burg 1, skupina D: Gorenje 
– Flensburg 23:28 (9:15); 
Skube 6, K. Cehte 5, Med-
ved 4, Golčar, Papež 2, Vre-
čar, Gams, Dujmovič, Bećiri 
1; Weinhold 7, Radivojević 
6. Vrstni red: Hamburg 18, 
Flensburg 17, Gorenje, Aal-
borg, Rioja 8, Halmstad 1.

Pokal RZS (ž), polfinale: 
Zagorje – Zelene doline Ža-
lec 37:21 (16:13), Krim Mer-
cator – Veplas Velenje 32:14 
(13:8), za 3. mesto: Veplas 
Velenje – Zelene doline Žalec 
21:26 (10:16).

ODBOJKA
1. DL, zelena skupina, 5. 

krog: Šoštanj Topolšica – Tri-
glav 3:0. Vrstni red: Fužinar 
27, Šoštanj Topolšica 25, 
Krka 22, Triglav 17.

1. DL (ž), modra skupina, 
8. krog: Braslovče – Branik 
0:3. Vrstni red: Branik 29, 
Calcit 27, Braslovče 16, Cal-
cit 11, Puconci 7, GO Volley 

6, zelena skupina, 5. krog: 
Vital – Aliansa 2:3. Vrstni 
red: Koper 31, Vital 21, Ali-
ansa 20, Zgornja Gorenjska 
16. (MiK)

V 16. krogu državnega 
prvenstva pri košarkarjih 
sta se zmag med ekipami 
s Celjskega razveselili eki-
pi Zlatoroga in Rogaške. 
Laščani so v Treh lilijah z 
91:62 premagali nemoti-
virane Hopse, Rogaška pa 
v domači dvorani s 87:60 
Elektro. Tajfun je bil s 97:68 
poražen na gostovanju v 
Grosupljem.

Zlatorog je pred zadnjima 
dvema krogoma prvega dela 
sezone stopničko pod žele-
nim. Še vedno mu manjka le 
zmaga do četrtega mesta na 
lestvici, ki ga še naprej zase-
dajo Grosupeljčani. Slednji 
bi mesto prepustili v prime-

ru poraza z Mariborom ali s 
Slovanom v zadnjem krogu. 
Seveda pa morajo Laščani 
ugnati Rogaško in Helios.

Razpad sistema
Laški košarkarji so za mar-

sikoga nepričakovano lahko 
prišli do zmage, ko so pov-
sem nadigrali goste s Polzele. 
Vendarle se je nekaj ur pred 
tekmo razvedelo, da bodo 
Hopsi v Treh lilijah nasto-
pili močno oslabljeni. Samo 
Udrih je prekinil sodelovanje 
in podpisal za Inter iz Brati-
slave, potem ko ni več našel 
stika z glavnim trenerjem. 
Mirko Mulalič je poškodo-
van, Daniel Vujasinovič, 

glavni organizator igre Hop-
sov, pa naj bi bil pred tekmo 
bolan, a smo iz zanesljivih 
virov izvedeli, da je bilo vse 
prej kot to. V taboru Hopsov 
se je že nekaj tednov kopiči-
la naelektrenost, ki je nato 
dosegla vrhunec. Nekateri 
igralci so obrnili hrbet tre-
nerju Boštjanu Kuharju, 
ki je spoznal, da je edina 
rešitev predčasen odhod s 
Polzele. Po tekmi v Laškem 
je še dejal: »Ekipa enostavno 
ni mogla delovati. V obrambi 
smo ›blefirali‹ in zato dobili 
kar nekaj lahkih trojk, saj so 
se Laščani razigrali.« Kuharja 
je nasledil njegov dosedanji 
pomočnik Jernej Kobale, ki 

Finalista iz Ločice in 
Šentjurja

Sklepno dejanje 20. savinjske košarkarske lige bo 8. marca v športni dvorani na Pol-
zeli. Najboljša štiri moštva se bodo pomerila za končno razvrstitev.

Polfinale še ni bil nikoli tako izenačen in razburljiv. Gradnje Tojnko Šentjur (Den. Čater 
16 točk, Lekič in Dej. Čater 13) so bile po podaljšku z 49:47 boljše od ekipe BSB Otok Celje 
(Korošec 16, Pirnat 10). V drugem obračunu pa so gledalci videli celo dva podaljška, Lev 
zavarovanje Ločica (Goropevšek, Ž. Ocvirk 25) pa je z 81:76 ugnalo ekipo Brglez.com (Frece 
20, Govc 15).

Uvrstitve preostalih ekip (po rednem delu): 5. Vrtine Palir Polzela, 6. Tiferji Laško, 7. 
Kamnoseštvo Vogrinec Parižlje, 8. KK Veterani Zlatorog Laško, 9. Študentski klub Žalec, 
10. River kingz Celje, 11. Polzela mladi, 12. Mladi upi Celje. Najkoristnejši igralec lige (in 
tudi najboljši strelec) je Tomaž Blagotinšek (Zlatorog) pred Iztokom Zakrajškom (Ločica) 
in Benjaminom Pungartnikom (Vrtine).

V soboto, 8. marca, bo ob 17.30 na sporedu tekma za 3. mesto med Brglez.com in BSB 
Otok Celje, ob 19.00 pa finalni obračun med Lev zavarovanje in Gradnje Tojnko.

DŠ
Foto: arhiv NT (GrupA)

Polzelski košarkarji odnesli Kuharja
Po sporu z ekipo zamenjava na klopi Hopsov – Naslednik Jernej Kobale

Prva avantura Jerneja Kobaleta na polzelski klopi ni bila uspešna. Morebiti bo druga.

Boštjan Kuhar (desno) se je trudil, da Polzele ni zapustil najboljši igralec 
Hopsov Hugh Robertson (levo). Po menjavi na trenerski klopi je Američan 
odšel v Libanon, Kuhar pa je priznal, da so ga razočarali igralci, ki jim je 
najbolj zaupal: Samo Udrih, Daniel Vujasinovič, Goran Jagodnik.

je v preteklosti že vodil prvo 
ekipo Hopsov.

Upanje umira 
zadnje
Medtem Laščani pred 

zadnjima dvema krogoma 
še upajo na misijo mogoče 
oziroma nemogoče. Trener 
Predrag Milović je po osmi 
zmagi pristavil: »Ta tekma 
je bila za nas motivacijska, 
čeprav sem se je bal, saj smo 
jo odigrali brez Lapornika in 
Dimca, ki sta poškodovana. 
Na koncu se je pokazalo, 
da je odsotnost Udriha in 
Vujasinoviča veliko večja 
težava za Hopse. Čestital bi 
svojim igralcem. Predvsem 
igra v napadu je bila zelo 
uspešna. Z zmago imamo 
še vedno možnosti za pre-
boj med prve štiri. Težko 
bo premagati dva zahtevna 
nasprotnika, a upanje umira 
zadnje.« Zlatorog bo v sobo-
to gostil Rogaško, Hopsi pa 
bodo pričakali Helios. Tik 
pred prihodom na Polze-
lo naj bi bili dve okrepitvi, 
Stipe Modrić in Vjekoslav 
Petrović, ki nosita dres Slo-
vana …

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Lanski zmagovalci, moštvo Veterani Zlatorog Laško
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Narava vam je hvaležna 
za pametno odločitev.

 iz vetra, vode in sonca odslej napaja
domove vseh naših odjemalcev po Sloveniji.

Obujeno strelišče
BISTRICA OB SOTLI – V Kunšperku so ponovno odprli civil-

no strelišče za ljubitelje lovskega in rekreativnega streljanja. 
Na njem so pripravljali že državna tekmovanja in pokale.

Strelišče, ki bo letos staro dvajset let, je bilo skoraj dve leti 
zaprto, saj je zadnji najemnik z dejavnostjo prenehal. Na njem 
so v najboljših časih nudili tri možnosti streljanja, to je lovski in 
olimpijski trap ter tako imenovani skeet, za streljanje na več gli-
nastih golobov hkrati. Na ponovno odprtem strelišču, ki je odprto 
vsak dan, nudijo lovski trap in »nadkrito« strelišče za pištolo, v 
začetku spomladi bo na voljo še olimpijski trap. Za strelišče, ki je 
daleč naokoli edino s statusom civilnega strelišča, skrbi družina 
Kramer, ki ima v Kunšperku turistično kmetijo. V Bistrici je bilo 
nedavno ustanovljeno Strelsko društvo Raj, ki vabi člane. BJ

Nazdravili z županovim 
vinom

POLZELA – Župan Jože Kužnik je v sodelovanju s sa-
vinjskimi vinogradniki in z občinskim zavodom v petek 
na gradu Komenda že drugo leto zapored izbral svoje, 
županovo vino, ki ima status protokolarnega darila.

Ocenjevalna komisija v sestavi slovenskega vinskega viteza 
Edvarda Kužnerja, podpredsednika Društva savinjskih vino-
gradnikov Bojana Podkrajška in župana Jožeta Kužnika je med 
sedmimi belimi vini za hišno vino izbrala belo zvrst vinogradni-
kov Romane in Silva Mariča, za županovo vino pa laški rizling 
vinogradnikov Metke in Emila Medveška iz Andraža.  ŠO

Zobozdravnik manj
PREBOLD – Potem ko se je upokojil dolgoletni zasebni 

preboldski zobozdravnik Martin Rakuša, si občina želi v 
prostore, v katerih je delovala njegova ordinacija in so v 
občinski lasti, privabiti novega najemnika.

Preboldčani si želijo, da bi ambulanto, v kateri je na razpo-
lago vsa zobozdravstvena oprema, čim prej oddali v najem 
in tako znižali občinske stroške, ki so nastali z upokojitvijo 
enega od treh preboldskih zobozdravnikov. V prvi vrsti že-
lijo privabiti koncesionarja, ki bi z dejavnostjo dopolnjeval 
ponudbo zdravstvene postaje. Zaenkrat se na razpis še ni 
javil noben ponudnik. Sicer pa to ni edini prazen prostor v 
preboldski zdravstveni postaji. Preboldčani si namreč že dlje 
prizadevajo oddati tudi nekoliko večjo ambulanto v pritličju 
zgradbe. ŠO

Vedno bolj polne police
TABOR – V sklopu občinske pisarne, katere del je po 

novem taborska pošta, je začel delovati tudi turistično 
informacijski center. V njem lahko obiskovalci prejmejo 
osnovne informacije o občini in kupijo lokalne izdelke.

Taborčani lahko v turistično informacijskem centru poleg 
fotokopiranja in pošiljanja faksov izbirajo med mesnimi iz-
delki kmetije Laznik, čebelarskimi izdelki Darka Nemivška 
in olji Ivana Podbregarja. Poleg prehrambenih izdelkov so na 
policah, za katere se na občini trudijo, da so z vsakim dnem 
bolj polne, obeski za ključe, nakit in leseni izdelki podjetja 
Kopos in izdelki ter slike Ine Gržina. ŠO

Razstava Cesarjevih del
MOZIRJE – V galeriji so v petek odprli pregledno razsta-

vo del kiparja in oblikovalca, sicer tudi domačina Cirila 
Cesarja.

Cesar se je šolal v Mozirju, Šoštanju, Ljubljani in Grad-
cu. Po vojni je študiral na Akademiji likovnih umetnosti v 
Ljubljani, leta 1953 pa je v Jakopičeven paviljonu postavil 
prvo samostojno kiparsko razstavo. Delal je v Celju kot pro-
fesor na nadučiteljišču, leta 1962 pa je vstopil v industrijsko 
oblikovanje. Kot strokovni sodelavec je delal na razvojnem 
inštitutu v Ulmu, po vrnitvi v Slovenijo pa je do leta 1983 
vodil Design center v velenjskem Gorenju. Po upokojitvi se 
je posvetil kreativnemu ustvarjanju v kiparstvu, predvsem 
izdelovanju steklenih skulptur. US

Pedagoginja s srcem
ŠMARTO OB PAKI – V 69. letu je umrla Marija Bole, 

častna občanka Občine Šmartno ob Paki.
V občini so življenjsko pot in delo častne občanke, ki je 

bila aktivna na številnih področjih družbenega in družab-
nega življenja, obudili na ponedeljkovi žalni seji. Boletova 
je bila pedagoginja, ki je večino delovne dobe poučevala v 
domači šoli v Šmartnem. Aktivno je delovala v športnem 
društvu in med taborniki ter bila pobudnica za ustanovitev 
vrtca v kraju. Sodelovala je tudi pri delu drugih društev, 
za svoja prizadevanja pa je leta 2011 prejela naziv častne 
občanke. US

V boj z demenco
ŠOŠTANJ – V Centru starejših Zimzelen v Topolšici se 

skušajo kar najbolj vključiti v lokalno okolje z različnimi 
programi ozaveščanja javnosti in preventivne dejavnosti.

V skladu s tem krepijo aktivnosti pri ozaveščanju javnosti 
o demenci. Že lani so za svojce oseb z demenco vsak zadnji 
četrtek v mesecu pripravljali pogovore. Letos se želijo pribli-
žati ljudem na terenu, zato so v sredo odprli tri svetovalnice, 
med njimi tudi dve na Celjskem. Namenjene so vsem, ki želijo 
vedeti več o demenci. Dobili bodo podatke, kam se lahko obr-
nejo po pomoč, kakšne so možnosti za zmanjševanje tegob in 
kaj lahko sami naredijo. Delavnici bosta vodili sodelavki Zi-
mzelena. Svetovalnico v centru starejših v Topolšici bo vodila 
Tanja Ramšak, območje Zgornje Savinjske doline bo pokrivala 
svetovalnica na sedežu Rdečega križa v Mozirju, vodila jo bo 
Ana Šimenc. Svetovalnici sta brezplačni, odprti pa sta vsako 
zadnjo sredo v mesecu med 17. in 18. uro. US Pošta pod okrilje občine

BRASLOVČE – Pošta Slovenije se je pred časom odločila, 
da bo poštno enoto na Gomilskem zaradi racionalizacije 
poslovanja preoblikovala v pogodbeno poslovalnico. V 
najem jo bo vzela braslovška občina.

Župan Branimir Strojanšek je prepričan, da je prevzem 
pošte priložnost, da bodo po novem občani lahko tudi na 
Gomilskem opravljali določene občinske zadeve. V prosto-
rih pošte, ki domuje v kulturnem domu, naj bi namreč po 
novem začela delovati tudi občinska blagajna. Braslovčani 
bodo prvih nekaj mesecev za prostore plačevali najemnino, 
pozneje pa naj bi prostore odkupili. Kakšen bo delovni čas 
pošte, ki naj bi najverjetneje pod okriljem občine zaživela 
že maja, in koliko bo njeno delovanje stalo Braslovčane, 
zaenkrat še ni znano. ŠO

Letos gasilska dvorana
ŠTORE – Člani Prostovoljnega gasilskega društva Sve-

tina so lani nadaljevali urejanje nove dvorane v zgornjih 
prostorih gasilskega doma, kjer so med drugim poskrbeli 
za stopnice in strop. O tem so govorili tudi na občnem 
zboru, ki je bil pred nekaj dnevi.

V dvorani, ki bo služila za tečaje, sestanke, predavanja in 
druženje, so na vrsti pleskarska dela. Na novo pridobljen 
prostor dvorane, ki bo velik približno sedemdeset kvadratnih 
metrov, naj bi začeli uporabljati letos. Zaenkrat uporabljajo 
gasilci za svoje delovanje prostore gasilske garaže in krajev-
ne skupnosti. Med zborom so omenili tudi več aktivnosti 
v minulem letu. Dela tudi letos ne manjka, saj so po žledu 
poskrbeli za prevoznost glavne ceste proti Celjski koči. V 
letu 2014 bodo prav tako dali poudarek usposabljanju lani 
ustanovljene ženske gasilske desetine. Prostovoljno gasilsko 
društvo Svetina ima približno petdeset članov. BJ
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Svet  JZ DESETKA CELJE
na podlagi  13. člena Statuta JZ Desetka Celje

razpisuje prosto delovno mesto

direktorja/-ice
JZ DESETKA CELJE
Krekov trg 3, Celje

Za direktorja/-ico zavoda je lahko imenovan kandidat/-ka,
ki poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, izpolnjuje
še naslednje pogoje:

- ima najmanj VII. raven strokovne izobrazbe
    skladno z določbami Zakona o strokovnih in
    znanstvenih naslovih (Ur. list RS, štev. 61/2006),

- ima najmanj pet let delovnih izkušenj,
- ima izkazane vodstvene in organizacijske

    sposobnosti,
- aktivno obvlada najmanj en svetovni jezik,
- aktivno obvlada slovenski jezik,
- druge pogoje v skladu z veljavnimi predpisi.

Od kandidatov se zahteva, da poleg dokumentacije o izpol-
njevanju pogojev predložijo kratek opis dosedanjih delov-
nih izkušenj, kratek življenjepis in progam  poslovnega in
programskega razvoja JZ Desetka Celje za mandatno obdo-
bje. Mandat direktorja/-ice traja 5 let z možnostjo ponovne-
ga imenovanja. Predviden pričetek dela je 23. 8. 2014. S
kandidatom/-ko bo delovno razmerje sklenjeno za določen
čas za čas mandata in s polnim delovnim časom. Delo bo
opravljal/-a na sedežu zavoda.

Kandidati/-ke naj prijave pošljejo na naslov: Javni zavod
DESETKA CELJE, finančno-računovodske in svetovalne sto-
ritve za zavode, Krekov trg 3, 3000 CELJE, s pripisom »ne
odpiraj – za razpis direktorja/-ice«.

Rok za prijavo na razpis je do 15. 3. 2014. Kandidati/-ke
bodo o izbiri obveščeni v roku 8 dni po sprejemu sklepa o
imenovanju direktorja/-ice.

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

NISSAN micra 1,0, letnik 1999, servo 
volan, vozen, tehnično pregledan, 
prodam za 400 EUR. Telefon 041 
506-145.� 608

FORD mondeo 1,8 tdi karavan, letnik 
1999, prodam po delih. Telefon 041 
506-145.� 608

PEUGEOT 106 1,1 i, letnik 1999, 3 vrata, 
srebrne barve, na novo registriran, 
ohranjen, prodam za 700 EUR. Telefon 
041 506-145.� 608

KIA pride 1,3, letnik 2000, prevoženih 90.000 
km, klima, registriran na novo, prodam za 
700 EUR. Telefon 041 506-145.� 608

KUPIM

OSEBNO vozilo, od letnika 2000, v kakr-
šnem koli stanju, kupim. Telefon 041 
708-497.� 93

AVTO, lahko je poškodovan ali v okvari, 
od letnika 1998 naprej, kupim. Telefon 
041 654-667.� 289

MOPED Tomos, do 25 km/h, kupim. Tele-
fon 041 392-978.� 569

INFORMACIJE / MALI OGLASI 

STROJI

PRODAM

KROŽNO tračno žago, avtomatski pomik, 
možna menjava za hlodovino iglavcev, 
prodam. Telefon 041 563-346.� 533

TRAKTOR Deutz, 55 KM, pogon 4 × 4, 
letnik 1982, prodam. Telefon 041 
707-719.� 534

ŠROTAR s 3-faznim elektromotorjem pro-
dam. Telefon 031 782-708.� 594

KUPIM

TRAKTOR, do 90 KM, lahko poškodovan ali v 
okvari in ostalo kmetijsko mehanizacijo, 
kupim. Telefon 040 507-060.� 289

TRAKTOR, prikolico, kosilnico, motokul-
tivator in drug stroj, tudi v okvari, 
kupim. Telefon 041 425-703.� 354

TRAKTOR Deutz, Zetor, Imt, Ursus, Tomo 
Vinkovič, Štore kupim. Telefon 070 
644-195.� p

TRAKTOR, lahko Ferguson, Zetor, Deutz, 
Ursus ali drugo, kupim. Telefon 041 
235-349.� p

FERGUSON, lahko tudi Zetor, Deutz, Ursus 
ali podobno, kupim. Telefon 041 680-
684.� p

POSEST

PRODAM

NOVA Cerkev, Lemberg. Prodava stanovanj-
sko hišo na naslovu Lemberg pri Novi 
Cerkvi 9/b, 121,90 m² neto tlorisne 
površine, s kletjo, odprtim balkonom, 
shrambo, kurilnico ter odprto teraso in 
pripadajoče zemljišče: travnik v izmeri 
132 m², travnik v izmeri 1.416 m², trav-
nik v izmeri 314 m², pašnik v izmeri 
111 m², ogrevanje na kurilno olje ali 
trdo kurivo, priključki: elektrika, voda, 
telefon, za 68.500 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

Iščemo novega sodelavca za področje

komerciale / marketinga,
z dokončano VII. stopnjo izobrazbe, komercialne ali druge ustrezne smeri.

Delovno mesto je v Celju na sedežu podjetja (Prešernova 19, 3000 Celje), 
za določen čas 6 mesecev (z možnostjo podaljšanja).

Prijave z življenjepisom in dokazilom o izobrazbi pošljite na naslov

Novi tednik in Radio Celje d.o.o, Prešernova 19, 3000 Celje,
s pripisom »razpis za delovno mesto«.

LAŠKO, Plazovje. Prodava stanovanjsko hišo, 
grajeno med 1993 in 2000, skupne sta-
novanjske površine približno 83 m² (klet 
+ pritličje), staro stanovanjsko hišo – ze-
mljišče pod stavbo 50 m² in gospodarski 
objekt z nadstrešnico v izmeri približno 
54 m², kmetijskega in stavbnega ze-
mljišča približno 17.400 m², priključki: 
voda, elektrika, skupaj za 109.500 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.� n

DOBRNA, Klanc. Prodam mešani gozd; 
26.464 m² za 13.000 EUR. Prodam tudi 
stanovanjsko hišo z gospodarskima po-
slopjema; 873 m² dvorišča ter 1.647 m² 
pašnika, cena 36.500 EUR. Informacije 
po telefonu 041 708-198.� n

ODDAM

VINOGRAD na relaciji Planina–Lesično od-
dam v najem. Telefon 031 211-099.
� 568

STANOVANJE

PRODAM

ŠTORE, Lipa, nizek blok. Trisobno stano-
vanje z garažo, v bloku, takoj vseljivo, 
prodam za 75.900 EUR: Telefon 041 
847-093.� 478

CELJE, Cesta na Dobrovo. Prodamo dvo-
inpolsobno stanovanje na Cesti na 
Dobrovo 21 v Celju, v pritličju 5-sta-
novanjske stavbe, 75,80 m², zgrajeno 
1931, prenovljeno 1990, za 49.800 
EUR. Informacije po telefonu 041 708-
198.� n

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 CAN’T	REMEMBER	TO	FORGET	

YOU	-	SHAKIRA	FEAT.	RIHANNA	(5)
	 2.	 RUDE	–	MAGIC!	 (4)
	 3.	 HAPPY	-	PHARRELL	WILLIAMS	(6)
	 4.	 THE	SILENCE	–	BASTILLE	 (2)
	 5.	 MILLIONAIRE	-	SCOUTING	FOR	

GIRLS	 (3)
	 6.	 RUMOUR	-	CHLOE	HOWL	 (1)
	 7.	 ADORE	YOU	–	MILEY	CYRUS	 (2)
	 8.	 SELFIES	-	NINA	NESBITT	 (4)
	 9.	 QUEENIE	EYE	–	PAUL	McCARTNEY	(3)
	10.	 WAVES	(ROBIN	SCHULZ	REMIX)	

-	MR.	PROBZ	 (1)

DOMAČA LESTVICA
	 1.	 POZITIVNE	MISLI	-	DAN	D	 (2)
	 2.	 VZEM’	SI	ČAS	–	ANU	 (3)
	 3.	 POT	V	NEZNANO	–	MAGRATEJA	

(5)
	 4.	 NJENA	POT	–	LAVENDER	 (3)
	 5.	 POLJUB	NA	KLOPCI	-	NINA	

PUŠLAR	 (1)
	 6.	 ŽAMET	-	NABER	OMAR
	 7.	 PIR	-	SELL	OUT	 (3)
	 8.	 NE	MOREM	–	SONS	 (2)
	 9.	 NAJIN	SVET	–	NIKKA	 (1)
	10.	 LAŽJI	KOT	MISEL	–	JACUZZY

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
I	CHOOSE	YOU	–	SARA	BAREILLES
DARK	HORSE	-	KATY	PERRY

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
ZADNJA	NOČ	-	FORŠUS
POLJA	MLADIH	LET	-	BOHEM

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI
	1.	Primorski	fantje:	Ledene	rože
2.	Akordi:	Najina	zgodba
3.	Ans.	Stil:	To	ni	k'r	neki
4.	Prva	liga:	Ej,	mala
5.	Vihar:	Valentinovo

Po slovensko 
s Katrco

kovnjak svetuje, 19.00 No-
vice, 19.15 Zadnji rok z Bo-
štjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

SREDA, 
5.marec
5.00 Začetek jutranjega 

programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 No-
vice, 10.15 Kuhajmo sku-
paj, 11.15 Zeleni val, 12.00 
Novice, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 13.20 Mali O – pošta, 
13.30 Mali O – klici, 14.00 
Regijske novice, 14.15 
Poudarjeno, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 16.20 Film-
sko platno, 17.00 Kronika, 
17.45 Skladbi tedna (doma-
ča, tuja), 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice, 19.15 Zeleni 
val, ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)

novitev, 12.00 Novice, 12.15 
Tedenski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 18.00 Lestvica 
- 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

NEDELJA, 
2. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 7.00 2. jutra-
nja kronika RaSlo, 8.00 Po-
ročila, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.10 Luč 
sveti v temi, 10.00 Novice, 
10.10 Znanci pred mikro-
fonom, Primož Brvar, 11.15 
Tedenski osir – ponovitev, 
12.00 Novice, 12.10 Pesem 
slovenske dežele, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 24.00 
SNOP (Radio Celje)

PONEDELJEK, 
3.marec
5.00 Začetek jutranjega 

programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Pred-
stavitev skladb za domačo 
in tujo pesem tedna, 10.00 
Novice, 10.15 Ponedelj-
kovo športno dopoldne, 
12.00 Novice, 12.15 Vaš za-
kaj, naš zato, 13.00 Kultur-
ni mozaik, 13.15 Izbiramo 
skladbi tedna, 14.00 Regij-
ske novice, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo, 17.00 Kronika, 
17.45 Skladbi tedna (doma-
ča, tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Primož Brvar, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

TOREK, 
4. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Zdra-
vo z naravo, 10.00 Novice, 
12.00 Novice, 12.15 Male 
živali, velike ljubezni, 
13.00 Kulturni mozaik, 
14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 18.00 Stro-

ČETRTEK, 
27. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novi-
ce, 12.00 Novice, 12.15 Od-
mev Pust, 14.00 Regijske 
novice, 14.10 Kalejdoskop, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Sklad-
bi tedna (domača, tuja), 
18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalej-
doskop – ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Univox)

PETEK, 
28. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 6.00 
Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Vaše 
mnenje šteje, 7.00 2. ju-
tranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.30 Poročilo PU 
Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 No-
vice, 11.15 Radi ste jih po-
slušali, 12.00 Novice, 12.15 
Od petka do petka, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 
Regijske novice, 14.10 Hit 
lista Radia Celje – s hiti pre-
žeto popoldne, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 18.00 Po-
glejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 
19.15 Gostimo gostoljub-
nega glasbenega gurma-
na, 20.00 Clubbing z DJ 
Teom, 24.00 SNOP (Radio 
Univox)

SOBOTA, 
1. marec
5.00 Začetek jutranje-

ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 
Otroški radio, 10.00 Novi-
ce, 11.00 Kulturni mozaik, 
11.20 Kuhajmo skupaj, po-
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Odvetniška pisarna
BOštjan in Marjana 

verstOvšek
zaposli:

odvetniškega kandidata/
kandidatko iz okolice Celja

odvetniškega kandidata/
kandidatko iz okolice Ljubljane

odvetniškega pripravnika/
pripravnico iz okolice Celja

vse za določen čas, z možnostjo 
spremembe v nedoločen čas.

prijave pošljite na:
info@verstovsek.si ali na naslov: 
odvetniška pisarna Boštjan 

in Marjana Verstovšek,
ljubljanska cesta 5a, 3000 Celje.

Čeprav med nami več te ni, 
tvoja dobra volja še živi. 

Vse življenje trdo si garal, 
vse za dom, družino dal. 

Sledi za tabo ostale so povsod 
od dela tvojih pridnih rok.

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, ati, 
dedi, tast in brat

IVAN ZEME
iz Pečovja nad Štorami 
(7. 4. 1939 – 13. 2. 2014)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem soro-
dnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem in znan-
cem, ki ste bili v teh težkih trenutkih z nami, nam 
izrazili ustna in pisna sožalja ter darovali sveče in za 
svete maše. Hvala zdravnici Zdravstvenega doma Štore 
dr. Margareti Selič Amon, zahvaljujemo se tudi gospo-
du župniku Mihi Hermanu, govornici Mojci Vrečar ter 

pevcem kvarteta Grmada za lepo zapete pesmi.
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 

na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Milka, sin Boštjan z Marjeto, 
vnuka Julija in Blaž ter brat Franci z družino

605

Pokličite nas!

MD GRADIENT, d. o. o., PE Šlandrov trg 23, 3310 Žalec

Poroke

Celje
Poročila sta se: Nataša 

VAUPOTIČ in Vladimir PO-
BIRK, oba iz Jankove.

Velenje
Poročila sta se: Ivana TE-

ŠKO iz BiH in Davor RADA-
KOVIČ iz Šoštanja.

ŠENTJUR. Prodam dvosobno, delno opre-
mljeno stanovanje z balkonom v Ulici 
Dušana Kvedra, v II. nadstropju več-
stanovanjske hiše, 50,45 m², zgrajeno 
1971, prenovljena okna 2009, stanova-
nje adaptirano 2012, elektrika, voda, 
telefon, centralno ogrevanje, kanaliza-
cija, plin, kabelska TV, za 59.800 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

PETROVČE. Novo dvosobno stanovanje na 
naslovu Petrovče 33 (2 sobi+ WC, brez 
kopalnice), v I. nadstropju poslovno-
stanovanjske stavbe, neto tlorisne 
površine 53,02 m², dve parkirni me-
sti. Priključki: elektrika, voda, plin. 
Stanovanje prodamo za 39.500 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

ODDAM

STANOVANJE v Celju, na Lavi, Pucova uli-
ca, 33 m², novo opremljeno, oddam. 
Telefon 051 351 676.� p

MALI OGLASI / INFORMACIJE

PUJSKE, od 30 do 140 kg, krmljene z 
domačo hrano, prodam. Telefon 031 
839-090.� 465

PRAŠIČE, težke od 120 do 160 kg, cena 
1,60 EUR, možnost dostave, prodam. 
Telefon 041 455-732.� 491

PRAŠIČE, domače vzreje, težke od 30 
do 150 kg, prodam. Domača hrana, 
možna dostava. Andrejeva kmetija iz 
Jazbin, telefon 031 509-061.� 610

TELICI limuzin, 200 kg za 550 EUR in 280 
kg za 650 EUR, prodam. Telefon 041 
539-860.� 600

PRAŠIČA, 130 kg, prodam. Cena po dogo-
voru. Telefon 041 521-789.� 604

BIKCA simentalca, težkega približno 350 
kg, prodam. Telefon 031 705-771.
� 606

ČISTOKRVNO bernsko planšarko, staro dve 
leti in pol, ima mikročip in potni list, 
prodam za 100 EUR. Telefon 031 705-
771.� 606

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, domača hrana 
in dostava, prodamo. Zbiramo naročila 
za breje plemenske svinje. Telefon 031 
311-476.� p

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, brezplačna dostava na dom, 
prodamo. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� p

GARSONJERO, na elitni in mirni lokaciji v 
Celju, cena 200 do 220 EUR + varščina, 
oddamo. Telefon 051 653-812.� 425

GARSONJERO v Celju, 30 m², kompletno 
prenovljeno 2013, oddam. Telefon 041 
679-570.� 487

LEPO opremljeno garsonjero, vseljivo ta-
koj, v Šmarju pri Jelšah, zelo ugodno 
oddam. Telefon 051 813-731.� 596

ENOSOBNO stanovanje, delno opremljeno, 
oddam v najem ženskam. Telefon 040 
745-344.� 613

IŠČEM

NEOPREMLJENO sobo v Celju ali bližnji 
okolici nujno iščem. Telefon 041 916-
894.� 536

SENO in otavo v kockah prodamo. Cena po 
dogovoru. Telefon 041 800-713.�537

30 velikih okroglih silažnih bal, v okolici 
Laškega, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 041 680-732.� 548

SENO v kockah in okrogle bale prodam. 
Možna dostava. Telefon 041 763-763.
� 547

SENO in otavo v kockah prodam. Telefon 
070 758-739.� 560

SUHO seno, ročno sušeno, ob glavni cesti 
Rečica-Laško prodam. Telefon 041 965-
353.� 580

OKROGLE silažne bale, prve in druge ko-
šnje, prodam. Telefon 031 840-078.
� Š�43

KRMO za bale, dve nakladalki, prodam. 
Telefon 5771-121.� 603

SLADKO seno v kockah, po 3,50 EUR/
kocka, prodam. Telefon 031 362-569, 
Šentjur.� 602

SEME krompirja zaradi bolezni prodam 
30 % ceneje. Telefon (03) 5702-459, 
po 19. uri.� 609

KRMO v rinfuzi, okolica Svetega Štefana, 
prodam. Telefon 051 203-387.� 572

OKROGLE suhe bale, prve košnje, 20 ko-
sov, fi 125 × 125, prodam. Telefon 051 
228-110.� 598

SENO, sladko, v kockah, prodam, Šentjur, 
telefon 041 641-333.� p

SENO v balah prodam. Telefon 031 225-
642.� L�41

SUHO seno in bale prodam ali menjam za 
brejo kravo. Telefon 5778-415.� 616

SILAŽNE bale in nakladalko slame jarega 
ječmena prodam. Telefon 031 209-
011.� 615

PODARIM

HLEVSKI gnoj, okolica Frankolovega, po-
darim. Telefon 031 705-771.� 606

OSTALO

PRODAM

BUKOVA drva, kratko nažagana, na pale-
tah, metrska ali hlodovina, z dostavo, 
ugodno prodam. Telefon 051 359-555; 
www.drva.info.� n

NAMIZNI računalnik, zelo lepo ohranjen, 
star 4 leta, zraven vsi računi, prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 610-
192.� 480

METRSKA bukova drva prodam. Možna 
dostava in razrez. Ugodno. Telefon 
070 376-076.� p

DRVA, dolga v hlodih ali kratko žagana, 
z dostavo, prodam. Telefon 040 211-
346.� p

DESKE in plohe, parjenega in neparjenega 
oreha, bukve, hrasta, javorja, češnje, 
lipe in hruške, vse zračno suho, pro-
dam. Telefon 040 211-346.� p

MLIN za mletje žita, večji in tehtnico, dvi-
gne 200 do 300 kg, prodam. Telefon 
070 878-225.� 542

METRSKA suha bukova drva prodam. 
Telefon 031 876-622.� 546

SUHO balirano seno in bukova drva pro-
dam. Telefon 041 271-038.� 570

BIKA simentalca, težkega približno 350 
kg in šrotar, prodam. Telefon 031 447-
182.� 582

ČELNI nakladač Sip, elektro motor, 5,5 
KW, zapravljivček v dobrem stanju, 
prodam. Telefon 041 812-961.� 592

JARKICE, rjave in bele, na začetku ne-
snosti, enoletne kokoši za nesnost ali 
zakol (po naročilu tudi očiščene), vse 
vrste perutninske krme, dnevno sve-
ža jajca prodajamo na farmi Roje pri 
Šempetru vsak delavnik. Ostale vrste 
jarkic (grahaste, črne, suseks) bomo 
prodajali od 12. marca. Sprejemamo 
naročila za enodnevne in 6-tedenske 
piščance za dopitanje, Večje količine 
dostavimo. Telefon (03) 700-1446.
� 589

KUPIM

LES na panju kupim. Lahko tudi sanaci-
ja žledoloma. Telefon 041 506-958.
� 476

HLODOVINO iglavcev kupim. Telefon 041 
563-346.� 533

STAREJŠE ročne, mehanske ure, tudi v 
okvari in druge stvari, kupim. Telefon 
041 275-467.� L�37

AVTO, traktor, kombi, lahko poškodovan, v 
okvari, gotovina takoj, kupim. Telefon 
041 787-984.� 577

BETONSKO opeko znamke Vesna, z oznako 
BP-e-2, kupim. Telefon 040 427-327.
� 593

ZMENKI

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214.� n

PREMOG (tudi v vrečah) zelo ugodno, z 
dostavo. Telefon 041 279-187. Prevo-
zništvo Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 
91, Podlehnik.� n

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

OPREMA

PRODAM

KAVČ, raztegljiv v posteljo, dobro ohra-
njen, prodam po zelo ugodni ceni. 
Telefon 5453-193, 041 255-280.�556

TERMO akumulacijsko peč prodam za 30 
EUR. Telefon 031 754-024.� 566

KUPIM

HLADILNIK, pralni stroj, štedilnik, kuhinjo, 
sedežno in ostalo belo tehniko, lahko 
tudi v okvari, kupim. Telefon 070 639-
029 ali kajzakajza@gmail.com.� 615

POTREBUJEM

RABLJENO peč za centralno, po možnosti 
Tam 3500 Štadler, potrebujem. Telefon 
070 215-553.� 612

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke in bele lahke, prodamo. 
Nakup 10 nesnic- petelin brezplačno. 
Telefon 031 461-798, 041 582-119, 
070 270-438, (03) 5471-244, 041 
763-800, (03) 5472-070.� p

BIKCE, črno bele, težke 150 do 200 kg, 
prodam. Telefon 051 654-729.� Š�39

KOKOŠI nesnice, rjave barve, tik pred 
nesnostjo, stare 18 tednov, prodamo. 
Pripeljemo na dom. Telefon 070 545-
481.� p

PUJSKE, težke od 30 do 150 kg, lahko 
prevoz ali zakol, prodam. Telefon 041 
295-239.� 540

BIKCA simentalca prodam. Telefon 041 
732-194.� 552

KRAVO simentalko, težko 550 kg, »pri-
puščeno« dva meseca, 4. tele, ugodno 
prodam. Telefon 041 932-348.� 554

PONI kobilico, staro dve leti, črno šeko, 
prodam ali menjam za govedo. Telefon 
031 467-862.� 575

BIKCA simentalca, 270 kg, pašen, eko 
reja in teličko, 260 kg, pašno, eko 
reja, možen prevoz, prodam. Telefon 
070 866-657.� 576

BIKCA simentalca, težkega 160 do 170 kg, 
prodam. Kupim teličko, od 100 do 130 
kg. Telefon 031 283-753.� 579

KAČE: ameriški gož, udav in kraljevi piton, 
s terariji in vso opremo, prodam po 
simbolični ceni. Telefon 031 535-047.
� 583

TELIČKO, staro eno leto, prodam. Telefon 
579-2253.� 584

TELICO, težko 190 kg, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 040 568-707.� p

BIKCA in teličko, stara 10 in 14 dni, simen-
talca, teličko težko 130 kg, prodam. 
Telefon 031 840-282.� 590

DVE telici, stari 20 mesecev, za zakol ali 
»pripust« in telico simentalko, staro 11 
mesecev, prodam. Telefon 031 640-
437.� 597

BIKCA simentalca, težkega 210 kg, pro-
dam. Telefon 051 839-116.� 595

ŠTIRI bike, težke od 130 do 270 kg in puj-
ske, stare 8 tednov, prodam. Telefon 
041 547-769.� Š�42

TELICO simentalko, 380 kg in telice, stare 
4 mesece, prodam. Telefon 041 283-
075.� 601

KUPIM

DEBELE krave in telice za zakol ter suhe za 
dopitanje kupim. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� Š�256

DEBELE in suhe krave in telice za izvoz, 
plačilo takoj, kupim. Telefon 041 653-
286.� Š�24

VSE vrste krav in telic, plačilo takoj, 
najboljše plačilo v februarju, kupim. 
Telefon 041 544-270.� p

TELICE in krave za zakol, tudi bike, težke 
nad 500 kg, kupimo. Telefon 031 832-
520.� 485

ODDAM

DVE psički črne barve, stari 3 mesece, 
oddam. Telefon (03) 5777-173, 051 
606-903.� 586

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SLAMO in seno, velike bale, 400 do 500 
kg, 2.4 x 1.2 x 1 m, slama 129 EUR/t 
- za krave mlekarice, seno 189 EUR/t 
+ 9.5 % DDV, prodam. Telefon 041 
560-068, Dušan.� p

VELIKE okrogle bale sena in otave pro-
dam. Telefon 051 221-261.� 461

NA Kmetiji Reberšak prodajamo dnevno 
sveža jajca kokoši, ki se gibljejo v nara-
vi in seneno mleko govedi, ki se krmijo 
s senom. Telefon 031 858-087.� 507

ŽENSKA srednjih let želim spoznati prijate-
lja ali osebo za kaj več. Pisne ponudbe 
pošljite na Novi tednik pod šifro DOBRO 
SRCE.� 580�581

FANT, star 48 let, preprost, pošten, z manj-
šo kmetijo, želim spoznati pošteno de-
kle ali mamico, staro do 47 let. Zberi 
pogum in mi pošlji SMS po telefonu 
031 266-673.� 591

MOŠKI srednjih let bi rad spoznal žensko 
za prijateljska druženja. Telefon 070 
215-553.� 612

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo 
lahko vračate s položnicami (tudi za 
osebe z nižjimi dohodki). Info-kredit, 
d. o. o., Mariborska cesta 86, Celje, 
telefon 059 226-600, 051 886-600.
� n

ZAPOSLITEV
IŠČEM delo: pomoč na domu. Telefon 040 

412-452.� 611
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Ni dneva in noči, 
da nisi v mislih ti. 

Vedi, da v naših srcih boš ostala, 
zato ti še enkrat hvala.

V  S P O M I N

FANIKI JURIČAN
27. februarja mineva 10 let, kar si se poslovila.

Hčerka Milena z možem ter vnuka Jerneja in 
Erik z družinama

559

Gomilo ti cvetje krasi, 
lučka spomina ti gori, 

povsod si z nami, 
dragi Ivan, ti.

V  S P O M I N

IVANU 
PUKMAJSTRU

(9. 6. 1958 – 28. 2. 2007)

Kje si, dragi Ivan, naš, kje je mili tvoj obraz, kje so 
tvoje pridne roke, ki skrbele so za nas?

Veseli s teboj smo živeli, žalostni, ker sedem let več 
z nami te ni, ostali so živi spomini, z nami potuješ 

vse dni.
Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, se ga 

spominjate in mu prižigate sveče.

Žalujoči: žena Mojca, sinova Darko in Uroš, 
mama, brata in sestre z družinami

545

Odšel si, vendar 
nas nisi zapustil, 

čakaš nas tam nekje …

V  S P O M I N

26. februarja 
je minilo osem let, kar nas 
je zapustil dragi mož, oče, 

dedek in pradedek

JOŽE ŽOLGER
iz Loke pri Žusmu 67

Hvala vsem, ki se ga spomnite.

Vsi njegovi
553

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Ob izgubi drage mame in 
stare mame

MARIJE ZUPANC
iz Lož nad Rimskimi Toplicami 

(21. 10. 1934 – 7. 2. 2014)

želimo izraziti globoko hvaležnost vsem, ki ste jo 
imeli radi, jo pospremili na zadnjo pot, darovali sve-
če in izrekli sožalje. Iskrena hvala vsem sosedom za 
pomoč, Komunali Laško, gospodu Roku Metličarju, 

govorniku, pevcem in ostalim.
Vsi njeni

549

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,50 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 69 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

Z A H VA L A

Utrujena od bolezni in izgube 
sina je v 90. letu odšla najina 

draga oma in prababica

FANIKA TAŠKER
(1923 – 2014)

Zahvaljujeva se vsem, ki so jo pospremili 
k zadnjemu počitku.

Vnuka Nejc in Nataša
607

Umrla je naša upokojena sodelavka

IVANA VALANT
zaposlena kot zdravstvena administratorka na 

ORL oddelku

Ohranili jo bomo v lepem spominu.

Splošna bolnišnica Celje

n

Velenja, 83 let, Milan MEN-
HART iz Topolšice, 82 let, 

Marta NAPOTNIK iz Šošta-
nja, 82 let, Vekoslava Fran-
čiška REDNAK iz Velenja, 
75 let, Matija PIKL iz Raven 
na Koroškem, 60 let, Radoj-
le PAVLOVIĆ iz Celja, 72 let, 
Ljudmila KOPITAR iz Vele-
nja, 80 let, Marija KOTNIK 
iz Šmartnega ob Paki, 90 let, 
Jožef PERGER iz Velenja, 72 
let, Alojzija JAKOP iz Žalca, 
76 let, Alojzij LUZAR iz Ve-
lenja, 79 let, Franc URBANC 
iz Velenja, 77 let.

Smrti

Celje
Umrli so: Rajmund MARKO-

VIČ iz Štor, 93 let, Anton ČAKŠ 
iz Celja, 53 let, Franc FRECE iz 
Rimskih Toplic, 78 let, Franc 
VODOPIVEC iz Celja, 87 let, 
Ivan ZEME iz Štor, 74 let, Ivana 
MATOŠA iz Celja, 81 let, Zofi-
ja KOKOL iz Griž, 78 let, Adolf 
PETELINŠEK iz Gorice pri Sliv-
nici, 69 let, Štefanija SOLAK iz 
Celja, 91 let, Ana PODPEČNIK 
iz Gornjega Grada, 72 let, Lju-
dmila DIKLIĆ iz Žalca, 92 let, 
Marija EINSPIELER iz Celja, 82 

iz Kettejeve ulice 14 v Celju

Slovo drage pokojnice bo v četrtek, 27. februarja 2014, 
ob 15.30 na mestnem pokopališču v Celju. Žara bo na 

dan pogreba od 13. ure v mrliški vežici številka 3.

Žalujoči vsi njeni
619

V 92. letu nas je zapustila naša 
draga teta

ELIZABETA 
FRIC

MALI OGLASI / INFORMACIJE

let, Frančiška TAŠKER iz Celja, 
90 let, Antonija ILAŠ iz Litije, 
87 let, Zofija KOKOL iz Griž, 
79 let.

Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Ana Amalija DRE-

VLJAK iz Rogaške Slatine, 82 
let, Terezija JANŽEK iz Strmca 
pri Sv. Florjanu, 86 let, Anton 
HOHNJEC iz Imena, 85 let, 
Istok KODRIČ iz Rogatca, 56 
let, Silva BERGLES iz Bobova 
pri Šmarju, 86 let.

Velenje
Umrli so: Marija MAZE 

iz Šmartnega ob Paki, 90 
let, Andjela KOMERIČKI iz 
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KINO

PRIREDITVE

Prosta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

KINO VELENJE

UE CELJE

AVTOMEHANIK
AVTOMEHANIK - M/Ž; POPRAVILO - SERVIS 

OSEBNIH VOZIL, NEDOLOČEN ČAS, 9.3.2014; 
BN - LOGISTIKA, POSREDNIŠTVO, TRGOVINA, 
STORITVE, PROMET, D.O.O., NA GRIČU 1, 
3202 LJUBEČNA
VZDRŽEVALEC PNEVMATIK IN 
VULKANIZER

VULKANIZER - M/Ž; MENJAVA PNEVMATIK 
NA OSEBNIH IN TOVORNIH VOZILIH, NEDOLO-
ČEN ČAS, 9.3.2014; BN - LOGISTIKA, POSRE-
DNIŠTVO, TRGOVINA, STORITVE, PROMET, 
D.O.O., NA GRIČU 1, 3202 LJUBEČNA
SPREJEMALEC V AVTOSERVISU

SERVISNI SVETOVALEC - M/Ž; SPREJEM 
STRANK ZA SERVIS - OBRAČUN DELA, NEDO-
LOČEN ČAS, 6.3.2014; RO + SO TRGOVINA IN 
SERVIS D.O.O., SKALETOVA ULICA 13, 3000 
CELJE
FASADER

FASADER PLESKAR - M/Ž; FASADERSKA 
DELA, NEDOLOČEN ČAS, 3.3.2014; GO ING, 
PROJEKTIRANJE, IZVAJANJE, INŽENIRING, 
D.O.O., OPEKARNIŠKA CESTA 8 B, 3000 CE-
LJE
ŽELEZOKRIVEC

ŽELEZOKRIVEC - M/Ž; VSA DELA ŽELEZO-
KRIVCA, NEDOLOČEN ČAS, 27.3.2014; DANTE 
GRADNJE D.O.O., STANETOVA ULICA 18, 3000 
CELJE
UPRAVLJAVEC ŽERJAVA

ŽERJAVIST - DELO V NEMČIJI - M/Ž; VSA DE-
LA ŽERJAVISTA, NEDOLOČEN ČAS, 28.2.2014; 
DANTE GRADNJE D.O.O., STANETOVA ULICA 
18, 3000 CELJE
IZVAJALEC SUHOMONTAŽNE 
GRADNJE

“MONTER GKP, MONTER SUHOMONTA-
ŽNIH ELEMENTOV - M/Ž; ZIDANJE VSEH 
VRST ZIDOV, STEBROV, NOSILNIH IN PRE-
DELNIH STEN, STROPOV, IZDELAVO OMETOV 
IN OBLOG FASAD, VZIDAVO GRADBENIH 
ELEMENTOV (OKVIRJI OKEN IN VRAT, ...). 
GRADBENA DELA PRI KANALIZACIJI (JAŠKI, 
SEPRIČNE JAME, ...), IZDELOVANJE BETONA, 
POLAGANJE ARMATUR, BETONIRANJE, IZ-
DELAVO OPAŽEV, DIMNIKOV ..., POSTAVITEV 
VARNIH DELOVNIH ODROV, PREKRITJE STAVB 
Z OPEČNIMI IN BETONSKIMI KRITINAMI, IZO-
LIRANJE STAVB PRED HRUPOM, MRAZOM, 
DEŽJEM, UPOŠTEVANJE VSEH PREDPISANIH 
UKREPOV IZ IZJAVE O VARNOSTI IN ZDRAV-
JU PRI DELU, DRUGA DELA PO NALOGU 
NADREJENEGA.” DOLOČEN ČAS, 1 MESEC, 
28.2.2014; HIŠA ŽAN, PODJETJE ZA GRADBE-
NIŠTVO IN TRGOVINO, D.O.O., CELJSKA CESTA 
39 A, 3212 VOJNIK
PRODAJALEC NA BENCINSKI 
ČRPALKI

PRODAJALEC NA BENCINSKEM SERVISU 
- M/Ž; PRODAJA GORIV NA BENCINSKEM 
SERVISU, STREŽBA PIJAČE, PRANJE AVTO-
MOBILOV V AVTOPRALNICI, DOLOČEN ČAS, 6 
MESECEV, 4.3.2014; CE - BENZ, GORAZD VU-
KOVIČ S.P., DEČKOVA CESTA 39, 3000 CELJE
VOZNIŠKI INŠTRUKTOR

UČITELJ VOŽNJE A,B KATEGORIJE - M/Ž; 
USPOSABLJANJE KANDIDATOV ZA PRIDOBI-
TEV VOZNIŠKEGA DOVOLJENJA, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 12.3.2014; AVTOŠOLA 
MAZZONI TRGOVINA, STORITVE, PREVOZI IN 
ŠPEDICIJA, D.O.O., LJUBLJANSKA CESTA 20, 
3000 CELJE
FRIZER

“FRIZER - M/Ž; SAMOSTOJNO FRIZIRANJE, 
PRANJE, BARVANJE, STRIŽENJE, UREJE-
NOST SALONA, ČISTOČA”, DOLOČEN ČAS, 
12 MESECEV, 12.3.2014; FRIZERSKI STUDIO 
MATEJA, FRIZERSKA MOJSTRICA, MATEJA 
JANČIČ S.P., ULICA MESTA GREVENBROICH 
9, 3000 CELJE
ELEKTROTEHNIK

ELEKTROTEHNIK ZA TELEKOMUNIKACIJO 
- M/Ž; DELO V PISARNI IN NA TERENU. IZ-
VEDBA RAČUNALNIŠKIH MREŽ IN ENERGET-
SKIH SKLOPOV. DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
20.3.2014; EPROMAR, RAČUNALNIŠKI INŽE-
NIRING IN MARKETING, D.O.O., KOSOVELOVA 
ULICA 16, 3000 CELJE
ODVETNIŠKI KANDIDAT

ODVETNIŠKI KANDIDAT Z OPRAVLJENEM 
PDI - M/Ž; DELO V ODVETNIŠKI PISARNI, Z 
MOŽNOSTJO PODALJŠANJA NA NEDOLOČEN 
ČAS, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 7.3.2014; 

VERSTOVŠEK BOŠTJAN - ODVETNIK, LJU-
BLJANSKA CESTA 5 A, 3000 CELJE
INŽENIR ELEKTROAVTOMATIKE

PROJEKTANT OPREME ZA AVTOMATIZACI-
JO - M/Ž; RAZVOJ, NAČRTOVANJE IN KON-
STRUIRANJE OPREME ZA AVTOMATIZACIJO 
IN INFORMATIZACIJO V INDUSTRIJI, V SO-
DELOVANJU Z ELEKTRONSKIM IN INFORMA-
CIJSKIM DELOM. POZNAVANJE SODOBNIH 
ORODIJ ZA KONSTRUIRANJE, UPORABLJA SE 
ORODJE SOLIDWORKS. DELO ZAJEMA TUDI 
PREDOGLED STANJA NA TERENU, SODELOVA-
NJE PRI TESTIRANJU NOVO RAZVITE OPRE-
ME, SODELOVANJE PRI MONTAŽI IN ZAGONU 
TER KOMUNICIRANJE S STRANKAMI. NEDO-
LOČEN ČAS, 14.3.2014; INEL INDUSTRIJSKA 
ELEKTRONIKA D.O.O., KULTURNIŠKA ULICA 
41, 3000 CELJE
INŽENIR STROJNIŠTVA

PROJEKTANT, RAZVOJNI TEHNOLOG 
- M/Ž; RAZVOJ LASTNIH MATERIALOV, SO-
DELOVANJE Z RAZISKOVALNO RAZVOJNIMI 
USTANOVAMI, RAZISKAVE NA PODROČJU 
MIKROSTRUKTUR, IZVAJANJE POSTOPKOV V 
METALOGRAFSKEM LABORATORIJU, OBVLAD-
VANJE KONTROLNE IN MERILNE OPREME V 
METALOGRAFSKEM LABORATORIJU, NEDO-
LOČEN ČAS, 4.3.2014; VALJI, PROIZVODNJA 
VALJEV IN ULITKOV D.O.O., ŽELEZARSKA 
CESTA 3, 3220 ŠTORE
MENEDŽER ZA RAZISKAVE IN 
RAZVOJ

“QUALITY AND VALIDATION MANAGER 
- M/Ž; ZAGOTAVLJANJE PROCESA KAKOVO-
STI. PRIPRAVA VALIDACIJSKE IN TEHNIČNE 
DOKUMENTACIJE NAPRAV ZA FARMACEVT-
SKO INDUSTRIJO. KOORDINACIJA Z RAZVOJ-
NIM ODDELKOM ZA PRIPRAVO DOKUMEN-
TACIJE ZA NOVE SISTEME. SPREMLJANJE 
DELOVANJA NAPRAV. TESTIRANJE NAPRAV. 
IZOBRAŽEVANJA UPORABNIKOV”, NEDOLO-
ČEN ČAS, 14.3.2014; INEL INDUSTRIJSKA 
ELEKTRONIKA D.O.O., KULTURNIŠKA ULICA 
41, 3000 CELJE
ODVETNIK

ODVETNIŠKI KANDIDAT - M/Ž; DELO V OD-
VETNIŠKI PISARNI, ZASTOPANJE STRANK 
NA SODIŠČU, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
7.3.2014; VERSTOVŠEK BOŠTJAN - ODVETNIK, 
LJUBLJANSKA CESTA 5 A, 3000 CELJE

ODVETNIŠKI PRIPRAVNIK - M/Ž; DELOV 
ODVETNIŠKI PISARNI, DOLOČEN ČAS, 6 MESE-
CEV, 7.3.2014; VERSTOVŠEK BOŠTJAN - ODVE-
TNIK, LJUBLJANSKA CESTA 5 A, 3000 CELJE

UE LAŠKO

GOZDAR SEKAČ
GOZDAR SEKAČ-TRAKTORIST - M/Ž; IZ-

VEDBA SEČNJE IN GOZDNOGOJITVENIH DEL 
V GOZDU TER SPRAVILO LESA Z GOZDNIM 
TRAKTORJEM, NEDOLOČEN ČAS, 13.3.2014; 
SMER, SVETOVANJE, MARKETING, ENER-
GETIKA, RAZVOJ D.O.O., JELOVO 18, 1433 
RADEČE

UE MOZIRJE

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH MEST

UE SLOVENSKE KONJICE

OBLIKOVALEC KOVIN
OBLIKOVALEC KOVIN - M/Ž; STRUŽENJE, 

REZKANJE, BRUŠENJE, VRTANJE IN OB-
DELAVA KOVIN, DOLOČEN ČAS, 1 MESEC, 
11.3.2014; LIPUŠ THOMAS, S.P. ORODJAR-
STVO IN POPRAVILO GRADBENE MEHANIZA-
CIJE “ILI” INTERNATIONAL LIPUŠ INDUSTRY, 
ŠKALCE 74, 3210 SLOVENSKE KONJICE
VARILCI IPD.

VARILEC - M/Ž; VARENJE PO MIG/MAG 
IN TIG POSTOPKU. POSAMEZEN VARILEC 
OBVLADA POSAMEZEN POSTOPEK. DELA SE 
IZVAJAJO V NEMČIJI. DOLOČEN ČAS, 3 ME-
SECE, 13.3.2014; VOLENSA, POSREDNIŠTVO, 
TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., STARI TRG 
21, 3215 LOČE
MONTER KOVINSKIH KONSTRUK-
CIJ

MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ - M/Ž; 
SAMOSTOJEN MONTER. DELA SE OPRAVLJA-
JO V NEMČIJI. NEDOLOČEN ČAS, 13.3.2014; 
VOLENSA, POSREDNIŠTVO, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STARI TRG 21, 3215 LOČE
MEHANIK ZA TOVORNJAKE

MEHANIK TOVORNIH VOZIL-VOZNIK - M/Ž; 
POPRAVILO IN VZDRŽEVANJE TOVORNJAKOV, 

OČASNO VOZNIK V MEDNARODNEM PROME-
TU, NEDOLOČEN ČAS, 27.3.2014; MEDNARO-
DNI PREVOZI IN POSREDOVANJE ANTON GRM 
S.P., POLAJNA 4, 3206 STRANICE
KOMERCIALIST ZA PRODAJO

KOMERCIALIST - M/Ž; PLANIRANJE IN 
IZVAJANJE KOMERCIALNIH DEL, RAZISKAVA 
TRGA IN NAVEZOVANJE POSLOVNIH KONTAK-
TOV, PRIPRAVLJANJE IN IZVAJANJE POGODB, 
REŠEVANJE REKLAMACIJ IN IZVAJANJE TER-
JATEV, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.3.2014; 
UNIOR KOVAŠKA INDUSTRIJA D.D., KOVAŠKA 
CESTA 10, 3214 ZREČE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH MEST

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

VOZNIK TOVORNJAKA
VOZNIK TOVORNEGA MOTORNEGA VOZILA 

- M/Ž; PREVOZ BLAGA V MEDNARODNEM 
CESTNEM PROMETU, VOZNIK/VOZNICA V CE-
STNEM PROMETU, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
28.2.2014; ŠMARJETRANS CVETKO JEZOV-
ŠEK PODJETJE ZA ŠPEDICIJO IN TRGOVINO, 
D.O.O., OBRTNIŠKA ULICA 10, 3240 ŠMARJE 
PRI JELŠAH

VOZNIK TOV.MOT.VOZILA - M/Ž; PREVOZ 
BLAGA V MEDNARODNEM TRANSPORTU, 
VOZNIK/VOZNICA V CESTNEM PROMETU, 
NEDOLOČEN ČAS, 20.3.2014; ŠMARJETRANS 
CVETKO JEZOVŠEK PODJETJE ZA ŠPEDICIJO 
IN TRGOVINO, D.O.O., OBRTNIŠKA ULICA 10, 
3240 ŠMARJE PRI JELŠAH
IZVAJALEC SUHOMONTAŽNE 
GRADNJE

SUHOMONTAŽA - M/Ž; POLAGANJE GIPS 
PLOŠČ - ARMSTRONG STROPOVI, DOLOČEN 
ČAS, 6 MESECEV, 7.3.2014; GRADBENA ME-
HANIZACIJA IVAN FERČEC S.P., SV. FLORIJAN 
58, 3250 ROGAŠKA SLATINA
KUHAR

VODJA IZMENE V KUHINJI - M/Ž; ORGA-
NIZIRA IN VODI DELO KUHARSKE EKIPE V 
SVOJI IZMENI, PRIPRAVLJA VSE VRSTE 
OBROKOV, ZAGOTAVLJA RED IN ČISTOČO V 
OKOLJU DELA, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
27.2.2014; TERME SPROSTITVENI PROGRAM 
AKTIVNOSTI ROGAŠKA, HOTELI IN TURIZEM 
D.D., ZDRAVILIŠKI TRG 12, 3250 ROGAŠKA 
SLATINA
PICOPEK

SAMOSTOJNI KUHAR - PICOPEK - M/Ž; PRI-
PRAVA JEDI PO NAROČILU V RESTAVRACIJI, 
DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 28.2.2014; HDO 
GOSTINSTVO D.O.O., MESTINJE 1 A, 3241 
PODPLAT
PRAVNIK

PRAVNIK - M/Ž; UREJANJE PRAVNIH ZA-
DEV, NEDOLOČEN ČAS, 13.3.2014; AR PLANE, 
KORPORACIJSKO UPRAVLJANJE IN PRAVNA 
PISARNA, D.O.O., ZAGAJ 53, 3256 BISTRICA 
OB SOTLI
ZDRAVNIK SPECIALIST SPLOŠNE 
MEDICINE

ZDRAVNIK SPECIALIST SPLOŠNE ALI DRU-
ŽINSKE MEDICINE - M/Ž; DELO ZDRAVNIKA 
SPECIALISTA V AMBULANTI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU ŠMARJE PRI JELŠAH, NEDO-
LOČEN ČAS, 5.3.2014; ZDRAVSTVENI DOM 
ŠMARJE PRI JELŠAH, CELJSKA CESTA 16, 
3240 ŠMARJE PRI JELŠAH

UE VELENJE

ZOBOZDRAVNIKI
ZOBOZDRAVNIK SPECIALIST STOMATOLO-

ŠKE PROTETIKE - M/Ž; ZOBOZDRAVNIKI/ZO-
BOZDRAVNICE DIAGNOSTICIRAJO, ZDRAVIJO 
IN PREPREČUJEJO BOLEZNI, POŠKODBE IN 
NEPRAVILNOSTI ZOB, UST, ČELJUSTI IN 
POVEZANIH TKIV, TAKO DA PRI TEM UPORA-
BLJAJO NAČELA IN POSTOPKE SODOBNEGA 
ZOBOZDRAVSTVA. UPORABLJAJO ŠTEVILNE 
SPECIALIZIRANE DIAGNOSTIČNE, KIRURŠKE 
IN DRUGE TEHNIKE ZA SPODBUJANJE IN 
OBNOVO ZDRAVJA UST. NEDOLOČEN ČAS, 
27.2.2014; VDS, POSLOVNO SVETOVANJE, 
D.O.O., TRG MLADOSTI 2, 3320 VELENJE

UE ŽALEC

VOZNIK TOVORNJAKA
VOZNIK TOVORNJAKA ZA PREVOZ LESA 

- M/Ž; PREVOZ LESA, MANIPULACIJA LE-
SA, SORTIRANJE LESA, NEDOLOČEN ČAS, 
12.3.2014; GOZDARSKA ZADRUGA VRANSKO 
Z.O.O., VRANSKO 16 A, 3305 VRANSKO
UPRAVLJAVEC STROJEV GRADBE-
NE MEHANIZACIJE

STROJNIK TEŽKE GRADBENE MEHANIZA-
CIJE - M/Ž; UPRAVLJAVEC STROJEV TEŽKE 
GRADBENE MEHANIZACIJEV NEMČIJI, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.3.2014; APB 
UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., DOBRIČ 43, 3313 
POLZELA
IZVAJALEC SUHOMONTAŽNE 
GRADNJE

MONTER SUHOMONTAŽNIH SISTEMOV - M/
Ž; MONTAŽA SUHOMONTAŽNIH SISTEMOV IN 
DRUGA MONTAŽERSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 
6 MESECEV, 27.2.2014; GRADBENI INŽENI-
RING VRSTOVŠEK, TRGOVINA IN STORITVE, 
D.O.O., JURČIČEVA ULICA 7, 3310 ŽALEC

SLIKOPLESKAR
SLIKOPLESKAR - M/Ž; SLIKOPLESKARSKA 

IN FASADERSKA DELA NA GRADBIŠČIH 
V NEMČIJI, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
1.3.2014; APB UDVINČIČ STORITVE, D.O.O., 
DOBRIČ 43, 3313 POLZELA
NATAKAR

NATAKAR - M/Ž; STREŽBA PIJAČ IN TO-
PLIH NAPITKOV, NEDOLOČEN ČAS, 6.3.2014; 
MILAR-M, GOSTINSTVO IN STORITVE, D.O.O., 
PARIŽLJE 11 E, 3314 BRASLOVČE
MESAR

MESAR - M/Ž; ZAPOSLIMO DELAVCA Z VE-
SELJEM DO DELA V PROIZVODNJI IN PRODAJI 
MESA IN MESNIH IZDELKOV, NEDOLOČEN 
ČAS, 26.3.2014; MESARSTVO ČAS, BOŠTJAN 
ČAS S.P., SAVINJSKA CESTA 77, 3310 ŽALEC
KOZMETIK

KOZMETIK - M/Ž; OSNOVNE KOZMETIČNE 
STORITVE, MASAŽE, PEDIKURA, MANIKURA, 
NEGA OBRAZA, NEDOLOČEN ČAS, 5.3.2014; 
MIMOZA VRTNARSTVO IN TRGOVINA, D.O.O. 
TRNAVA 46/A, GOMILSKO, TRNAVA 46 A, 
3303 GOMILSKO
KOMERCIALIST ZA PRODAJO IN 
NABAVO

KOMERCIALIST ZA PRODAJO IN NABAVO 
V PISARNI - M/Ž; PISANJE POVPRAŠEVANJ 
V NEMŠKEM JEZIKU, PRIPRAVA PONUDB 
V HRVAŠKEM OZ. SLOVENSKEM JEZIKU, 
KOMUNICIRANJE Z DOBAVITELJI IN KUPCI, 
KALKULACIJE, PRIPRAVA DOBAVNIC, RAČU-
NOV..., NEDOLOČEN ČAS, 6.3.2014; KROIS IN 
SINOVI, ZASTOPSTVA, TRGOVINA IN SERVIS, 
D.O.O., CELJSKA CESTA 8, 3310 ŽALEC
AGRONOM

AGRONOM - M/Ž; DELO S STRANKAMI, DELO 
NA TERENU, PROJEKTIRANJE NAMAKALNIH 
SISTEMOV, DELO S TRAKTORJEM, DOLOČEN 
ČAS 31.12.2014, 27.2.2014; MAROVT SISTE-
MI TRGOVINA, STORITVE IN SVETOVANJE, 
D.O.O., PARIŽLJE 28, 3314 BRASLOVČE

ČETRTEK, 27. 2.

9.00 do 11.00 Ekomuzej Žalec
Zgibamo origami
otroške počitniške 
delavnice

10.00 do 17.00 Vila Mojca Velenje
Zimske počitnice v Vili 
Mojca

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Predavanje: O fi lmski 
vzgoji
predava dr. Dušan Rutar

17.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Varuh otrokovih 
dolžnosti
prireditev za odrasle in 
delavnice za otroke

17.00 Knjižnica Šentjur
Ura pravljic

19.00 Celjski dom
O pomočeh in izcelitvah 
po duhovni poti s 
pomočjo učenja Bruna 
Groeninga
informativno predavanje

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Življenje kot naloga 
– življenje preživeti ali ga 
živeti?
predava Sebastjan Kristovič

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Popotovanje po čarobnem 
Vietnamu
predava Nace Pruš

19.30 SLG Celje
E. Lonesco: Inštrukcija
odprtje festivala Dnevi 
komedije

PETEK, 28. 2.

9.00 do 11.00 Ekomuzej Žalec
Priprave na pusta hrusta
otroške počitniške delavnice

9.30 do 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika, 
urarja Ivana Krivca

Spored od 27. 2. do 5. 3.

Kinematografi  si pridržujejo pra-
vico do spremembe programa.

12 let suženj – zgodovinska 
drama
od četrtka do srede: 21.15
3 dni za uboj – akcijska krimi-
nalka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.15, 20.30
petek, sobota: 18.15, 20.30, 
21.45
300: Vzpon imperija – akcijski 
domišljijski
sobota: 20.00
Ameriške prevare – kriminalna 
drama
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 17.30
Batler – drama
od četrtka do srede: 21.20
Divja salsa – komedija
četrtek, sobota, nedelja: 15.15
petek: 15.15, 22.15
ponedeljek, torek, sreda: 15.40
Justin Bieber: Believe – glasbe-
ni dokumentarec
od četrtka do srede: 17.15
Knez Igor v živo – opera
sobota: 18.00
Ledeno kraljestvo – animirani
četrtek, petek, nedelja: 14.15
Lego fi lm – animirana komedi-
ja, 3D
od četrtka do nedelje: 14.30
Lego fi lm – animirana kome-
dija
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
13.30, 15.30
ponedeljek, torek, sreda: 15.30
Neskončna ljubezen – roman-
tična drama
od četrtka do srede: 20.15
Panika – komična drama
od četrtka do srede: 17.45, 
19.45
Pločevinko – družinski
od četrtka do nedelje: 14.45
Pompeji – akcijska pustolovšči-
na
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.50, 20.00
petek: 17.50, 20.00, 22.10
sobota: 17.50, 20.10
Priseljenka – romantična dra-
ma
od četrtka do srede: 19.10, 
21.30
Purana na begu – animirana 
komedija, 3D
od četrtka do nedelje: 14.00, 
16.00
ponedeljek, torek, sreda: 16.00
Purana na begu – animirana 
komedija
od četrtka do nedelje: 15.00, 
17.00
ponedeljek, torek, sreda: 17.00
RoboCop – akcijska domišljijska 
kriminalka
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 16.20, 18.50
sobota: 15.30, 18.50
Vampirska akademija – akcij-
ska domišljijska komedija
od četrtka do srede: 16.45

SOBOTA
18.00 in 20.00 Mlada in lepa 
– drama
NEDELJA
19.00 Mlada in lepa – drama
PONEDELJEK in SREDA
19.00 12 let suženj – biografska 
zgodovinska drama
TOREK
19.00 Ona – komična romantič-
na drama

8. mednarodni festival 
gorniškega filma

ČETRTEK
18.00 Vrnitev orlov – dokumen-
tarni, predfi lm
18.00 Na sledi snežnemu leo-
pardu – dokumentarni
20.00 Fant, ki leti – dokumen-
tarni, predfi lm
20.00 Severno od sonca – do-
kumentarni
PETEK
18.00 Vrh – avantura
20.00 Vihar na Kočni – avantu-
ra, predfi lm
20.00 Vrh na Mont Blancu 
– avantura

PETEK
19.00 Igre lakote: Kruto mašče-
vanje – akcijska pustološčina
19.15 Peta veja oblasti – biograf-
ska drama, triler
21.30 Naslednji ste vi – gro-
zljivka
SOBOTA
18.00 Cikcak mulc – mladinska 
avantura
19.00 Naslednji ste vi – gro-
zljivka
20.00 Igre lakote: Kruto mašče-
vanje – akcijska pustološčina
NEDELJA
16.00 Cikcak mulc – mladinska 
avantura
18.00 Igre lakote: Kruto mašče-
vanje – akcijska pustološčina
19.00 Peta veja oblasti – biograf-
ska drama, triler
21.00 Naslednji ste vi – gro-
zljivka
PONEDELJEK
20.00 Klub zdravja Dallas – bi-
ografska drama

Varuhi zapuščine – akcijska 
komična drama
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 18.40, 21.00
sobota: 17.30, 22.15
Zimska pripoved – fantazijski
od četrtka do srede: 15.45, 
19.00

Počitniške 
predstave
ČETRTEK
17.00 Turbo – animirana družin-
ska avantura, sinh.
19.00 Inukovo potovanje – mla-
dinska pustolovščina
PETEK
17.00 Pločevinko – animirani, 
sinh



21Št. 9, 27. februar 2014

NOVI TEDNIK

RADIO CELJE

UREDNIŠTVO

AGENCIJA

VODNIK

ČETRTEK, 27. 2.

16.00 Hotel Smogavc Zreče
Terapije po metodi 
Zdenka Domančiča
vsak dan do 2. 3.

PETEK, 28. 2.

17.00 Celjski mladinski center
Socialno podjetništvo
predava Tomaž Stritar

20.00 Celjski mladinski center
Poker turnir

21.00 eMCe plac Velenje
Natečaj Botečaj 
– predizbor
nova priložnost za mlade 
glasbene skupine

SOBOTA, 1. 3.

8.00 do 12.00 Gotovlje
Kmečka tržnica pod 
stoletnimi lipami

8.00 Ploščad centra Nova Velenje
Kmečka tržnica

9.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

NEDELJA, 2. 3.

9.00 do 12.00 Ekomuzej Žalec
nedeljska tržnica

PONEDELJEK, 3. 3.

16.00 Mladinski center Velenje
Inkubus
popoldanski mladinski 
center

18.30 Celjski dom
Skupne plesne vaje
vabi Društvo Vedež

TOREK, 4. 3.

10.00 Krčma TamKoUčiri Celje
Brezplačen pustni zajtrk

DRUŠTVA 
VABIJO

Osrednja knjižnica Celje: raz-
stava Glavate vrbe, do 15. 3.

Muzej novejše zgodovine Celje: 
razstava Muzejske sledi do urba-
nih obrti, do 28. 5.

Galerija sodobne umetnosti Ce-
lje in Likovni salon Celje: pregle-
dna razstava del Željka Opačaka, 
do 30. 3.

Kvartirna hiša Celje: slikarska 
razstava Krajine, portreti, tihoži-
tja, avtorja Antona Hermana, do 
1. 3.

Galerija Nika Ignjatiča Celje: 
prodajna razstava likovnih del 
različnih slikarjev iz Celja in oko-
lice, do 22. 3.

Galerija Volk Celje: prodajna 
razstava likovnih del iz stalne 
zbirke olja na platno različnih av-
torjev, do 31. 3.

Galerija Plevnik – Kronkovska: 
Sveta jeza – razstava, Strip album, 
do 20. 3.

Avla OŠ Lava Celje: razstava del 
Likovne šole Umbra ob njeni 20. 
obletnici delovanja, do 28. 2.

Galerija Železarskega muzeja Te-
harje: razstava Delu čast in oblast 
– predelovalni obrati jeseniške žele-
zarne, avtorja Zdenka Torkar Tahir 
in dr. Marko Mugerli, do 31. 3.

Zgornji trg Šentjur: razstava Jo-
sipa Generalića in Zlatka Kolareka, 
Hlebska šola naivnega slikarstva, 
do preklica

Kulturni dom Dobrna: razstava 
fotografa mag. Toneta Brecla, do 
13. 4.

Galerija Velenje: pregledna raz-
stava Oko. Misel. Roka., avrtorja 
Jožeta Domjana, do 15. 3.

RAZSTAVE
10.00 do 17.00 Vila Mojca Velenje

Zimske počitnice v Vili 
Mojca

18.00 Krajevna knjižnica 
Petrovče
Po pravljici diši
pravljična ura z Ireno 
Štusej

18.00 Savinja Laško
Fotograf Benedikt 
Lergetporer in stare 
fotografi je Laškega
predavanje Dragana 
Božiča

18.00 Večnamenski dom Rimske 
Toplice
Camino
potopisno predavanje 
Mirjane in Valentina 
Steblovnika

19.30 SLG Celje
Neil Simon: Govorice
abonma Dnevi komedije 
in izven

SOBOTA, 1. 3.

9.00 do 13.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Portretiranje s 
fotografskimi tehnikami 
Pelikanovega časa

10.00 Knjižnica Velenje
Pustno maskiranje z 
Metko 
delavnica; pustne rekvizite 
prinesite s seboj

19.30 SLG Celje
Goran Vojnović: Tak si
SiTi teater BTC, Kreker; 
abonma Dnevi komedije 
in izven

20.00 Špital za prjatle Celje
Kavarniški večer
predstavitev dveh knjig 
avtorice Mirjane Steblovnik 
in odprtje fotografske 
razstave Valentina 
Steblovnika

NEDELJA, 2. 3.

10.00 Ekomuzej Žalec
Kje je izvir inovativnosti?
predavanje Rajka Škariča

10.00 Velenjski grad
Mladi muzealci – pust
nedeljska muzejska 
ustvarjalnica za otroke od 
4. do 10. leta

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

16.00 Dom sv. Jožefa Celje

Micki je treba moža
komedija v izvedbi mladih 
župnije sv. Jožefa Celje

17.00 Dom kulture Velenje
Poštar Jakec, komedija, 
KUD Veseli oder, Ptuj

18.00 Dom krajanov Škale 
– Hrastovec
Dvojni aksel
babja komedija o dedcih v 
izvedbi Gledališča Velenje

PONEDELJEK, 3. 3.

17.00 Osnovna šola Petrovče
Pravljične minute in 
ustvarjalnica

17.00 Vila Mojca Velenje
Žalovanje pri otrocih
predavala bo Zdenka Peloz

17.30 Osrednja knjižnica Celje

Mali in Burkina Faso
potopisno predavanje 
Zorana Furmana

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Utrip domoznanstva
Društvo ljudskih pevcev 
Prijatelji 6 še iz Šešč se 
predstavijo

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Presna hrana in popolno 
zdravje, 

predavanje Milana Hervola

19.00 Narodni dom Celje
Video prireditev o 
notranjem miru

TOREK, 4. 3.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika 
frizerja Avgusta Čatoriča

14.00 Glasbena šola Celje
Javni nastop 
tekmovalcev: harmonika, 
tolkala, trobila in 
komorne skupine

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
pripovedovala bo Romana 
Bonno

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Islandija – dežela ognja 
in ledu
potopisno predavanje 
Tjaše Kodela in Ane Marije 
Lednik

18.00 Knjižnica Rogatec
Beremo ob kozarcu 
slat'ne, srečanje bralne 
značke za odrasle

19.00 Kvartirna hiša Celje
Slike, inštalacije
odprtje razstave avtorice 
Keiko Vahčič Miyazaki

19.30 Glasbena šola Velenje
Koncert tolkalcev in 
trobilcev

SREDA, 5. 3.

11.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Naj bivalno okolje
odprtje razstave natečajnih 
prispevkov nacionalnega 
projekta slovenskih šol

PETEK, 28. 2.

17.00 Kulturni dom Zarja 
Trnovlje
Krčmarica Mirandolina
dobrodelna gledališka 
predstava; zbrana sredstva 
so namenjena izvajanju 
posebnih socialnih 
programov Združenja MS 
Slovenije

PONEDELJEK, 3. 3.

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Z roko v roki, dobrodelni 
koncert dekanijske 
Karitas Petrovče

Dobrodelne 
prireditve

SOBOTA, 1. 3.

8.00 Ploščad pred Kulturnim 
domom Šmarje pri Jelšah
Šmarski pust

14.00 Celjski mladinski center Celje
Pust mastnih ust v 
živalskem vrtu MCC

15.00 Nova Cerkev
Pustni karneval s povorko

15.00 Šoštanj
Pustni karneval
po karnevalu bo v 
Športni dvorani Šoštanj 
maškarada s Skor 
bandom, z Miranom 
Rudanom in Veselimi svati

15.00 Rogatec
Povorka, ob 16.00 rajanje 
Pustni karneval zelenega 
zmaja

16.30 Dvorana GD Levec
Pustno rajanje za otroke

17.00 Citycenter Celje
Mega pustovanje s 
Kingstoni

17.00 do 19.00 Squash klub 
Vojnik
Pustno rajanje za otroke

20.00 Klet TamKoUčiri Celje
Veliko pustovanje in 
rajanje z nagradami

20.00 Mozirje – pustni šotor
Gala maškarada z 
nagradami

21.00 Branibor club Celje
Veliko nagradno 
pustovanje

21.00 eMCe plac Velenje
ŠŠK pustovanje z 
nagadami

NEDELJA, 2. 3.

14.00 Pred Domom krajanov in 
gasilcev Sladka Gora
Veselo pustno rajanje z 
nagradami

14.00 Rečica ob Savinji
Pustovanje z Varpoljskim 
pustom in ansamblom 
Udar

15.00 Mozirje – pustni šotor
Otroška maškarada

16.00 Celjski dom
Otroška maškarada

TOREK, 4. 3.

9.30 Trg celjskih knezov Celje
Celjski pust – zbiranje 
otrok in povorka po 
ulicah mestnega središča

10.30 Krekov trg Celje
Otroško pustno rajanje

15.00 do 17.00 Ploščad na tržnici 
Žalec
Otroško pustno rajanje

15.30 Graška Gora, športno 
igrišče
Pustno srečanje
tekmovanje ekip v šaljivih 
pustnih igrah, pustna 
kronika, žalni govor in 
pokop pusta

16.16 Na trgu Mozirje
Mednarodni pustni 
karneval

17.00 Citycenter Celje
Klovnsko pustno rajanje 
z žonglersko skupino 
Čupakabra

17.00 do 19.00 Rdeča dvorana 
Velenje
Pust, pust, krivih ust
veliko otroško pustno 
rajanje z DJ MRKYjem

SREDA, 5. 3.

15.00 Mozirje – prireditveni šotor

Pokop pusta

16.00 Krekov trg Celje

Celjski pust – pokop

16.00 Parkirišče pri trgovini v 
Vrbju

Pustni pokop

16.00 Trg Šalek Velenje

Pokop pusta

16.00 Center Dobrne
Pokop pusta s sprevodom 
pustnih vozov in mask

Pokrajinski muzej Celje 
napoveduje 
otvoritev razstave 

17.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javna produkcija oddelka 
brenkal

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Čarobne nogavičke
pravljična ura; pripoveduje 
mlada pisateljica Maruša 
Pozvek

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic
namenjene otrokom od 
3. leta; pripovedovala bo 
Edita Prah Šincek

18.30 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
javna produkcija

Pustovanja
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Toliko kaktej, kot jih 
imajo v paviljonu kaktej v 
Rogaški Slatini, je na enem 
mestu mogoče videti le red-
kokje. Paviljon je namreč 
med večjimi v Evropi, v 
njem pa se bohoti več kot 
7.000 kaktej in drugih soč-
nic. Različnih vrst rastlin je 
v paviljonu kar 1.700.

Kakteje večina bolje po-
zna pod imenom kaktusi in 
v paviljonu v Cerovcu pri Ro-
gaški Slatini jih resnično ne 
manjka. Lastnica paviljona je 
Občina Rogaška Slatina, ki je 
zbirko leta 2003 odkupila od 
Zvonka Čoha. Z njo upravlja 
javni zavod za turizem. Dal ji 
je novo domovanje, jo v za-
dnjih letih še precej nadgra-
dil in predstavil javnosti.

Prilagodljive 
rastline
Ob vstopu v rastlinjak se 

oči seveda najprej ustavijo 
na največjih kaktejah, tistih, 
ki merijo več metrov v viši-
no, pri čemer vrtnarka Luč-
ka Lipnik, skrbnica zbirke, 
pove, da lahko v naravi zra-
stejo celo več kot 15 metrov 
visoko. Največja doslej od-
krita kakteja, Cornegia gi-
gantea, je merila več kot 24 
metrov, značilno pa je, da 
deblo visokih kaktej oleseni, 
da lahko drži težo rastline. 

Samo ena je samica.

Od malih do velikih kaktej
V paviljonu v Rogaški Slatini na ogled 1.700 različnih vrst

Najmogočnejše kakteje so 
seveda v Združenih državah 
Amerike, rastejo predvsem v 
puščavah, zato ne potrebuje-
jo veliko vode, prav tako so 
vajene velikih temperaturnih 
sprememb. Kaktusi imajo v 
sebi 96 odstotkov vode, zato 
lahko brez kapljice vode pre-
živijo tudi pol leta.

Takšne in 
drugačne oblike

Sprehod po paviljonu hitro 
razkrije pestro paleto kaktej. 
Okoli najvišjih se na primer 
ovijajo prav posebne kakteje, 
ovijalke, nekatere kakteje so 
kot ogromne buče, veliko jih 
je tudi prav posebnih, nena-

vadnih oblik, bolj natančen 
pregled pa razkrije tudi zelo 
majhne kakteje in tudi takšne, 
ki jih človek zlahka spregleda, 
saj so na primer kot kamni, 
nekatere so podobne gobam. 
Vsem kaktejam so seveda sku-
pne bodice. Kopičijo roso in jo 
spuščajo do korenin, so pa se-
veda tudi zelo dobrodošlo in 

učinkovito varovalo. Nekatere 
kakteje so bodice sicer skrile 
pod puhasto prevleko, njena 
naloga je varovanje pred sonč-
no pripeko. Vse kakteje tudi 
cvetijo, a zanimivo je, da cvet 
praviloma odmre že v enem 

dnevu ali v eni noči. Večji, ko 
je cvet, hitreje odmre. Kakteje 
so uporabne tudi v kulinariki, 
saj so sadeži mnogih sočni, 
imajo sladko-kisel okus.

ANJA DEUČMAN
Foto: SHERPA

Skrbnica kaktej v paviljonu Lučka Lipnik pravi, da imajo številne kakteje tudi simbolni pomen. Pri tej ga 
ni treba posebej razlagati, saj veliko pove že ime – taščin sedež. Zanimivo je, da prvič zacveti šele pri 40 
letih, zatem cveti vsako leto. Taščin sedež na fotografiji tehta 90 kilogramov, so pa tudi težji, saj v premer 
zrastejo tudi do metra.

Tole je najstarejša kakteja v zbirki, njeno latinsko ime je Ariocarpus 
trigonus. Stara je 73 let, zbiratelj Čoh je rastlino kupil. Iz njenih semen 
so že vzklile mlajše kakteje. Kaktusi lahko sicer, kot pravi Lipnikova, 
doživijo celo več kot dvesto let.

Na svetu je okoli 3 tisoč različnih vrst kaktej. Najmanjša je Blossfeldia 
liliputana. V višino in širino zraste manj kot centimeter.
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Prevzeli oblast in postavili nova pravila
Na Vranskem po zaslugi generalov vranarjev že več desetletij pestro 
pustno dogajanje

Ptujski kurenti, cerkljanski lau-
farji, škoromati iz Brkinov, mozir-
ski pustnaki je nekaj tradicional-
nih slovenskih pustnih mask, ki 
zaznamujejo številne pustne kar-
nevale po vsej Sloveniji. Na Vran-
skem že več desetletij živahno pu-
stno vzdušje ustvarjajo generali 
vranarji. Nič drugače ni tudi letos, 
ko so v nedeljo dopoldne prevzeli 
oblast županu Francu Sušniku in 
postavili nova pravila.

Na Vranskem imajo pustni karne-
vali dolgo tradicijo. Njihovi zamet-
ki segajo v konec 50. let prejšnjega 
stoletja. Po nekaterih podatkih naj 
bi takratna Ljudska tehnika prvi 
karneval organizirala leta 1959. Ves 
čas je pri pripravi pustnega rajanja, 
ki so ga v vseh teh letih Vranšani 
nadgrajevali in dopolnjevali, priso-
ten domačin Vlado Rančigaj. Prav 
na njegovo pobudo so pred več 
desetletji izoblikovali lik generalov 
vranarjev, brez katerega si danes ne 
moremo več predstavljati pustnega 
vzdušja v Spodnji Savinjski dolini 
in tudi širše.

Nastali na podlagi 
legende
Generali vranarji so nastali na 

podlagi lokalne legende, ki pravi, 
da je bilo nekoč na Vranskem jeze-
ro, okrog katerega so rasle jelke, na 
katerih je bilo veliko vran. Ker je na-
selje na strateško pomembni točki, 
so bili na območju Vranskega v sre-
dnjem veku prisotni vojaki. In prav 
na podlagi omenjenih dejstev se je v 

glavi Vlada Rančigaja porodila ideja, 
zakaj ne bi pustnih karnevalov po-
pestrili s tradicionalnimi liki gene-
ralov vranarjev. »Pred desetletji sem 
po naključju prejel vojaško bundo 
in čelado, na katero sem pritrdil vra-
no. Ker sem k sodelovanju na karne-
valih vedno znova vabil sokrajane, 
so me ti spontano poimenovali kar 
general,« se prvih zametkov maske 
generalov spominja Rančigaj. Se-
veda se mu takrat niti sanjalo ni, 
da se bodo vranski vojaki dodobra 
zakoreninili v pustnem dogajanju 
in čez nekaj desetletij korakali ob 
boku znanih slovanskih pustnih 
mask, kot so kurenti, laufarji, pu-
stnaki in drugi.

Od Napoleonovih 
vojakov do Slovenske 
vojske
Danes generali vranarji predsta-

vljajo vojake, ki so v različnih zgo-
dovinskih obdobjih zaznamovali 
slovenski obrambni sistem. Četo 
so do zdaj sestavljali Napoleonovi, 
avstro-ogrski in Titovi vojaki, letos 
se jim je pridružila še Slovenska 
vojska. Dolga leta je bil vodja ge-
neralov prav Rančigaj, v zadnjih 
letih pa ga je uspešno nasledil 
Aleksander Reberšek. Rančigaj 
meni, da se je dolga karnevalska 
tradicija na Vranskem ohranila 
prav po zaslugi tega osrednjega 
pustnega lika, ki je nekakšen ve-
zni člen in vedno znova pobudnik 
organizacije pustnega dogajanja. 
»Vranarji so duša in srce karne-

vala. Po njihovi zaslugi je karne-
valsko dogajanje še vedno živo. V 
vseh 55 letih je karneval odpadel 
samo enkrat, in sicer leta 1981, ko 
zaradi Titove smrti naj ne bi bilo 
primerno organizirati veseljače-
nja,« pravi.

Glavni sklep je 
organizacija karnevala
Vranarji dober teden dni pred 

pustom prevzamejo občinsko 
oblast. V nedeljo dopoldne so tako 
v središču trga Vransko razrešili 
občinski svet in občinsko upravo, 
župana Franca Sušnika pa zaprli 
v hišni pripor. Pred njegovo hišo 
so postavili stražo, ki pazi, da žu-
pan ne bi pobegnil skupaj s polno 
občinsko blagajno. Najzanimivejše 
pri vsem tem je, da so vranarji za 
teden dni postavili tudi nova pravi-
la. S sklepi so opredelili, da bodo to 
soboto organizirali največji pustni 
karneval v tem delu Evrope, obi-
skali vse spodnjesavinjske občine, 
ukinili žalsko upravo enoto, orga-
nizirali tečaj pivske vožnje, ki ga 
bo vodil Gašpar Gašpar Mišič, za 
voznike povečali dovoljeno količi-
no alkohola v krvi in zapovedali, da 
morajo gostinci na današnji dan, to 
je na malega pusta, točiti pijačo po 
znižanih cenah. Prevzema oblasti 
so se poleg vranarjev udeležili še 
cvet slovenske politike z Alenko 
Bratušek na čelu, maske z Vira, 
preboldska godba in kurenti.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA

»Kurenti prinašajo v deželo pomlad, ge-
nerali vranarji, ki so srce in duša vran-
skega karnevala, pa v Spodnjo Savinj-
sko v prvi vrsti veselje,« pravi idejni oče 
generalov vranarjev Vlado Rančigaj.

Glavna pobudnika festivala in generalov vranarjev sta Vranšana Vlado 
Rančigaj (levo) in Aleksander Reberšek.

Vranarji so se že takoj v ponedeljek tradicionalno 
odpravili na teren. Obiskali so prijatelje v Tuhinju, Mo-
tniku, Lukovici, Moravčah, Blagovici in na Trojanah. 
Včeraj so se mudili v vseh občinah v Spodnji Savinjski 
dolini in žalski upravni enoti. Za generale je vsako leto 
še posebej naporen četrtek pred pustno soboto. Na ma-
lega pusta namreč obiščejo prav vse gostinske lokale v 
vranski in taborski občini in preverjajo, ali se gostinci 
držijo predpisanega pustnega zakonika. V njem je opre-
deljeno, da morajo lokali neprekinjeno delovati ves dan, 
natakarice morajo biti pomanjkljivo oblečene, točiti čez 
rob kozarca in po znižanih cenah. Dogajanje vrhunec 
doseže v soboto, ko Vransko preplavijo najrazličnejše 
maske, ki sodelujejo v karnevalski povorki.

Širjenje 
veselja

Zdrava pamet, 
iznajdljivost in 
karizma

Maturantka na 
preizkušnji v 
Abu Dhabiju
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Po čem si ponavadi zapomnimo neko po-
tovanje? Po tem, da se odlično združijo raz-
lični dejavniki: lepote in znamenitosti, dobra 
družba, lepo vreme in kakšno kulinarično 
presenečenje. Za piko na i ponavadi poskrbi 
dober vodnik, ki zna vse to povezati v celoto, 
ustvariti prijetno vzdušje in s svojim pripo-
vedovanjem narediti pot še bolj zanimivo. 
To pa je zalogaj, pri katerem se komu tudi 
zatakne, sploh če sodi med manj izkušene. 
Da je to vse prej kot enostavno delo, ki od 
človeka zahteva različne sposobnosti, pravi 
»veteran« na tem področju, Celjan Rok Vi-
dec, s katerim smo se pogovarjali prav na 21. 
februar, svetovni dan turističnih vodnikov.

Njegovi delovni začetki segajo še v čas brez 
interneta, mobilnih telefonov in navigacije, kar 
je od vodnika zahtevalo veliko več priprav pred 
odhodom. Kot profesor geografije in zgodovine 
z znanjem tujih jezikov je v razredu z dijaki 
zdržal le dva tedna, ker je bilo »premalo akcije« 
in je raje zaplaval v turistične vode. Kmalu je 
uspešno vodil skupine po svetu in to počne še 
danes, čeprav se je način dela medtem precej 
spremenil. Ob tem mora zadnja leta predvsem 
razmišljati, kako preživeti na trgu, saj ni le vo-
dnik, temveč tudi lastnik agencije, ki jo bo ne-
koč prevzel njegov sin, poklicni vodnik.

Je morda mladim vodnikom danes lažje, 
kot je bilo vam, saj imajo na voljo vso sodob-
no tehnologijo?

Mi smo se učili od starih izkušenih vodnikov, 
ki so menili, da je treba znati brati zemljevid, 
obvladati nemščino in naštudirati Baedekerjev 
vodič. Danes mladi pridejo na avtobus, vza-
mejo ipad, na katerem imajo navigacijo, ali pa 
še tega ne znajo prav obrniti. O poti nimajo 
širše slike, vidijo le tistih nekaj kvadratnih 
centimetrov na zaslonu. Izkušen voznik mi je 
pripovedoval, da je bila vodnica v južni Italiji 
povsem izgubljena, ko so zašli, ker navigacija 
ni prav kazala. Znašli so se sredi gozda name-
sto v fini restavraciji. Zemljevida ni znala niti 
prav obrniti, kaj šele, da bi našla, kje sploh 
so. Onadva sta se skregala, potniki pa znoreli. 
To je običajen trikotnik v našem poklicu: vo-
dnik–potniki–voznik, včasih pa se ta razširi še 
na četrtega, to je na agencijo, sploh zdaj, ko 
so mobiteli. Včasih si se za turo moral pripra-
viti doma, edini telefon je bil v hotelu, zdaj pa 
z mobitelov kličejo izza vsake hruške, ker se 
jim ne da pripraviti vnaprej. Iz enostavnega 
in kakovostno pripravljenega vodenja je le-to 
zvodenelo v elektronsko slabo pripravo: na eni 
strani imamo vse, na drugi nič. Eni znajo to 
dobro ujeti v svoja jadra, če imajo izkušnje, 
začetniki pa so čisto izgubljeni. Opažam pa, da 
se med izobraževanjem v okviru našega zdru-
ženja vodnikov vračamo v 80. leta: zemljevid, 
Baedeker in zdrava gimnazijska pamet.

So zgolj to napotila za dobrega vodnika?
Splošna znanja so zelo pomembna, a zdrava 

pamet tudi. Ne smeš biti malenkosten, moraš 
znati pravilno odreagirati v različnih situacijah. 
Bistvena pri vsej zadevi pa je karizma. Svojo, 
če jo imaš, moraš prenesti na potnike. Včasih 
je to zelo enostavno, včasih pa tega stika celo-
tno potovanje ne moreš vzpostaviti. Pri tem ti 
pridejo prav življenjske izkušnje.

Sicer pa se danes mladi ne morejo več naučiti 
tega posla v pravilnem časovnem zaporedju. 
En dan ga pošljem na Gorenjsko, čez dva dni pa 

»Trije so mi umrli na poto-
vanjih, imeli pa smo še vse 
mogoče: delirium tremens, 
izgubljanje, kraje, reševanje 
maturantov iz ječe, višinske 
bolezni, vnetje slepiča na 
poti …«

Zdrava pamet, 
iznajdljivost in karizma
Vse to so pogoji za dobrega turističnega vodnika, pravi Rok Videc, ki se s to dejavnostjo 
ukvarja že desetletja

»Moji gostje so ljudje od 45. 
leta naprej, ki imajo urejeno 
poslovno življenje, nimajo 
finančnih obveznosti, so v 
dobri kondiciji … Pravim, da 
imam ›samsonite goste‹, ki 
imajo določene zahteve. Po-
trebujejo kopalnico in osnov-
ni standard … Mi ne hodimo 
po Hiltonih, a tudi nismo v 
šotorih brez vode.«

Rok Videc: »Pri turističnem vodenju gre za poseben način življenja, ob katerem moraš imeti razumevanje v 
družini. Očitno je v meni tudi malo ›ciganske‹ krvi. To vidim pri mami, ki pri 80. še vedno rada gre od doma.«

bi ga potreboval za večdnevni izlet po Italiji. Ta 
preskok je strašen. Mene so postopoma uvajali, 
moj prvi izlet je bil za pol dneva v Kumrovec. 
Nato sem hodil po Jugoslaviji, kar 27-krat sem 
vodil po Avnojski poti. Šele nato so me poslali 
v Evropo. Ker sem znal rusko, sem po dveh 
letih že šel v takratno Sovjetsko zvezo, kar je 
bila posebnost, ker sem pač znal jezik. Ostali 
so prišli do New Yorka šele po desetih letih, če 
so znali samo angleško.

Danes ima licenco Turistično gostinske 
zbornice Slovenije približno dva tisoč vo-
dnikov in spremljevalcev. Ali ni to preveč 
za naše razmere?

Ogromna številka, res. Sredi 90. let sta se 
začela poplava turističnih agencij in nekritično 
sprejemanje vodnikov. Sami smo ugotavljali, 
da bi bilo treba nekaj narediti, saj je hotel vsak 
biti vodnik. Imeli smo smešne situacije. Za 1. 
maj sem imel imenik profesorjev zgodovine in 
geografije s Celjskega in ko so nam manjkali 
vodniki, sem klical vse, ki sem jih poznal. Tako 
rekoč čez noč je bilo treba usposobiti tistega, 
ki si je upal prevzeti skupino. Ker so se vrstile 
pritožbe, to seveda ni bilo v redu ne za nas 
vodnike ne za agencije. Po zgledu Evrope in 
sveta smo zato uvedli licence. Očitno pa pogoji 
niso dovolj selektivni.

Agencije, ki kaj dajo nase, imajo zagotovo 
svoj krog preverjenih vodnikov …

To je res. Vsaka ima svoj krog vodnikov. Ti 
morajo sami delati za svoje izobraževanje. Vča-
sih so bile študijske ture agencijskih vodnikov, 
ljudje so se pripravili na nove destinacije, danes 
tega ni več. Pred dvema meseca sem na primer 
prvič vodil skupino na Filipine. Kdo bi me lah-
ko že prej poslal na tako študijsko turo?

Se najbolj zanesete nase in zato svoje po-

tnike vodite sami?
Moja dodatna težava je, da delam v malem 

mestu in ljudje me lahko vsak trenutek pocu-
kajo za rokav, če kaj ni v redu. Usmeril sem se 
na manjše skupine in daljša potovanja. Vodim 
80 odstotkov svojih izletov, ker potniki želijo 
moje vodenje.

Turizem naj bi bil ena od paradnih panog 
v Sloveniji, čeprav država ne zna zaščititi niti 
svojih vodnikov pred tujo konkurenco …

V Evropi naše licence ne veljajo nič, povsod 
moramo pridobiti njihove lokalne. Po drugi 
strani tuji vodniki tega ne potrebujejo, ko pride-
jo k nam. Ves čas na to opozarjamo, a se nič ne 
spremeni. Predsednik ima lahko rad turizem 
in ga hvali, uradniki pa morajo poskrbeti, da 
je to urejeno. Sam imam probleme, če nimam 
lokalnega vodnika kje na tujem. Turistična po-
licija deluje, kazni so tudi. Občinska straža v 
Celju lahko nelicenčnega vodnika le odstrani, 
mene pa lahko v Bratislavi zaprejo.

Ste v teh letih dela ugotovili kakšne vzor-
ce, s kom in na kakšen način je najlaže po-
tovati?

Ne bi rekel, da gre za vzorce, bolj so to ste-
reotipi: učitelji naj bi bili zvedavi, sindikalne 
skupine spet drugačne. Ni pa več klasičnih 
skupin, kot so bile včasih. Včasih so »šolni-
ki« veljali kot najtežje skupine, ki kar naprej 
sprašujejo, danes jih nič ne zanima, večkrat se 
obnašajo kot njihovi otroci in je vrhunec izleta 
obisk diskoteke. Pomembno je tudi, kdo plača 
izlet. Vse to je treba vedeti, preden greš na pot, 
ker jo potem lahko ustrezno začrtaš.

Potnikov je zadnja leta verjetno manj, a so 
bolj zahtevni, hočejo več za svoj denar. Kako 
smo se sicer spremenili kot turisti?

Vsebinsko je treba dati veliko več kot pred 

leti, drugih večjih razlik pa ni. Problem je v 
tem, da so ljudje na splošno turistično prema-
lo izobraženi, ne zavedajo se svojih pravic in 
obveznosti, kar se vidi, če pride do problema-
tičnih zadev. Dva tipa izletov sta: ko peljemo 
zaključeno ali razpisno skupino. Imam deset 
ali več zaključenih skupin in z nekaterimi po-
tujem že dvajset ali trideset let. Drug o drugem 
vemo vse, izziv je torej opazovati medsebojne 
odnose in obnašanje skupine na poti. Razpisne 
skupine pa so neraziskano področje, saj nikoli 
ne veš, kdo bo v njih. Zanje moraš imeti najbolj 
kakovostnega vodnika, ki mora biti psihološko 
dovolj močan, da združi posameznike.

Spremenile so se torej potovalne navade, 
hkrati pa so skupine manjše, kar je prednost, 
saj je lahko program bolj kakovosten, psiholo-
ško pa je to za vodnika bolj naporno, saj je ves 
čas v stiku z vsemi. Na potovanju s kombijem si 
tudi voznik, deklica za vse, smetar, poslušalec 
njihovih ljubezenskih težav. Vse dni se družiš. 
To je težek projekt, sploh vodenje in vožnja. 
Meni to ustreza. Mora pa biti to potovalna sku-
pina, ki se od prej pozna in ti zaupa.

Se vam ne zdi, da je v teh časih, ko bi radi 
za čim manj denarja dobili čim več, to varče-
vanje lahko tudi nevarno za potnike (nočne 
vožnje, en šofer na dolgih poteh …)?

Spet se pojavljajo nočne vožnje, čeprav smo 
menili, da je tega konec. Drug problem je v 
konkurenčnosti agencij. Vsi tlačimo v progra-
me maksimalno količino stvari, le določeni pa 
priznajo, da to ne gre v enem dnevu. Ko greš 
na pot, potniki sami ugotovijo, da je tega pre-
več. Ali pa tisti, ki je naročil izlet, ni bil pravi 
predstavnik skupine, ki si želi nekaj drugega. 
Nastanejo problemi, skupine se razbijejo na 
več delov in potem rešuješ zaplete.

In še izgubijo se nekateri vmes …
To je že klasika. Nekoč smo na primer glaso-

vali, ali izgubljenca pustimo v Budimpešti. Na 
drog svetilke, kjer smo ga čakali, smo nalepili 
obvestilo in s taksijem je bil še prej na meji kot 
mi. Ali pa kdo umre na poti. Možakarja je zade-
la kap v hotelu prvi dan potovanja. Kako rešiti 
problem? Izkušnja, zaradi katere se ogromno 
naučiš. Na srečo smo vse dobro izpeljali. Ko je 
kolegu umrl potnik na Kilimandžaru, je sam 
tesal krsto … Še en dokaz, da je treba ohraniti 
mirno kri v vsaki situaciji.

Poznate veliko svetovnih mest, vodite tudi 
po Celju. Kaj po vašem manjka mestu?

Oh, to je zgodba za nadaljevanko! Žal ima-
mo mestno upravo, ki ne živi z mestnim sre-
diščem. To, kar se dogaja z jedrom, je kozme-
tika, populizem, nobene vsebine ni zraven. 
Namestili so mestno menedžerko, a doslej ni 
uspela zbrati lastnikov praznih lokalov v mestu 
in doseči, da bi umili izložbe in bi vanje lahko 
namestili eksponate iz muzeja ali risbe otrok. 
TIC ne igra svoje vloge, razen da ima oglede 
mesta, ki smo jih v društvu vodnikov zasno-
vali že v osemdesetih letih. Žal mi je, ampak 
Celje ni turistično mesto, temveč prehodno in 
povsod je tako, da središča požrejo manjše. V 
Slovenijo pripeljem kar nekaj tujcev, ustavimo 
se v Ljubljani, gremo na Bled, po dolini Soče in 
v Postojnsko jamo. Ko začnem ponujati Celje, 
jih ne zanima, prodam pa lahko aranžmaje, 
kjer so zraven še Dunaj, Budimpešta, Benetke. 
Treba se je osebno zavzeti, da lahko pridobiš 
kakšnega gosta, samo od sebe ni nič. To pa je 
borba. Tako kot v naši stroki. Vodniki po svetu 
se borijo za svoj kruh: čakajo te na letališču, 
pred gradovi, cela množica mladih, ki se proda-
ja za malo denarja. Ko mi tarnajo naši vodniki, 
da ni dela, jih vprašam, kdo od njih je postavil 
pult sredi mesta in ponujal poceni vodenje, kot 
to doživljam v tujini.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA
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Pogovori z mladimi, ki najbolj čutijo, kaj se med 
njimi dogaja in kje so nevarne in nasilne »zanke« 
celjskih ulic, kažejo, da je medvrstniškega nasilja 
veliko. Počasi postaja odraslo. In zelo nevarno.

Dijakinje zbrcale in zlasale 
mladoletnico Primer preiskuje policija

Pred dnevi je več deklet v 
neposredni bližini dijaškega 
doma in Srednje šole za sto-
ritvene dejavnosti in logisti-
ko Celje ob Ljubljanski cesti 
fi zično napadlo mladoletno 
dijakinjo omenjene šole. Na-
njo naj bi se spravila z brca-
mi in jo lažje poškodovala. 
Mladoletnica je primer na-
silja takoj prijavila tako vod-
stvu šole in policiji, obiskati 
je morala tudi zdravnika.

Med napadalkami naj bi bilo 
nekaj deklet, ki niso dijakinje 
srednje šole za storitvene de-
javnosti in logistiko. Umirile 
naj bi se šele po posredovanju 
ostalih dijakov. Celotno doga-
janje naj bi opazoval varno-
stnik ene od varnostnih služb, 
ki po pričevanju mladih, s ka-
terimi smo se pogovarjali, ni 
posredoval. Policija primer še 
preiskuje. Ravnatelj šole Igor 
Lupše do nasilja nima tole-
rance, od varnostnika je že 
zahteval poročilo o dogodku, 
predlagal bo tudi pogovor s 
starši vpletenih deklet. »Ti 

Lani naj bi skupina fantov v enem od celjskih podhodov 
pretepla in zbrcala dekle, da je bilo vso v modricah. Pred 
tedni sta se dekleti zlasali v okolici celjskega mestnega 
parka. Ta je nasploh »priljubljen«. Dogajalo se je že, da 
so se po njem šopirili mladoletniki s pištolami. Grozijo 
si tudi z noži. Veliko je ustrahovanja. Še več psihičnega 
nasilja. A mladi se o tem neradi pogovarjajo. Stopiti pred 
fotografski aparat ni lahko, saj si ne upajo pomisliti, kaj 
bi se zgodilo, če bi se javno izpostavili.

To je le blažja oblika tistega, kar se dogaja med mladimi. Foto: Arhiv NT (GrupA)

Med nasilneži vedno več deklet
Lasanje zaradi ljubosumja

V oči bode podatek, da je 
v medvrstniško nasilje na 
našem območju vpletenih 
vse več deklet. Bile naj bi 
celo bolj nasilne od fantov. 
Na ta pojav opozarjajo tudi 
na celjski policiji.

Težko je govoriti o sku-
pinah mladostnic, ki naj bi 
načrtno izzivale, pri čemer 
se, kadar so nasilna dekleta, 
pretepi in grožnje začnejo 
najpogosteje zaradi sporov 
glede partnerjev in simpatij. 
Nedolžne ljubezni se tako 
pogosto končajo z lasanjem 
ali brcanjem in s povzro-
čanjem poškodb. Vodja 
skupine za mladoletniško 
kriminaliteto v Sektorju kri-
minalistične policije PU Celje 
Jože Bračko omenja še nove 
oblike nasilja med mladimi, 
ki so že zajele nekatera slo-
venska mesta: »Skupina 
mladostnikov pristopi do 
naključno izbrane žrtve in 
eden jo udari. Ostali to sne-
majo, nato gledajo posnetke. 
Vedno bolj pereče je nasilje 
na spletu. Mladi obiskujejo 
posamezne spletne klepetal-
nice in navežejo stik. Čeprav 

morajo vedeti, kaj počne nji-
hov otrok, pri čemer mnogi 
morda niti ne vedo, kaj se nji-
hovim otrokom dogaja, če ne 
pride do prijave ali preiskave 
nekega dogodka. Otroci doma 

namreč ne povedo vsega,« 
razlaga Lupše. Primera med-
vrstniškega nasilja v zadnjih 
letih v šoli niso imeli, zato je 
nad zadnjim dogodkom toliko 
bolj ogorčen.

Vodja skupine za mladoletniško kriminaliteto na PU Celje 
Jože Bračko. »V družbi radi prelagamo odgovornosti na dru-
ge, ampak tudi ko govorimo o medvrstniškem nasilju, je 
treba vedeti, da se vzgoja vedno začne doma.«

se ne poznajo in se ne srečajo 
v živo, se na spletu zmerjajo in 
zaničujejo.« Od policije je ne-
realno pričakovati, da bi lahko 
nadzorovala vse spletne strani 
in odkrila vse takšne primere. 
Bračko zato svetuje, v kolikor 
je kdo žrtev tovrstnega nasilja, 
naj kaznivo dejanje prijavi na 
policijo ali na spletno stran 
Spletno oko, ki je namenjena 
ravno prijavam kaznivih de-
janj na spletu.

V nasilje iz nasilja
V vseh ostalih dogodkih na 

javnih krajih, bodisi v šolah ali 
njihovih okolicah ali na poti 
domov – v avtobusih in vlakih 
– policija lahko odzove hitreje. 
»Vemo, kaj je nasilje in kaj krši-
tev, zato takrat dosledno ukre-
pamo. Vsak mladoletnik je po 
14. letu odgovoren za svoja de-
janja. Ukrepi zoper mladoletni-
ka so po zakonodaji blažji kot 
zoper odraslo osebo, vendar 
ukrepi so,« dodaja Bračko. 

Različno dojemanje 
nasilja
Pri Unicefu opažajo, kako 

mladi in starejši različno do-

jemajo, kaj sploh nasilje 
je. Ali je nasilje, če nekdo 
nekomu vsako jutro brcne 
šolsko torbo? Je nasilje, če 
sošolko, ki se boji pajkov, 
strašijo z umetnim pajkom 
ali če zbadajo dijaka, ki hodi 
vsako nedeljo k maši? »Ne 
glede na različno dojema-
nje nasilja je nasilje vse, kar 
nekoga spravi v položaj, ko 
mu je neprijetno. Takrat je 
žrtev,« pojasnjuje sogovor-
nica. Kot na policiji tudi 
ona potrjuje nove pojavne 
oblike nasilja, ki se iz ulic 
in s šolskih hodnikov vedno 
bolj selijo na splet, kjer se 
odpira še večja razsežnost 
medvrstniškega psihičnega 
nasilja. To je za oškodovan-
ca lahko še huje, saj traja 
dlje, preden sploh dojame, 
da je žrtev. »Nobeno okolje 
ni brez nasilja. Kaj takega je 
nedosegljiv ideal. Prvi ko-
rak je že, da kot družba, ki 
lahko zazna medvrstniško 
nasilje, priznamo, da je ta 
oblika tu – med nami. In da 
čim bolj odgovorno ravna-
mo,« še pojasni Alja Otavnik 
iz Unicefa.

Ni prostora za 
nasilje
»O vsem se lahko v šoli 

pogovarjamo, za nasilje pa 
ni prostora. Dijaki imajo mo-

žnost uporabe telovadnice in 
knjižnice, v kolikor morda 
čakajo na avtobus ali vlak. Ta 
čas lahko koristno preživijo 
in se izognejo neprijetnim 
situacijam zunaj,« je jasen 
Lupše. Dodaja, da lahko vsak 
dijak vodstvo šole obvesti, v 
kolikor je žrtev fi zičnega ali 
psihičnega nasilja, nakar se 
bo šola vključila v iskanje 
rešitve situacije. »Lani smo 
posredovali, ker je bil naš di-
jak žrtev nasilja na enem od 
vlakov proti Rogaški Slatini, in 
zadevo uspešno rešili. Ne gle-
de na to, ali je dijak žrtev nasi-
lja v šoli ali na poti domov, je 
še vedno naš dijak, zato smo 
dolžni pomagati. Kaznovati 
ali obsoditi storilca vodstvo 
šole ne more, za to so druge 
ustanove, lahko pa smo vpeti 
v pomoč žrtvi, da ji omogo-

čimo varnost in možnost, da 
spregovori,« še dodaja Lupše. 
V zadnjih letih ni bilo primera, 
kjer bi bil njihov dijak storilec 
medvrstniškega nasilja. Tudi 
če bi bil, Lupše samo v šolskih 
ukrepih, kot so opomin, ukor 
ali celo izključitev, ne vidi 
učinkovitosti. »List papirja 
mlade ne prevzgoji. Družbe-
no koristno delo pa. Zato se 
tudi v primerih drugih kršitev 
poslužujemo tega. Naši dijaki 
so vpeti v pomoč v domovih 
upokojencev, celo v pomoč 
v šoli ali pri čiščenju šole, če 
storijo kakšno kršitev. Takrat 
začnejo razmišljati o tem, kaj 
so storili narobe. In če sami 
pridejo do zaključka, da nasi-
lje ali kršitev nista prava pot, 
se drugič kaj takšnega ne bo 
ponovilo,« zaključi Lupše.

SIMONA ŠOLINIČ

Inkontinenca, zoofilija, redke bolezni, nezvestoba, nasilje med mladimi, mobing na delovnem 
mestu … so vse to tabuji? Če tabu opredelimo kot področje, o katerem molčimo, ga pometemo pod 
preprogo, pogledamo proč, se nas ne tiče, dokler se to »nekaj« ne zgodi pred našim pragom, potem 
smo opredelili našo občasno rubriko. Kakšno tabu temo, ki jo v življenju v slovenski družbi in še po-
sebej na Celjskem zaznavate tudi sami, nam lahko predlagate na e-naslov tednik@nt-rc.si s pripisom 
tabu. Skupaj bomo spreminjali stališča, ki so v naši družbi še vedno prepogosto … tabu!
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»Ni mi žal za poskus. 
Pravzaprav sem enako 
srečna, ker nisem med iz-
branci, kot če bi me z New 
York University (NYU) po-
vabili, naj avgusta znova 
pridem v Abu Dhabi,« je 
vrelo iz nasmejane Maru-
še natančno teden zatem, 
ko je izvedela, da se po 
predstavitvenem koncu 
tedna nominirancev ni 
uvrstila v ožji krog bodo-
čih študentov NYU v Abu 
Dhabiju. Študij vizualnih 
komunikacij, kakršnega 
v Sloveniji ne poznamo, 
bi bil v Združenih arab-
skih emiratih res sanjski, 
a Maruša se šele zdaj, ko 
je prvo razočaranje že 
prespala, zaveda, kako 
zelo hudo bi ji bilo tako 
daleč stran od najbližjih. 
»Najbolj bi pogrešala naj-
mlajšo sestrico, največ bi 
zamudila pri njej.«

NYU iz Združenih držav 
Amerike sodi med najbolj 
znane visokošolske ustanove 
na svetu. Posebno pozornost 
posveča mednarodnemu so-
delovanju in ustvarjanju no-
vih priložnosti za sodoben 
študij 21. stoletja. V sklop 
teh prizadevanj sodi tudi 
tamkajšnja univerza, ki so 
jo ustanovili v sodelovanju 
z Združenimi arabskimi emi-
rati v prestolnici Abu Dhabi. 
Letno sprejme 250 študen-
tov iz celega sveta, pred tem 
pa za 400 izbrancev v Abu 
Dhabijo pripravijo štiri t. i. 
vikende kandidatov oziroma 
nominirancev. Letos v začet-
ku februarja je bila na enega 
od njih povabljena tudi prva 
celjska srednješolka, dijaki-
nja četrtega letnika Gimnaziji 
Celje – Center Maruša Turn-
šek, poleg nje pa samo še ena 
slovenska dijakinja Evgenija 
Filipova iz Maribora.

Z danes na jutri
Maruša pravi, da je o tem, 

da bi morda študirala v tu-
jini, začela razmišljati šele 
jeseni. »V šoli smo imeli 
predstavitev možnosti štu-
dija na Nizozemskem in šol-
ski svetovalni delavki Nives 
Laul sem povedala, da me to 
zanima,« pravi in dodaja, da 
ji je ta takoj omenila NYU in 
njeno univerzo v Abu Dha-

»Doma smo ›štiri babnice‹, imam še tri 
sestrice. Mlajši sta stari devet in štiri 
leta, najmlajša le leto in pol. Če bi zdaj 
šla od doma, bi zamudila vse njeno 
otroštvo. Eno so potovanja, s katerih 
prihajaš nazaj domov, drugo pa študij, 
ko domače v štirih letih lahko le nekaj-
krat obiščeš. Letos čez poletje bom naj-
brž varuška v Angliji ali na Irskem, a le 
čez poletje.«

»Ni mi žal za poskus«
Maturantka Gimnazije Celje – Center Maruša Turnšek med nominiranci za 
študij na New York University v Združenih arabskih emiratih

Najtežje se je 
»prodati«

Maruša pravi, da se je morala v prijavi dobesedno 
»prodati«. »Tega sama ne maram, pa tudi slabo mi gre 
od rok,« spet zazveni njen smeh, ko počasi le »pri-
znava«, da je v šoli aktivna tutorka in veliko pomaga 
vrstnikom oziroma mlajšim dijakom, da je dolga leta 
posvetila plesu, da ji ni žal časa za … Ob prijavi je 
morala napisati esej, v katerem se je postavila v vlogo 
voditelja svojega naroda. »Od nas so zahtevali, naj 
zapišemo, kaj bi storili, kako bi vodili narod, kakšne 
spremembe bi uvedli,« pravi in dodaja, da sta bila ob 
tem potrebna še dva. V enem je morala opisati prostor, 
kjer je najbolj zadovoljna in se počuti najbolj srečno, v 
drugem pa sebe, kako si predstavlja svojo življenjsko 
pot ter svoje želje in pričakovanja.

biju, za katero Maruša dotlej 
še niti slišala ni. Nato se je 
vse zavrtelo kot v filmu, v 
naglici, saj je bilo na voljo 
le še malo več kot dva tedna 
do konca prijav. Maruša je 
izpolnila svoj del obvezno-
sti, pri zbiranju potrebnih 
dokazil in priporočil, da jo 
je šola lahko nominirala, pa 
so ji pomagali tudi na gim-
naziji. Za prijavo se je nabral 
zajeten kup priporočil pro-
fesorjev, Maruša je morala 
izpolniti številne obrazce 
o sebi, svoji družini, tudi 
premoženjskem stanju dru-
žine, saj slednje upoštevajo 
pri podeljevanju štipendij. 
In v manj kot mesecu je sle-
dilo povabilo v Abu Dhabi. 
Izbrana je bila med več kot 
15 tisoč prijavljenimi, ne-
nazadnje je nominacija za 
NYU odprta. Prijavi se lah-
ko vsakdo, a uspe le tistim, 
ki se dokažejo z najbolj 
popolnim uspehom. Kot 

pravi Maruša, se ta seveda 
meri s šolskimi ocenami, 
kjer je zahtevana raven po-
stavljena na petice, poleg 
tega jih zanima, kaj njihovi 
morebitni študenti počnejo 
še poleg šole. Štejejo zlasti 
prostovoljstvo, športni ali 
kulturni dosežki ter to, ali 
je prijavljen dijak čim bolj 
aktiven tudi izven šole.

Do lanske jeseni Maruša 
o študiju v tujini sploh ni 
razmišljala. Odličnjakinja, 
ki priznanj s številnih tek-
movanj v znanjih različ-
nih predmetov še iz časov 
osnovne šole sploh ne šte-
je, je nekako ponotranjila 
pričakovanja okolice. Da je 
zanjo s takšnimi ocenami in 
tolikšnim znanjem najbolj-
ša prihodnost v medicini, 
je največkrat slišala. A po-
tem jo je že v prvem letniku 
gimnazije vse bolj »vlekla« 
umetnost. Tekmovanja v 
znanju matematike in lo-
gike so tako še ostala, čas, 
ki bi ga namenila dodatnim 
pripravam za tekmovanja iz 
kemije, fizike, geografije …, 
pa je raje namenila risanju, 
branju in raziskovanju ume-
tnosti. »V drugem letniku 
sem medicino zamenjala 
za arhitekturo,« se nasmeje 
in doda, da zaradi tega po-
glablja fiziko za maturo, že 
vse lansko in letošnje leto pa 
obiskuje tudi poseben tečaj 
priprav za sprejemne izpite 
za študij arhitekture. Ta je 
zdaj spet njena prva izbira, 
na drugo mesto pa postavlja 
zobno protetiko, v kateri 
vidi zanimivo kombinacijo 
tehniških znanj in umetno-
sti oblikovanja.

Spoznavanje 
bodočih 
študentov
Vikend kandidatov v Abu 

Dhabiju bo Maruši ostal več-
no v spominu, čeprav je zelo 
hitro minil, pa še od tega je 
skoraj ves prvi in zadnji dan 
presedela na letalu. »Začelo 
se je 6. februarja z jutranjim 
poletom iz Ljubljane v Fran-
kfurt, v Abu Dhabiju smo 
pristali ob 22. uri. Doma pa 
sem bila že v nedeljo opol-
dne, saj smo NYU zapustili 
takoj po sobotni zaključni 
večerji,« pravi in dodaja, da 
sta bila zato najbolj intenziv-
na prav petek in sobota.

V petek si je sto pova-
bljencev najprej ogledalo 
univerzo, ki bo prav letos 
jeseni dobila nov kampus 
oziroma študentsko naselje, 
nagovorili so jih predstavniki 
univerze, takoj zatem pa je 
sledila predstavitev študija. 
»Razdelili so nas v skupine 
po osem študentov, kot so za 
razliko od naših predavalnic, 
v katerih sedi po več deset 
študentov, tudi zastavljena 
njihova predavanja,« pravi 
in dodaja, da namerava NYU 
sicer zdaj nekoliko poveča-
ti te skupine, a vendarle ne 
bistveno. S profesorjem so 
zatem »obdelali« fotogra-
fijo, in sicer je po uvodni 
predstavitvi fotografije skozi 
čas sledila debata, v kateri so 
morali prav vsi mladi aktiv-
no sodelovati. Po kosilu je bil 
čas za nekaj turističnih ogle-
dov, za spomin pa še večerja 
v puščavi, ko »nas je, kljub 
toplim oblačilom res do kosti 
nazeblo«.

V soboto so povabljenci 
po nagovoru predsednika 
univerze Johna Sextona 
zagrizli v manj prijeten del 
vikenda. »Najprej smo mo-
rali v dveh urah napisati 
esej, v katerem smo združili 
osebni predmet, ki smo ga 
prinesli s seboj od doma, in 
sliko s stene z našimi vtisi s 

V Abu Dhabi je Maruša s seboj odnesla steklenega jelenčka, okrasek 
za drevesce, brez katerega ne pomni božično-novoletnih praznikov v 
krogu družine.

Maruša s predsednikom NYU Johnom Sextonom (Foto: osebni arhiv)

tega vikenda, sledila sta še 
dva individualna pogovora.« 
Marušo so spraševali po tem, 
kje in na kakšnem položaju 
se vidi v prihodnosti, kaj bi 
v življenju rada počela in 
kaj vse dosegla, pa tudi o 
povsem konkretnih vtisih o 
Abu Dhabiju in tem, kaj bi 
ji morda oteževalo študij in 
česa se najbolj veseli.

Še najmanj 
Evropejcev
Bodoče študente v NYU 

v Abu Dhabiju želijo pred 
sprejemom dodobra spozna-
ti. Tako že prijave mladih s 
celega sveta sprejemajo na 
tri različne načine. Med iz-
branimi 400 jih je prvih sto 
takšnih, ki so kandidirali 
za decembrsko odločitev 
1. Ta pomeni, da se mora 
kandidat, če je sprejet, tudi 
dejansko vpisati na NYU in 
se ne sme več premisliti. 
Malo manj obvezujoč je fe-
bruarski vikend odločitev 2, 
za katerega se je potegovala 
tudi Maruša in je zastavljen 
bolj ohlapno, tako da si 
kandidat še lahko premisli. 
»Zdaj v marcu sledita še dva 
vikenda za preostale. A kljub 
temu, da je predviden vpis 
250 študentov, jih pogosto 
sploh ne izberejo toliko. Če 
presodijo, da jih je le 120 ali 
130 izpolnilo vsa njihova 
pričakovanja, potem jih pač 
v Abu Dhabi povabijo samo 
toliko.«

Februarski vikend je bil za-
snovan tako, da so se mladi 
čim več družili, skupine so 
tako pri pouku, pri obrokih 
in turističnih ogledih sesta-
vljali vedno na novo. »Spo-
znavali smo se mladi z res 
celega sveta; še najmanj jih 
je bilo iz zahodne Evrope,« 

pravi Maruša in dodaja, da so 
njihove sicer na hitro izme-
njane izkušnje zelo različne. 
»Ko sem poslušala vrstnike 
iz Kostarike ali Pakistana, na 
primer, sem ves čas razmi-
šljala o tem, kakšne privile-
gije in kako odlične pogoje v 
šolah imamo Slovenci, pa se 
tega sploh ne zavedamo.«

In domači?
Marušino družino je nje-

na odločitev za poskus v Abu 
Dhabiju presenetila, a ne za 
dolgo. Kot pravi, so jo prav 
vsi podpirali v odločitvi in 
kljub temu, da je bila more-
bitna štiriletna ločitev tudi za 
njeno mamo težko predsta-
vljiva, jo je vzpodbujala, češ, 
»če boš ti srečna, potem bom 
tudi jaz«. In na univerzi, ki 
je s študijskim programom 
vizualne umetnosti za Maru-
šo popolna, bi zagotovo bila 
srečna, saj bi študirala z ve-
likim veseljem. »Ampak ali 
sem res pripravljena za kaj 
takšnega … Če bi se odločila 
že prej, bi imela več časa za 
razmislek …« Maruša pošte-
no prizna, da je zato morda 
še najbolje, da je ostalo le pri 
poskusu. Kajti kljub temu, 
da jo je šolska svetovalna 
delavka »mirila«, da okrog 
300 tisoč evrov, kolikor bi 
univerzo stal njen študij v 
Abu Dhabiju za marsikoga 
pomeni drobiž, se sama za-
veda, da ji štipendija, ki krije 
šolnino, nastanitev v kam-
pusu, prehrano in žepnino, 
ne bi kar padla z neba. »Le 
zakaj bi nekdo toliko vložil 
vame? Najbrž je za NYU zelo 
pomembna tudi karierna pot 
študentov po zaključenem 
študiju.«

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA
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IN NAJ MATURANT
NAJ MATURANTKA

Glasujte za svojega kandidata!

V akciji Naj maturantka in naj 
maturant boste bralci letos že tre-
tjič izbirali dekle in fanta, ki bosta 
prejela laskavi naziv in ob tem tudi 
lepo nagrado. Kar tri mesec bo tra-
jal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev 
v majski finale.

Januarja smo maturantske razrede 
povabili, naj izberejo svoja predstav-
nika, ki jih bosta zastopala v tekmova-
nju. Ponekod so poslali v boj le enega 
kandidata. Vsi pa bodo imeli enake 
izhodiščne možnosti. To pomeni, da 
bodo objavljene njihove portretne 
fotografije v vsaki številki časopisa v 
tistem mesecu, ko se bo predstavila 
njihova šola. Postopoma bomo ob 
tem objavljali tudi njihove večje foto-
grafije v maturantski opravi.

Bralci bodo imeli možnost, da gla-
sujejo za »svojega« kandidata. Tisti 
maturant in tista maturantka, ki bo-
sta do konca meseca zbrala največ 

glasov, se bosta uvrstila v finalni maj-
ski krog tekmovanja.

Februarja bomo torej objavljali 
prvi krog kandidatov, marca in aprila 
še naslednja dva. Vsak mesec bosta 
znana dva finalista. Vseh šest se bo v 
končnem obračunu pomerilo maja.

Učitelji lahko pomagajo
Že lani smo uvedli dodatno točkov-

anje razrednika ali učiteljskega zbora. 
Ta lahko namreč izbranemu kandida-
tu (le enemu!) iz posameznega ma-
turantskega razreda dodeli dodatnih 
sto točk za njegovo učno in delovno 
uspešnost. Zavedamo se namreč, da 
sošolci in sošolke pri izbiri kandida-
ta ne upoštevajo predvsem in zgolj 
učnega uspeha. Prav zato dajemo do-
datno možnost, da se pri glasovanju 
upošteva tudi ta razsežnost izbranega 
kandidata. Seveda nam morajo razre-
dniki to sporočiti, in sicer na elektron-
ski naslov tednik@nt-rc.si.

Spremljajte Novi tednik. Sproti vam bomo razkri-
vali tudi vabljive nagrade in druge spodbude, ki 
jih načrtujemo v akciji.

ŠOLSKI CENTER CELJE: Gimnazija Lava (GL), Srednja šola za gradbeništvo in varovanje okolja (SŠGVO), Srednja šola 
za kemijo, elektrotehniko in računalništvo (SŠKER) in Srednja šola za storitvene dejavnosti in logistiko (SŠSDL).
ŠOLSKI CENTER ŠENTJUR (ŠCŠ)

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta ali za eno naj maturantko. Pri glasovanju bomo 
upoštevali le originalne pravilno izpolnjene kupone, ki nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno.

sezona 
AKCIJE!

Kupon pošljite na Novi tednik, Prešernova ulica 19, 300 Celje.

V akciji Naj maturantka, 
naj maturant se bodo 
ta mesec predstavili 
kandidati naslednjih šol:

Foto: Nataša Müller, GrupA, oblikovanje: Andreja Balja

Monika 
Oset

4. C, GL

Florijan 
Klezin

4. D, GL

Adrijana 
Lilek

4. A1, SŠSDL

Tadej
Štefančič

K-4. A, SŠKER

Sabina 
Mansutti
4. T, ŠCŠ

Matija 
Lesjak

2. PTI, ŠCŠ

Luka 
Stante

G-4. C, SŠGVO

Luka 
Klanšek
4. B, GL

Saša 
Črep

4. D, GL

Tjaša 
Jazbec

3. C2, SŠSDL

Alma 
Bilajac

K-4. A, SŠKER

Blaž 
Klepej

R-4. B, SŠKER

Žana
Kompolšek
2. PTI, ŠCŠ

Nives 
Čakš

G-4. C, SŠGVO

Marko 
Kugonič
4. A, GL

Tjaša 
Župnek
4. E, GL

Tamara 
Pungartnik

3. C1, SŠSDL

Gregor 
Krajnc

4. P1, SŠSDL

Dušan 
Kondič

R-4. A, SŠKER

Anže 
Terčak

3. M, ŠCŠ

Saša 
Osek

G-4. B, SŠGVO

Zmagovalca 
februarskega 

kroga  
glasovanja bomo 

objavili 

6. 
marca.

Marisa 
Harder
4. B, GL

Domen 
Preložnik
4. E, GL

Rene 
Hriberšek

3. C1, SŠSDL

Maja 
Jošić

R-4. B, SŠKER

Diana 
Domitrovič
3. SM, ŠCŠ

Tilen 
Pungaršek

G-4. B, SŠGVO

Mubina 
Vrtagič
4. A, GL

Žiga 
Kotnik Klovar

4. C, GL

Robert 
Božnik

2. B4, SŠSDL

Kaja 
Krašovec

4. P1, SŠSDL

Simon
Turnšek

E-4. A, SŠKER

Jan
Narat

4. T, ŠCŠ

Urh 
Jurjec

G-4. A, SŠGVO

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek .............................................................................................................

naslov .....................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta ..............................................................................

KUPONNAJ MATURANTKAINNAJMATURANT

Glasujem ZA
naj maturantko /naj maturanta

ime in priimek: ..................................................................................................

pod zaporedno številko: 

�

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10

11 12 13 14 15

16 17 3 18 19

20 21 22 23 24

25 26 27 28 29

30 31 32 33 34

TRETJA
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31. Saša Osek 32. Tilen Pungaršek30. Urh Jurjec

Marca se bodo pomerili kandidati iz naslednjih srednjih šol:

Pred vami so zadnji dnevi glasovanja 
za februarske maturante!

V prihodnji številki bomo razglasili zmagovalca februarja, 
ki se bosta maja pomerila v finalu 

s paroma iz marčevskega in aprilskega kroga.

Po treh tednih med dekleti vodi 
Sabina Mansutti (155 glasov), 
druga je Tjaša Jazbec (135 gla-
sov) in tretja Monika Oset (126 
glasov).

Tudi fantje dobivajo zadnje dni 
več glasov kot na začetku. Očitno je 
zalegel naš poziv za glasovanje.

Vodi Urh Jurjec (116 glasov) pred 
Janom Naratom (107 glasov).
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29. Matija Lesjak28. Žana Kompolšek

34. Luka Stante33. Nives Čakš

Šolski center Slovenske Konjice-Zreče
Šolski center Celje – Srednja šola za stroj-
ništvo, mehatroniko in medije
I. gimnazija v Celju
Ekonomska šola Celje

Pred vami so zadnji dnevi glasovanja 
za februarske maturante!

V prihodnji številki bomo razglasili zmagovalca februarja, 
ki se bosta maja pomerila v finalu 

s paroma iz marčevskega in aprilskega kroga.
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»Nekateri bolniki z lažjo obliko prepoznajo svojo 
bolezen razmeroma pozno, ko se po kakšni tele-
sni dejavnosti pojavi mehur, ki ni več podoben 
žulju. Tudi večji je,« odgovarja Polona Zakošek, 
predsednica slovenske Debre.

Hudo trpljenje šestih bolnikov
Skoraj vsi slovenski bolniki z najtežjo obliko bulozne epidermolize so iz naših krajev – Polona Zakošek sodeluje v or-
ganih svetovnega združenja Debra International

»Ko se je rodil Jan, je babica 
opazila posledice, ki so se po-
javile pri dotikanju otroka. Po 
prijemanju je koža odstopala,« 
se spominja rojstva danes 20-le-
tnega Jana Pirša njegova mama 
Polona Zakošek. Naslednji dan so 
v bolnišnici po prebiranju stro-
kovne literature spoznali, da ima 
otročiček po vsej verjetnosti bulo-
zno epidermolizo, izjemno redko 
bolezen. To je bilo nato potrjeno. 
V Sloveniji je komaj šest bolnikov 
s hujšo obliko te bolezni, ki po-
meni izredno občutljivo kožo.

Bolniki imajo zato po telesu rane. 
Zaradi ran v ustih težje uživajo 
hrano, prsti na rokah in nogah so 
vse bolj zraščeni, bolniki na kon-
cu pogosto potrebujejo invalidski 
voziček. Bolezen spremljajo hude 
bolečine. Celo med temi šestimi 
slovenskimi bolniki s hujšo obli-
ko bolezni so razlike, saj imajo 
eni junkcijsko in drugi distrofično 
obliko bulozne epidermolize. Pri 
junkcijski obliki bolniki ohranijo 
prste, pri distrofični obliki je več 
okvar telesa, kot so na primer zakr-
neli sklepi in zraščeni prsti.

Skoraj vsi bolniki, ki trpijo zaradi 
distrofične, najtežje oblike bolezni, 
so iz naših krajev. To so dva najstnika 

Polona Zakošek s Pilštanja je bila do lani članica izvršnega odbora 
svetovnega združenja Debra International. Še vedno sodeluje v odboru za 
pomoč bolnikom v državah, kjer s to boleznijo niso tako seznanjeni.

»Prva skrb društva je, da imajo bolniki dovolj 
sanitetnega materiala za nego ran in hiperka-
loričnih napitkov, ki jih morajo starši v vsakem 
primeru doplačati,« omenja predsednica društva.

iz Šmartnega ob Paki in Velenja ter 
Jan Pirš s Pilštanja na Kozjanskem. 
Njegova mama Polona Zakošek je 
predsednica društva Debra Slovenija, 
ki povezuje bolnike, njihove svojce, 
zdravnike in medicinske sestre.

Svetovni fenomen
Pri hujši obliki bulozne epider-

molize so mehurji in rane na tele-
su nekaj vsakdanjega, bolniki zato 
zelo trpijo. Pojavijo se že, če se 
bolnik v postelji obrne ali če dlje 
sedi. Nekateri mehurji se zacelijo, 
iz drugih, ki so posledica trenja 
kože, nastanejo ponavadi velike 
rane. »Otroci se v bistvu rodijo kot 
običajni otroci, z normalno giblji-
vostjo, vendar bolezen z leti napre-
duje in sklepi počasi krnijo. Zaradi 
vsakodnevnih ran na koži in slu-
znici pride tudi do podhranjenosti 
bolnikov, slabokrvnosti, zaradi po-
manjkanja kalcija in mineralov do-
bijo osteoporozo,« omenja Polona 
Zakošek, ki o bolezni predava tudi 
študentom visoke šole za zdravstvo 
v Ljubljani. Iz ran izgubljajo kri, vi-
tamine in minerale, kar posledično 
vpliva na slabše splošno zdravstve-
no stanje. Zaradi okvare sluznice 
se jim lupi požiralnik, zaradi ran 
povzroča bolečine že pitje tekoči-

ne. Tudi sklepi postajajo vse manj 
gibljivi in bolniki potrebujejo sča-
soma invalidski voziček, saj sami 
večjih razdalj ne zmorejo več.

Med štirimi najtežjimi bolniki v 
Sloveniji je po ugotovitvah zdrav-
nikov specialistov svetovni feno-
men bolnica z Gorenjskega, ki ima 
najhujšo obliko te bolezni že več 
kot šestdeset let. Ta ima prizadete 
predvsem zgornje okončine in je 
prestala že več kot dvajset opera-
cij zaradi raka na koži. Nazadnje 
je bila operirana pred novim letom. 
V službi je bila zaposlena kot tele-
fonistka in danes uživa pokojnino, 
ki si jo je zaslužila sama. Odkar je 
v domu za starejše občane, je celo 

srečno zaljubljena. Vsi bolniki se-
veda nimajo takšne sreče.

Draga bolezen
Društvu je v zadnjem letu končno 

uspelo zagotoviti vsem bolnikom 
s težjo obliko sodobne silikonske 
obloge za rane, za katere stroške 
krije zavarovalnica. Za programe, 
ki jih izvaja, je društvo več let pri-
dobivalo denar od države za sofi-
nanciranje, vendar pa so njihovo 
vlogo že predlani zavrnili, češ, da 
je premalo tovrstnih bolnikov. Ta 
problem so člani društva izposta-
vili na srečanju ob dnevu redkih 
bolezni v Cankarjevem domu v 
Ljubljani, kjer so bili predstavniki 
različnih ustanov, vendar odgovora 
niso prejeli. Zakoškova napovedu-
je, da bo problem letos znova iz-
postavila.

Za nego obstajajo precej drage 
silikonske obloge, ki občutljive 
kože ob prevezovanju ran ne na-
trgajo, vendar teh oblog ni vedno 
dovolj. Za bolnike je uživanje hi-
perkaloričnih napitkov nujno, saj 
nadomestijo pomanjkanje beljako-

vin, mineralov in vitaminov. Zara-
di slabokrvnosti potrebujejo tudi 
železove preparate, kalcij, vitamin 
D3 …

V društvu prav tako skrbijo, da se 
različni zdravniki specialisti zaradi 
celostnega obravnavanja bolnikov 
povezujejo. V njem skrbijo še za 
izobraževanje bolnikov in njiho-
vih svojcev, imajo tudi program 
za izboljšanje kakovosti življenja 
bolnikov, v katerem sodelujejo tri-
je izkušeni prostovoljci, ki bolnike 
obiskujejo zaradi druženja. Debra 
Slovenija je vključena v mednaro-
dno združenje Debra International 
s sedežem na Dunaju, kjer je bila 
Zakoškova do lani v izvršnem od-
boru. Še vedno je članica odbora 
»bulozna epidermoliza brez meja«. 
Ta pomaga bolnikom v revnih delih 
sveta, kjer zanje ni urejeno tako, 
kot je v najbolj razvitih državah. 
Obvešča jih o bolezni, novostih in 
pomaga pri ustanavljanju nacional-
nih društev.

BRANE JERANKO
Foto: BRANE JERANKO, 

arhiv DEBRA

Ko se je rodil Jan, sin Polone Zakošek, 
ji je zdravnica svetovala, naj ga da v dom 
za otroke s posebnimi potrebami. »Na to 
nisem niti pomislila,« je bila zgrožena Za-
koškova, ki skrbi za Jana že dvajset let s 
pomočjo svojih staršev.

Jan je tako obiskoval osnovno šolo v Le-
sičnem, kjer so mu prva leta pri dvigovanju 
šolske torbe pomagale učiteljice. »Otroci so 
se ga zelo hitro navadili in nanj pazili,« se 
spominja mama. V višjih razredih mu je iz 
učilnice v učilnico pomagala priti spremlje-
valka. Po osnovni šoli je nadaljeval izobra-
ževanje v poklicni srednji šoli v Kamniku, za 
usposabljanje invalidne mladine, kjer je postal 
računalničar. Zaključni izpit je opravil z odli-

V Sloveniji je še 36 znanih bolnikov z 
lažjo obliko bulozne epidermolize, z bu-
lozno epidermolizo simplex. Tem bolni-
kom se že po krajših razdaljah hoje ali po 
daljšem sedenju pojavi na koži mehur. Če 
niso previdni in se predre, iz tega nastane 
rana, ki se pri bolnikih z zdravo krvjo celi 
tako kot običajna rana.

Bolniki z lažjo obliko bulozne epidermo-
lize se v društvo redko vključijo, saj lahko 
večinoma živijo običajno življenje in hodi-
jo v službo, kjer njihovi sodelavci včasih 
za težave niti ne vedo. Vse oblike bulozne 
epidermolize so neozdravljive, saj je to 
genska okvara. Ta je lahko recesivna in so 
predniki le prenašalci okvarjenega gena, pri 
dominantni obliki ima nekdo od prednikov 
vidno obliko. Bolezen je seveda nenalezlji-
va, čeprav se nekateri nepoučeni srečanja z 
bolnikom z bulozno epidermolizo bojijo. Po 

Jan Pirš s Pilštanja se z bulozno epidermolizo bori že dve desetletji in je najraje ob računalniku. Poleg 
mame mu je v veliko pomoč babica Neža Zakošek.

Janova zgodba ko, čeprav ni bil rad zdoma. Zdaj je doma na 
Pilštanju, kjer išče zaposlitev, ki bi jo lahko 
opravljal v domačem okolju.

Pri vsakodnevnih opravilih pomagata 
Janu babica in mama, ki je v občinski 
upravi v Kozjem referentka za družbene 
dejavnosti. Fantove rane je treba vsako-
dnevno previjati, kar je boleče. Posteljni-
no je treba zaradi ran menjati vsak dan. 
Fant nasploh potrebuje veliko pomoči, 
med drugim pri oblačenju in slačenju 
ter hoji. Hrano zanj je treba narezati na 
koščke.

Na Kozjanskem in v Obsotelju bulozno 
epidermolizo razmeroma dobro poznajo 
tudi po zaslugi vsakoletnega dobrodelnega 
golf turnirja v Olimju, kjer pomaga Debri 
poleg podjetniške družine Amon vseh šest 
tamkajšnjih občin

Neozdravljiva bolezen

Eden od bolnikov s hujšo obliko bulozne epidermo-
lize. Najbolj vidni znaki so rane po vsem telesu in 
zraščeni prsti.

Najprej se pojavi mehur, iz katerega lahko nastane 
rana.

svetu se znanstveniki trudijo, da bi to bole-
zen naredili za ozdravljivo, to so predvsem 
znanstveniki v Veliki Britaniji in ZDA. »Ti že 
dolgo vedo, kateri gen je okvarjen, vendar 
zaradi njegove velikosti rešitve še niso uspe-
li najti,« je slišala na mednarodnih kongre-
sih predsednica Debre Slovenija. Poskušali 
so že z injekcijami, ki so stanje izboljšale, v 
Italiji so presajali kožo, toda hudo trpljenje 
bolnikov ostaja.

Bolniki obiskujejo vsaj dvakrat na leto 
dermatološko ambulanto v Ljubljani, kjer 
se dve specialistki bulozni epidermolizi 
veliko posvečata. Obisk je nujen zaradi 
spremljanja sprememb na koži, da lahko 
v primeru kožnega raka pravočasno ukre-
pajo. Bolniki veliko obiskujejo tudi druge 
specialiste, kot so hematologi, endokrino-
logi, gastroenterologi …

Polona Zakošek
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Po sedmih desetletjih, točno 
22. februarja, ko je pri Žlebniku 
nad Šoštanjem padel partizanski 
pesnik Karel Destovnik – Kajuh, 
so v Velenju obudili spomin na 
pohod legendarne XIV. divizije.

»Pohoda se spominjam, kot bi 
bil včeraj. Teh dogodkov se ne da 
pozabiti,« je pripovedoval Alojz 
Dolničar, borec in zdaj predsednik 
Odbora skupnosti borcev XIV. di-
vizije, ki je v vojni vihri na Boču 
praznoval 20. rojstni dan, zdaj pa 
živi v Šmarju pri Jelšah. »Ljudje so 
bili ustrežljivi, pomagali so nam. Z 
nemško patrolo, ki smo jo nagnali, 
smo se srečali, ko smo hodili od 
Buč proti Kozjemu. Z Bohorja do 
Mozirskih planin je bil dan skoraj 
enak dnevu: podnevi smo se tolkli, 
ponoči smo se prebijali iz obročev. 
Nemci so nas obkoljevali, mi pa 
smo se prebijali. To je trajalo 25 
dni noč in dan. Hrano smo dobili, 
kjer smo jo lahko. Na Mozirskih 
planinah je bilo minus 25 stopinj 
ter meter in pol snega. Sneg smo 
stiskali v pesteh, da se je talil. Po 
dnevih brez hrane nehaš biti la-
čen, si samo še žejen. Ranjenci so 
bili povsod, po kmetijah in bolni-
šnicah.«

Štirinajsta
Velik dogodek je bil, ko je Štiri-

najsta v prvih dneh februarja 1944 
pri Sedlarjevem prečkala Sotlo in 
stopila na štajerska tla. Takrat je 
prva zavezniška operativna eno-
ta prodrla na ozemlje nemškega 
rajha. Pred njo je bilo pomembno 
poslanstvo: pospešiti odpor proti 
nemški oblasti in vojski, trdneje 
povezati celotno slovensko oze-
mlje, razmahniti partizansko gi-
banje na Štajerskem in Nemcem 
preprečiti, da bi še naprej mobi-

Ko nisi več lačen
Obujen spomin na pohod XIV. divizije in pesnika Karla Destovnika 
– Kajuha

Župan Bojan Kontič: »Kajuh je bil pesnik, ki 
mu je bila blizu lirika, ko pa je spoznal tego-
be tega sveta, je postal pesnik upora. Večkrat 
slišimo oceno, da njegove pesmi nimajo aka-
demskega naboja. Vendar je pisal pesmi, ki so 
jih razumeli preprosti ljudje, ki danes ravno 
tako kot takrat ne razumejo učenih besed, po-
trebujejo pa jasna sporočila. Njegove pesmi in 
njihova vsebina so aktualne še danes.«

lizirali slovenske fante in može v 
svojo vojsko. 1.112 bork in borcev 
je štela XIV. divizija, ko se je 6. 
januarja iz Suhorja v Beli krajini 
odpravila na junaški pohod. Ves 

februar so bili njen vsakdanjik 
naporni pohodi in težki jurišni 
preboji iz nemških obročev. Po-
leg mnogo številčnejše in nepri-
merno bolje opremljene nemške 
vojske so bili njeni sovražniki tudi 
hud mraz, lakota, slaba obleka in 
obutev, pomanjkanje streliva. Na 
njihovi strani pa so bili ljudje.

Konec februarja je bilo za borbo 
sposobnih manj kot 500 borcev Šti-
rinajste. Padlih, ujetih in pogreša-
nih več kot 360, več kot 200 tistih, 
ki so se bolni, ranjeni, do onemo-
glosti izčrpani zdravili po okoliških 
domačijah in v partizanskih bolni-
šnicah. 25. februarja 1944 je nem-
ška vojska formalno končala svojo 
ofenzivo proti XIV. diviziji. Takrat 
je nemški poveljnik von Treeck, 
ki je v boj proti Štirinajsti popeljal 
več kot tri tisoč mož, ocenil, da je 
divizija uničena. Res je bila hudo 
prizadeta in oslabljena, a uničili je 
niso. Ostala je na Štajerskem in se 
ponovno krepila. Konec aprila je 
štela že več kot 800 borcev, oktobra 
dva tisoč.

Štirinajsta je imela svojo kultur-
niško skupino, ki je delovala med 
soborci in civilnim prebivalstvom. 
Pripravljala je divizijsko glasilo, 
propagandno gradivo in prireditve 
– mitinge. V brigadah so imeli pev-
ske in recitacijske vaje, skupino pa 
je vodil Karel Destovnik – Kajuh.

Kajuh
»Kajuha se najbolj spomnim po 

organizaciji velikih mitingov,« je 
spet poprijel za besedo Dolničar. 
»Bil je zelo prijazen. veliko ga je 
zanimalo. Na pustni torek pred 70 
leti, ko je padel Kajuh, sem bil sto 
metrov od hiše, kjer je bila kultur-
na skupina. Ko je zapokalo, smo 
skočili ven, stekli smo proti hiši in 
na tleh našli mrtvega Kajuha. Mar-
sikaj se govori, kako je umrl, da so 
ga likvidirali partizani … Te laži 
bolijo še danes. Dolga leta sem na 
dan njegove smrti hodil k Žlebni-
ku. Zdaj, pri 90 letih, pa mi zdravje 
žal tega ne dopušča več.«

V domačem Šoštanju so mu 
vsi rekli Karli. Destovnikov Karli. 
Mama Marija je bila hči premo-
žnega šoštanjskega meščana, oče 
Jože sin čevljarja, tudi sam delavec 
v tovarni usnja. Šoštanj je bil tedaj 
znan kot eno živahnejših sloven-
skih mest. Septembra 1933 je Karli 
končal peti razred in šolanje nada-
ljeval na celjski gimnaziji, kjer pa 
so ga zaradi sodelovanja pri širje-
nju komunističnih idej izključili. 
Naprej se je šolal v Mariboru.

Karla Destovnika so januarja 1941 
poslali v Srbijo, v Međurečje. Na 
tako imenovane orožne vaje, kamor 
je takratna jugoslovanska oblast 
internirala slovenske, bosanske in 
makedonske komuniste. Kajuh je 

bil najmlajši med njimi. Tik preden 
je Nemčija napadla Jugoslavijo, se je 
Karli vrnil v rodni Šoštanj. Že konec 
aprila so ga zaprli. Po nekaj tednih, 
ki jih je preživel v zaporu v Šmar-
tnem pri Slovenj Gradcu, se je lahko 
vrnil domov. A doma se ni več poču-
til varno, zato se je zatekel najprej k 
stricu, nato k prijateljem v Savinjsko 
dolino. Potem je s somišljeniki kre-
nil v Zasavsko hribovje.

Jeseni so Nemci njegovo dru-
žino izselili, Karli pa je pobegnil 
v Ljubljano. Udejstvoval se je pri 
organizaciji komunistične mladi-
ne, sodeloval na kulturnih večerih, 
veliko je pisal. Njegove pesmi so 
bile vedno bolj odločne, vedno bolj 
uporne. Iz njih je vela močna želja 
po povezanosti z ljudmi, po sku-
pnem boju za obstoj. Avgusta 1943 
se je na osvobojenem ozemlju na 
Dolenjskem pridružil partizanom. 
Postal je borec XIV. divizije in vodja 
kulturniške skupine.

Padel je 22. februarja 1944 na 
Žlebnikovi domačiji. 13. novembra 
1945 so njegove posmrtne ostanke 
z zavodenjskega pokopališča pre-
nesli v grob v Šoštanju in mu tam 
postavili spomenik z napisom: »Ka-
rel Destovnik – Kajuh, partizanski 
pesnik. Padel, ko mu je bilo komaj 
dobrih enaindvajset let.«

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US, arhiv MOV

Karel Destovnik – Kajuh

Kajuh in XIV. divizija. Povezana v veri in upanju.Alojz Dolničar, borec in predsednik odbora XIV. divizije
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Atletski klub (AK) Šentjur 
bo 23. oktobra dopolnil 20 let 
od ustanovitve. Od prvotne 
zazrtosti v tekmovalne uspe-
he se je klub v tem času razvil 
v gonilno silo šolske atletike, 
organizatorja tekmovanj, ve-
zni člen rekreativnih teka-
čev in mentorja atletskim 
sodnikom. Lanska rekordna 
bera osvojenih medalj na dr-
žavnih in pokalnih prven-
stvih Slovenije v zgodovini 
kluba je vodstvu in članom 
dala zagon za organizacijo 
prvenstva Slovenije v krosu 
15. marca, ki bo hkrati prvo 
uradno državno prvenstvo v 
šentjurski občini.

Cilj vsakega tekmovalnega 
športa so v prvi vrsti dobri re-
zultati. Kljub temu da je atle-
tika prvenstveno individualen 
šport, so za dolgoleten obstoj 
atletskega kluba in njegovo 
trdno delovanje v ospredju 
nekoliko drugačne vrednote 
kot le želja po premagovanju 
drugih, po tem, da je nekdo 
najboljši, najhitrejši. »Takoj ko 
se lotiš dela z otroki, mladimi 
ter s študenti in z odraslimi, 
postane motiv tudi druženje, 
skupno preživljanje časa, 
navsezadnje je iz naših vrst 
izšlo tudi nekaj parov,« pravi 
predsednik AK Šentjur Vlado 
Artnak. Z nekdanjimi atleti 
Samom Cmokom, Ivanom 
Kukovičem in Andrejem Pod-
gorškom so klub ustanovili 
predvsem zato, da bi rezul-
tati domačih atletov ostali v 
občini. Pobudniki ustanovitve 
so kmalu spoznali, da pleča 
najbolj zagretih ne bodo pre-
nesla vseh obveznosti. Tako 

REKREACIJA

Dvajset let kraljice 
športa v Šentjurju
Državno prvenstvo v krosu kot delovna zmaga

so pristopili tudi do staršev, 
nekdanjih atletov, in drugih 
podpornikov kluba, ki danes v 
imenu kraljice športa opravijo 
nemalo prostovoljnega dela.

Je bilo ob ustanovitvi leta 
1994 težko privabiti atlete iz 
uveljavljenih klubov, da so 
prišli nastopat za domači 
klub, ki je bil še v povojih?

Ko smo sprejeli odločitev 
o ustanovitvi, sem sklical se-
stanek z vsemi starši atletov 
iz našega okolja in dali so nam 
stoodstotno zagotovilo, da 
nam bodo sledili v naš klub. 
Pri svojem delu z atleti z Loke, 
s Planine in iz drugih krajev 
šentjurske občine smo trener-
ji namreč videli, da bi bilo za 

mlade enostavneje, če gredo 
po šoli domov in se potem 
od doma podajo na trening. 
V Celju so morali na trening 
takoj po šoli, kar je bilo zanje 
bolj naporno.

Tudi odškodnine matič-
nim klubom vas niso zau-
stavile.

Ob prestopih registriranih 
športnikov veljajo določene 
pravice matičnega kluba. Tako 
je bilo takrat in tako je tudi da-
nes. Ker je bilo atletov, ki so 
bili pripravljeni tekmovati za 
Šentjur, veliko, smo si vnaprej 
izračunali znesek odškodni-
ne. Bil je kar zajeten in skrbelo 
nas je, kako bomo zagotovili 
denar za njegovo plačilo. Za 
pomoč smo nameravali prosi-
ti starše atletov in del zneska 
založiti sami. Ker je takratna 
občinska oblast z Ladislavom 
Grdino na čelu pokazala po-
sluh za atletiko, to naposled 
ni bilo treba.

Ustanovitev kluba so po-
spremile nove trenirke. Kako 
se spominjate tistih dni?

Po približno dveh mesecih 
vadbe sva s takratnim predse-
dnikom Marjanom Gradišni-
kom ugotovila, da bi nakup 
nove opreme dvignil motiva-
cijo. Izbrskal sem dobro ce-
novno ponudbo za trenirke z 
napisom in logotipom kluba. 
V šolski garderobi smo se pre-
oblekli in mladi so kar vriskali 
od veselja. Nato smo se pred 
šolo tako oblečeni fotografi ra-
li, bilo je izjemno veselo.

Prvi pogoji za delo in vad-
bo najbrž niso bili tako nav-
dihujoči?

Ustreznih pogojev sploh 
ni bilo. Atletski štadion je bil 
prekrit z lešem, drugih atlet-
skih površin ni bilo. Da bi 
lahko trenirali pozimi in da 
bi izvajali tehnični trening, 
nam je manjkala telovadnica, 
katere uporabo nam je nato 
odobril Marjan Gradišnik, ki 
je tudi ravnatelj Osnovne šole 
Franja Malgaja Šentjur. Prav 
tako nismo imeli prostorov 

za delo kluba, tudi opreme 
ne … Nismo imeli niti osnov-
nega kapitala za kandidiranje 
na razpisu za šport. Smo pa 
imeli veliko navdušenje, ver-
jeli smo, da nam bo uspelo. 
Res nam je, vendar na tej poti 
ni bilo lahko.

Če ni bilo ustrezne ste-
ze, so bile najverjetneje 
na dnevnem redu uničene 
šprinterice?

Leš je zelo obremenilen za 
žebljičke na šprintericah, tako 
da smo jih morali zamenjati 
petkrat na sezono. Lažje je 
bilo poiskati nove žebljičke 
kot kupiti nove šprinterice, 
saj nismo imeli denarja. Leš 
je bil težava tudi pozimi, saj 
iz njega nismo mogli očistiti 
snega, ob toplejših temperatu-
rah in odjugi pa se je podlaga 
zmehčala … Spominjam se, 
da je naš tekač pretekel 12 ki-
lometrov po mehkem lešu, ko 
je čez noč temperatura padla 
pod ledišče, pa je vse skupaj 
zamrznilo. Takrat tri mesece 
nismo mogli trenirati na štadi-
onu, ki je bil videti kot njiva.

Kje ste potem tekli? Ste 
zaradi tega obredli več ko-
tičkov občine?

Sprva so z mano v klub pri-
šli predvsem tekači na srednje 
in dolge proge, za katere je 
osnovna vadba pridobivanje 
čim večjega števila kilometrov. 
Proge za trening smo poiskali 
po okoliških gričih in ljudje so 
nas od začetka malce čudno 
gledali. Nato so se navadili, 
saj so spoznali, da se v Šen-
tjurju dogaja nekaj novega na 
področju atletike.

Kako so kljub skromnim 
pogojem prišli prvi uspehi?

Mentorji smo se svojega 
dela lotili z velikim srcem, 
atleti pa so že bili do neke 
mere izoblikovani, zato je 
bilo malo lažje. Navsezadnje 
so pri nas nadaljevali uspehe, 
ki so jih prej dosegali drugje. 
Novi člani pa so po najvišjih 
uvrstitvah v slovenskem me-
rilu posegali po nekaj letih 
vadbe. Takoj smo si zastavili 
tudi cilj, da bomo poskušali 
razvijati tudi skoke in mete, 
a seveda tudi šprint in tek 
čez ovire. Treniranja tekov 
na krajše proge in čez ovire 
sem se lotil sam, z leti pa smo 
pridobili tudi trenerja za mete 
in smo na nek način tudi na 
tem področju uspeli zagotoviti 
ustrezno delo z atleti in kasne-
je tudi rezultate.

Zanimivo je, da je iz vaših 
vrst tudi edina udeleženka 
olimpijskih iger iz šentjur-
ske občine Martina Ratej.

Za odličen rezultat si šteje-
mo, če nekdo na prvenstvu 
Slovenije ali na pokalnem 
prvenstvu začne osvajati viš-
ja mesta ali celo medalje, in 
tega je bilo v 19 letih izjemno 
veliko. Ti rezultati so veliko 
pomenili tudi za naše okolje. 
Seveda je ob tem prišel tudi 
kakšen dosežek, ki je atlete 
popeljal v državno reprezen-

tanco, da so začeli nastopati 
na mednarodnih tekmah. Vr-
hunec je brez dvoma državni 
rekord Ratejeve, ki se je kasne-
je uvrščala na evropska in sve-
tovna prvenstva ter nastopila 
na olimpijskih igrah leta 2008 
ter pod okriljem našega kluba 
dosegla normo za olimpijske 
igre v Londonu leta 2012.

Za vrsto pomembnih do-
sežkov je poskrbel parao-
limpijec, športnik invalid 
Henrik Plank.

Heno se nam je pridružil, 
ker je njegov trener delal v 
našem klubu. Z njegovim 
prihodom in dobrim delom 
so se začeli odlični rezultati 
na njegovem področju, s kate-
rimi se je povzpel na svetovni 
vrh. Po odhodu trenerja vztra-
ja v našem klubu z novim tre-
nerjem in tudi rezultati zaradi 
tega niso slabši. Veseli smo, 
da ga imamo in da svoje me-
sto v športu išče kljub svojim 
omejitvam.

Je tudi zaradi atletike mla-
dim športnikom morda lažje 
zmagovati in prenesti poraz 
v življenju?

Vsak trener, ki mora biti 
tudi pedagog, mora v špor-
tniku poleg želje po uspehih 
vzgajati tudi pričakovanje mo-
rebitnega neuspeha. Ta vzgo-
ja zagotovo pusti občutek za 
kasnejše trenutke, s katerimi 
se sreča vsak od nas. Na ka-
teremkoli področju je včasih 
treba stopiti tudi korak nazaj. 
Mislim, da atletika zaradi tega, 
ker je individualen šport, pri-
vzgaja tudi to, da se zna posa-
meznik odzvati tudi v trenut-
kih, ki niso najbolj lepi.

Eden večjih zalogajev 
kluba je zagotovo atletski 
miting.

Pogojev za izvedbo ura-
dnih prvenstev v Šentjurju 
žal nimamo. Ob posodobitvi 
štadiona leta 2004 smo se 
lotili mitinga z mednarodno 
udeležbo, ki smo ga lani iz-
vedli že 11. leto zapovrstjo. 
Dejstvo je, da je njegova ka-
kovost, kar se tekmovalcev 
tiče, v veliki meri odvisna od 

denarja, ki ga uspemo zago-
toviti. Pri tem nismo najbolj 
uspešni. Na mitingu zato so-
delujejo predvsem športniki, 
ki prihajajo zaradi tekme in ne 
zaradi nagrad. Ne vem, če bo 
lokalna skupnost v prihodno-
sti na tem področju imela več 
posluha, je pa seveda veliko 
odvisno prav od tega.

Lani so atleti in atletinje 
osvojili največje število me-
dalj na državnih in pokalnih 
prvenstvih Slovenije v zgo-
dovini kluba. Kako vam je 
to uspelo?

Leto 2013 je bilo po seštev-
ku rekordno, kar 16 medalj 
smo osvojili ter 46 uvrstitev 
med prvih 10 v Sloveniji. Res 
je, da pridejo generacije, ko 
je možno za atletiko navdu-
šiti več otrok. Včasih je treba 
nekoliko sreče, da so med 
njimi tudi talenti. Seveda se 
v dobrih uvrstitvah skriva več 
let dela, zlasti v mlajši mladin-
ski kategoriji in kategoriji U14 
so tekmovalci tokrat močno 
napredovali in rezultat je tu. 
Menim, da uspehi v preteklih 
letih niso bili odvisni le od 
tega, kako smo delali v klu-
bu, ampak kako uspešni smo 
bili pri animaciji določenih 
generacij.

Zakaj mladi raje ne obu-
jejo tekaških copat ali ne 
primejo za kroglo?

Otroci se v zadnjih letih ne 
ukvarjajo s športom tako mno-
žično kot nekoč. Tudi športi so 
po priljubljenosti med otroki 
zelo neenakovredni. Zato se je 
tudi starostna meja pridobiva-
nja športnikov v tekmovalne 
klube izjemno znižala. Otroke 
poskušamo pridobiti že v pr-
vem triletju osnovne šole, kar 
je narobe, zlasti če se potem 
v klubih zelo specialno vadi 
določena športna panoga, 
ne posveča pa se splošnemu 
razvoju motorike vsakega po-
sameznika. Športi z žogo se 
zdijo mladim bolj privlačni in 
tako je seveda tudi v Šentjurju. 
Zato nam ni lahko.

TINA VENGUST
Foto: TV

Vlado Artnak, ki je tudi profesor športne vzgoje v Osnovni šoli Franja Mal-
gaja Šentjur, je poleg začetne želje, da bi delal kot trener, zadnja tri leta 
predsednik AK Šentjur. Pravi, da je klubu dal svojih 20 najboljših let.

Priporočamo

V sklopu državnega prvenstva v krosu bo 15. marca pri 
Osnovni šoli Hruševec v Šentjurju tudi rekreativni kros. 
Ljubitelji rekreativnega teka se bodo lahko preizkusili 
na tekmovalni progi državnega prvenstva in s svojo ude-
ležbo prispevali k promociji zdravega načina življenja in 
rekreativnega teka.

Proga je pretežno ravninska s kratkim vzponom in z utrje-
no travnato podlago, dolga je štiri kilometre. Udeleženci se 
bodo lahko pomerili v moški in ženski absolutni kategoriji. 
Prijave, na katerih navedite ime, priimek, leto rojstva ter svoj 
klub oziroma društvo, pošljite na elektronski naslov info@
aksentjur.si Za tiste, ki se bodo prijavili do 12. marca, ni 
prijavnine. Na dan tekmovanja znaša prijavnina pet evrov.

Prvi trije tekmovalci v posamezni kategoriji bodo takoj po 
tekmovanju na prireditvenem prostoru prejeli pokale in sim-
bolične praktične nagrade. Vsak tekmovalec tekmuje na lastno 
odgovornost. Ob progi in na cilju bo organizirana zdravstve-
na pomoč. Dodatne informacije in podrobnosti o državnem 
prvenstvu v krosu in rekreativnem krosu najdete na spletni 
strani Atletskega kluba Šentjur www.aksentjur.si.

TV

Najboljši atleti 
kmalu v Šentjurju!
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Atletski klub Šentjur, ki letos praznuje 20. obletnico 
svojega delovanja, bo 15. marca 2014 gostil prvenstvo 
Slovenije v krosu. Dogodek v Šentjur ne bo pripeljal 
le najboljših tekačev in tekačic, temveč tudi ljubitelje 
rekreativnega športa in zdravega načina življenja.

Pester spremljevalni program bo ponudil pravo športno 
zdravo mesto s številnimi stojnicami, kjer bodo od 10. 
ure dalje ponudniki športa in zdravega življenja predstavili 
različne izdelke ter storitve, rekreativni ljubitelji teka pa 
se bodo lahko na tekmovalni stezi državnega prvenstva 
pomerili v rekreativnem krosu (ob 15. uri).

Atletski klub Šentjur bo na prireditvi gostil tudi častnega 
predsednika prireditve, župana mag. Marka Diacija.

Vabljeni!

Dodatne informacije najdete na:
www.aksentjur.si
e-naslov: info@aksentjur.si
tel.: (0)31-633-912

Medijski pokrovitelj: Novi tednik in Radio Celje
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Modri telefon
Če imate težave in ne 

veste, kam bi se obrnili, 
lahko pokličete številko 
našega Modrega telefo-
na 031/569-581, vsak 
dan med 10. in 17. uro. 
Svoja vprašanja za Mo-
dri telefon lahko med 
ponedeljkom in petkom 
zastavite tudi po telefo-
nu 42-25-158. 

Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke 
v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 
vrstic, daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih 
avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, 
morajo biti pisma podpisana in opremljena s celotnim ime-
nom, naslovom ter s telefonsko številko avtorja, na katero 
lahko preverimo njegovo identiteto. V časopisu pismo pod-
pišemo z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od koder 
je doma. UREDNIŠTVO

Naslov knjige je eden od 
žirovskih pregovorov (Agn, 
ret pa kače niso za igrače), 
ki v sebi skriva zelo jasno 
in vsesplošno resnico, da 
se z nekaterimi stvarmi 
v življenju pač ne smemo 
igrati, če nočemo, da se 
opečemo.

Avtorico Mileno Miklavčič 
kot publicistko »poznam« že 
nekaj let. Knjiga Ogenj, rit in 
kače niso za igrače, ki je izšla 
lani, je posvečena žirovske-
mu življenju na podeželju v 
prejšnjem stoletju do pribli-
žno leta 1960. Skozi osebne 
zgodbe, ki so jih pisateljici 
pripovedovali domačini, lah-
ko mlajši bralci spoznavajo 
zanje že neznan svet, starej-
ši pa čas, v katerem so sami 
živeli, zato lahko obujajo 
spomine. Knjiga je posebna 
»zgodovina« v živi besedi, ki 

je lahko namenjena bralcem 
vseh starosti.

Pripovedovalci so avtorici 
zaupali in ji iskreno ter od-
krito pripovedovali tudi o 
najbolj intimnih trenutkih 
svojega življenja. Tako je tudi 
nastal cikel zgodb o spolno-
sti na Žirovskem in širše, kar 
je posebnost v slovenskem 
prostoru. Zaradi intimnega 
trpljenja, ki so ga bile de-
ležne ženske, bi jim morali 
postaviti spomenik. Rodile 
so po deset in več otrok, po-
gosto so se še isti dan vrnile 
nazaj na delo. Matere so pri 
rojevanju pogosto umirale. 
Neka ženska je rodila na pol 
poti od nedeljske maše. Pri 
rojstvu je bila sama, otroka 
je zavila v krilo in se odpravi-
la na nekaj sto metrov dolgo 
pot do doma. Na pragu jo je 
pričakala tašča z rokami v 

bokih ter jo nagnala kuhat 
kosilo.

Nadaljevanje te zgodbe je 
tragično: ko je mlada mami-
ca sama postala tašča, se je 
na podobno krut način ob-
našala tudi do svoje snahe. 
»Na splošno ženska ni imela 
nobenih pravic – razen seve-
da treh: da je bila gospodi-
nja, da je rojevala otroke in 
dajala možu užitek. Redko-
kje so do žensk gojili pri-
merno spoštovanje. Najbolj 
tragično usodo so doživljale 
tam, kjer niso imele pravic 
niti do svoje dote. Ob poroki 
je bila ta ponavadi izročena 
njenemu možu, z njo pa si 
je kmetija opomogla ali pa 
je tudi propadla.«

Žalostna usoda
V knjigi je tudi zgodba 

sošolca Metoda, ki je še ne 

štirinajstleten zgradil hišo 
zase, za mamo in sestri. 
Metod ni mogel več prena-
šati domačega nasilja, kajti 
oče je bil alkoholik. Stopil 
je do gostilničarja, ki mu je 
posodil nekaj dinarjev, ki 
mu jih je pozneje vrnil, in 
si kupil parcelo. Opisani so 
otroci, ki so odraščali v kru-
tih razmerah, lačni in bosi 
odšli s trebuhom za kruhom 
ter postali hlapci in dekle, 
se potem poročili in zažive-
li, kakor so vedeli in znali. 
Pisateljica piše o običajih, ki 
so spremljali poroke, zanima 
jo, zakaj so se naši predniki 
prepirali, kakšne so bile vra-
že, ki so jim krojile vsakdan, 
poglobila se je v odnose med 
taščami in snahami, nekaj 
prostora je namenila tudi 
boleznim, razlogom, zakaj 
so umirali.

BUKVARNA / INFORMACIJE

O avtorici
Slovenska pisateljica in publicistka Milena Miklavčič je 

bila rojena 27. maja 1952 v Žireh. Obiskovala je Osnovno 
šolo Žiri in že takrat začela pisati za enega od časopisov. Po 
končani osnovni šoli se je vpisala na Pedagoško gimnazijo v 
Ljubljani in jo uspešno končala. Je diplomirana novinarka 
in samostojna kulturna ustvarjalka, sodeluje pri oddajah na 
TV Slovenija. Izdala je veliko del za otroke in odrasle, lani 
knjigo z naslovom Ogenj, rit in kače niso za igrače.

Stari časi na drugačen način
Milena Miklavčič: Ogenj, rit in kače niso za igrače

»Stari časi« so tu prikaza-
ni na drugačen način, kot 
smo vajeni, zato nam sežejo 
v srce. Zaradi silne revščine, 
neznanja, žalosti. Žalostne 
človeške usode. Knjiga je 
ena tistih, ki je že našla ve-
liko zvedavih bralcev. Tudi 
zato ker pokuka v slovenske 
spalnice v preteklosti. To je 
pogled v – ne tako oddaljen 
– čas, ko je bilo spodnje 

perilo prej redkost kot pra-
vilo in ko je bila tedenska 
higiena strnjena kvečjemu 
v sobotno umivanje nog. Ne 
le spomin na (ne)higieno, 
tudi spomin na to, kakšno 
je bilo spolno življenje na 
Slovenskem od začetka mi-
nulega stoletja in vse do leta 
1960, je lahko za marsikoga 
šokanten.

URŠKA SELIŠNIK

Pisma bralcev

Zakaj 
sužnji?

Zadnjih nekaj dni samo po-
slušamo, kako delodajalci za-
poslenim ne plačujejo raznih 
prispevkov več let. Potem jim 
zaračunavajo parkirni prostor, 
malica je minimalna, potni 
stroški 12 centov za kilome-
ter. Potem slišiš delodajalca, 
da k njemu nihče ne hodi na 
delo. Kdo pa ima korist? Mno-
gi ne dobijo niti minimalne 
plače, če se temu lahko reče 
plača. Delavci pri manjših 
podjetnikih delajo nadure, 
ki niso plačane, na koncu 
je delavec z urami še v »mi-
nusu«. Popolno suženjstvo. 
Kam je vlada skrila carinike, 
ki naj bi bili inšpektorji za to 
in ono. Ali pa mogoče v tem 
suženjstvu uživa, kajti narod 
mora biti reven, da je pohle-
ven. Naša »socialna država« 
je zakon skonstruirala samo 
za velike. Kdo nadzira male 
podjetnike, ki pravice delav-

cev najbolj kršijo, se obnašajo 
do zaposlenih, kot da so spili 
vso pamet sveta, se ne držijo 
pravil, bontona v glavnem ne 
poznajo, za etiko pa tako niso 
slišali? Sindikati so vedno bolj 
nemočni, kjer pač so. Si delo-
dajalci res lahko vse dovolijo? 
Plačna politika je še vedno na 
psu. Obveznosti, ki jih imajo 
delodajalci do zaposlenih, ne 
bi smel biti dolg, ampak pri-
oriteta vsakega delodajalca 
in prva obveznost do države. 
Poslušamo napake, ki jih dela 
država v škodo delavcev, nič 
pa o tem, kdo jih rešuje, kdo 
urgira, kdo nadzira? Kdo bo 
naredil red v tej državi?

ZLATA VIDEC, 
Svetina 4, 3220 Štore

Noče 
zemljišča

Na ime bralke iz šentjur-
ske občine je v zemljiški 
knjigi pisano manjše kme-
tijsko zemljišče, ki je že 
dolga leta v dejanski pose-

sti soseda. Sama si tega ze-
mljišča ne lasti in ga niti ne 
želi imeti. Svojega soseda je 
bralka na to, naj zemljišče 
prepiše na svoje ime, že več-
krat opozorila, vendar tega 
doslej ni storil. Bralko zato 
zanima, kaj naj stori. Prav 
tako jo zanima možnost, če 
se lahko lastništvu zemlji-
šča odpove tudi drugače, v 
korist občine. Zemljišče ni 
tržno zanimivo.

Konrad Pušnik, vodja služ-
be za gospodarjenje s pre-
moženjem v Občini Šentjur, 
odgovarja:

»Kar se tiče prenosa lastni-
štva predmetnega zemljišča 
na soseda – ta ima zemljišče 
že v posesti - lahko lastnica to 
stori le s pogodbo o prenosu 
lastništva, za katero mora se-
veda obstajati obojestranski 
interes. Kolikor lahko raz-
beremo iz vprašanja, gre za 
kmetijsko zemljišče. V pri-
meru kmetijskih zemljišč se 
lahko prenos vrši le na podlagi 
20. člena Zakona o kmetijskih 
zemljiščih, in sicer tako, da la-
stnica na upravni enoti poda 
ponudbo za prodajo oziroma 
oddajo zemljišča v zakup, ki 
jo pa lahko sprejme in nato 
odkupi ali zakupi tudi kdo 
drug od interesentov. Seveda 
je o tem dejanju smiselno se-
znaniti sedanjega uporabnika 
zemljišča. Občina po tovrstnih 
zemljiščih ne povprašuje, po-
leg tega ji področna zakonoda-
ja celo ne omogoča kupovanja 
oziroma prevzemanja kmetij-
skih zemljišč na zalogo.«

BRANE JERANKO
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e-naslov in gsm

starost, teža, višina

izobrazba

ali imate kakšne zdravstvene težave? DA     NE
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Prijave bomo zbirali do vključno 17. marca 2014.

Kupone pošljite na 
Novi tednik, Prešernova 19, 3000 Celje.

Želite postati sodelavec Novega 
tednika in Radia Celje?

Ste ambiciozni, razgledani, prodorni, imate najmanj sedmo stopnjo izobrazbe in 
ste vešči pisanja in nastopanja pred radijskim mikrofonom? Potem nas prepričajte 
s kratkim življenjepisom in z nagovorom, zakaj bi se nam pridružili.

Novi tednik in Radio Celje vabita nove honorarne sodelavce za novinarsko 
delo na terenu in v uredništvu.

Prednost imajo kandidati z novinarskimi izkušnjami in s prebivališčem v Savinjski 
statistični regiji.

Pišite nam na e-naslova radio@nt-rc.si in tednik@nt-rc.si ali na Novi tednik&Radio 
Celje, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, s pripisom Vaš sodelavec.

Prijave bomo zbirali do 31. marca 2014.
Uredništvo Novega tednika in Radia Celje
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Meteorolog Brane Gregorčič: »Kazalci podnebnih sprememb kažejo, da se bo spremenila verjetnost pojava ek-
stremnih dogodkov, ki se sicer že pojavljajo in so se pojavljali tudi v preteklosti. Večina študij kaže, da se bodo v 
naslednjih desetletjih močno povečala razna tveganja, ki spremljajo tudi kmetijstvo in gozdarstvo. Predvsem bo 
večja verjetnost neposrednih vremenskih stresov, kot so vročina, suša in neurja (tudi toča in viharni veter). Pogo-
stost velikih poplav na območju Alp se bo povečala: danes stoletne vode bodo precej pogostejše.«

Da bi se čimprej stalilo
Strahotna škoda v gozdo-

vih, na infrastrukturi, ce-
stah, vodotokih, a tudi pri 
posameznikih in predvsem 
začudenje, kaj lahko stori 
narava … Tako bi lahko po-
tegnili črto pod posledicami, 
ki jih je tudi v krajih na Celj-
skem povzročil žledolom v 
začetku februarja.

Sicer točna škoda še ni iz-
računana, saj je čas za prijavo 
do konca meseca. Vlada je že 
sprejela predlog interventnega 
zakona za odpravo posledic 
žleda, ki prinaša vrsto ukre-
pov, s katerimi želi zagoto-
viti proračunska sredstva in 
odpraviti ovire v postopkih, 
ki bi oteževale nujne ukrepe. 
Zakon je včeraj sprejemal tudi 
državni zbor. Osnovna cilja sta 
čimprejšnja izvedba obnove 

Iz državnega proračuna (rezervna postavka za naravne 
nesreče) bo 13 milijonov zagotovljenih takoj. Država bo za-
prosila tudi za pomoč iz solidarnostnega sklada EU, eden od 
virov pa bodo zavarovalni zneski in ugodni krediti Evropske 
investicijske banke.

Vlada je sprejela tudi pre-
dlog novele zakona o odpra-
vi posledic naravnih nesreč, 
ki na sistemski ravni kot na-
ravno nesrečo opredeljuje 
tudi žled.

gospodarske infrastrukture in 
gozdov ter čimprejšnja povrni-
tev škode upravičencem. Sko-
raj vsa družbena, gospodarska 
in naravna področja so utrpela 
velike izgube. Škoda v obliki 
izpada električne energije je 
ohromila vsakodnevno življe-
nje prebivalstva. Podjetja so se 
soočila z motnjami v procesih 
proizvodnje, javni promet je za-
stal. Zdaleč najhujše posledice, 
ki jih še dolgo ne bomo mogli 
v celoti odpraviti, so nastale 
na objektih gospodarske infra-
strukture, zlasti energetske in 
prometne, in na gozdnih povr-
šinah. Obnova objektov gospo-
darske infrastrukture in gozdov 
bo trajala več let.

Za izvedbo tega projekta, ki 
je nesporna prednostna naloga 
države, je treba zagotoviti pro-

računska sredstva in odpraviti 
ovire v postopkih, ki bi lahko 
oteževale izvedbo nujnih ukre-
pov. Vlada se je odpravljanja 
posledic žleda lotila najprej 
na operativni ravni, na kateri 
je izvajala ukrepe za takojšnjo 
normalizacijo razmer, nato pa 
še na sistemsko normativni 
ravni. Tako je ustanovila de-
lovno skupino za odpravo po-
sledic poplav, visokega snega 
in žleda, ki je pri pripravi pre-
dloga zakona zasledovala dva 
ključna cilja: načelo povrnitve 
škode vsem subjektom, ki so 

utrpeli škodo zaradi žleda, in 
načelo hitrosti, fleksibilnosti 
in preglednosti postopkov za 
izvedbo potrebnih ukrepov.

Poenostavitve
Zakon poenostavlja postop-

ke na področju prostorskih in 
gradbenih ukrepov ter prinaša 
posebno ureditev za določa-
nje katastrskega dohodka. 
Postopke državnih organov 
ali nosilcev javnih pooblastil, 
potrebne za izvedbo ukrepov 
za odpravo posledic, bodo iz-
vajali prednostno. Odjemalci 

za čas, ko so bili brez elektri-
ke, ne bodo plačali priključ-
ne moči in niti ne omrežnine. 
Pravni subjekti, ki so za svojo 
dejavnost uporabljali agrega-
te, imajo možnost 50-odsto-
tnega povračila trošarin.

Oceno škode v gospodar-
stvu bo pripravilo ministrstvo 
za gospodarstvo. Ne glede na 
predpise, ki urejajo odpravo 
posledic naravnih nesreč, naj 
oškodovanci oceno škode 
prijavijo na obrazcu, ki ga je 
ministrstvo objavilo na svoji 

spletni strani. Na podlagi oce-
ne škode bo Geodetska upra-
va RS spremenila vrednosti 
nepremičnin po uradni dol-
žnosti na način, kot to ureja 
Zakon o množičnem vredno-
tenju nepremičnin.

Za potrebe obnove gospo-
darske infrastrukture in dru-
gih objektov lastniki ne bodo 
potrebovali gradbenega do-
voljenja. Obnova objekta po 
tem zakonu obsega vsa dela, 
ki omogočajo vzpostavitev 
gospodarske infrastrukture 
in drugih objektov v stanje, 
ki omogoča njihovo uporabo 
in obratovanje, pri čemer je 
za objekte gospodarske infra-
strukture dopustno uporabiti 
tudi drugo tehnično rešitev 
kot pri prvotno zgrajenem 
objektu. To v praksi pomeni, 

V Elektru Celje zagotovo še niso pozabili nemogočih razmer na terenu.

Škoda je nastala tudi na občinskih in lokalnih cestah, vendar v posameznih občinah o 
konkretnih številkah še ne govorijo.

Seveda so jo slabo odnesle tudi državne ceste, kjer je koncesionar, celjsko podjetje Voc, v 
začetku poskrbel za nujno prevoznost, zdaj pa odstranjuje podrto drevje in čisti območja ob 
cestah. Na splošno in čez prst ocenjeno bodo stroški teh del na državnih cestah v Savinjski in 
Koroški regiji dosegli skoraj 800 tisoč evrov.

US

Na udaru tudi ceste

Dela ob vodi
Seveda ocenjujejo tudi škodo na vodoto-

kih, kjer Agencija RS za okolje, Oddelek 
območja Savinje, na porečju Savinje in dela 
Sotle skupaj s konceisonarjem, celjskim 
Nivojem, od pojava žledu na terenu izvaja 
intervencijske ukrepe.

Ti zajemajo odstranjevanje plavja iz vodo-
tokov, vzpostavljanje pretočnosti, čiščenje 
plavja z objektov na kritičnih mestih in pre-
glede terenov ter ocenjevanje škode. Nekatere 
aktivnosti na kritičnih odsekih so koordinirali 
spristojnimi štabi civilne zaščite in predstavni-
ki lokalnih skupnosti. Do konca marca bodo 
zagotovili nujno pretočnost strug in jih tudi 
očistili, podobno kot objekte vodne infrastruk-
ture. Kot je povedala vodja oddelka Alenka 

Zupančič, bodo poskrbeli tudi za interventno 
odstranjevanje polomljenega in izruvanega 
drevja na vodnih in priobalnih zemljiščih.

Do konca junija bodo zaradi dodatnega 
sproščanja plavja po vsakem deževju ponov-
no skrbeli za pretočnost strug, čistili plavje in 
zaplavke ter odstranjevali še nepočiščeno, po-
lomljeno in izruvano drevje. Poleg tega bodo 
čistili tudi nanose in plavine iz zadrževalnikov, 
kjer pričakujejo povečano erozijsko delovanje 
zaradi poškodb v gozdovih. Poskrbeli bodo 
tudi za interventne sanacije zajed, ki so nasta-
le zaradi izruvanih dreves na brežinah vodoto-
kov, sanacija pa je potrebna zaradi ogrožanja 
premoženja in povečanja poplavne varnosti.

US

Po do sedaj zbranih podatkih je Mestna občina Velenje zaradi izrednih 
vremenskih razmer v času ujme zabeležila 95 tisoč evrov intervencijskih 
stroškov. Gre predvsem za stroške prehrane in goriva za člane civilne zašči-
te, gasilce in druge prostovoljce, ki so delali na terenu, za nakup agregatov 
in motornih žag, za refundacije osebnih dohodkov sodelujočim pri odpra-
vljanju posledic ujme, za plačilo intervencijskega obrezovanja in podiranja 
dreves. V prvi oceni škode, ki jo sicer morajo občine prijaviti do 14. marca, 
je Mestneaobčina Velenje navedla za okoli 100 tisoč evrov škode. V to oceno 
ni vključena sanacija po ujmi. US

Več milijonov in več mesecev
Za delavci Elektra Celje so trije zelo naporni tedni, v ka-

terih jim je po vremenski ujmi uspelo začasno vzpostaviti 
napajanje omrežja z električno energijo. V podjetju so v tem 
času tudi že na splošno sešteli vse kilometre poškodovanega 
omrežja, ocenjena škoda pa je ogromna.

Na celotnem območju, za katerega kot tretji največji elek-
tro distributer v državi skrbi Elektro Celje, je poškodovanih 
približno 300 km srednjenapetostnega omrežja in 280 km 
nizkonapetostnega omrežja. Na določenih delih omrežja, 
kjer ni bilo mogoče zagotoviti hitrega ponovnega napaja-

nja, so oskrbo z elektriko zagotovili z agregati, za katere v 
podjetju krijejo tudi stroške goriva. Ob tem pojasnjujejo, da 
elektro distributer ni pristojen za povračilo stroškov goriva 
vsem tistim občanom, ki so si elektriko zagotovili z lastnimi 
ali izposojenimi manjšimi agregati. Tem svetujejo, naj se 
obrnejo na civilno zaščito.

Škoda na omrežju je ocenjena na 7,8 milijona evrov, a 
za trajno obnovo omrežja bo treba več denarja. V podjetju 
ocenjujejo, da vsaj 9,5 milijona evrov. Vse trenutne vzpo-
stavitve omrežja so namreč začasne, za trajne rešitve bodo 

potrebovali več mesecev. Predpogoj za kabliranje obstoječe-
ga omrežja je seveda dovolj denarja, ki ga bodo v podjetju 
skušali zagotoviti iz različnih sistemskih virov. Stroške obna-
vljanja omrežja bodo tako v enem delu krili iz zavarovalnin, 
v drugem delu pa s prerazporeditvijo denarja, ki so ga sicer 
namenili za letos načrtovana redna vzdrževalno-obnovi-
tvena dela in novogradnje. Tretji, prav tako pomemben vir 
financiranja pa vidijo v najetju posojil za odpravo posledic 
naravnih nesreč pri Evropski investicijski banki.

IVANA STAMEJČIČ
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Škoda v Sloveniji, ki ne vključuje poškodb gozda in 
kmetijskih zemljišč, je ocenjena na 129 milijonov evrov. 
Na železniški infrastrukturi naj bi je bilo za 41,7 milijona 
evrov, na cestah za devet milijonov evrov, na elektroe-
nergetski infrastrukturi je na prenosnem omrežju za 12 
milijonov evrov in na distribucijskem za 61,7 milijona 
evrov. Kot pričakujejo, naj bi celotna škoda presegla 300 
milijonov evrov.

Da bi se čimprej stalilo Interventni zakon za odpra-
vo posledic žledoloma

Zakon predvideva vključitev brezposelnih oseb, prijavlje-
nih v evidenco brezposelnih oseb, v programe javnih del v 
primeru elementarnih nesreč.

da na obstoječih trasah ne 
bodo potrebni novi prostorski 
načrti, poenostavili so tudi po-
dročje pridobivanja soglasij. 
Spremembe so vnesli tudi v 
Zakon o javnem naročanju.

Ukrepi v gozdu
Med sprejetimi ukrepi je 

tudi sprememba za lastnike 
gozdov pri uporabi prevoznic. 
Za obdobje enega leta lahko 
tako uporabljajo samo evi-
denčne liste. Vlada je uvedla 
sistem skupinskih odločb in 
poenostavila obrazec, ki bo 
zdaj opravljal vlogo dobav-
nice. Zaradi izvajanja sana-

cijskih ukrepov za odpravo 
posledic žleda v gozdovih bo 
uporabnikom in vzdrževal-
cem gozdnih prometnic dovo-
ljena vzpostavitev prevozno-
sti na teh prometnicah tako, 
da bodo odstranili ovire in 
popravili poškodbe, posekano 
drevje pa predelali v gozdne 
lesne sortimente in jih zložili 
ob prometnico. O aktivnostih 
v zvezi z ukrepi iz tega člena 
je treba obveščati Zavod za 
gozdove Slovenije.

Če je gozd zaradi posledic 
žleda tako poškodovan, da je 
za njegovo obnovo treba izde-
lati sanacijski načrt, in je spra-

V gozdovih padajo 
drevesa

Na območju nazarske enote Zavoda RS za gozdove, ki 
pokriva Zgornjo Savinjsko in Šaleško dolino, zadnje oce-
ne kažejo, da je žled poškodoval 18.500 hektarjev površin, 
posekati pa bo treba več kot sto tisoč kubičnih metrov 
gozdne mase.

Skoraj nepojmljivo pa je, da so posame-
zni lastniki gozdov že zaznali krajo lesa. 
V Velenju se govori o primeru, ko so ne-
znani zlikovci iz središča mesta pokradli 
les in ostanke, sicer pa je mogoče slišati 
tudi o primerih, da so neznanci naložili 
les, ki so ga lastniki naložili ob cestah.

Najslabše so jo odnesli 
lastniki gozdov na območju 
gospodarskih enot Nazarje, 
Rečica ob Savinji, Velenje in 
Šoštanj oziroma Bele Vode. 
Gozdarji so popisali oziroma 
ocenili stroške povečanega 

poseka, obnove gozdov, iz-
vajanja gozdne higiene ter 
poškodb gozdnih cest in 
vlak, skupno pa škodo vre-
dnotijo na 2,5 milijona evrov. 
»Še vedno je treba poudariti, 
da še vedno gre za ocene, ker 

Čiščenje ostankov ob cesti Arja vas–Velenje

Niso redki primeri dvojne škode, ko je drevo padlo na električni vodnik. 
(Foto: MARIJAN DENŠA)

v vseh gozdovih še nismo 
bili,« je omenil vodja enote 
Toni Breznik.

Nekateri lastniki so se ob 
lepem vremenu že odpravili 
v gozdove. Revirni gozdarji 
so na terenu, v dogovoru z 
lastniki skrbijo za odkazilo 
lesa. Podiranje poškodova-
nih dreves in čiščenje gozdov 
bosta spomladi zelo inten-
zivna, saj bi radi do sredine 
maja pospravili iglavce, da bi 
kar v največji meri preprečili 
pojav podlubnikov. Iz goz-
dov bo treba pospraviti tudi 
odlomljene vrhove iglavcev, 
ki ležijo po tleh. V nazarski 
enoti se ob sedanjem obsegu 
dela ne srečujejo s takšnimi 
težavami kot v nekaterih 
drugih še bolj poškodova-
nih predelih Slovenije. »Za-
sebni lastniki pomagajo pri 
odkazilu, nekoliko več težav 
imamo z nadškofijo, držav-
nih gozdov pa je na tem ob-
močju zanemarljivo malo. 
Seveda bi bilo dobro, če bi 
lahko preko javnih del do-
bili pomoč, kot je predvide-
no, vendar zaenkrat nismo 
dobili posebnih navodil,« je 
omenil Breznik.

Velik izziv bo predstavljalo 
tudi urejanje gozdnih cest, 
saj so zelo poškodovane. Za-
enkrat še vedno zagotavlja-
jo prevoznost, saj je treba 
pospraviti sečne ostanke, ki 
zapirajo gozdne ceste. Kar se 
cest tiče, so seveda najprej 
poskrbeli za tiste, ki vodi-
jo do posameznih območij 
oziroma kmetij, prevoznost 
gozdnih cest pa zagotovo ni 
bila prioriteta. Največ ce-
stnih poškodb je nastalo na 
brežinah, kjer so se podira-
la drevesa. Sicer za gozdne 
ceste skrbijo koncesionarji, 
sanacija cest pa bo odvisna 
od zmožnosti občinskih pro-
računov.

US

Z ilovico nad 
drevesne rane

Žled ni polomil le drevja v gozdovih, pač 
pa tudi številna sadna drevesa. Da se jih ni 
treba lotiti le z žago in jih v celoti odstraniti, 
če je polomljenih le nekaj vej, opozarja sadjar 
Slavko Turšič, avtor biodinamičnega sadjar-
skega koledarja iz Borovnice, ki o naravnih 
metodah pri oskrbi drevja večkrat predava 
tudi na našem območju.

Sam pod sadnim drevjem goji radič, če bi to 
drevje škropil z umetnimi preparati, zelenjava ne 
bi bila užitna, biodinamika pa ponuja metode, 
ki so naravne in ne škodijo. Tudi pri reševanju 
polomljenega drevja svetuje naravno metodo. 

Nekateri poznajo načine zaščite s smolo in pri-
pravki, ki obstajajo na trgu. Strokovnjaki sve-
tujejo, da bi bilo najbolje, da bi obžagane veje 
pustili brez premazov, ker se pod njimi lahko 
razširijo lesne gobe. Vendar v mokrem vremenu 
to ni priporočljivo, zato Turšič predlaga naraven 
način z ilovico.

Lastniki naj po njegovem najprej pregledajo, 
kako poškodovano je drevo. Če je izruvano s 
koreninami vred, ni druge pomoči, kot da ga 
razrežejo. Poleg polen za kurjavo lahko uporabi-
jo tudi veje, in sicer za izdelavo visoke grede ali 
panja za čebele samotarke. Na ta način bo drevo 
še nekaj časa koristilo drugim organizmom.

»Če so polomljene posamezne veje, naj jih 
lastniki odžagajo, z nožem pogladijo rez na ro-
bovih, potem pa površino namažejo s krtino, ki 
jo najdejo pod drevesom, ali z ilovico,« svetuje 
Turšič. S tem na drevo nanesejo mikroorganiz-

me in koristne snovi, ki jih drevo vsrkava in s 
tem se rana celi. Še bolje je, če ilovico zmešajo 
s kravjim gnojem, dodajo v to bazaltni pesek, 
ostanke lesnega pepela in mlečno sirotko. Eno 
uro je treba to mešati in zmes nanesti na rano. 
Če je ta izpostavljena izpiranju, jo lahko tudi 
pokrijejo z leseno desko. Na ta način bo lubje v 
nekaj letih preraslo to rano na drevesu.

Če je odlomljen vrh, Turšič svetuje, da ga 
lastniki prav tako odrežejo in s pomočjo ome-
njenih preparatov poskrbijo za rano. Pri obre-
zovanju je nato treba paziti, da se uravnoteži 
drevo in razredči pregosta krošnja. Pokazalo se 
je namreč, da so primerno vzdrževana drevesa 
z redkimi krošnjami vse tegobe zime prestala in 
so ostala pokončna, če so bile krošnje pregoste, 
pa so se veje zaradi teže ledu polomile.

TATJANA CVIRN

Če je žled polomil drevo, katerega sadeži 
so nam še posebej všeč, lahko s cepiči poskr-
bimo za vzgojo novega drevesa.

vilo lesa mogoče izvesti le z 
gradnjo gozdne vlake, se šteje, 
da je priprava oziroma gradnja 
gozdne vlake nujna. Zavod za 
gozdove Slovenije lahko za do-
ločitev varstvenih del izda več 
lastnikom gozdov na delu ob-
močja ukrepov iz tega zakona 
skupaj eno odločbo.

Lastniki gozdov morajo redno 
spremljati oziroma zagotoviti 
spremljanje stanja poškodova-
nega gozda zaradi odkrivanja 
žarišč podlubnikov najmanj ob 
koncu zime in ob začetku pole-
tja. Od 1. aprila do 31. oktobra 
(obdobje poletne sečnje) mo-
rajo spremljati oziroma zagoto-
viti spremljanje stanja gozdov 
s poškodovanimi iglavci enkrat 
mesečno.

Spremljanje stanja poško-
dovanega gozda je potrebno 
zlasti pri poškodovanih se-
stojih iglavcev, ki imajo več 
kot 50-odstotno zastopanost 
iglavcev v lesni zalogi, ter 
sestojih, v katerih so bila v 
preteklem letu odkrita žari-
šča podlubnikov. Zavod za 
gozdove lastniku gozda, ki 
ni izvedel ukrepov za zatira-
nje podlubnikov, do izvedbe 
ukrepov ne izda novih odločb 
za možni posek.

Oprostitev plačila kata-
strskega dohodka se lahko 
uporabi za parcele gozdnih 
zemljišč, ki jih je prizadel žled 
v takšnem obsegu, da je gozd 
uničen v celoti in je zavod za 
gozdove odredil obvezno ob-
novo gozda s sajenjem.

URŠKA SELIŠNIK
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ZGODBE IZ KAMRE Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.

kamra
www.kamra.si

Prihodnjič: Cinkarna v obdobju med obema vojnama 
(1918–1941)

Punčko je spolno zlorabil, 
da bi svojemu pohotu 
ugodil (21) Na podlagi prič je bilo dognano, da je K. P. zvabil osemletno R. S. v svoje stanovanje, jo po-

legel na posteljo, dvignil krilo, noge razširil, jo potipaval pri spolovilih in z isto tlačil vato.

Sodba, s katero je bil K. P. Obsojen na petnajst mesecev težke ječe zaradi spolne zlorabe otroka

140 korakov po zgodovini 
Cinkarne Celje (4)
Sledila je proizvodnja žveplove kisline

Prvi obrat za proizvodnjo žveplove kisline po sistemu OPL, 
zgrajen leta 1891, je uporabljal pražilne pline, ki so vsebovali 
visoke koncentracije žveplovega dioksida (SO2) iz pražarne 
cinkove sulfidne rude in tako zmanjševali onesnaževanje 
okolja v Gaberju, takratnem industrijskem delu Celja.

Prvotno je cinkarna ob-
segala samo topilnico in 
keramični oddelek. Cinkovo 
rudo, ki so jo dobivali iz Ru-
dnika Rabelj na Koroškem, 

Uporabljeni viri: 130 let 
cinkarne, 2003, 140 let cin-
karne, 2013

Samo do jutri, 28. februarja, je še na ogled razstava 
o zgodovini Cinkarne Celje, ki so jo pripravili 
zaposleni podjetja v II. nadstropju celjske knjižnice.

SI_ZAC/0609, Okrožno sodišče 
Celje, AŠ 87, Vr VI 792/19

so topili v posebnih desti-
lacijskih pečeh. Najprej so 
uporabljali rudo kalamino, 
ki ne vsebuje žvepla. Ko je 
te rude zmanjkalo, so začeli 
uporabljati cinkovo svetli-
co, ki vsebuje žveplo in jo 
je bilo treba najprej pražiti, 
zato so morali zgraditi tudi 
pražilne naprave. Pri pra-
ženju je nastal žveplov dio-
ksid, ki so ga spuščali skozi 
dimnik v zrak in je pomenil 
dokaj hudo obremenitev za 
okolje. Posledice so najbolj 
občutili Gaberčani, ki so se 
31. 7. 1876 zoper cinkarno 
pritožili na mestno občino 
Celje. Problem se je dal reši-
ti edino tako, da so žveplov 
dioksid zajeli in iz njega 

pridobili žveplovo kislino. V 
tem je videla interes Tovarna 
kemičnih izdelkov Hrastnik. 
Njen lastnik Georg Gossleth 
je leta 1890 na ministrstvo 
za poljedelstvo na Dunaju 
naslovil predlog, da bi ob 
cinkarni njegovo podjetje 
postavilo obrat, v katerem bi 
s praženjem cinkove svetlice 
pridobivali žveplovo kislino. 
Ministrstvo je dalo soglasje 
in ob cinkarni je bil leta 1891 
zgrajen obrat za proizvodnjo 
žveplove kisline, v katerem 
so za cinkarno pražili cinko-
vo rudo do leta 1934.

Ker zaradi povečevanja 
kapacitet ta pražilnica ni za-
doščala, je cinkarna v letih 
1911 do 1912 zgradila lastno 

moderno pražilnico in obrat 
za proizvodnjo žveplove ki-
sline po sistemu OPL.

Kasneje so povečevali pra-
žarno (od 1934) in temu ustre-
zno tudi proizvodne naprave 
za praženje rud in proizvodnjo 
žveplove kisline, ki so redno 
sledile novim razvojnim tehno-
logijam v svetu. Danes je tako 
v uporabi postopek dvojne 
katalize in dvojne absorpcije, 
kot surovina pa se uporablja le 
elementarno žveplo.

SREČKO MAČEK

Prvi obrat za proizvodnjo žveplove kisline po postopku OPL

Ferosulfatna linija za proizvodnjo žveplove kisline

Obtoženec prizna to deja-
nje, a trdi, da je dekle radi 
lakote prišlo k njemu v sobo 
in se mu je tam pritožila, da 
jo srbi med nogami, na kar je 
on iskal vzrok in ko je našel, 
da je dekle nečisto in rdeče 
pri spolovilih, isto osnažil z 
vato. Opisuje to dejanje le 

kot prvo pomoč, ko je storil 
dekletu, ne da bi pri tem mi-
slil kaj takega. Priča je ovrgla 
te trditve, saj je opazila, da 
je obdolženec imel zaklenje-
na vrata, da je prišel nato iz 
sobe ves bled in razburjen in 
da je umazano dejanje storil 
že večkrat. Obsojen je bil na 

petnajst mesecev težke ječe, 
dopolnjeno s trdim ležiščem 
enkrat mesečno ter povrači-
lom stroškov kazenskega 
postopka.
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ZA ZDRAVJE

Za lažje, natančnejše, 
učinkovitejše in varnejše delo
Prednosti ultrazvoka, ki ga je celjska bolnišnica kupila s pomočjo naše akcije Za manj bolečin

Rubriko Za zdravje ureja Anja Deučman. 
Predloge oziroma ideje ji lahko posredujete na 
anja.deucman@nt-rc.si

Leta 2008 smo prvič obe-
ležili evropski dan redkih 
bolezni. Zanj so izbrali za-
nimiv datum, 29. februar, 
ki nastopi le vsaka štiri leta 
in je tako redek kot redke 
bolezni. Letos dan tako 
obeležujemo že dan prej. 
Različnih redkih bolezni 
je sicer več kot pet tisoč, 
nekateri govorijo celo o 
številki osem tisoč.

Gre za raznolike skupine 
bolezenskih stanj, ki imajo 
po navedbah ministrstva 
za zdravje pogosto skupne 
značilnosti kroničnega, na-
predujočega, degenerativ-
nega in včasih življenjsko 
ogrožajočega poteka. Večina 
je genetskega izvora, a pov-
zročijo jih lahko tudi okužbe 
in vplivi iz okolja. Med sku-
pnimi značilnostmi tovrstnih 

Že prejšnji teden smo 
vas seznanili z izkupič-
kom dobrodelne akcije 
našega časopisa Za manj 
bolečin. Zbrali smo sko-
raj 13 tisoč evrov, ki jih je 
Splošna bolnišnica Celje 
namenila za nakup ul-
trazvoka. Obljubili smo, 
da bomo napravo in njen 
namen tokrat nekoliko po-
drobneje predstavili.

Bolnišnica je testirala več 
ultrazvokov in med njimi iz-
brala aparat eZono z vsemi 
potrebnimi dodatki, vreden 
malo več kot 19.200 evrov. 
Ultrazvok je v bolnišnici 
približno pol leta, tako da 
se je že izkazal kot izjemno 
dobrodošel, priročen in za-
nesljiv.

»Človek se pomena življenja brez boleči-
ne na žalost zave šele takrat, ko se sooči 
z bolečino. Šele takrat spozna, kako 
lahko bolečina okrni kakovost življenja. 
Mi vsakeega bolnika, ki pomoč poišče v 
naši ambulanti, obravnavamo indivi-
dualno in naredimo vse, kar lahko, da 
bolečino, če je že ne odpravimo popol-
noma, vsaj močno zmanjšamo,« razla-
ga predstojnik oddelka Rajko Kandare.

V ambulanti za diagnostiko in terapijo bolečin obrav-
navajo bolnike z rakom v napredovali fazi, z bolečinami 
zaradi skeletno-mišičnih obolenj in obolenj živčevja, 
bolnike s kroničnimi nevrološkimi bolečinami in ljudi z 
bolečinami po operacijah. Lani so obravili nekaj več kot 
1.800 obravnav, ugotavljajo pa, da se potrebe po tovrstni 
oskrbi zaradi staranja prebivalstva povečujejo.

»Ta ultrazvok sicer res ni mercedes med vsemi ultrazvoki, ki 
so danes na trgu, a povsem zadostuje za naše potrebe. Za 
nas je namreč bistveno, da je mobilen, majhen in okreten,« 
pravi naš sogovornik.

Predstojnik oddelka za anesteziologijo, intenzivno medicino operativnih strok in terapijo bolečin Rajko 
Kandare nam je z veseljem razložil, kako deluje ultrazvok. Ob tem se iskreno zahvaljuje vsem, ki so pri-
spevali za njegov nakup.

Hudo trpljenje šestih bolnikov
Skoraj vsi slovenski bolniki z najtežjo obliko bulozne epi-

dermolize so iz naših krajev.

Redke bolezni resen problem
V svetu ni skupne definicije, kaj je red-
ka bolezen, Evropska unija bolezni šteje 
za redke, kadar prizadenejo največ 500 
na milijon oseb.

bolezni so tudi globok psi-
hosocialni vpliv na bolnike 
in svojce, saj je oskrba teh 
bolezni zahtevna, pogosto 
vključuje zapletene in dolgo-
trajne diagnostične postopke 
ter zelo draga zdravila.

Načrt dela že pod 
streho
Redkih bolezni ne smemo 

spregledati in zanemarjati. 
Svet o evropskem ukrepanju 
na področju redkih bolezni 
je državam članicam Evrop-
ske unije tako naložil, da so 
morale do konca leta 2013 

pripraviti dokument dela na 
tem področju. Slovenija je 
pod okriljem nacionalnega 
programa za redke bolezni 
že februarja 2012 sprejela na-
črt dela na področju redkih 
bolezni. Je izhodišče za obli-
kovanje letnih akcijskih na-
črtov vse do leta 2020. Med 
glavnimi cilji, opredeljenimi  
v načrtu, so spremljanje red-
kih bolezni, saj načrt predvi-
deva vzpostavitev nacional-
nega registra redkih bolezni, 
izboljšanje možnosti zgodnje 
diagnostike in dostopno-
sti primerne zdravstvene 
obravnave, izboljšanje ce-
lostnega pristopa k redkim 
boleznim in izboljšanje in-
formiranosti. Pomembnejši 
nalogi sta tudi vzpostavitev 
čezmejnega sodelovanja in 
njegova optimizacija, saj so 
bolniki z redkimi boleznimi 
pogosto odvisni od zdravlje-
nja v tujini.

AD

Nič več pikanja na 
slepo

Ambulanta za diagnostiko 
in terapijo bolečin, katere 
osnovna naloga je poma-
gati ljudem s takšnimi in 
z drugačnimi bolečinami, 
je zaživela leta 1997. Kot je 
ob predaji donacije pove-
dal predstojnik Oddelka za 
anesteziologijo, intenzivno 
medicino operativnih strok 

in terapijo bolečin, anestezi-
olog in reanimatolog Rajko 
Kandare, je želja, da bi dobi-
li ultrazvok za to ambulanto, 
stara že kakšno desetletje. 
Pomeni namreč olajšanje dela 
za zdravnike, predvsem pa 
prinaša prednosti za bolnike. 
»Do zdaj smo protibolečinska 
zdravila uporabljali tako, da 
smo si s pomočjo anatomskih 
točk prikazali določena po-
dročja na človeku in zdravilo 

na področje živca ali živčnega 
pleteža dejansko vbrizgali na 
slepo. Pomagali smo si tudi 
z elektrostimulacijo, kar po-
meni, da s pomočjo elektri-
ke vzdražiš posamezne živ-
ce, kar povzroči tresljaje na 
delu telesa, na podlagi česar 
lahko apliciraš zdravilo, a ta 
metoda je za bolnika precej 
neprijetna,« razlaga Kandare. 
Z ultrazvokom bo vbrizganje 
zdravila enostavnejše, na-
tančnejše, učinkovitejše in 
tudi varnejše.

Prikaže notranje 
strukture
Ultrazvok na zaslonu pri-

kaže strukture v telesu. Za to 
poskrbi predvsem sonda, ki 
je tudi najdražji del ultrazvo-
ka. Zdravnik lahko tako vsak 
trenutek vidi, kje je igla, kako 
potuje in koliko se približa 
živcu. Pomembno je namreč, 
da se živcu, po katerem se 
prenaša bolečina, čim bolj 
približa. Zdravilo tako naredi 
nekakšno blokado in prepreči 
nadaljnji prenos bolečine. Na 
ultrazvoku je tudi lepo vidno, 
ali se zdravilo pod kožo razlije 
tako, kot se mora. Ultrazvok 
bo ob tem uporaben tudi za 
diagnostiko. Za bolečine je 
včasih kriv na primer kakšen 
vozel, ki je na ultrazvoku 
lepo viden, najbolje pa ga je 
»razdreti« ročno, z različnimi 
manualnimi tehnikami. Tudi 
za odpravo bolečin torej niso 
vedno potrebna zdravila. Ker 
je ultrazvok mobilen, ga se-
veda ne bodo uporabljali le v 

ambulanti za diagnostiko in 
terapijo bolečin, dobrodošel 
bo tudi v drugih ambulant, pa 
tudi v operacijskih sobah.

Usposabljanje je 
nujno
Ambulanta za diagnostiko 

in terapijo bolečin je svoje-
vrstna, predvsem zato, ker 
praviloma zahteva precej 
daljšo posamezno obravnavo 
kot večina ostalih ambulant. 
Uporaba protibolečinskih 
zdravil je namreč le ena od 
številnih metod, s katerimi 
lajšajo bolečine. Posame-
zna terapija lahko traja tudi 
20 minut, akupunktura na 
primer zahteva še več časa. 
V ambulanti so se sicer po 
odhodu nekdanje zdravnice 

v pokoj srečali s kadrovsko 
stisko, ki jo že nekaj časa re-
šujeta »gostujoči« zdravnici 
iz drugih bolnišnic. A v celj-
ski bolnišnici so za to delo 
zdaj začeli usposabljati svoje 
zdravnike. »To je dolgotrajen 
proces, saj potrebujejo poleg 
specializacije iz anestezije 
za to delo še vsaj tri leta do-
datnega izobraževanja, po-
membne so tudi izkušnje. 
Med drugim bodo znanje 
pridobivali na izobraževa-
njih na terciarni ravni ter na 
kongresih,« pravi Kandare in 
dodaja, da so tudi za delo z 
ultrazvokom potrebna doda-
tna usposabljanja.

ANJA DEUČMAN
Foto: SHERPA
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V soboto, 22. februarja, 
smo imeli člani PD Oj-
strica Celje redno letno 
konferenco. Udeležilo se 
jo je 59 članov društva, 
med povabljenimi gosti 
pa so nas z navzočnostjo 
počastili Manja Rajh, 
predsednica SMDO ter 
predstavniki planinskih 
društev Ruše, Slivnica in 
Grmada.

Poročilo o delu društva v 
letu 2013 je predstavil naš 
dolgoletni predsednik Vili 
Vengust, s poročilom o fi-
nančnem stanju društva nas 
je seznanila blagajničarka 
Mira Zakrajška in s poro-
čilom nadzornega odbora 
predsednik Peter Omersel.

Najboljši inovatorji v velenjskem premogovniku

Primeri uporabnih inovacij Premogovnik Velenje in 
njegova hčerinska druž-
ba HTZ Velenje sta v kul-
turnem domu v Šoštanju 
izvedla sklepni del akcije 
Inovator leta, ki jo skupaj 
pripravljata že četrto leto 
zapored.

Razglasili so najboljše ino-
vatorje in promotorje inova-
cijske dejavnosti ter najbolj 
inovativno področje oziroma 
organizacijsko enoto. V akci-
jo Inovator leta so bili vklju-
čeni vsi koristni predlogi, ki 
so jih v obeh družbah pre-
vzeli promotorji inovacijske 
dejavnosti na posameznih 
delovnih področjih. Skupaj 
je v akciji sodelovalo 22 pro-
motorjev in 119 inovatorjev, 
prevzetih oziroma v akcijo 
vključenih je bilo 176 kori-
stnih predlogov. 140 kori-
stnih predlogov je bilo izpe-
ljanih, ostali so v različnih 
etapah uresničevanja.

V kategoriji najboljši ino-
vator leta je zmagal Damjan 
Maze, drugo mesto je zase-
dla Mateja Sovič, tretje me-
sto sta si z enakim številom 
točk delila Boštjan Gorjup in 
Aleksander Kavčnik. V ka-
tegoriji najboljši promotor 
leta je prvo mesto zasedel 
Vladimir Sredenšek, drugi 
je bil Silvo Pečovnik, tretje 
mesto sta si tudi v tej kate-
goriji razdelila dva, in sicer 
Robert Brezovnik in Gre-
gor Železnik. Za najboljšo 
organizacijsko enoto na 
področju inovativnosti za 
leto 2013 so razglasili Stroj-
ni remont iz podjetja HTZ 
Velenje. Janko Avberšek, 
vodja Strojnega remonta 
HTZ, je v imenu najboljše 
organizacijske enote iz rok 
direktorja družbe HTZ De-
jana Radovanovića Velenje 
prejel prehodni pokal.

US

Puerto de la Cruz, Tenerife: dijaki iz treh slovenskih šol z mentorji

Deset let prakse v tujini
Tako dijaki Ekonomske 

šole Celje po domače ime-
nujejo projekt mobilnosti 
Leonardo da Vinci, v okviru 
katerega se je v letošnjem 
šolskem letu domov vrnila 
že deseta generacija.

V desetletnem obdobju 
je bilo s pomočjo evropskih 
sredstev na praktičnem 
usposabljanju v tujini že več 
kot 250 dijakov in vsak je 
spisal svojo zgodbo o uspe-
hu. Najbolj razveseljuje, da 
se jih zaradi srednješolske 
izkušnje precej odloči za 
mobilnost tudi kasneje v 

V soboto, 22. februarja je 
na drugem festivalu malih 
vokalnih skupin (FMS) In 
spiritu canticum (V duhu 
pesmi) Vokalna skupina 
In spiritu, ki deluje pod 
umetniškim vodstvom Da-

Festival malih 
vokalnih skupin

Vokalna skupina In spiritu je pripravila drugi festival malih vokalnih skupin.

vida Preložnika, ponovno 
gostila dva ugledna pevska 
sestava.

Iz Prlekije je prišel Ljuto-
merski oktet, ki deluje pod 
umetniškim vodstvom Duša-
na Preloga in že 49. leto goji 

tradicijo moškega petja v 
Ljutomeru, za seboj pa ima-
jo že tudi vrsto nastopov po 
Sloveniji in tujini. Kranjski 
oktet, ki deluje pod ume-
tniškim vodstvom Andreja 
Ropasa, pa se je predstavil 

kot predstavnik zahodnega 
dela Slovenije, saj je na Go-
renjskem v petih letih svoje-
ga delovanja pustil že vidne 
sledove pri nadaljevanju in 
ohranjanju bogate tradicije 
oktetovskega petja.

Kot protiutež péti besedi 
je koncertni večer pove-
zoval radijski voditelj Jure 
Sešek. FMS je zasnovan kot 
vrhunski vokalni dogodek v 
občini Vojnik, katerega na-
men je predstaviti repertoar 
slovenskih in tujih avtorjev, 
ljudske in avtorske glasbe 
s posvetnega in sakralnega 
področja.

Po zelo uspešnem prvem 
FMS v letu 2013, ki je bil v 
okviru praznovanja kultur-
nega praznika v občini Voj-
nik, ostaja najpomembnejše 
vodilo organizatorja festiva-
la, Vokalne skupine In spi-
ritu, ohranjanje in dviganje 
ravni slovenske vokalne glas-
be. S tovrstnim projektom 
lahko petje in skladatelje 
približa raznoliki publiki ter 
zajame kar se da velik krog 
občinstva.

Večnamenska dvorana v 
POŠ Nova Cerkev je bila to-
krat spet polna, saj se je kon-
certnega dogodka udeležilo 
več kot 400 ljudi. Prihodnji 
festival naj bi bil zasnovan 
še obsežneje, z več zvrstmi 
vokalne glasbe.

DP, foto: MATJAŽ 
JAMBRIŠKO

Pregledali 
delo društva

Našim zaslužnim članom 
smo podelili tudi nekaj pri-
znanj PZS (bronasto, srebr-
no in zlato plaketo), prav 
tako tudi vodnikom za po-
žrtvovalno delo v društvu.

Po uradnem delu je sledil 
drugi, zabavnejši del konfe-
rence, ki smo ga popestrili s 
srečelovom, ob živi glasbi pa 
smo se tudi malce zavrteli.

Vse ljubitelje planin in 
pohodništva vabimo, da se 
nam pridružijo na prijetnih 
pohodih, o katerih vas redno 
obveščamo na naši spletni 
strani www.pd-ojstrica.si 
in v izložbi Alpine v Celju, 
kjer smo si izborili majhen 
prostor za obvestila.

EM

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2014, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.
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Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 
moπnjiËka vsako sredo ob 12.15 na Radiu Celje
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 

ZaËnemo

5. marca!
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Glasba bogati tudi v jeseni življenja!
Prijetno glasbeno prese-

nečenje so pred dnevi doži-
veli varovanci doma ostare-
lih na Polzeli, čeprav se tudi 
sami veliko udejstvujejo na 
področju glasbe. Iz njihovih 
vrst namreč prihaja pevski 
zbor, ki so ga poimenovali 
Šeneški glas.

Varovanci doma se vsak te-
den dobijo in pridno vadijo. 
Vajeti zbora je pred nedav-
nim prevzela Breda Kralj, ki 
je z dušo in s telesom preda-
na svojemu poslanstvu, saj 
je že desetletja zaposlena 
v domu in svoje varovance 
odlično pozna. Ker ima že od 
nekdaj rada glasbo, je izziv 
zborovodkinje sprejela brez 
oklevanja. Za pevci je že kar 
nekaj nastopov in sodelo-
vanj, a najlepše preseneče-
nje so varovanci doma doži-
veli v prvih dneh februarja. 
V domu je zbor pripravljal 
koncert in ker je zborovod-
kinja Breda želela, da bi bil 
zares nekaj posebnega, je 
skrivaj nanj povabila Staneta 
Vidmarja. Ni mogoče z be-

sedami opisati, kako zelo so 
bili presenečeni vsi prisotni, 
saj Staneta zaradi njegovih 
pesmi dobro poznajo. Mnogi 
niso dojeli, da je zares pred 

njimi in da poje prav zanje. 
Izbrane tematske pesmi so 
varovancem segle do srca. 
Velika zahvala velja Stanetu 
Vidmarju, ki je v domu na-

stopil dobrodelno in si vzel 
čas za tiste, na katere dosti-
krat pozabimo. Kako malo je 
pravzaprav treba, da nekomu 
polepšamo dan, kakršnega 

bodo na Polzeli zagotovo še 
dolgo pomnili. »Nasmeh na 
obrazih tistih, ki svoje dni 
preživljajo v domu ostarelih, 
je zagotovo največje plačilo 

za trud,« je ob koncu dodala 
zborovodkinja Breda Kralj, ki 
je nadvse hvaležna, da je pre-
senečenje odlično uspelo.

KLAVDIJA WINDER

času študija, bodisi za štu-
dijsko izmenjavo bodisi za 
pridobivanje dragocenih 
praktičnih izkušenj v pod-
jetjih v tujini.

Praksa v tujini seveda ne 
pomeni, da dijaki pridobi-
jo le prve ali nove delovne 
izkušnje, temveč razširijo 
obzorje tudi na drugih po-
dročjih: poglobijo svoje po-
znavanje države gostitelji-
ce, usvojijo osnove njenega 
jezika in nadgradijo znanje 
angleščine, saj je le-ta nji-
hov delovni jezik. Izboljša 
se njihova samopodoba, sa-
mostojnost in iznajdljivost 
pa prav tako dobita nove 
razsežnosti, zaradi česar 
ima celotna izkušnja veliko 

dodano vrednost. Ta je pod-
krepljena še z vsemi doku-
menti, ki jih dijaki dobijo po 
končanem bivanju v tujini 
in ki potrjujejo pridobljena 
znanja in izkušnje, kar bodo 
njihovi bodoči delodajalci z 
zanimanjem preučili.

Pod svoje okrilje smo 
povabili tudi šole, ki se do 
zdaj z mobilnostjo niso 
ukvarjale. V ta namen smo 
ustanovili Konzorcij eko-
nomskih šol; pridružile so 
se nam Ekonomska šola iz 
Murske Sobote in Ekonom-
ska šola iz Novega mesta te 
Srednja šola Slovenj Gradec 
in Muta.

V tujino je odpotovalo 37 
dijakov, od tega 27 v Španijo 

(19 v Seviljo in 8 na Tenerife 
na Kanarskih otokih) in 10 
na Portugalsko (Braga). Vse 
lokacije so dijake navdušile 
s svojo bogato zgodovino in 
kulturo.

V vseh šolah konzorcija 
smo zelo ponosni na svoje 
dijake, ki so zbrali dovolj po-
guma, da so se odločili za ta-
kšno dogodivščino v svojem 
življenju. Veseli smo, da nam 
je v vseh teh letih uspelo pri-
dobiti toliko evropskih sred-
stev, da smo lahko dijakom 
na stežaj odprli vrata Evrope. 
Zdaj ko je izkušnja za njimi, 
ugotavljajo, da so se imeli 
enkratno in bi vse skupaj z 
veseljem ponovili.

MATEJA OBREZ VERBIČ

Valentinova stoletnica

Frančiška Antloga z gosti

V Domu upokojencev na Polzeli je bilo 14. februarja 
na valentinovo slovesno. Stoti rojstni dan je praznovala 
Frančiška Antologa, ki je v domu že od leta 2008.

kot Šmarčanova, leta 1934 
pa se je poročila z enajst let 

13 vnukov, 18 pravnukov in 
enega prapravnuka.

Ob visokem jubileju, prav 
na njen rojstni dan, so se v nje-
nem domskem bivališču poleg 
otrok in drugih sorodnikov 
zbrali še žalski župan Janko 
Kos, predsednik Mestnega 
skupnosti Žalec Roman Vi-

rant, predsednica KO RK Ža-
lec Lora Virant, soseda Ivica 
Zapušek Skubic in direktorica 
doma upokojencev Eva Lenko 
z delom osebja, ki skrbi zanjo. 
Seveda so vsi prišli z najlepši-
mi željami, nazdravili so ji in 
razrezali torto.

TT
Frančiška se je rodila v 

Šmartnem v Rožni dolini 

starejšim Ivanom Antlogo na 
kmetijo na Ložnico pri Žalcu. 
Imela sta osem otrok, Herto, 
Rozalijo, Marijo, Valerijo, 
Faniko, Ivana, Marjana in Jo-

žeta, od teh sta Herta in Ivan 
pokojna, Jože pa je ostal na 
kmetiji. Leta 1994 ji je umrl 
mož, ki je bil tudi Maistrov 
borec. Otroci so jima podarili 
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V torek, 11. februarja, 
je bila za četrtošolce pro-
gramov gradbeni tehnik 
in okoljevarstveni tehnik 
delavnica o gradbenih od-
padkih. Pripravili so jo v 
okviru projekta ReBirth 
– pravilno ravnanje z grad-
benimi odpadki – breme, 
odgovornost ali priložnost, 
ki ga finančno podpirata 
Evropska unija, program 
LIFE+ in ministrstvo za 
kmetijstvo in okolje.

V uvodu je mag. Jure Le-
ben iz Zavoda za gradbeni-
štvo Slovenije (ZAG) pred-
stavil projekt ReBirth. Janja 
Leban iz GZS je predstavila 
zakonodajo na področju 
industrijskih in gradbenih 

V okviru praznovanja stote obletnice sedanje stavbe I. gimnazije v Celju nas je konec janu-
arja obiskal Borut Pahor. Predsednik države se je z dijaki pogovarjal o prihodnosti mladih.

Predsednik z dijaki
Naša več kot dvestoletna 

gimnazija je novembra 2013 
obeležila še en visok jubilej, 
stoletnico stavbe. Ob tej pri-

ložnosti se je zvrstilo veliko 
dogodkov: odprtje razstave 

Celjska košarka, okrogla 
miza z naslovom 100-letni-
ca telovadnice I. gimnazije 
v Celju, pika na i pa je bil 
zagotovo visok državniški 
obisk.

Predsednik je svoj obisk 
v Celju začel v Domu ob 

Savinji in se na koncu usta-
vil še v naši šoli, kjer so ga 
sprejeli ravnatelj, dr. Anton 
Šepetavc, in njegova pomoč-
nika, mag. Alojz Robnik in 
mag. Mojca Alif. Najprej so 
pevci Mešanega mladinskega 
pevskega zbora I. gimnazije 

v Celju zapeli predsedniku, 
sledil je sproščen in prijatelj-
ski pogovor z dijaki. Predse-
dnik je zavzeto odgovarjal 
na njihova vprašanja. Pogo-
varjali so se o prihodnosti 
mladih, o rešitvah, idejah 
za izboljšanje položaja in 
svetlejšo prihodnost. Pou-
daril je samoiniciativnost 
in izbiro študija po lastnih 
željah. Spodbudil je dijake k 
opravljanju počitniških del, 
saj le tako pridobijo veliko 
izkušenj, kljub pogostokrat 
majhnemu plačilu. Govoril je 
o svojih izkušnjah iz najstni-
ških let in povedal, da je tudi 
sam šel skozi obdobje iska-
nja življenjske poti. Ponosen 
je na to, da se je na fakulteti 
»zbudil«, kot je sam dejal, in 
postal to, kar je.

Prepričana sem, da bodo v 
zavesti dijakov še dolgo od-
zvanjale pomenljive predse-
dnikove besede, da je treba 
znanje nadgrajevati, se ve-
nomer učiti in pri tem znati 
tudi uživati.

KLARA PODERGAJS
Foto: JOŽE 

PETRAK ZAJC

Delavnica o gradbenih odpadkih

Čaka jih še državni preizkus

Učitelj Dejan Tabor in korepetitorka Mojca Lukmar ter uspešni tolkalisti Anže Tratar, Martin Medvešek 
in Jakob Vrščaj

Učitelj Marko Razboršek z učencema trobente Danielo Kovač in Borom 
Turnškom

odpadkov. Mirko Šprinzer 
iz podjetja PKG je podal iz-
kušnje in videnje o ravnanju 
z gradbenimi odpadki pod 
naslovom Ravnanje z grad-
benimi odpadki in zemelj-
skimi izkopi, predvsem pa je 
opozoril na pomanjkljivosti 
v praksi pri izvajanju zako-
nodaje s področja odpadkov. 
Primož Jurjavčič iz podjetja 
Structum je predstavil po-
stopke selektivnega rušenja. 
Doc. dr. Ana Mladenovič iz 
ZAG je na koncu v predava-
nju Odpadki kot surovina za 
gradbeništvo opisala postop-
ke nanoremediacije, s kate-
rimi očistimo onesnažena 
območja in podala zanimi-
ve izzive sedanjosti: kako bi 

zamenjali cement, katerega 
proizvodnja je energetsko 
potratna in ekološko spor-
na, kako bi naredili umetni 
bitumen, s katerimi alter-
nativnimi materiali bi lahko 
zamenjali agregate?

Ob tej priložnosti je bila v 
avli Srednje šole za gradbeni-
štvo in varovanje okolja po-
stavljena mobilna razstava.

Dijaki obeh programov so 
predavanja z zanimanjem 
poslušali, nenazadnje se 
bodo številni že jutri v praksi 
srečali s to problematiko.

SARA GRAD, G-4. b, foto: 
TJAŠA ANTOLINC, G-3. c.

Srednja šola za 
gradbeništvo in 

varovanje okolja

Učenci Glasbene šole La-
ško–Radeče so se udeležili 
17. regijskega tekmovanja 
in nadgradili svoje znanje 
z uspehi.

priznanje je s pozavno v isti 
kategoriji osvojil tudi Luka 
Šrgan. Njegov učitelj je Da-
vid Kajič, korepetitorka Moj-
ca Lukmar.

V 1.a-kategoriji je troben-
tač Dušan Lazar osvojil sre-
brno priznanje, Žiga Kmetič 
in Lovro Nograšek pa sta z 
igranjem na to glasbilo osvo-
jila zlato priznanje. Njihov 
učitelj je Boštjan Župevc, 
korepetitorka Nina Mole. 
Zlata sta bila tudi troben-
tača Daniela Kovač v 1.b-
kategoriji in Bor Turnšek v 
1.c-kategoriji. Njun učitelj je 
Marko Razboršek, korepeti-
tor Dejan Jakšič.

Uspešni so bili tudi tolka-
listi v 1.c-kategoriji. Jakob 
Vrščaj je osvojil srebrno 
priznanje, Martin Medve-
šek in Anže Tratar pa zla-
tega. Njihov učitelj je Dejan 
Tabor, korepetitorka Mojca 
Lukmar.

Prejemniki zlatih priznanj 
se bodo udeležili 43. dr-
žavnega tekmovanja, ki bo 
marca.

RJ

Anja Kerkoč in Eva No-
grašek, klavirski duo, sta v 
1.b-kategoriji osvojili srebr-
no priznanje. Njuna učite-
ljica je Nina Mole. Srebrno 
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»To morate ponoviti!« je bilo 
slišati iz ust najmlajših, za kate-
re velja, da so zahtevni, a iskreni 
kritiki.

V veliki dvorani Celjskega doma je 
bila v četrtek, 13. februarja, glasbeno 
obarvana prireditev, s katero smo di-
jaki in profesorji Gimnazije Lava po-
častili slovenski kulturni praznik.

Po državni himni in uvodnem na-
govoru dijakinj Anite Tomič in Žive 
Ferara smo prisluhnili Big bandu 
Orkestra Slovenske vojske. Glasbeni 
gostje so s petjem in z igranjem po-
skrbeli za smeh, navdušenje, dobro 
voljo in sproščenost. Pod vodstvom 
dirigenta Rudolfa Strnada so nas 
popeljali na prav posebno glasbeno 
potovanje. Prepustili smo se hitom 
dvajsetega stoletja iz različnih glasbe-
nih zvrsti, uživali v znanih kitarskih 
rifih, saksofonskih solih in čudovitih 
vokalih. Na prireditvi so se izkaza-
le tudi naše dijakinje: Anita Tomič, 
Špela Cehner, Nina Privošnik in Maja 

Gračner. V spremljavi gostujočega or-
kestra so odpele zimzeleni slovenski 
popevki Vrtiljak in Dan ljubezni.

Člani Big banda Orkestra Slovenske 
vojske so s svojim repertoarjem slo-
venskih in tujih glasbenih uspešnic 
dokazali, da sodijo v sam vrh slo-
venske glasbene ustvarjalnosti. Med 
enournim nastopom jim je uspelo ob-
činstvo spraviti na noge in v izjemno 
razpoloženje.

Veseli smo, da smo se lahko po-
klonili našemu največjemu pesniku 
Francetu Prešernu in slovenski kul-
turi nasploh na tako poseben način. 
Prireditev, ki sta jo organizirali pro-
fesorici Metka Jagodič Pogačar in 
Simona Jereb, nam bo vsem ostala 
v nepozabnem spominu.

TAJDA TAVČER, GL-3. c
Gimnazija Lava

Letošnji februar je v znamenju olimpijskih iger v Sočiju, 
ki smo jih spremljali tudi v naši šoli. V avli šole imamo 
postavljen olimpijski kotiček, okrašen z navijaškimi pri-
pomočki. Na velikem platnu smo si lahko ogledali najpo-
membnejše nastope naših olimpijcev. Tako smo pozorno 
spremljali nastope Tine Maze ob osvojitvi obeh zlatih 
medalj, veselili smo se pomembne zmage hokejistov proti 
Avstrijcem, stiskali pesti za biatlonce, smučarske tekače, 
deskarje na snegu …

Naši učitelji so dodatno popestrili olimpijsko vzdušje z 
različnimi nagradnimi igrami. Vsak dan so nam zastavili 
vprašanja, ki so bila povezana z olimpijskimi igrami. Tako 
smo na primer odgovarjali na geografska vprašana o legi, 
časovnem pasu in podnebju Sočija; s področja biologije smo 
morali odgovoriti na vprašanja o živalih, ki so letošnje ma-
skote OI, in kako se imenuje kislina, ki povzroča bolečine v 
mišicah. Do konca tedna so nam učitelji pripravili še nekaj 
zanimivih vprašanj s področja matematike in angleščine, 
končan pa je že olimpijski literarni natečaj, za katerega smo 
morali napisati pesem, ki vsebuje besedne zveze zlata me-

Prešerno pred 
kulturnim praznikom

OŠ Polzela je s petka, 31. januarja, 
na soboto, 1. februarja gostila kar 108 
zaspancev. Toliko otrok iz oddelkov 
podaljšanega bivanja je namreč pre-
spalo v šolskih prostorih.

Nazaj v šolo smo prišli ob sedmih 
zvečer. Zbrali smo se v avli, kjer so 
nam učiteljice predstavile načrt dru-
ženja. Odšli smo v razrede, kjer so nam 
učiteljice v parih povedale tri različne 
pravljice. Sledila je večerja, imeli smo 
mlečni zdrob. Ko smo pojedli, smo si 
lahko z vozička vzeli še sadje ali kruh. 
Naša skupina je pomila posodo. Nato 
smo si ogledali akrobacije Anžeta iz 
Žalca, ki je plesal breakdance.

Končno je prišlo na vrsto spanje. Ko 
smo prišli v učilnico, smo si umili zobe 

in si pripravili ležišča. Tekmovali smo, 
kdo bo zaspal prvi. Pri nas je bila to 
Nika. Nekateri smo zaspali šele okrog 
polnoči, ker smo klepetali.

Zbudili smo se okoli sedme ure. Tisti, 
ki smo se zbudili pred tem, smo se pogo-
varjali čisto potiho. Za zajtrk smo imeli 
jogurt in kosmiče. Nato smo pospravili 
stvari in se počasi odpravili domov.

In mnenje avtoric tega zapisa? Obe-
ma, tako Neži kot Nani je bilo super 
ter zanimivo in si želiva, da bi takšno 
spanje ponovili še tolikokrat, kolikor je 
peska v puščavi in na plaži, pa še zvezd 
in planetov skupaj.

NEŽA ZUPAN
NANA PETROVIĆ, 4.a

OŠ Polzela

Ko v šoli tudi spiš

Proslavili z Orkestrom Slovenske vojske

Olimpijsko 
vzdušje

dalja, Ljubečna, olimpijske igre, zakon, Slovenci in učenci. 
Napisali smo kar nekaj zanimivih pesmic, med katerimi so 
naši učitelji izbrali tri najboljše.

Navdušeni smo nad neverjetnimi uspehi naših športnikov. Z 
veseljem bomo stiskali pesti zanje tudi po olimpijskih igrah.

LINA ČATER, NIKA IVANUŠ in NELI ZLATOPER, OŠ Ljubečna

Že prvo šolsko uro so učence z 
radijsko oddajo presenetili učite-
lji in ravnateljica, ki so recitirali 
Prešernove pesmi. Naslednje pre-

senečenje jih je čakalo na šolskih 
hodnikih, ko jim je 33 osmošolcev 
na svojevrsten način predstavilo 
Prešernovo poezijo. Na šestih raz-
ličnih mestih po šoli smo lahko 
poslušali Prešernove pesmi. Med 
gledalci je bil tudi sam Prešeren, 
ki mimoidočim delil fige in jim 
povedal tudi kakšno zanimivost iz 
svojega življenja. Učenci pa so se 
sprehajali od kotička do kotička in 
uživali ob izbrani Prešernovi poe-
ziji. Gledalci so bili nad razgibano 
»ulično« predstavo navdušeni.

Osmošolci so ta dan v avli šole 
na ogled postavili tudi svoje ilu-
stracije Prešernovih pesmi, ki so 
jih deklamirali.

Poseben kulturni program pa se 
je odvijal tudi v šolski knjižnici. 
Učenci petega razreda so pripra-
vili recital pesmi Ferija Lainščka, 
ki bo v aprilu gost bralne značke. 
Program je bil namenjen učencem 
3. razreda, ki so bili ta dan sprejeti 
v šolsko kulturno društvo.

In namesto zaključka: Da, naši 
dragi mladi gledalci. Ponovili 
bomo. Tudi zaradi vas in takih, 
ki »dobro v srcu mislijo«.

BARBARA UŽMAH, 8. a
novinarski krožek OŠ Griže
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»Ljudem se žival, ki jo najdejo na cesti, zasmili. Zanjo poskrbijo do neke mere, 
dajo ji na primer hrano in vodo, ne poskrbijo pa zanjo tako, da bi imela streho 
nad glavo. To ji nudijo v zavetišču, zato je prav, da z najdenimi živalmi ravna-
mo tako, kot veleva zakon,« pravi mag. Mitja Šedlbauer iz sektorja za zdravje in 
dobrobit živali v Upravi RS za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin.

Zgolj hrana je za najdenčke 
premalo Vaščani Slatine pri Ponikvi prestrašeni zaradi psa brez nadzora – Občan je za-

puščenega kosmatinca nahranil, na druge ukrepe ni pomislil

V naše uredništvo je pred 
dnevi prispelo anonimno pi-
smo vaščanov Slatine pri Po-
nikvi, ki so se ustrašili psa, 
ki se nenadzorovano giba 
po vasi. Prebivalec Slatine, 
ki naj bi bil odgovoren za 
kosmatinca, pravi, da je pes 
pravzaprav najdenček. Ker 
mu je večkrat ponudil hra-
no, se že nekaj mesecev giba 
okoli njegovega doma. So-
govornik ne želi nesporazu-
mov z ostalimi vaščani, zato 
bo o psu obvestil zavetišče za 
živali, nam je zatrdil.

Zaskrbljeni vaščani so zapi-
sali, da se pes nenadzorovano 
giba po vasi, obiskuje dvori-
šča ljudi in se pojavlja okoli 
obor, kjer so jeleni. Opazili 
naj bi ga tudi na javni cesti 
in med preganjanjem divjadi 
v naravi. Začudeni so, da je 
bil kosmatinec brez nadzora 
tudi minule dni, ko sta pokra-
jino prekrila sneg in žled.

V svojem pismu so nave-
dli, da se bojijo morebitne 
nevarnosti za ljudi in živali, 
saj pes ni cepljen proti ste-
klini. Kot navajajo, naj bi na 
nevestno ravnanje s psom 
skrbnika opozorili tudi že 
lovci, vaščani pa so s svojim 
dopisom opozorili še veteri-
narstvo, policijsko postajo, 
lovsko družino in krajevno 
skupnost.

Kadar najdemo zapuščeno žival brez skrbnika, je dobro upoštevati nekaj pravil. Portal Pes, moj prijatelj svetuje, da 
najdbo najkasneje v roku 24 ur prijavimo najbližjemu zavetišču ali Veterinarski upravi RS. Živali ponudimo vodo in 
hrano ter jo poskusimo zadržati do prihoda osebe iz zavetišča. Razlogov, zakaj moramo zavetišče poklicati čim prej 
in zakaj pri tem ne smemo odlašati, je več. Žival je lahko bolna ali okužena s prenosljivimi bolezni, kar pomeni, da 
lahko okuži tako naše hišne živali kot ljudi ali da potrebuje zdravljenje. Žival se lahko pari, da ne bi bilo neželenih 
mladičev, pa sta potrebni čimprejšnja sterilizacija ali kastracija. S prijavo zavetišču lahko pomagamo tudi skrbniku, 
ki išče izgubljeno žival.

Vsa skrb, veterinarska oskrba, ceplje-
nja, sterilizacija in kastracija so odgo-
vornost lastnika živali. Če je lastnik 
znan, je to njegov strošek. Samo če 
lastnik ni znan, postane vse našteto 
strošek občine.

Po besedah Mitje Šedlbauerja je lahko vsaka zapuščena ali izgubljena žival nevarna za ljudi, vendar to ne pomeni, da se je morajo bati in nujno 
tudi izogibati. Previdnost pa ni odveč, prav tako ne pozornost na to, kako se žival obnaša. Je pa poudaril, da se ulova ljudje naj ne bi lotevali 
na lastno pest. Zanj so prisotna zavetišča in njihovo osebje, ki je zato usposobljeno.

»Kdo je njegov lastnik, ne 
vem. Najverjetneje ga je kdo 
zavrgel, jaz pa sem ga sprejel 
pred nekaj meseci, saj imam 
rad živali. Pes je res večji, 
vendar je zelo miroljuben 
in ljubezniv, nikomur ne bi 
storil nič hudega. Če je v tem 
problem, bom obvestil zave-
tišče, naj pride po njega, in 
ga nato morda vzel nazaj.«

Na vprašanje, zakaj psa ni 
priklenil in zanj bolje poskrbel 
v hladnejših dneh, je odgovo-
ril, da se pes znajde sam in se, 
kadar ga zebe, zavleče pod 
kozolec. Vaščan psa ni cepil, 
saj ga ni dojemal kot svojega, 
ampak kot potepuškega.

Kako pravilno 
ravnamo?
V Veterinarski upravi Repu-

blike Sloveniji pojasnjujejo, da 
je pri nas za dobrobit zapušče-
ne hišne živali po Zakonu o 
zaščiti živali odgovorna lo-
kalna skupnost. To pomeni, 
da mora imeti vsaka občina 
dogovor oziroma pogodbo 
z zavetiščem, ki skrbi za za-
puščene živali. Če ne vemo, 
katero zavetišče je pristojno za 
območje, kjer živimo, torej po-
kličemo občino, je dejal mag. 
Mitja Šedlbauer iz sektorja 
za zdravje in dobrobit živali v 
upravi za varno hrano, veteri-
narstvo in varstvo rastlin.

imajo mikročip, kar pome-
ni, da so vpisani v centralni 
register psov, ki vsebuje tudi 
podatke o lastniku. Če v tem 
času lastnika ne najde, posta-
ne žival last zavetišča. To 30 

dni išče novega lastnika ži-
vali, po tem obdobju pa ima 
pravico žival usmrtiti. »To se 
pri nas redkokdaj dogaja, saj 
zavetišča iščejo nove lastni-
ke dlje, kot veleva zakonski 

Pohodil ne bi niti 
mravlje
Sogovornik, pri katerem se 

zadržuje pes, nam je potrdil, 
da je ta prosto tekal naokrog 
v bližini njegovega doma. 

Nov dom za 
zapuščene
Zavetišče mora živali ulovi-

ti in jih odpeljati. Prvih deset 
dni mora intenzivno iskati 
lastnika. Pri psih preveri, če 

rok,« je pojasnil Šedlbauer. 
Omenjeni enomesečni rok je 
tudi pravi čas, da se tisti, ki 
zapuščeno žival najde in bi 
ji rad ponudil dom, odpravi 
v zavetišče kot kandidat za 

njenega novega lastnika. Če 
to želi, psa posvoji in nato 
kot odgovorni lastnik skrbi 
za njegovo dobrobit.

TINA VENGUST
Foto: arhiv NT (SHERPA)

Tole fotografijo medvedje šape je z mobitelom 
posnel Jože Zupan iz Laškega, ki se je v nedeljo 
zjutraj povzpel iz Zidanega Mostu mimo naselja 
Majland na zahodni greben Velikega Širja, kjer je 
blizu naselja Mrzlo Polje na robu jase našel več 
sledov medveda in jih fotografiral. S prijateljem 

lovcem Martinom Goriškom iz Lokavca, kamor 
je potem nadaljeval pot, sta po ogledu slike na 
računalniku ugotovila, da pripada sled zadnji nogi 
večjega odraslega medveda, ki je kar pogosto gost 
na tem delu Kozjanskega. Menda se na tistem 
območju zadržuje medvedka z mladiči.

Medved se je že 
prebudil
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Zima na cestah povzroča 
veliko stroškov tako državi 
kot tudi nam neposredno, in 
sicer na naših jeklenih ko-
njičkih. Lani maja so izraču-
nali, da je državo huda zima 
stala kar 82 milijonov evrov, 
pozna se prav tako v denar-
nicah lastnikov avtomobilov. 
Hud sovražnik cest in naših 
avtomobilov je sol.

Ceste solijo zlasti s tehnič-
no soljo, z natrijevim klori-
dom, saj slana voda zmrzne 
pri nižji temperaturi kot či-
sta voda. Sol je pač realnost 
Slovenije in še marsikatere 
druge države, z izjemo Švi-
ce, skandinavskih držav in 
delov Avstrije ter Nemčije, 
kjer na cestah steptani sneg 
posujejo s peskom. »Naša« 
sol, brez katere pozimi ne 
moremo, ni zgolj sovražnica 
cest in avtomobilske rje, ško-
duje tudi drevju in podtalnici. 
Drevesa ob soljenih cestah 
počasi propadajo, saj njihovi 
listi bledijo in se sušijo. Mne-
nja o tem, koliko sol škoduje 
podtalnici, so različna, od 
tega, da večina soli konča v 
rekah, do drugačnih opažanj. 
Po mnenju kanadskih znan-
stvenikov naj bi kar polovico 
soli končalo v podtalnici.

Tovarniška zaščita
O tem, da sol škoduje na-

šim avtomobilom, seveda ni 
dvoma, posledice so vidne. 
»Ko kupimo avtomobil, je 
že v tovarni zaščiten z zašči-
tnim slojem proti rjavenju,« 
omenja dober poznavalec 
tega področja Janez Žužek 
iz Avto moto zveze Slovenija 
(AMZS), ki je vodja poslovne 
enote Ljubljana. Spodnji del 
karoserije je že tovarniško 
zaščiten s snovjo, ki ublaži 
udarce kamenčkov. Kljub 
temu sčasoma nastanejo 
manjše poškodbe, zaradi ka-

terih je naš jekleni konjiček 
rjavenju bolj izpostavljen.

Zimske temperature prav 
tako načenjajo kakovost 
gumijastih in plastičnih de-
lov na avtomobilu, kot so 
manšete, polosi in ostale 
gumijaste zaščite zglobov. Z 
nižjimi temperaturami zašči-
tne gume svojo elastičnost 
izgubljajo, zato nastaja večja 
možnost pokanja in trganja, 
zaradi česar se pojavi razpo-
ka. Ko pride skozi gumijasto 
zaščito v notranjost sol, lah-
ko pride do trajnih poškodb 
zglobov, opozarja Žužek.

Kdaj peremo?
In kaj lahko lastniki avto-

mobilov za njihovo zaščito 
storimo sami? Žužek pre-
dlaga pregled podvozja pri 
strokovnjakih na servisih. 
Strokovnjak lahko morebi-
tne pomanjkljivosti odpravi. 
To je najbolj priporočljivo 
jeseni. Da je vozilo usposo-
bljeno za zimske razmere na 
cesti, mehanik pregleda pod-
vozje, krmilni mehanizem, 
pogonski sistem, delovanje 
blažilcev, delovanje zavor-
nega sistema, opravi test 
akumulatorja, pregleda hla-
dilni sistem in opravi meritev 
hladilne tekočine, pregleda 
svetila, stanje metlic brisal-
cev, tesnost motorja …

V zimskem času je zaradi 
vsega naštetega priporočlji-
vo pogostejše pranje vozila, 
skupaj s podvozjem. Boljša 
možnost so avtomatske pral-
nice, saj je sistem brizgalnih 
šob za pranje podvozja vgra-
jen v tla pralne steze, po kateri 
se vozilo premika. Tako voda 
doseže vse dele spodnjega 
dela vozila. Priporočljivo je, 
da avtomobila med izjemno 
nizkimi temperaturami ne pe-
remo, saj pride do zmrzovanja 
ključavnice in tesnil. Lahko se 

Sol avtomobilov ne mara
Škoduje tudi drevju in podtalnici – V kakšno pralnico in v kakšnem vremenu?

Kombinacija vode 
in soli ustvarja 
odlične pogoje za 
razvoj rje, kar je 
najbolj mogoče 
občutiti na izpo-
stavljenih delih 
vozila, kot so deli 
podvozja.

Pomembna je tudi zaščita gumijastih tesnil na vratih 
vozila proti zmrzovanju in trganju. Ko se pojavi veliko 
vlage, lahko vrata namreč primrznejo in ko jih skušamo 
odpreti, se tesnilo natrga, opozarja Janez Žužek. Zašči-
ta je mogoča z različnimi kemičnimi sredstvi, ki jih je 
mogoče kupiti v trgovinah z avtomobilsko kozmetiko. 
Pomembno je še preverjanje, ali nizkim temperaturam 
ustrezajo avtomobilske tekočine, kot sta hladilna tekočina 
in tekočina za pranje vetrobranskega stekla.

Po pluženju ceste običajno posipajo s soljo, kar ni dobro za naše je-
klene konjičke.

odločimo za pranje z vročim 
voskanjem, kar pomeni za-
ščito zgornjega dela vozila. 
Voskanje je zaščita laka pro-
ti vremenskim vplivom, saj 
vosek zapolni mikroskopske 
razpoke laka, vendar to ne po-
meni dolgoročne zaščite proti 
rjavenju.

Po desetih letih
In dodatna zaščita za pod-

vozje? Avtomobil, ki ga pri-

peljemo iz trgovine, v tovar-
ni že dovolj dobro zaščitijo, 
zato ta pozneje ni potrebna, 
razen če se pojavi poškodba, 
ki povzroča rjo. V današnjem 
času, seveda v normalnih 
okoliščinah, noben avtomo-
bil ne začne rjaveti prej kot 
v približno desetih letih. Pa 
nanosi na lak avtomobila? 
Ti avtomobilu povrnejo lesk 
ter predstavljajo zaščito pred 
vremenskimi vplivi, vendar 

pred poškodbami ne obva-
rujejo. Takšen nanos svetuje 
enkrat na leto, zaščitni pre-
mazi za lakirane dele vozila 
nas lahko stanejo od deset 
do sto petdeset evrov. Kemij-
ska sestava različnih polirnih 
sredstev oziroma zaščitnih 
premazov je seveda lahko 
zelo različna, odgovarja Ja-
nez Žužek.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv NT (SHERPA)
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 89

Zaupate nam že

69 letAvtor karikature je Milan Alašević.

Ženska je kot …
 … ljubka živalca: prijetno se je z njo igrati, dokler te ne 

ugrizne.
 … goba: lepša je, bolj je strupena.
 … košarka: ali zabijaš ali polagaš.
 … kondom: več je v tvoji denarnici kot na tvojem kore-

njaku.
 … avtomobilska guma: »napumpana«, brez profila in ve-

dno pripravljena, da koga povozi.
 … ročna bomba: kjerkoli eksplodira, povsod je potem 

kaos.
 … živa meja: če ne je neguješ, se zaraste k sosedu.
 … oblak: če se preseli drugam, bo mogoče še lep dan.
 … kravata: vzameš si jo v slabi svetlobi, potem pa te stiska 

okoli vratu.
 … telefon: velikokrat je zasedena, ni redkost, da je zvezana 

z napačno številko, da o vmešavanju tretje osebe v linijo niti 
ne govorimo.

 … orkan: ko pride, je divji, vznemirljiv, za seboj pusti le 
opustošenje.

 … trdnjava: spoznaš jo šele, ko jo osvojiš.
 … žaba: stalno kvaka in se boji štorklje.
 … sadje: komaj postane zrela, je že črv v njej.
 … država: svojo je treba zavarovati pred zunanjimi vplivi.
 … fičko: če ne kuha, nekaj ni v redu.

Okusno
»Draga, s čim si napolnila tole postrv? Zelo je okusna.«
»Kako to misliš? Saj je že bila napolnjena …«

Pomota
Tone se odpravlja v službo, ko zazvoni telefon. »Klicali ste 

napačno številko,« reče v slušalko.
Po nekaj sekundah telefon spet zazvoni. »Ne, sem vam 

povedal, da ste zgrešili, to niso informacije o onesnaženosti 
zraka.«

Obrne se k ženi in reče: »A si slišala tega bedaka? Ves čas 
kliče in sprašuje, če je zrak čist …«

Nuja
Miha priteče v lekarno, a notri ogromna vrsta. »Prosim, 

spustite me mimo, nujno je, punca leži doma!« vVsi se uma-
knejo in ga sapustijo do farmacevta, ki ga vpraša: »Kaj pa 
potrebujete?«

»Hitro škatlo kondomov, pohitite!«

Velenjski župan Bojan Kontič je na slovesnosti ob 
70-letnici Kajuhove smrti spregovoril o pohodu XIV. 
divizije in tudi o enotnosti Šaleške doline.

»V tej dolini se ne ločujemo na naše in vaše, na tiste iz 
leta 1945 in tiste iz leta 1991. Vse generacije upornikov 
so vredne našega spoštovanja in obujanja spominov na 
takratne dogodke.«

Težave
Biserka Povše Tašić: »Anja, kaj boš imela za zdra-

vstvo?«
Anja Deučman: »Še ne vem točno …«
Medklic: »Potem je bilo pa že bolje zadnjič, ko si re-

kla, da veš, kaj imaš, samo da ne znaš povedati, kako 
se reče …«

Ameriški predsednik Thomas Jefferson (1743–1826) 
je imel predvolilni govor. Z galerije so ga politični na-
sprotniki nenehno prekinjali z neumestnimi medklici. 
Kandidat za predsednika je navzlic splošnemu živžavu 
vendarle do konca povedal svoj govor. Nenadoma je nek-
do z galerije zagnal na govorniški oder debelo zeljno 
glavo. Jefferson je popolnoma mirno dejal: »Gospoda, 
zdi se mi, da je nekdo od političnih nasprotnikov izgubil 
glavo!«

Anekdoto je poslala Martina Žužek iz Dobrne.

Spraševali smo vas, kako se imenuje akcija, s katero 
vas vabimo, da uredite svoj stas.

Pravilen odgovor se glasi: (S)hujšajmo z Novim tedni-
kom in Radiem Celje.

Majico NT&RC bo za pravilen odgovor po pošti prejela 
Frida Leskovšek, Čeplje 1a, Vransko.

Letos je stoletnica pomembnega dogodka, ki je 
zaznamoval zgodovino. Ob tem skupaj z Osrednjo 
knjižnico Celje vabimo bralce, da poiščejo spomine 
na ta dogodek. Katerega imamo v mislih?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 4. mar-
ca, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje. 
Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

V naši nesmučarski fami-
liji po novem sklanjamo zelo 
športno. Padam, smučam, de-
skam. Vse skupaj se je začelo 
nedavno tega, v ponedeljek, 
na prvi dan zimske šole v na-
ravi, ko so se šestošolci podali 
na bele strmine in se pustili 
poučiti o dražeh in pasteh 
smučanja, deskanja … Naš 
najstnik, resnici na ljubo po 
krivdi staršev, v tem ni bil naj-
bolj vešč. Ati ljubi predvsem 
sonce in morje, kar se zime in 
snega tiče, pa je čisto blažen 
ob kuhanem vinu, toplem čaju 
ali pivu kje na toplem. Mami 
pa … No, pred dvajsetimi leti 
je že stala na smučeh in tudi 
prismučala do cilja, vendar 
spomin na tiste dvometrske 
očetove dile ni preveč prijeten. 
Je pa način pobiranja še da-
nes tema posmeha in smeha, 
ko se najdeva z mladostno pri-
jateljico in obujava spomine 
o tem, da sva se naposled le 
uspeli prikobacati do cilja. Ko 
naju je imel učitelj smučanja 
takrat v petem razredu in tudi 
v šoli v naravi krepko dovolj, 
nama je še poslednjič poka-
zal, kako se pravilno pade in 
kako pravilno pobere. Nakar 
je s kazalcem pokazal proti ci-
lju in dejal, da se vidimo spo-
daj, pa rudarski srečno. In sva 
nekako prišli do cilja … Torej 
kakšnih smučarskih genov 
naš pob nima po najini strani. 
Razen dobrih želja. Predvsem 
mame, ki že leta sanjari, da 
bi se lotila teka na smučeh, 
nakar se dvakrat super zlomi 
še pred zimsko sezono in se 
zdaj razgibava na suho in ne 
na snegu. In je torej prišel fa-
mozni ponedeljek in prvi del 
naše družinske sklanjatve, ki 
sliši na ime »padam«.

Ko sem se vrnila iz službe, 
je bilo že ob vstopu v stanova-
nje mogoče zaznati borbeno 
vzdušje. Mali na okopih v svo-
ji sobi, ati pripravljen z vsem 
arzenalom v kuhinji. »Sva 
te čakala,« je bila izjava, ki 
ni obetala nič dobrega. Jaz, 
mami, sem bila namreč kriva, 
ko sem se naposled odločila, 
da se mulo, ki živi pod pla-
nino, vendarle mora naučiti 
lepo smučati, ker dedca, ki se 
bo nacejal s pivom, namesto 
da bi pozimi smučal s prija-
telji, pa res ne bom vzgojila. 
In sem mu nabavila solidno 
novo opremo, da ga ne bodo 
kolegi zezali še zaradi nje, ker 
definitivno bo moj sin tokrat v 
skupini najslabših smučarjev, 
torej med začetniki ali kot je 
pripomnil sam: »Med babe 
si me spravila.« In se je usula 
ploha.

Najprej sine: »Ta učitelj je 
nor, nonstop me zmerja s 
padalcem, nič mi ne pokaže, 
on misli, da se lahko s hriba 
kar spustim, pa padel sem 
in se udaril na glavo, lahko 
umrem, pa zaletel sem se v 
drevo, pa vse me boli, to je 
noro, jaz ne grem več …« 

Padam, smučam, 
deskam

In v tako spodbudnih tonih 
naprej. »Se lahko vsaj preo-
blečem, prosim?« Želja, da 
si bom med oddihom v ko-
palnici nabrala dovolj časa 
za protiargumente, se mi ni 
uresničila. Je nadaljeval mož: 
»Veš, kaj, nima smisla, da ga 
siliš, tole se pač nisi dobro od-
ločila, pač ne bo znal smuča-
ti, ne morejo pustiti, da kar 
pade, se bo čisto polomil, saj 
lahko še umre!« Pokliči ven-
dar učitelja in povej, da tako 
ne gre. In sem ga poklicala, 
ampak v želji, da vsaj pri 
njem najdem zaveznika. Res 
je, povzela sem na kratko vse 
izrečene tegobe, a ga zapro-
sila, naj mi pomaga vendar, 
da se fant nauči smučati in 
da ga bom naslednji dan spet 
spravila na smučišče. Vajen 
tovrstnih klicev obupanih 
staršev po prvem dnevu šole 
v naravi je bil sila razumeva-
joč in mi je prijazno namignil, 
da naj tudi sin malo poma-
ga, torej malo manj jezika, 
posluša učitelja, malce pohiti 
v skupini, da ne bo zaviral 
drugih, skratka »sledi naj na-
vodilom«. To, da bi uspel naj-
ti obema neznano skalo, ali 
bog ne daj celo drevo in treščiti 
tako, da bi mu naj kar čelada 
padla z glave, pa sva družno 
oba pripisala bujno najstni-
ški domišljiji. In sem jih ta 
malemu napela, ta staremu 
pa tudi. Če jutri podmladek 
ne gre na smučanje, se lahko 
kar oba odselita. Menda ja ne 
bo edini v šoli, ki ne bo spravil 
tečaja skozi. In konec. Zjutraj 
se je zbudil bled, ati pa: »Joj, 
saj ga bo še pobralo.« Mami 
pa: »No, če ga bo na zraku in 
od snega, ga kar naj. Gre in 
pika: lahko se nauči smučati, 
lahko pa sedi in gleda sošolce, 
kako to počnejo.«

Drugi dan je bilo super, tre-
tji še bolj, peti dan je odlično 
smučal in se pomeril s kolegi. 
Na padce je pozabil. Presene-
čenj pa še ni konec. Postal je 
smučar in se odločil, da pri-
hranke za računalniško igrico 
uporabi za nakup deske. »Ka-
kšne deske?« sprašujem vsa v 
šoku. »Mami, odločil sem se, 
da bom tudi deskar.« Ljubi 
bog, bi lahko malo bolj poča-
si? Morda naslednje leto? Jok, 
odpade. Moški tabor družine 
se je že dogovoril z učiteljem 
za ure deskanja, po kupljeno 
staro desko sta se včeraj od-
pravila v Maribor. Jaz sem 
se iz zagovornice zimskih 
športov spremenila v začude-
no nasprotnico. Nekako ne 
sledim tej naši sklanjatvi in 
tudi malce strah me je, da se 
bom iz druge in tretje stopnje 
v prihodnje spet ukvarjala s 
»padam«. Že vedo, kaj delajo, 
a ne? Sva pa dva nesmučarja 
za zdaj pridelala »malega« 
smučarja, ki sanja o olimpij-
skem športu: »Mami, v Sočiju 
so tudi deskali.« Ja, pa ja.

BIBA
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Ona: Finančna situacija 
vam nikakor na dovoljuje pre-
velikih nakupov, zato bi bilo 
za vaš proračun zelo zdravo, če 
bi rahlo zmanjšali svoje želje. 
To vam lahko koristi tudi tam, 
kjer najmanj pričakujete.

On: Le sreči se boste lahko 
zahvalili, da boste pravočasno 
opazili nastavljeno zanko in se 
izognili posledicam. V bodoče 
bodite bolj previdni, saj nek-
do vztrajno išče priložnosti, da 
vam povzroča težave.

Ona: Neka zadeva vam bo 
najprej sicer spodletela, ko pa 
boste poskusili znova, boste 
dosegli prav neverjeten uspeh. 
Presenetljiv uspeh vas bo spra-
vil v odlično razpoloženje, ne-
uspeh iz preteklosti pa bo v 
trenutku pozabljen.

On: Bodite iskreni in si ne 
zidajte gradov v oblakih, saj 
se lahko hitro podrejo. In ni-
kar ne zvračajte vse krivde na 
partnerko, saj se ji lahko dodo-
bra zamerite. Poskrbite raje za 
svoje zdravje.

Ona: Bodite pozorni na po-
teze škodoželjnih ljudi. S svojo 
uspešnostjo si lahko nakopljete 
obilico težav, ki ne bodo samo 
prehodnega značaja. Tega v 
tem trenutku niti najmanj ne 
potrebujete.

On: Na ljubezenskem podro-
čju lahko pričakujete nekaj, 
kar vam bo v veliki meri po-
lepšalo sicer dolgočasen teden. 
Odidite v družbo in izkoristite 
situacijo, ki se vam bo ponudi-
la kar sama od sebe.

Ona: Posrečilo se vam bo 
tudi tisto, kar se vam ni ure-
sničilo niti v najlepših sanjah. 
Obdržite trenutno optimistič-
no razpoloženje, zabavajte se, 
svojo srečo pa uživajte skupaj 
s partnerjem. Veselo bo.

On: Obnašate se, kot da ne 
veste, kaj bi radi, zato ste se 
že marsikomu prav pošteno 
zamerili. V bistvu pa je to le 
površinska maska, s kate-
ro poskušate skriti ranljivo 
naravo. Še predobro vam bo 
uspelo.

Ona: Skrivnost vaše pri-
ljubljenosti je predvsem vaša 
iskriva narava. Na ljubezen-
skem področju se vam obeta 
zanimiv dogodek, ki lahko v 
veliki meri spremeni vaš odnos 
do nasprotnega spola. Pred-
vsem na bolje …

On: Z vztrajnostjo boste do-
segli veliko več, kot ste pričako-
vali. Toda naj vam to nikar ne 
stopi v glavo. Bolje bi bilo, če bi 
priložnost izkoristili predvsem 
za utrditev svojega položaja v 
družbi.

Ona: Finančne ovire vam 
bodo preprečile velik poslovni 
met. Le samozavest in pro-
dornost ne bosta dovolj, zato 
poiščite fi nančnega partnerja. 
Dobiček bo treba sicer deliti, 
vendar bolje dobiti nekaj kot 
nič.

On: Prijatelj vam bo sicer na-
pravil uslugo, toda še vedno se 
vam lahko zgodi, da boste vse 
skupaj zavozili. Malce previ-
dnosti vam ne bo škodilo, saj 
vaši aduti niso tako močni, kot 
si domišljate.

Ona: Z dobrimi manevri ste 
prišli v situacijo, ko je treba le 
še zategniti mrežo in pobrati 
dobiček. Naredite še ta zadnji 
korak, saj vam bo prinesel obi-
lo notranjega zadovoljstva in 
še fi nančno stanje se vam bo 
občutno popravilo.

On: Dosedanje prizadeva-
nje, da bi bili drugačni, kot ste 
v resnici, se vam ni obrestova-
lo. Nasprotno – več ste izgubili, 
kot pridobili. Poskusite z majh-
no ukano, saj boste imeli tako 
veliko večje možnosti.

Ona: Zgodila se vam bo ve-
lika krivica, ki je ne boste kar 
tako pozabili. saj vas nekdo 
sistematično napada in vam 
uničuje poslovni ugled. Čas je, 
da mu vrnete milo za drago, 
kajti kdor se zadnji smeje, se 
najslajše smeje.

On: Mislili ste že, da je vsega 
konec, a se je v vas znova silo-
vito prebudilo nekdanje čustvo. 
Mogoče vam bo celo uspelo, saj 
je prijateljica zdaj veliko manj 
trmasta. Seveda bodite previdni 
in predvsem realni.

Ona: Zapletli se boste v po-
membno diskusijo o denarnih 
zadevah in to z osebo, ki vam 
lahko odpre marsikatera vrata v 
poslovnem življenju. Toda nikar 
pri tem ne pozabite na partner-
ja, ki vas potrpežljivo čaka.

On: Zaljubili se boste na 
prvi pogled, vendar ne bo vse 
tako enostavno, kot pričakuje-
te. Pa saj bodo še druge prilo-
žnosti, morda celo veliko boljše 
kot trenutna. Poskrbite raje za 
svoje posle.

Ona: S svojo trmoglavostjo 
boste dosegli, kar ste si zasta-
vili, vendar bo cena tega uspe-
ha izjemno visoka. Pojavili se 
bodo problemi, za katere eno-
stavno ne boste našli pravilne 
rešitve. Nekdo vam bo ponudil 
pomoč.

On: Morali se boste odločiti 
med dvema alternativama: ali 
boste nadaljevali s sedanjim 
načinom življenja ali pa boste 
korenito spremenili svoje nava-
de. Oboje je mamljivo, vendar 
skupaj popolnoma nemogoče.

Ona: Tudi na ljubezenskem 
področju vam bo končno 
uspelo to, kar je že dolgo vaša 
skrivna želja. Pazite le, da ne 
bodo prišle novice na ušesa 
partnerju, ki tega verjetno ne 
bi najbolje razumel.

On: Zmanjšajte količino po-
pite kave, saj negativno vpliva 
na vaš krvni tlak. Raje čim prej 
obiščite zdravnika, ki vam bo 
znal pravilno svetovati. V na-
sprotnem primeru se vam ne 
obeta prav nič dobrega.

Ona: Pazite na besede, pred-
vsem pa ne govorite o stvareh, 
ki se lahko obrnejo tudi proti 
vam. Nekdo se vam bo na vse 
kriplje poskušal maščevati, 
zato se nikar ne zanašajte na 
srečno zvezdo.

On: Izjemno se boste zaba-
vali, toda pazite, da vas ne 
bo preveč zaneslo. Predvsem 
pridite domov ob normalni 
uri in ne da se po svoji navadi 
veselite dolgo v noč, nato pa si 
morate izmišljevati vse mogoče 
izgovore.w

w
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Nagradna križanka
RAZVEDRILO

1. nagrada: bon za striženje v frizerskem salonu Fantazija 
v Celju

2. nagrada: polo moška majica z dolgimi rokavi
3. nagrada: bon za malico v Hotelu Žonta v Šentjurju

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 4. 
marca.

Rešitev nagradne križanke iz št. 8
Vodoravno: OPRAVILO, DORNAVA, STO TISOČ PET-

NAJST, TUKAN, ŽARKO, TATI, IJ, ŠIVA, SONJA, AČ, SVEČA, 
RTL, ALOJA, AKI, ALIGATOR, PAN, NAZARET, NEGOVA, 
OGIB, IZUM, NOTA, JOŽE, IRAK, UVID, MAT, GATI, OF, 
ALEN, JURA, NIKA, ASIR, JŠ, NECA, SKEČ, ŠKANDAL, 

Nagradni razpis GOTI, EŠ, AA, KATEGORIJA, TK, NEAL, SUKAČ, KMER, 
NIT, LHASA, NARAVA, DNINAR, ARKADIJEC, RANOST, 
RTV, ALICA.

Geslo: Po ujmi pride sonce.

Izid žrebanja
1. nagrado, bon za striženje v frizerskem salonu Fantazija 

v Celju, prejme: Ana Simončič, Ob strugi 22, Šempeter.
2. nagrado, polo moška majica z dolgimi rokavi, prejme: 

Nande Jakopič, Bukovca 9, Laško.
3. nagrado, bon za malico v Hotelu Žonta v Šentjurju, 

prejme: Vlado Grom, Primož 36, Šentjur.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade bomo poslali po pošti.
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Obrtniki iz muzeja
V Muzeju novejše zgodovine Celje so že nekaj let na ogled predstavitve različnih starih 

obrti. Prejšnji teden so odprli razstavo, s katero so oživili še štiri nekoč za Celje pomembne 
dejavnosti – klobučarstvo, krznarstvo, svečarstvo in kleparstvo. Nostalgičen spomin na čase, 
ko še niso mogli vsega kupiti v nakupovalni središčih …

NC, US
Foto: SHERPA

Tudi avtor razstave o obrteh Sebastjan Weber (levo) je mojster za vse mogoče dejavnosti, »taužent-
kunstler« bi rekli včasih. Ni le etnolog in antropolog, v prostem času je tudi bobnar in učitelj deskanja. 
Če smo kaj izpustili, naj nam sporoči. Ujeli smo ga v družbi oblikovalca Rafka Počivaška, ki že leta 
sodeluje z muzejem.

Kakšen nepoznavalec bi mogoče pomislil, da se po novem mešajo velenjsko-celjske povezave. Razstavo 
je namreč odprl Velenjčan Branko Meh, ki mu seveda kot podpredsedniku OZS in predsedniku upravnega 
odbora zbornice »gepira« funkcija odpiralca. Sploh če ima ob sebi enega najbolj glasnih celjskih »priva-
tnikov«, prevoznika Petra Piška. Če sta skupaj zapela kakšno pesem borbe in dela, sicer ne vemo, vemo 
pa, da so podjetniki in obrtniki na okopih zaradi nepremičninskega davka.

Legendarni celjski klobučar Željko Tomažin (levo) je predstavil obrt, ki žal izumira. Zanimanje obiskovalcev je 
bilo precejšnje, pri njem se je ustavil tudi Lenart Horvatič, ki bo imel te dni kar nekaj dela s pustnimi zadevami 
v okviru KUD Svoboda iz Zagrada. Morda je spraševal o kakšnem primernem pokrivalu za to priložnost?

Pomembni ljudje s 
Konjiškega

Takole smo minulo soboto ujeli župansko trojko s Konjiškega, in sicer enega od nekdanjih 
županov, enega častnega občana in še poslanko državnega zbora povrhu. Nekoč so bili 
Slovenske Konjice, Vitanje in Zreče ena sama občina, potem so se razdružili, a sodelujejo 
še vedno zgledno. Ker novi časi manjšim občinam niso najbolj naklonjeni, se zagotovo na 
dnevnem redu klepetov znajdejo različne oblike sodelovanja in povezovanja. Tej temi se 
zagotovo niso izognili nekdanji župan Vitanja in predsednik vitanjskih borcev za vrednote 
NOB Slavko Krajnc, sedanji župan Vitanja Slavko Vetrih, zreški župan Boris Podvršnik, 
poslanka državnega zbora Mateja Pučnik iz Zreč, konjiški častni občan, gasilec Florijan 
Jančič, in konjiški župan Miran Gorinšek (na fotografiji od desne proti levi).

BJ

Na juriš!
Minulo soboto je v rdečem Velenju odmevala partizanska pesem. Slavili so jubilej pri-

hoda XIV. divizije na Štajersko in se spomnili pesmi takrat padlega partizanskega pesnika 
Karla Destovnika – Kajuha. V polni dvorani niso skrivali navdušenja nad priložnostnim 
partizanskim mitingom, za konec uradnega dela je pesem Vstala Primorska na noge 
spravila tudi predsednika Boruta Pahorja. Neuradni del se je nadaljeval v avli kulturnega 
doma, kjer se je bilo skoraj nemogoče prebiti po stopnicah, saj so številni obiskovalci 
pomagali pri petju partizanskega pevskega zbora.

US

Ob partizanskem pevskem zboru s Primorske so tudi ostali sodelujoči v kulturnem programu dokazali, 
da obvladajo Kajuha in ostale pesmi borbe in dela. Na oder je stopil tudi Zoran Predin z Balado o baletki, 
posebej pa se je razvnel med pesmijo Hej, brigade. Verjetno za predpripravo na kakšno tekmo.

Programu so tako vestno sledili tudi poslanca (z desne) Srečko Meh in Jože Kavtičnik ter njegova so-
proga, da lahko objavimo samo fotografijo, ko so za trenutek obmirovali. Vse ostale »fotke« so namreč 
zamegljene, ker so preveč navdušeno prepevali in ploskali.
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